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1. KOZ 

1.1. Tripartita rokovala o rozpočte, výhrady mali samosprávy aj odbory (2) 

     [dnes24.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: RÝCHLE SPRÁVY] 

1.2. Tripartita rokovala o rozpočte, k dohode nedospela 

     [teraz.sk; 13/10/2021; TASR ] 

1.3. Matovičov rozpočet narazil. Proti sú odborári aj firmy 

     [pravda.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Ekonomika] 

1.4. KOZ: vyžadovanie potvrdenia o očkovaní alebo testovaní považujeme za segregáciu zamestnancov 

     [zemavek.sk; 13/10/2021; Zem&Vek ; Zaradenie: Správy | Z domova] 

1.5. Tripartita rokovala o rozpočte, výhrady mali samosprávy aj odbory 

     [openiazoch.zoznam.sk; 13/10/2021; redakcia ] 

1.6. Tripartita rokovala o rozpočte, výhrady mali samosprávy aj odbory 

     [etrend.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Správy] 

1.7. Krajniak o rokovaní tripartity o rozpočte: K dohode nedospeli 

     [cas.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Čas.sk] 

1.8. BRIEF: Tripartita rokovala o rozpočte, k dohode nedospela 

     [dnes24.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: RÝCHLE SPRÁVY] 

1.9. Tripartita rokovala o rozpočte, k dohode však nedospela 

     [info.sk; 13/10/2021; Zdroj - Info.sk, TASR ; Zaradenie: Info.sk] 

1.10. Sociálni partneri majú k návrhu Matovičovho rozpočtu viacero pripomienok 

     [webnoviny.sk; 13/10/2021; SITA Slovenská tlačová agentúra ; Zaradenie: Ekonomika] 

1.11. Sociálni partneri majú k návrhu Matovičovho rozpočtu viacero pripomienok 

     [parlamentnelisty.sk; 13/10/2021; SITA ; Zaradenie: Ekonomika Správy] 

1.12. Sociálni partneri majú k návrhu Matovičovho rozpočtu viacero pripomienok 

     [24hod.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: Ekonomika] 

1.13. Tripartita po rokovaní o rozpočte k dohode nedospela. Výhrady majú odborári a ZMOS 

     [finweb.hnonline.sk; 13/10/2021; TASR,red ; Zaradenie: Domáca ekonomika] 

1.14. Súhrn vydaných správ ER TASR - 13. októbra - 14.30 

     [dnes24.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: RÝCHLE SPRÁVY] 

1.15. Denný súhrn vydaných správ ER TASR - 13. októbra - 21.00 

     [dnes24.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: RÝCHLE SPRÁVY] 

1.16. Súhrn vydaných správ ER TASR - 13. októbra - 17.30 

     [dnes24.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: RÝCHLE SPRÁVY] 

1.17. Tripartita na rokovaní o rozpočte k dohode nedospela. Výhrady majú odborári a ZMOS 

     [finweb.hnonline.sk; 13/10/2021; TASR,red ; Zaradenie: Domáca ekonomika] 

1.18. Tripartita rokovala o rozpočte, k dohode nedospela 

     [ekonomika.sme.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Ekonomika / Slovensko] 

1.19. Coalition agrees on state budget, with some key objections 

     [spectator.sme.sk; 13/10/2021; Compiled by Spectator staff ; Zaradenie: Slovak Spectator / Business] 
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1.20. Newsfilter: Kažimír odkázal prezidentke, že on nikam neodchádza 

     [dennikn.sk; 13/10/2021; Denník N ; Zaradenie: Komentáre] 

1.21. Tripartita nedala rozpočtu zelenú 

     [TA3, 18:30; Hlavné správy; 13/10/2021;  Daniel Horňák] 

1.22. Na tripartite odznela kritika návrhu rozpočtu 

     [Rádio Expres, 17:00; Infoexpres; 13/10/2021;  Pavel Vrbičan] 

1.23. Bez dohody budú škrty 

     [Markíza, 19:00; Televízne noviny; 13/10/2021;  Gabriela Kajtárová; Zaradenie: z domova] 

1.24. 13:53; Tripartita sa podľa Milana Krajniaka nedohodla na b... 

     [dennikn.sk; 13/10/2021; Minúta po minúte ; Zaradenie: Slovensko Ekonomika] 

1.25. Výhrady k rozpočtu od Matoviča 

     [JOJ, 17:00; Prvé noviny; 13/10/2021;  Richard Juriš] 

1.26. Bratislava, Slovensko: Rozpočet s otáznikmi 

     [JOJ, 19:30; Noviny TV JOJ; 13/10/2021;  Richard Juriš; Zaradenie: z domova] 

1.27. Rokovanie tripartity o štátnom rozpočte 

     [Rádio Slovensko, 18:00; Rádiožurnál Slovenského rozhlasu; 13/10/2021;  Štefánia Kačalková] 

1.28. Tripartita nedala rozpočtu zelenú 

     [TA3, 19:50; Téma dňa; 13/10/2021;  Daniel Horňák] 

1.29. Rozpočet 2022 alebo Hlava XXII? 

     [TA3, 19:50; Téma dňa; 13/10/2021;  ] 

1.30. Sociálni partneri nesúhlasia s rozpočtom 

     [STV Jednotka, 19:00; Správy RTVS; 13/10/2021;  Barbora Bodáková] 

1.31. Tripartita o rozpočte 

     [TA3, 13:30; Ekonomika; 13/10/2021;  ] 

1.32. Sociálni partneri nesúhlasia s rozpočtom 

     [STV Jednotka, 16:00; Správy RTVS; 13/10/2021;  ] 

1.33. Slovensko zrejme opäť nesplní svoje záväzky voči NATO 

     [aktuality.sk; 14/10/2021; Tibor Habo ; Zaradenie: Slovensko] 

 

2. Odborári 

2.1. Odborári budú blokovať hlavný cestný ťah na Donovaly 

     [aktuality.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Banská Bystrica] 

2.2. Zastaví prezidentka čistky v polícii? Môže zákon vrátiť aj obrátiť sa na Ústavný súd 

     [pravda.sk; 13/10/2021; Dominik Hutko, Pravda ; Zaradenie: Spravodajstvo] 

2.3. So zvyšovaním platov učiteľov sa na rok nepočíta 

     [aktuality.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Slovensko] 

2.4. Protest zablokoval dopravu na rušnej ceste v Banskej Bystrici 

     [mybystrica.sme.sk; 13/10/2021; Juraj Búry ; Zaradenie: Banská Bystrica / Spravodajstvo] 

2.5. Matovič v rozpočte zabudol na sľubované vyššie platy zdravotníkom, sestry cítia krivdu 

     [mediweb.hnonline.sk; 13/10/2021; (mt) ; Zaradenie: Správy] 
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2.6. Proti zrušeniu súdu v Ružomberku zorganizovali protest 

     [myliptov.sme.sk; 13/10/2021; Martin Pavelek ; Zaradenie: Mikuláš / Spravodajstvo] 

2.7. Zablokovali cestu v Banskej Bystrici 

     [TA3, 18:30; Hlavné správy; 13/10/2021;  Martin Dušička] 

2.8. Odborári budú dnes blokovať dopravu v Banskej Bystrici 

     [RTVS Jednotka, 07:30; Ranné správy; 13/10/2021;  Peter Mútňan; Zaradenie: -] 

2.9. Protest proti novej súdnej mape 

     [TA3, 18:30; Hlavné správy; 13/10/2021;  Hana Kostelníková] 

2.10. Vysoké školy by zo štátneho rozpočtu mali dostať menej ako minulý rok 

     [Rádio Slovensko, 12:00; Rádiožurnál Slovenského rozhlasu; 13/10/2021;  Katarína Ottová] 

2.11. Odborári blokovali dopravu 

     [STV Jednotka, 16:00; Správy RTVS; 13/10/2021;  ] 

2.12. Odborári blokovali dopravu 

     [STV Dvojka, 17:30; Správy RTVS z regiónov; 13/10/2021;  ] 

2.13. Slovensko: Protesty proti novej súdnej mape 

     [JOJ, 19:30; Noviny TV JOJ; 13/10/2021;  Dárius Haraksin; Pavol Čertík; Diana Pavlisová; Iveta Marešová; Zaradenie: z domova] 

2.14. Protesty proti novej súdnej mape pokračujú 

     [STV Jednotka, 19:00; Správy RTVS; 13/10/2021;  Miroslav Řádek] 

2.15. Vláda chce hospodáriť lepšie 

     [TA3, 13:30; Ekonomika; 13/10/2021;  ] 

2.16. Stručne z domova – Protest odborárov 

     [Rádio Slovensko, 18:00; Rádiožurnál Slovenského rozhlasu; 13/10/2021;  Jana Belovičová; Zaradenie: z domova] 

2.17. Peniaze pre školstvo 

     [Rádio Slovensko, 18:00; Rádiožurnál Slovenského rozhlasu; 13/10/2021;  Katarína Ottová] 

2.18. Protesty proti reforme súdnej mapy 

     [Rádio Slovensko, 18:00; Rádiožurnál Slovenského rozhlasu; 13/10/2021;  Tobiáš Petra] 

2.19. Skúška Kotlebom 

     [Plus 7 dní; 41/2021; 14/10/2021; s.: 10,11,12; Juliána Bieliková ; Zaradenie: AKTUÁLNE] 

2.20. Svojprávni 

     [Plus 7 dní; 41/2021; 14/10/2021; s.: 62,63,64; PETER GALAN ; Zaradenie: REGIÓNY] 

2.21. Zamestnanci súdov protestovali proti reforme z dielne Kolíkovej 

     [Korzár; 237/2021; 14/10/2021; s.: 5; tasr, sita ; Zaradenie: REGIÓN] 

2.22. Prídeme o stovky zamestnancov 

     [Plus jeden deň; 237/2021; 14/10/2021; s.: 6,7; dp, ra ; Zaradenie: SLOVENSKO] 

 

3. Pracovné vzťahy 

3.1. Koronavírus: Zamestnávatelia upozorňujú na akútny nedostatok pracovníkov 

     [aktuality.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Ekonomika] 

3.2. Začal sa už 9. ročník projektu Hovorme o jedle 

     [Roľnícke noviny; 41/2021; 13/10/2021; s.: 6; MATEJ KORPÁŠ ; Zaradenie: Agrárna samospráva] 
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3.3. Státisícom Slovákov cinkne na účte mimoriadny pandemický príspevok od štátu 

     [etrend.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: Rady a tipy] 

3.4. Matovič má problém s návrhmi Sme rodina a SaS. Zasiahne to energie a dôchodky 

     [finweb.hnonline.sk; 13/10/2021; Denisa Funtíková ; Zaradenie: Domáca ekonomika] 

3.5. Práca znamená pre Slovákov v prvom rade živobytie 

     [pravda.sk; 13/10/2021; Pravda ; Zaradenie: Užitočná pravda] 

3.6. O rozpočet sa bude ešte bojovať, výška deficitu nie je definitívna 

     [etrend.sk; 13/10/2021; Ján Beracka ; Zaradenie: Financie] 

3.7. Miliónová pokuta od Protimonopolného úradu 

     [STV Dvojka, 17:30; Správy RTVS z regiónov; 13/10/2021;  Viktória Macková] 

3.8. Zvýšila sa minimálna mzda, prišli migranti a nič sa nestalo. Za toto zistenie je Nobelova cena 

     [Trend; 41/2021; 14/10/2021; s.: 7; redakcia ; Zaradenie: Slovensko a svet] 

3.9. Schudobnieme? 

     [Plus 7 dní; 41/2021; 14/10/2021; s.: 34,35,36; VERONIKA COSCULLUELA ; Zaradenie: VŠIMLI SME SI] 

3.10. V tlačenici 

     [Plus 7 dní; 41/2021; 14/10/2021; s.: 28,29,30,31; VERONIKA COSCULLUELA ; Zaradenie: ROZHOVOR] 

3.11. Energie aj penzie zostali mimo 

     [HN; 198/2021; 14/10/2021; s.: 1; red ; Zaradenie: Titulná strana] 

3.12. Hornonitrianski baníci už ukončili ťažbu 

     [HN; 198/2021; 14/10/2021; s.: 32; tasr ; Zaradenie: ENERGETICKÝ ŠPECIÁL] 

3.13. Dva piliere na dôchodky nestačia 

     [HN; 198/2021; 14/10/2021; s.: 10; Juraj Pivarči ; Zaradenie: FIRMY & FINANCIE] 

3.14. Matovič krotí duo ministrov. Penzie a energie vidí inak 

     [HN; 198/2021; 14/10/2021; s.: 3; Denisa Funtíková ; Zaradenie: TÉMADŇA] 

3.15. Inflácia je ako moľa v šatníku. Požiera nám majetok 

     [finweb.hnonline.sk; 14/10/2021; Juraj Pivarči ; Zaradenie: Domáca ekonomika] 

3.16. Na pracovisku 

     [hnonline.sk; 14/10/2021; Veronika Galvánková ; Zaradenie: Ekonomika] 

3.17. Inflácia by nemala diktovať spôsob investovania 

     [Denník N; 198/2021; 14/10/2021; s.: 6,7; MARIANNA ONUFEROVÁ ; Zaradenie: EKONOMIKA] 

3.18. Je pomoc štátu zdravotne znevýhodneným dostatočná? 

     [Pravda; 237/2021; 14/10/2021; s.: 11,12,13,14; Dorota Hudecová ; Zaradenie: Užitočná pravda] 

 

1.  KOZ 

 

1.1.  Tripartita rokovala o rozpočte, výhrady mali samosprávy aj odbory (2) 

 [dnes24.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: RÝCHLE SPRÁVY] 

https://www.dnes24.sk/rychle-spravy/tripartita-rokovala-o-rozpocte-vyhrady-mali-samospravy-aj-odbory-2-255566 

 

https://www.dnes24.sk/rychle-spravy/tripartita-rokovala-o-rozpocte-vyhrady-mali-samospravy-aj-odbory-2-255566
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Bratislava 13. októbra (TASR) - Hospodárska a sociálna rada SR v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte 

nedospela. Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) 

SR a čiastočne aj Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení (AZZZ) SR. Po skončení sa tripartity o tom 

informoval minister práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

"ZMOS naďalej trvá na zamietavom stanovisku, pretože žiada zvýšenie prostriedkov týkajúcich sa miest a obcí, Asociácia 

priemyselných zväzov a dopravy berie rozpočet na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov berie rozpočet na 

vedomie, Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení súhlasí s pripomienkami. Tie pripomienky sa týkali 

dofinancovania zdravotníctva," uviedol Krajniak, podľa ktorého je rast výdavkov na zdravotníctvo súčasťou všeobecnej 

pokladničnej správy. KOZ nesúhlasí s rozpočtom, pretože neobsahuje zvýšenie platov pracovníkov štátnej správy. 

 

Krajniak je spokojný s tým, že sa podarilo zvýšiť rozpočet ministerstva práce o 140 miliónov eur. Tie by mali byť použité 

na vyplácanie kompenzačných dávok pre ľudí so zdravotným postihnutím, bezdomovcom a ľuďom, ktorí potrebujú 

krízovú pomoc, napríklad týraným ženám. 

 

Predložený rozpočet ráta s deficitom 4,94 % hrubého domáceho produktu, no minister financií Igor Matovič (OĽANO) v 

stredu informoval, že je jeho schválenie podmienené schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o dôchodkovej 

reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. V opačnom prípade by bol deficit iba vo výške 4,3 %, čo by 

znamenalo okresanie časti výdavkov napríklad na zdravotníctvo. Podľa Krajniaka sa v týchto otázkach dá nájsť 

kompromis. 

 

Viceprezident AZZZ Rastislav Machunka sa netajil tým, že na rokovanie tripartity prišla asociácia s negatívnym 

stanoviskom k rozpočtu najmä pre slabé financovanie zdravotníctva. Potom ako ministerstvo financií podľa Machunku 

deklarovalo, že vytvorí rezervu na dofinancovanie zdravotníctva, a potvrdilo, že vykryje prípadné výpadky príjmov 

zdravotných poisťovní, názor prehodnotili. "Tak či tak rozpočet pre ministerstvo zdravotníctva neumožňuje žiadny rozvoj a 

nie je dostatočne zdravotníctvo dofinancované. Napriek tomu sme vzhľadom na stav, v akom je rozpočet z hľadiska 

príjmov štátneho rozpočtu a deficitu, stanovisko zmenili na stanovisko s pripomienkami," dodal Machunka. 

 

Zatiaľ čo odborári by mohli ešte očakávať splnenie svojich požiadaviek po ukončení kolektívneho vyjednávania a 

pripomienky zamestnávateľov pravdepodobne vyrieši rezort financií, ZMOS je s návrhom rozpočtu nespokojný. "Tento 

rozpočet na budúci rok sa opäť spolieha na to, že za prenesený výkon štátnej správy bude samospráva sponzorovať 

štát," uviedol hovorca ZMOS-u Michal Kaliňák. Rozpočet podľa ZMOS-u nekopíruje potreby samospráv z hľadiska 

obslužnosti územia, ale ani dostupnosti služieb. 

 

Podpredseda ZMOS-u Radomír Brtáň upozornil, že analýzy dlhodobo poukazujú na nedostatočné financovanie 

preneseného výkonu štátnej správy. "Toto vidíme ako veľký problém do budúcna, pretože prostriedky musia aj v rozpore 

so zákonom dofinancovávať práve samosprávy," povedal Brtáň. Podľa ZMOS-u sa musí štát zaoberať aj cenami energií 

a ako málo ambiciózne označil Brtáň v rozpočte plány na rozvoj nájomného bývania. 
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UPOZORNENIE: 

 

Správa TASR bola rozšírená o 5. až 7. odsek. 

 

TASR ponúka k správe zvukový záznam. 

 

vre lem 

 

Späť na obsah 

 

1.2.  Tripartita rokovala o rozpočte, k dohode nedospela 

 [teraz.sk; 13/10/2021; TASR ] 

https://www.teraz.sk/ekonomika/brief-tripartita-rokovala-o-rozpocte/583258-clanok.html 

 

Na snímke zľava viceprezidentka Konfederácie odborových zväzov (KOZ) SR Monika Uhlerová, minister práce, 

sociálnych vecí a rodiny SR Milan Krajniak (Sme rodina), prezident Republikovej únie zamestnávateľov (RÚZ) Miroslav 

Kiraľvarga, viceprezident Asociácie priemyselných zväzov (APZ) Alexander Matušek a viceprezident Asociácie 

zamestnávateľských zväzov a združení (AZZZ) SR Rastislav Machunka. Foto: TASR - Jakub Kotian 

 

Po skončení sa tripartity o tom informoval minister práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

,aktualizované 

 

Bratislava 13. októbra (TASR) - Hospodárska a sociálna rada SR v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte 

nedospela. Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) 

SR a čiastočne aj Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení (AZZZ) SR. Po skončení sa tripartity o tom 

informoval minister práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). "ZMOS naďalej trvá na zamietavom 

stanovisku, pretože žiada zvýšenie prostriedkov týkajúcich sa miest a obcí, Asociácia priemyselných zväzov a dopravy 

berie rozpočet na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov berie rozpočet na vedomie, Asociácia 

zamestnávateľských zväzov a združení súhlasí s pripomienkami. Tie pripomienky sa týkali dofinancovania zdravotníctva," 

uviedol Krajniak, podľa ktorého je rast výdavkov na zdravotníctvo súčasťou všeobecnej pokladničnej správy. KOZ 

nesúhlasí s rozpočtom, pretože neobsahuje zvýšenie platov pracovníkov štátnej správy. Krajniak je spokojný s tým, že sa 

podarilo zvýšiť rozpočet ministerstva práce o 140 miliónov eur. Tie by mali byť použité na vyplácanie kompenzačných 

dávok pre ľudí so zdravotným postihnutím, bezdomovcom a ľuďom, ktorí potrebujú krízovú pomoc, napríklad týraným 

ženám. Predložený rozpočet ráta s deficitom 4,94 % hrubého domáceho produktu, no minister financií Igor Matovič 

(OĽANO) v stredu informoval, že je jeho schválenie podmienené schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o 

dôchodkovej reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. V opačnom prípade by bol deficit iba vo výške 4,3 %, čo 

by znamenalo okresanie časti výdavkov napríklad na zdravotníctvo. Podľa Krajniaka sa v týchto otázkach dá nájsť 

https://www.teraz.sk/ekonomika/brief-tripartita-rokovala-o-rozpocte/583258-clanok.html
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kompromis. Viceprezident AZZZ Rastislav Machunka sa netajil tým, že na rokovanie tripartity prišla asociácia s 

negatívnym stanoviskom k rozpočtu najmä pre slabé financovanie zdravotníctva. Potom ako ministerstvo financií podľa 

Machunku deklarovalo, že vytvorí rezervu na dofinancovanie zdravotníctva, a potvrdilo, že vykryje prípadné výpadky 

príjmov zdravotných poisťovní, názor prehodnotili. "Tak či tak rozpočet pre ministerstvo zdravotníctva neumožňuje žiadny 

rozvoj a nie je dostatočne zdravotníctvo dofinancované. Napriek tomu sme vzhľadom na stav, v akom je rozpočet z 

hľadiska príjmov štátneho rozpočtu a deficitu, stanovisko zmenili na stanovisko s pripomienkami," dodal Machunka. Zatiaľ 

čo odborári by mohli ešte očakávať splnenie svojich požiadaviek po ukončení kolektívneho vyjednávania a 

pripomienky zamestnávateľov pravdepodobne vyrieši rezort financií, ZMOS je s návrhom rozpočtu nespokojný. "Tento 

rozpočet na budúci rok sa opäť spolieha na to, že za prenesený výkon štátnej správy bude samospráva sponzorovať 

štát," uviedol hovorca ZMOS-u Michal Kaliňák. Rozpočet podľa ZMOS-u nekopíruje potreby samospráv z hľadiska 

obslužnosti územia, ale ani dostupnosti služieb. Podpredseda ZMOS-u Radomír Brtáň upozornil, že analýzy dlhodobo 

poukazujú na nedostatočné financovanie preneseného výkonu štátnej správy. "Toto vidíme ako veľký problém do 

budúcna, pretože prostriedky musia aj v rozpore so zákonom dofinancovávať práve samosprávy," povedal Brtáň. Podľa 

ZMOS-u sa musí štát zaoberať aj cenami energií a ako málo ambiciózne označil Brtáň v rozpočte plány na rozvoj 

nájomného bývania. 

 

Späť na obsah 

 

1.3.  Matovičov rozpočet narazil. Proti sú odborári aj firmy 

 [pravda.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Ekonomika] 

https://ekonomika.pravda.sk/krajina/clanok/603765-matovicov-rozpocet-narazil-proti-su-odborari-aj-

firmy/?utm_source=pravda&utm_medium=rss&utm_campaign=rss 

 

Hospodárska a sociálna rada SR v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte verejnej správy nedospela. Výhrady malo 

najmä Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) SR a čiastočne aj 

Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR. Po skončení sa tripartity o tom informoval minister práce, 

sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

Foto: TASR Minister financií Igor Matovič (OĽaNO) 

 

"ZMOS naďalej trvá na zamietavom stanovisku, pretože žiada zvýšenie prostriedkov týkajúcich sa miest a obcí, Asociácia 

priemyselných zväzov a dopravy berie rozpočet na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov berie rozpočet na 

vedomie, Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení súhlasí s pripomienkami. Tie pripomienky sa týkali 

dofinancovania zdravotníctva," uviedol Krajniak, podľa ktorého je rast výdavkov na zdravotníctvo súčasťou všeobecnej 

pokladničnej správy. KOZ nesúhlasí s rozpočtom, pretože neobsahuje zvýšenie platov pracovníkov štátnej správy. 

 

Čítajte viac Návrh rozpočtu je pre zdravotníctvo likvidačný. Budúci rok dostane o 300 miliónov eur menej Krajniak je 

spokojný s tým, že sa podarilo zvýšiť rozpočet ministerstva práce o 140 miliónov eur. Tie by mali byť použité na 

https://ekonomika.pravda.sk/krajina/clanok/603765-matovicov-rozpocet-narazil-proti-su-odborari-aj-firmy/?utm_source=pravda&utm_medium=rss&utm_campaign=rss
https://ekonomika.pravda.sk/krajina/clanok/603765-matovicov-rozpocet-narazil-proti-su-odborari-aj-firmy/?utm_source=pravda&utm_medium=rss&utm_campaign=rss
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vyplácanie kompenzačných dávok pre ľudí so zdravotným postihnutím, bezdomovcom a ľuďom, ktorí potrebujú krízovú 

pomoc, napríklad týraným ženám. 

 

Predložený rozpočet ráta s deficitom 4,94 % hrubého domáceho produktu, no minister financií Igor Matovič (OĽANO) v 

stredu informoval, že je jeho schválenie podmienené schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o dôchodkovej 

reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. V opačnom prípade by bol deficit iba vo výške 4,3 %, čo by 

znamenalo okresanie časti výdavkov napríklad na zdravotníctvo. Podľa Krajniaka sa v týchto otázkach dá nájsť 

kompromis. 

 

Návrh štátneho rozpočtu na budúci rok nie je pripravený dobre, tvrdí Smer-SD 

 

Návrh štátneho rozpočtu na budúci rok nie je pripravený dobre, tvrdí strana Smer-SD. Podľa lídra strany Roberta Fica 

nemôže prísť minister a povedať, že ak sa neschvália iné zákony, tak nebudú prostriedky z rozpočtu. Minister financií Igor 

Matovič totiž ešte minulý týždeň ako aj v stredu znovu zopakoval, že výsledná podoba rozpočtu verejnej správy na budúci 

rok bude podmienená schvaľovaním ústavných zákonov. Žiada, aby pred schválením rozpočtu koalícia schválila 

dôchodkovú reformu, výdavkové stropy a dlhovú brzdu. Ak sa tak stane, rozpočet predloží s budúcoročným deficitom 

4,94 % HDP. Ak sa tak nestane a tieto reformy neprejdú, predloží rozpočet s deficitom 4,3 % HDP, čo bude znamenať 

menej prostriedkov pre budúci rok. 

 

"Takto lacno vydierať, to sa doteraz nikdy za mojich vlád nestalo," povedal na stredajšej tlačovej konferencii Fico. Podľa 

exministra financií Ladislava Kamenického je to len dôkaz toho, že sa súčasná vláda nevie na ničom dohodnúť. V 

budúcom roku by mala byť najvyššia úroveň inflácie od roku 2012. "A oni sa starajú o svoje žabomyšie vojny namiesto 

toho, aby pomáhali ľuďom," skonštatoval Kamenický. 

 

Zároveň si nemyslí, že návrh rozpočtu hovorí o šetrení. "Matovič si nakreslil o 4,2 mld. eur vyššie príjmy, ako boli 

posledné roky a na výdavkoch, keď si vezmete verejnú správu, ide o 9 mld. eur navyše. O akom šetrení sa tu bavíme," 

hovorí Kamenický. Taktiež si myslí, že je v rozpočte zakomponovaná vysoká suma, ktorá nemá určenie a súčasná vláda 

míňa peniaze na veci, ktoré nesúvisia s COVID-om. "Táto vláda nech ide od toho preč," dodal Kamenický. 

 

Späť na obsah 

 

1.4.  KOZ: vyžadovanie potvrdenia o očkovaní alebo testovaní považujeme za segregáciu 

zamestnancov 

 [zemavek.sk; 13/10/2021; Zem&Vek ; Zaradenie: Správy | Z domova] 

https://zemavek.sk/koz-vyzadovanie-potvrdenia-o-ockovani-alebo-testovani-povazujeme-za-segregaciu-zamestnancov/ 

 

https://zemavek.sk/koz-vyzadovanie-potvrdenia-o-ockovani-alebo-testovani-povazujeme-za-segregaciu-zamestnancov/
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"KOZ SR upozorňuje, že snaha zamestnávateľov ovytvorenie bezpečných a zdravých podmienok na pracovisku musí byť 

postavená na nediskriminačných princípoch a akékoľvek úsilie oúpravu pracovného práva by bolo vrozpore sÚstavou 

SR,"napísala hovorkyňa odborárov Martina Némethová. 

 

Požiadavka zamestnávateľov mať možnosť vyžadovať od zamestnancov informácie oočkovaní, prípadne preukázať sa 

negatívnym výsledkom testu zo strany zamestnanca nemá podľa odborárov oporu vžiadnom právnom predpise. 

 

"Rovnako zamestnávateľ nemá oprávnenie získavať a spracúvať údaje oočkovaní zamestnanca, nemá právo zisťovať 

údaje ojeho zdravotnom stave a sankcionovať ho za nepredloženie výsledkov akéhokoľvek lekárskeho vyšetrenia,"dodala 

hovorkyňa. 

 

Ak je zamestnanec spôsobilý na výkon práce, zamestnávateľ podľa odborárovnedisponujetakým právnym prostriedkom, 

ktorým by mu, či už zaočkovanému alebo nezaočkovanému, obmedzil alebo zakázal vstup na pracovisko. 

 

Ani zplatných ustanovení Zákona obezpečnosti a ochrane zdravia pri práci nevyplýva zamestnávateľovi možnosť 

aplikovať do praxe povinné testovanie na ochorenie COVID-19. 

 

"Navyše, aj na základe dostupných medicínskych informácií a aj posledných vyjadrení bývalého ministra zdravotníctva 

Mareka Krajčího (OĽANO), že očkovaní jedinci sú rovnakými potenciálnymi prenášačmi ochorenia COVID-19ako 

neočkovaní, vyznieva požiadavka zástupcov zamestnávateľov– mať vrukách možnosť vyžadovať od zamestnancov 

informácie ozaočkovaní proti koronavírusu alebo ovýsledkoch testovania, ako neopodstatnená,"dodali odborári. 

 

KOZ SR pretonesúhlasíspožiadavkou zamestnávateľov, považuje ju za neodôvodnenú segregáciu zamestnancov. 

 

Bolo by podľa nich veľmi žiaduce, aby kompetentní odborníci posúdili medicínske hľadisko šírenia nového koronavírusu 

ako očkovanými, tak aj neočkovanými zamestnancami, aby sa tak predišlo obmedzovaniu postavenia a práv 

zamestnancov vakomkoľvek pracovnom pomere. 

 

Zdroj - dnes.24.sk,KRITIKA odborárov: Firmy NEMAJÚ čo zisťovať, či je zamestnanec očkovaný alebo nie! 13.10.2021 

 

PREDPLATNÉ ZEM&VEK 2021 

 

Náš časopis sa chce vymaniť z bežných stereotypov nielen svojím obsahom a spracovaním, ale aj tým, že nebude 

publikovať inzerciu a reklamy. K predplatnému síce neponúkame zľavy v hypermarketoch a kozmetických štúdiách, ale 

našim najúprimnejším poďakovaním za Vašu priazeň je rozšírenie Vášho časopisu. Ostávame aj naďalej bez akejkoľvek 

reklamy a preto sa nemusíme spovedať žiadnym sponzorom, inzerentom ani politickým stranám. Práve toto je jediným a 

skutočným kritériom nezávislosti, vďaka ktorej môžeme slúžiť iba Vám, čitateľom. Aj z tohoto dôvodu sme výlučne závislí 

iba na predaji a predplatnom. Srdečne ďakujeme za Vašu podporu. 
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1.5.  Tripartita rokovala o rozpočte, výhrady mali samosprávy aj odbory 

 [openiazoch.zoznam.sk; 13/10/2021; redakcia ] 

https://openiazoch.zoznam.sk/cl/216794/Tripartita-rokovala-o-rozpocte-vyhrady-mali-samospravy-aj-odbory 

 

Hospodárska a sociálna rada SR v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte nedospela. Výhrady malo najmä 

Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) SR a čiastočne aj Asociácia 

zamestnávateľských zväzov a združení (AZZZ) SR. 

 

Hospodárska a sociálna rada SR v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte nedospela. Výhrady malo najmä 

Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) SR a čiastočne aj Asociácia 

zamestnávateľských zväzov a združení (AZZZ) SR. Po skončení sa tripartity o tom informoval minister práce, sociálnych 

vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

"ZMOS naďalej trvá na zamietavom stanovisku, pretože žiada zvýšenie prostriedkov týkajúcich sa miest a obcí, Asociácia 

priemyselných zväzov a dopravy berie rozpočet na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov berie rozpočet na 

vedomie, Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení súhlasí s pripomienkami. Tie pripomienky sa týkali 

dofinancovania zdravotníctva," uviedol Krajniak, podľa ktorého je rast výdavkov na zdravotníctvo súčasťou všeobecnej 

pokladničnej správy. KOZ nesúhlasí s rozpočtom, pretože neobsahuje zvýšenie platov pracovníkov štátnej správy. 

 

Krajniak je spokojný s tým, že sa podarilo zvýšiť rozpočet ministerstva práce o 140 miliónov eur. Tie by mali byť použité 

na vyplácanie kompenzačných dávok pre ľudí so zdravotným postihnutím, bezdomovcom a ľuďom, ktorí potrebujú 

krízovú pomoc, napríklad týraným ženám. 

 

Predložený rozpočet ráta s deficitom 4,94 % hrubého domáceho produktu, no minister financií Igor Matovič (OĽANO) v 

stredu informoval, že je jeho schválenie podmienené schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o dôchodkovej 

reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. V opačnom prípade by bol deficit iba vo výške 4,3 %, čo by 

znamenalo okresanie časti výdavkov napríklad na zdravotníctvo. Podľa Krajniaka sa v týchto otázkach dá nájsť 

kompromis. 

 

Späť na obsah 

 

1.6.  Tripartita rokovala o rozpočte, výhrady mali samosprávy aj odbory 

 [etrend.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Správy] 

https://www.trend.sk/spravy/tripartita-rokovala-rozpocte-vyhrady-mali-samospravy-aj-odbory 

 

https://openiazoch.zoznam.sk/cl/216794/Tripartita-rokovala-o-rozpocte-vyhrady-mali-samospravy-aj-odbory
https://www.trend.sk/spravy/tripartita-rokovala-rozpocte-vyhrady-mali-samospravy-aj-odbory
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Hospodárska a sociálna rada SR k dohode na budúcoročnom rozpočte nedospela. Predložený rozpočet ráta s takmer 5-

percentným deficitom 

 

Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) SR a 

čiastočne aj Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení (AZZZ) SR. Po skončení tripartity o tom informoval 

minister práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

"ZMOS naďalej trvá na zamietavom stanovisku, pretože žiada zvýšenie prostriedkov týkajúcich sa miest a obcí, Asociácia 

priemyselných zväzov a dopravy berie rozpočet na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov berie rozpočet na 

vedomie, Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení súhlasí s pripomienkami. Tie pripomienky sa týkali 

dofinancovania zdravotníctva," uviedol Krajniak, podľa ktorého je rast výdavkov na zdravotníctvo súčasťou všeobecnej 

pokladničnej správy. KOZ nesúhlasí s rozpočtom, pretože neobsahuje zvýšenie platov pracovníkov štátnej správy. 

 

Krajniak je spokojný s tým, že sa podarilo zvýšiť rozpočet ministerstva práce o 140 miliónov eur. Tie by mali byť použité 

na vyplácanie kompenzačných dávok pre ľudí so zdravotným postihnutím, bezdomovcom a ľuďom, ktorí potrebujú 

krízovú pomoc, napríklad týraným ženám. 

 

Predložený rozpočet ráta s deficitom 4,94 percenta hrubého domáceho produktu, no minister financií Igor Matovič 

(OĽaNO) informoval, že jeho schválenie je podmienené schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o dôchodkovej 

reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. V opačnom prípade by bol deficit iba vo výške 4,3 percenta, čo by 

znamenalo okresanie časti výdavkov napríklad na zdravotníctvo. Podľa Krajniaka sa v týchto otázkach dá nájsť 

kompromis. 

 

Späť na obsah 

 

1.7.  Krajniak o rokovaní tripartity o rozpočte: K dohode nedospeli 

 [cas.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Čas.sk] 

https://www.cas.sk/cl/1002799/2597557/krajniak-o-rokovani-tripartity-o-rozpocte-k-dohode-nedospeli 

 

Otvoriť galériu 

 

Hospodárska a sociálna rada SR v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte verejnej správy nedospela. 

 

Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) SR a 

čiastočne aj Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR. Po skončení sa tripartity o tom informoval minister 

práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

Správu aktualizujeme. 

 

https://www.cas.sk/cl/1002799/2597557/krajniak-o-rokovani-tripartity-o-rozpocte-k-dohode-nedospeli
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Foto: 

 

Minister práce, sociálnych vecí a rodiny SR Milan Krajniak Zdroj - tasr 

 

Späť na obsah 

 

1.8.  BRIEF: Tripartita rokovala o rozpočte, k dohode nedospela 

 [dnes24.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: RÝCHLE SPRÁVY] 

https://www.dnes24.sk/rychle-spravy/brief-tripartita-rokovala-o-rozpocte-k-dohode-nedospela-255510 

 

Bratislava 13. októbra (TASR) - Hospodárska a sociálna rada SR v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte verejnej 

správy nedospela. Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov 

(KOZ) SR a čiastočne aj Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR. Po skončení sa tripartity o tom informoval 

minister práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

UPOZORNENIE: Správu aktualizujeme. 

 

vre lem 

 

Späť na obsah 

 

1.9.  Tripartita rokovala o rozpočte, k dohode však nedospela 

 [info.sk; 13/10/2021; Zdroj - Info.sk, TASR ; Zaradenie: Info.sk] 

https://www.info.sk/sprava/198528/tripartita-rokovala-o-rozpocte-k-dohode-vsak-nedospela/ 

 

Hospodárska a sociálna rada SR v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte nedospela. 

 

Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) SR a 

čiastočne aj Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení (AZZZ) SR. Po skončení sa tripartity o tom informoval 

minister práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

"ZMOS naďalej trvá na zamietavom stanovisku, pretože žiada zvýšenie prostriedkov týkajúcich sa miest a obcí, Asociácia 

priemyselných zväzov a dopravy berie rozpočet na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov berie rozpočet na 

vedomie, Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení súhlasí s pripomienkami. Tie pripomienky sa týkali 

dofinancovania zdravotníctva," uviedol Krajniak, podľa ktorého je rast výdavkov na zdravotníctvo súčasťou všeobecnej 

pokladničnej správy. KOZ nesúhlasí s rozpočtom, pretože neobsahuje zvýšenie platov pracovníkov štátnej správy. 

 

https://www.dnes24.sk/rychle-spravy/brief-tripartita-rokovala-o-rozpocte-k-dohode-nedospela-255510
https://www.info.sk/sprava/198528/tripartita-rokovala-o-rozpocte-k-dohode-vsak-nedospela/
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Krajniak je spokojný s tým, že sa podarilo zvýšiť rozpočet ministerstva práce o 140 miliónov eur. Tie by mali byť použité 

na vyplácanie kompenzačných dávok pre ľudí so zdravotným postihnutím, bezdomovcom a ľuďom, ktorí potrebujú 

krízovú pomoc, napríklad týraným ženám. 

 

Predložený rozpočet ráta s deficitom 4,94 % hrubého domáceho produktu, no minister financií Igor Matovič (OĽANO) v 

stredu informoval, že je jeho schválenie podmienené schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o dôchodkovej 

reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. V opačnom prípade by bol deficit iba vo výške 4,3 %, čo by 

znamenalo okresanie časti výdavkov napríklad na zdravotníctvo. Podľa Krajniaka sa v týchto otázkach dá nájsť 

kompromis. 

 

Zdieľať tento článok na Facebooku 

 

Zdroj - Info.sk, TASR 

 

Späť na obsah 

 

1.10.  Sociálni partneri majú k návrhu Matovičovho rozpočtu viacero pripomienok 

 [webnoviny.sk; 13/10/2021; SITA Slovenská tlačová agentúra ; Zaradenie: Ekonomika] 

https://www.webnoviny.sk/socialni-partneri-nesuhlasili-s-navrhom-rozpoctu-mali-viacero-pripomienok/ 

 

Sociálni partneri mali k návrhu rozpočtu verejnej správy na ďalšie roky viacero pripomienok. Ako po rokovaní 

Hospodárskej a sociálnej rady SR povedal predseda rady Milan Krajniak, Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS) 

naďalej trvá na zamietavom stanovisku. 

 

Žiada totiž navýšenie prostriedkov miest a obcí. Konfederácia odborových zväzov SR taktiež nesúhlasila s rozpočtom. 

 

Vyjednávania o platoch pokračujú 

 

Asociácia priemyselných zväzov a dopravy berie návrh rozpočtu na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov (RÚZ) a 

Spoločné odbory Slovenska taktiež. Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR súhlasila s rozpočtom s 

pripomienkami. 

 

Konfederácia odborových zväzov návrh rozpočtu nepodporí. Dôvodom je podľa viceprezidentky Moniky Uhlerovej 

nulová valorizácia platov štátnych a verejných zamestnancov, ako aj to, že štátny rozpočet počíta so znižovaním 

výdavkov v rámci vzdelávania, vedy a výskumu. 

 

Ako však reagoval Krajniak ku žiadosti garantovať nárast platov v štátnej správe, v súčasnosti ešte neskončilo kolektívne 

vyjednávanie o tom, ako by sa mali hýbať platy zamestnancov. "Toto stále pokračuje, čiže nemôže byť v rozpočte 

stanovená fixná suma," skonštatoval Krajniak. 

https://www.webnoviny.sk/socialni-partneri-nesuhlasili-s-navrhom-rozpoctu-mali-viacero-pripomienok/
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Nedostatočné financovanie 

 

ZMOS opätovne upozorňuje na nedostatočné dofinancovanie preneseného výkonu štátnej správy v roku 2022, najmä na 

úseku stavebného poriadku, ale aj na ďalších úsekoch. 

 

Podľa predloženého návrhu sa predpokladá, že do rozpočtov miest a obcí budú v roku 2022 poukázané finančné 

prostriedky na tento úsek preneseného výkonu štátnej správy rozpočtu nižšie v porovnaní so skutočnosťou roku 2020 

takmer o jeden milión eur. 

 

"Analýzy dlhodobo poukazujú na nedostatočné financovanie preneseného výkonu," povedal podpredseda ZMOS 

Radomír Brtáň. "Tento rozpočet nekopíruje potreby samospráv z hľadiska obslužnosti územia, ale aj dostupnosti služieb, 

či už sociálnych alebo zdravotných," doplnil ústredný riaditeľ kancelárie ZMOS Michal Kaliňák. 

 

V rámci podpory rozvoja bývania zároveň nepovažujú za ambiciózny návrh rozpočtu. Je potrebné postaviť podľa nich 

dostatočný počet bytov, ktoré si budú môcť ľudia prenajímať. 

 

Zavedenie výdavkových limitov 

 

Prezident RÚZ Miroslav Kiraľvarga pozitívne hodnotil rokovanie v duchu, že ak majú niekde prostriedky dostať, tak je 

potrebné nájsť zdroje, kde ubrať. Taktiež verí, že plán obnovy bude reálny a čerpanie bude v zmysle toho, ako to je v 

návrhu štátneho rozpočtu uvedené. 

 

Upozornil, že by mali byť zavedené výdavkové limity, o ktorých sa hovorí už viac ako dlho. Zároveň však upozornil na 

vyššie ceny energií. K tejto téme by mala špeciálne zasadať ešte tripartita neskôr. 

 

Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR vidí problém s návrhom rozpočtu pre zdravotníctvo, pričom podľa 

nich zhorší už tak zlú situáciu v podfinancovanom sektore. Avšak podľa Krajniaka im na rokovaní vysvetlili, akým 

spôsobom budú na sektor zdravotníctva prostriedky vynaložené, o ktoré žiadali. 

 

Sociálni partneri zároveň upozornili, že návrh rozpočtu verejnej správy im rezort financií odovzdáva v časovej tiesni, čo 

znemožňuje reálne, podrobné a odborné posúdenie prezentovaných skutočností. Spoločné odbory Slovenska navrhujú 

materiály zasielať s dostatočným časovým predstihom, a to minimálne týždeň vopred. 

 

Späť na obsah 

 

1.11.  Sociálni partneri majú k návrhu Matovičovho rozpočtu viacero pripomienok 

 [parlamentnelisty.sk; 13/10/2021; SITA ; Zaradenie: Ekonomika Správy] 
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https://www.parlamentnelisty.sk/spravy/458508/socialni-partneri-maju-k-navrhu-matovicovho-rozpoctu-viacero-pripomienok/ 

 

13.10.2021 Sociálni partneri mali k návrhu rozpočtu verejnej správy na ďalšie roky viacero pripomienok. Ako po rokovaní 

Hospodárskej a sociálnej rady SR povedal predseda rady Milan Krajniak, Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS) 

naďalej trvá na zamietavom stanovisku. 

 

Žiada totiž navýšenie prostriedkov miest a obcí. Konfederácia odborových zväzov SR taktiež nesúhlasila s rozpočtom. 

Vyjednávania o platoch pokračujú 

Asociácia priemyselných zväzov a dopravy berie návrh rozpočtu na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov (RÚZ) a 

Spoločné odbory Slovenska taktiež. Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR súhlasila s rozpočtom s 

pripomienkami. 

 

Konfederácia odborových zväzov návrh rozpočtu nepodporí. Dôvodom je podľa viceprezidentky Moniky Uhlerovej 

nulová valorizácia platov štátnych a verejných zamestnancov, ako aj to, že štátny rozpočet počíta so znižovaním 

výdavkov v rámci vzdelávania, vedy a výskumu. 

 

Ako však reagoval Krajniak ku žiadosti garantovať nárast platov v štátnej správe, v súčasnosti ešte neskončilo kolektívne 

vyjednávanie o tom, ako by sa mali hýbať platy zamestnancov. "Toto stále pokračuje, čiže nemôže byť v rozpočte 

stanovená fixná suma," skonštatoval Krajniak. 

Nedostatočné financovanie 

ZMOS opätovne upozorňuje na nedostatočné dofinancovanie preneseného výkonu štátnej správy v roku 2022, najmä na 

úseku stavebného poriadku, ale aj na ďalších úsekoch. 

 

Podľa predloženého návrhu sa predpokladá, že do rozpočtov miest a obcí budú v roku 2022 poukázané finančné 

prostriedky na tento úsek preneseného výkonu štátnej správy rozpočtu nižšie v porovnaní so skutočnosťou roku 2020 

takmer o jeden milión eur. 

 

"Analýzy dlhodobo poukazujú na nedostatočné financovanie preneseného výkonu,"povedal podpredseda ZMOS Radomír 

Brtáň. "Tento rozpočet nekopíruje potreby samospráv z hľadiska obslužnosti územia, ale aj dostupnosti služieb, či už 

sociálnych alebo zdravotných," doplnil ústredný riaditeľ kancelárie ZMOS Michal Kaliňák. 

 

V rámci podpory rozvoja bývania zároveň nepovažujú za ambiciózny návrh rozpočtu. Je potrebné postaviť podľa nich 

dostatočný počet bytov, ktoré si budú môcť ľudia prenajímať. 

Zavedenie výdavkových limitov 

Prezident RÚZ Miroslav Kiraľvarga pozitívne hodnotil rokovanie v duchu, že ak majú niekde prostriedky dostať, tak je 

potrebné nájsť zdroje, kde ubrať. Taktiež verí, že plán obnovy bude reálny a čerpanie bude v zmysle toho, ako to je v 

návrhu štátneho rozpočtu uvedené. 

 

https://www.parlamentnelisty.sk/spravy/458508/socialni-partneri-maju-k-navrhu-matovicovho-rozpoctu-viacero-pripomienok/
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Upozornil, že by mali byť zavedené výdavkové limity, o ktorých sa hovorí už viac ako dlho. Zároveň však upozornil na 

vyššie ceny energií. K tejto téme by mala špeciálne zasadať ešte tripartita neskôr. 

 

Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR vidí problém s návrhom rozpočtu pre zdravotníctvo, pričom podľa 

nich zhorší už tak zlú situáciu v podfinancovanom sektore. Avšak podľa Krajniaka im na rokovaní vysvetlili, akým 

spôsobom budú na sektor zdravotníctva prostriedky vynaložené, o ktoré žiadali. 

 

Sociálni partneri zároveň upozornili, že návrh rozpočtu verejnej správy im rezort financií odovzdáva v časovej tiesni, čo 

znemožňuje reálne, podrobné a odborné posúdenie prezentovaných skutočností. Spoločné odbory Slovenska navrhujú 

materiály zasielať s dostatočným časovým predstihom, a to minimálne týždeň vopred. 

 

Viac k témam: Návrh rozpočtu, Štátny rozpočet, TripartitaZdroj - Webnoviny.sk – Sociálni partneri majú k návrhu 

Matovičovho rozpočtu viacero pripomienok © SITA Všetky práva vyhradené. 

 

Späť na obsah 

 

1.12.  Sociálni partneri majú k návrhu Matovičovho rozpočtu viacero pripomienok 

 [24hod.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: Ekonomika] 

https://www.24hod.sk/socialni-partneri-maju-k-navrhu-matovicovho-rozpoctu-viacero-pripomienok-cl761553.html 

 

Sociálni partneri mali k návrhu rozpočtu verejnej správy na ďalšie roky viacero pripomienok. Ako po rokovaní 

Hospodárskej a ... 

 

13.10.2021 (Webnoviny.sk) - Sociálni partneri mali k návrhu rozpočtu verejnej správy na ďalšie roky viacero pripomienok. 

Ako po rokovaní Hospodárskej a sociálnej rady SR povedal predseda rady Milan Krajniak , Združenie miest a obcí 

Slovenska (ZMOS) naďalej trvá na zamietavom stanovisku. 

 

Žiada totiž navýšenie prostriedkov miest a obcí. Konfederácia odborových zväzov SR taktiež nesúhlasila s rozpočtom. 

 

Vyjednávania o platoch pokračujú 

 

 Asociácia priemyselných zväzov a dopravy berie návrh rozpočtu na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov (RÚZ) 

a Spoločné odbory Slovenska taktiež. Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR súhlasila s rozpočtom s 

pripomienkami. 

 

Konfederácia odborových zväzov návrh rozpočtu nepodporí. Dôvodom je podľa viceprezidentky Moniky Uhlerovej 

nulová valorizácia platov štátnych a verejných zamestnancov, ako aj to, že štátny rozpočet počíta so znižovaním 

výdavkov v rámci vzdelávania, vedy a výskumu. 

 

https://www.24hod.sk/socialni-partneri-maju-k-navrhu-matovicovho-rozpoctu-viacero-pripomienok-cl761553.html
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Ako však reagoval Krajniak ku žiadosti garantovať nárast platov v štátnej správe, v súčasnosti ešte neskončilo kolektívne 

vyjednávanie o tom, ako by sa mali hýbať platy zamestnancov. "Toto stále pokračuje, čiže nemôže byť v rozpočte 

stanovená fixná suma," skonštatoval Krajniak. 

 

Nedostatočné financovanie 

 

ZMOS opätovne upozorňuje na nedostatočné dofinancovanie preneseného výkonu štátnej správy v roku 2022, najmä na 

úseku stavebného poriadku, ale aj na ďalších úsekoch. 

 

Podľa predloženého návrhu sa predpokladá, že do rozpočtov miest a obcí budú v roku 2022 poukázané finančné 

prostriedky na tento úsek preneseného výkonu štátnej správy rozpočtu nižšie v porovnaní so skutočnosťou roku 2020 

takmer o jeden milión eur. 

 

" Analýzy dlhodobo poukazujú na nedostatočné financovanie preneseného výkonu," povedal podpredseda ZMOS 

Radomír Brtáň. "Tento rozpočet nekopíruje potreby samospráv z hľadiska obslužnosti územia, ale aj dostupnosti služieb, 

či už sociálnych alebo zdravotných," doplnil ústredný riaditeľ kancelárie ZMOS Michal Kaliňák . 

 

V rámci podpory rozvoja bývania zároveň nepovažujú za ambiciózny návrh rozpočtu. Je potrebné postaviť podľa nich 

dostatočný počet bytov, ktoré si budú môcť ľudia prenajímať. 

 

Zavedenie výdavkových limitov 

 

Prezident RÚZ Miroslav Kiraľvarga pozitívne hodnotil rokovanie v duchu, že ak majú niekde prostriedky dostať, tak je 

potrebné nájsť zdroje, kde ubrať. Taktiež verí, že plán obnovy bude reálny a čerpanie bude v zmysle toho, ako to je v 

návrhu štátneho rozpočtu uvedené. 

 

Upozornil, že by mali byť zavedené výdavkové limity, o ktorých sa hovorí už viac ako dlho. Zároveň však upozornil na 

vyššie ceny energií. K tejto téme by mala špeciálne zasadať ešte tripartita neskôr. 

 

 Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR vidí problém s návrhom rozpočtu pre zdravotníctvo, pričom podľa 

nich zhorší už tak zlú situáciu v podfinancovanom sektore. Avšak podľa Krajniaka im na rokovaní vysvetlili, akým 

spôsobom budú na sektor zdravotníctva prostriedky vynaložené, o ktoré žiadali. 

 

Sociálni partneri zároveň upozornili, že návrh rozpočtu verejnej správy im rezort financií odovzdáva v časovej tiesni, čo 

znemožňuje reálne, podrobné a odborné posúdenie prezentovaných skutočností. Spoločné odbory Slovenska navrhujú 

materiály zasielať s dostatočným časovým predstihom, a to minimálne týždeň vopred. 

 

Späť na obsah 
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1.13.  Tripartita po rokovaní o rozpočte k dohode nedospela. Výhrady majú odborári a ZMOS 

 [finweb.hnonline.sk; 13/10/2021; TASR,red ; Zaradenie: Domáca ekonomika] 

https://finweb.hnonline.sk/ekonomika/10936613-tripartita-po-rokovani-o-rozpocte-k-dohode-nedospela-vyhrady-maju-odborari-a-zmos 

 

Zástupcovia vlády, podnikateľov a odborov rokovali o návrhu štátneho rozpočtu na rok 2022. 

 

Hospodárska a sociálna rada Slovenskej republiky v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte verejnej správy 

nedospela. 

 

Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska, Konfederácia odborových zväzov a čiastočne aj Asociácia 

zamestnávateľských zväzov a združení Slovenskej republiky. Po skončení sa tripartity o tom informoval minister práce, 

sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

S návrhom nesúhlasia 

 

"ZMOS naďalej trvá na zamietavom stanovisku, pretože žiada zvýšenie prostriedkov týkajúcich sa miest a obcí, Asociácia 

priemyselných zväzov a dopravy berie rozpočet na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov berie rozpočet na 

vedomie, Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení súhlasí s pripomienkami. Tie pripomienky sa týkali 

dofinancovania zdravotníctva," uviedol Krajniak, podľa ktorého je rast výdavkov na zdravotníctvo súčasťou všeobecnej 

pokladničnej správy. 

 

Domáca ekonomika 

 

Analýza: Matovič zníži sekeru, je to však len covidom. Rozpočet je bez reforiem 

 

Odborári nesúhlasia s rozpočtom, pretože neobsahuje zvýšenie platov pracovníkov štátnej správy. Krajniak je spokojný s 

tým, že sa podarilo zvýšiť rozpočet ministerstva práce o 140 miliónov eur. 

 

Tie by mali byť použité na vyplácanie kompenzačných dávok pre ľudí so zdravotným postihnutím, bezdomovcom a 

ľuďom, ktorí potrebujú krízovú pomoc, napríklad týraným ženám. 

 

Chcú schváliť aj ďalšie zákony 

 

Predložený rozpočet ráta s deficitom 4,94 percenta hrubého domáceho produktu, no minister financií Igor Matovič 

(OĽANO) v stredu informoval, že je jeho schválenie podmienené schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o 

dôchodkovej reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. 

 

https://finweb.hnonline.sk/ekonomika/10936613-tripartita-po-rokovani-o-rozpocte-k-dohode-nedospela-vyhrady-maju-odborari-a-zmos


Monitoring Konfederácia odborových zväzov 

 

 

 

14. 10. 2021 

              Riazanská 57, 831 03 Bratislava, Slovakia, monitoring@slovakia-online.sk, www.slovakia-online.sk  

V opačnom prípade by bol deficit iba vo výške 4,3 percenta, čo by znamenalo okresanie časti výdavkov napríklad na 

zdravotníctvo. Podľa Krajniaka sa v týchto otázkach dá nájsť kompromis. 

 

Späť na obsah 

 

1.14.  Súhrn vydaných správ ER TASR - 13. októbra - 14.30 

 [dnes24.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: RÝCHLE SPRÁVY] 

https://www.dnes24.sk/rychle-spravy/suhrn-vydanych-sprav-er-tasr-13-oktobra-14-30-255539 

 

Bratislava - Prezidentka SR Zuzana Čaputová vyhlásila, že pokiaľ by bola v situácii guvernéra Národnej banky Slovenska 

a exministra financií Petra Kažimíra, veľmi vážne by zvažovala odstúpenie z funkcie pre ochranu mena inštitúcie, ktorú 

teraz zastupuje. Uviedla to v stredu v súvislosti s Kažimírovým obvinením z podplácania, ale aj priznaniami jeho bývalých 

podriadených. Dodala však, že rešpektuje prezumpciu neviny a o vine musí rozhodnúť súd. 

 

– Guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) Peter Kažimír by si mal vziať príklad z rakúskeho kancelára Sebastiana 

Kurza a odstúpiť. Vyhlásila to vicepremiérka a ministerka pre investície, regionálny rozvoj a informatizáciu Veronika 

Remišová (Za ľudí) počas stredajšieho stretnutia s novinármi. Reagovala tak na jeho obvinenie z úplatkov. 

 

- Strana SaS vyzýva obvineného guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra Kažimíra, aby vyvodil osobnú 

zodpovednosť a vzdal sa funkcie. Strana to uviedla v stanovisku, ktoré TASR poskytol jej hovorca Ondrej Šprlák. 

 

- Ministerka spravodlivosti Mária Kolíková v súvislosti s obvinením guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra 

Kažimíra poznamenala, že treba zachovať dôveryhodnosť inštitúcie. 

 

- Ak sú obvinenia voči guvernérovi Národnej banky Slovenska (NBS) Petrovi Kažimírovi pravdivé, vo funkcii by nemal 

ostať. Myslí si to minister financií Igor Matovič (OĽANO). 

 

- Expremiér a líder opozičného Smeru-SD Robert Fico skonštatoval, že guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) Peter 

Kažimír čelí obvineniu len preto, lebo niekto potrebuje jeho funkciu. Myslí si, že obvinenie Kažimírovi treba odmietnuť aj 

vzhľadom na dôkaznú situáciu. Podľa vlastných slov by Fico na Kažimírovom mieste z funkcie neodstúpil. 

 

- Prezumpcia neviny platí aj pri obvinení guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra Kažimíra, obvinenie mu 

nebráni vo výkone funkcie. Skonštatoval to expremiér a líder mimoparlamentného Hlasu-SD Peter Pellegrini. Treba podľa 

neho počkať, či sa ukáže, že ide o skutočné a nie vykonštruované obvinenie. 

 

- Prokuratúra nebude poskytovať podrobnejšie informácie k obvineniu guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra 

Kažimíra. Hovorkyňa Generálnej prokuratúry (GP) SR Jana Tökölyová potvrdila jeho obvinenie pre korupčný trestný čin. 

 

https://www.dnes24.sk/rychle-spravy/suhrn-vydanych-sprav-er-tasr-13-oktobra-14-30-255539
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- Guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) a exminister financií Peter Kažimír a jeho obhajoba podá sťažnosť proti 

obvineniu z prečinu podplácania v zákonnej lehote. Pre TASR to v stredu uviedol jeho obhajca Ondrej Mularčík. 

 

Bratislava – Nová partnerská dohoda na programovacie obdobie 2021 až 2027 by mohla byť medzi Slovenskom a 

Európskou komisiou (EK) dohodnutá na prelome rokov. Povedala to vicepremiérka a ministerka pre investície, regionálny 

rozvoj a informatizáciu Veronika Remišová (Za ľudí) počas stredajšieho stretnutia s novinármi. 

 

Bratislava - Výsledná podoba rozpočtu na rok 2022 je podmienená schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o 

dôchodkovej reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. Ak sa na nich koalícia nedohodne a nebudú schválené, 

deficit rozpočtu nebude 4,94 % hrubého domáceho produktu (HDP), ale iba 4,3 % HDP. Uviedol to v stredu na stretnutí s 

novinármi minister financií Igor Matovič (OĽANO). 

 

– Rozpočet na rok 2022 je rozpočet zadlžovania a chudoby. Uviedol to nezaradený poslanec Národnej rady (NR) SR a 

predseda mimoparlamentnej strany Hlas-SD Peter Pellegrini. Zároveň podľa neho rozpočet zodpovedá tomu, akí ľudia 

sedia vo vláde. 

 

Bratislava – Ministerstvo financií (MF) SR neberie na zdravotnú starostlivosť Ministerstvu zdravotníctva (MZ) SR ani 

"jedno jediné euro". V stredu to povedal minister financií Igor Matovič (OĽANO). Stopnutie financií pre zdravotníctvo 

zdôvodnil tým, že súkromné zdravotné poisťovne by si financie vyplatili na svoje účty na Cypre. 

 

Bratislava - Hospodárska a sociálna rada SR v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte verejnej správy nedospela. 

Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) SR a 

čiastočne aj Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR. Po skončení sa tripartity o tom informoval minister 

práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

Bratislava - Smer-SD chce iniciovať odvolávanie ministra hospodárstva SR Richarda Sulíka (SaS). Podľa lídra strany 

Roberta Fica nie je Sulík pripravený na svoju funkciu a nezvláda ju. Návrh na zvolanie mimoriadnej schôdze Národnej 

rady (NR) SR chce strana podať čo najskôr. Predseda parlamentu musí následne podľa rokovacieho poriadku schôdzu 

zvolať do siedmich dní od podania návrhu. 

 

- Koaličná strana Za ľudí odvolanie ministra hospodárstva Richarda Sulíka (SaS) z iniciatívy Smeru-SD nepodporí. 

Novinárom to povedala predsedníčka strany a ministerka pre investície, regionálny rozvoj a informatizáciu Veronika 

Remišová (Za ľudí) počas rokovania tripartity k rozpočtu. 

 

Budapešť - Do konca roka 2023 budú na maďarsko-slovenských hraniciach postavené štyri nové mosty. Oznámil to v 

stredu štátny tajomník maďarského rezortu inovácií a technológií Tamás Schanda. 
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Viedeň - Rozpočtový deficit Rakúska na budúci rok klesne a dostane sa na úroveň, ktorá bude spĺňať fiškálne pravidlá 

Európskej únie (EÚ). Hospodársky rast susednej krajiny sa totiž zlepšuje vďaka zmierňovaniu obmedzení na zastavenie 

pandémie nového koronavírusu. Vyplýva to z návrhu budúcoročného rozpočtu. 

 

Wiesbaden - Inflácia v Nemecku sa v minulom mesiaci zrýchlila a po takmer 28 rokoch sa dostala nad hranicu 4 %. Jej 

motorom zostáva rast cien energií. Spotrebiteľské ceny v septembri medziročne stúpli o 4,1 %, uviedol spolkový 

štatistický úrad Destatis a potvrdil svoj predbežný odhad. 

 

Frankfurt nad Mohanom - Spoločná európska mena sa v stredu mierne zotavila a ráno sa predávala po 1,1550 USD. V 

utorok (12. 10.) neskoro večer jej kurz padol na 15-mesačné minimum 1,1524 USD/EUR. 

 

Luxemburg - Priemyselná produkcia v eurozóne aj celej Európskej únii (EÚ) v auguste klesla. Priemyselná produkcia po 

úprave o sezónne vplyvy sa v auguste v eurozóne medzimesačne znížila o 1,6 % a v EÚ o 1,5 %, odhaduje európsky 

štatistický úrad Eurostat. V júli priemyselná produkcia stúpla o 1,4 %, respektíve o 1,2 %. 

 

Brusel - Európska komisia (EK) v stredu oznámila, že vyplatila Slovensku 822,7 milióna eur v podobe 13-percentného 

predbežného financovania projektov a investícií uvedených v národnom pláne obnovy a odolnosti. Peniaze boli vyplatené 

v rámci nástroja na obnovu a odolnosť (RRF), ktorý je jadrom ozdravného plánu EÚ budúcej generácie (NGEU). 

 

Brusel - Inštitúcie EÚ a vlády členských krajín EÚ nesmú zabúdať na záujmy regiónov, miest a obcí pri tvorbe politiky 

súdržnosti a rozdeľovaní fondov na to určených. V utorok (12. 10.) večer to uviedol predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja (BSK) Juraj Droba v rámci svojho vystúpenia vo Výbore regiónov v Bruseli. 

 

Brusel - Podľa Európskej komisie (EK) je potrebné urýchlene prijať opatrenia na ochranu domácností a firiem v Európe 

pred razantným nárastom cien energií. Eurokomisárka pre energetiku Kadri Simsonová v stredu predstavila balík 

nástrojov, ktoré môžu členské štáty Európskej únie (EÚ) použiť bez porušenia pravidiel hospodárskej súťaže. 

 

- Európska komisia (EK) v stredu prijala oznámenie o cenách energií s cieľom bojovať proti výnimočnému nárastu 

svetových cien energií, ktoré by malo trvať cez zimu a pomôcť európskym ľuďom a podnikom. 

 

Paríž - Medzinárodná agentúra pre energetiku (IEA) varovala, že pokroky smerom k čistej energii sú stále veľmi pomalé 

na to, aby globálne emisie trvalo klesali smerom k nule. Investície do obnoviteľných zdrojov energie sa musia do konca 

tohto desaťročia strojnásobiť, ak chce svet efektívne bojovať s klimatickou zmenou a udržať volatilné energetické trhy pod 

kontrolou. 

 

Londýn - Je potrebná revízia riadenia svetovej ekonomiky, aby odolala budúcim zdravotným a ekonomickým šokom, ako 

aj výzvam, ktoré so sebou prinášajú zmeny klímy a vzostup Číny. Uvádza sa to v správe poradcov skupiny G7, siedmich 

najbohatších ekonomík. 
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Londýn - Britská ekonomika sa v auguste oživila po uvoľnení protipandemických reštrikcií a nečakanom poklese v 

predchádzajúcom mesiaci. 

 

Londýn - Deficit zahraničného obchodu Spojeného kráľovstva v auguste 2021 vzrástol a dosiahol najväčšiu hodnotu za 

osem mesiacov. Dôvodom bol strmší pokles exportu ako importu. Ukázali to v stredu údaje štatistického úradu ONS. 

 

Londýn - Organizácia krajín vyvážajúcich ropu (OPEC) znížila svoju prognózu svetového dopytu po rope v roku 2021, ale 

ponechala predpoveď pre rok 2022 bez zmeny. Ukázala to v stredu najnovšia správa, ktorú ropný kartel aktualizuje každý 

mesiac. 

 

Jerevan - Ratingová agentúra Standard & Poor's (S&P) Global Ratings udelila svoj prvý úverový rating Arménsku. 

Oznámila to v stredu centrálna banka v Jerevane. Spoločnosť S&P 12. októbra ohodnotila dlhodobú úverovú bonitu 

Arménska v cudzej aj miestnej mene známkou B+ a krátkodobú známkou B. Vyhliadky sú pozitívne. 

 

Peking - Tempo rastu čínskeho vývozu sa v septembri nečakane zrýchlilo, keď solídny globálny dopyt vykompenzoval 

negatívny vplyv a tlak na podniky spôsobený nedostatkom elektriny, problémami dodávateľských reťazcov a zhoršením 

epidemickej situácie v Číne. 

 

Washington - Globálna úroveň dlhu v roku 2020 vzrástla na nový rekord. Vlády sa tak musia teraz postarať o "kalibráciu" 

výdavkov. Uviedol to v stredu Medzinárodný menový fond (MMF) vo svojej správe. Svetový dlh vrátane verejných a 

súkromných pôžičiek v roku 2020 stúpol o 14 % na rekordných 226 biliónov USD (195,59 bilióna eur). To je nárast o 27 

biliónov USD za jediný rok, čo ďaleko presahuje jeho kumulatívne zvýšenie o 20 biliónov USD za dva roky počas 

globálnej finančnej krízy v rokoch 2008 a 2009, ukázala správa. 

 

mia liv 
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Bratislava - Prezidentka SR Zuzana Čaputová vyhlásila, že pokiaľ by bola v situácii guvernéra Národnej banky Slovenska 

a exministra financií Petra Kažimíra, veľmi vážne by zvažovala odstúpenie z funkcie pre ochranu mena inštitúcie, ktorú 

teraz zastupuje. Uviedla to v stredu v súvislosti s Kažimírovým obvinením z podplácania, ale aj priznaniami jeho bývalých 

podriadených. Dodala však, že rešpektuje prezumpciu neviny a o vine musí rozhodnúť súd. 

 

https://www.dnes24.sk/rychle-spravy/denny-suhrn-vydanych-sprav-er-tasr-13-oktobra-21-00-255692
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– Guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) Peter Kažimír by si mal vziať príklad z rakúskeho kancelára Sebastiana 

Kurza a odstúpiť. Vyhlásila to vicepremiérka a ministerka pre investície, regionálny rozvoj a informatizáciu Veronika 

Remišová (Za ľudí) počas stredajšieho stretnutia s novinármi. Reagovala tak na jeho obvinenie z úplatkov. 

 

- Strana SaS vyzýva obvineného guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra Kažimíra, aby vyvodil osobnú 

zodpovednosť a vzdal sa funkcie. Strana to uviedla v stanovisku, ktoré TASR poskytol jej hovorca Ondrej Šprlák. 

 

- Ministerka spravodlivosti Mária Kolíková v súvislosti s obvinením guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra 

Kažimíra poznamenala, že treba zachovať dôveryhodnosť inštitúcie. 

 

- Ak sú obvinenia voči guvernérovi Národnej banky Slovenska (NBS) Petrovi Kažimírovi pravdivé, vo funkcii by nemal 

ostať. Myslí si to minister financií Igor Matovič (OĽANO). 

 

- Expremiér a líder opozičného Smeru-SD Robert Fico skonštatoval, že guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) Peter 

Kažimír čelí obvineniu len preto, lebo niekto potrebuje jeho funkciu. Myslí si, že obvinenie Kažimírovi treba odmietnuť aj 

vzhľadom na dôkaznú situáciu. Podľa vlastných slov by Fico na Kažimírovom mieste z funkcie neodstúpil. 

 

- Prezumpcia neviny platí aj pri obvinení guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra Kažimíra, obvinenie mu 

nebráni vo výkone funkcie. Skonštatoval to expremiér a líder mimoparlamentného Hlasu-SD Peter Pellegrini. Treba podľa 

neho počkať, či sa ukáže, že ide o skutočné a nie vykonštruované obvinenie. 

 

- Prokuratúra nebude poskytovať podrobnejšie informácie k obvineniu guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra 

Kažimíra. Hovorkyňa Generálnej prokuratúry (GP) SR Jana Tökölyová potvrdila jeho obvinenie pre korupčný trestný čin. 

 

- Guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) a exminister financií Peter Kažimír a jeho obhajoba podá sťažnosť proti 

obvineniu z prečinu podplácania v zákonnej lehote. Pre TASR to v stredu uviedol jeho obhajca Ondrej Mularčík. 

 

- Guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) Peter Kažimír, ktorý čelí obvineniu z korupcie, neplánuje odstúpiť z funkcie. 

Vyplýva to z Kažimírovej reakcie na slová prezidentky SR Zuzany Čaputovej, ktorá vyhlásila, že by v jeho situácii veľmi 

vážne zvažovala odstúpenie. Guvernér NBS považuje obvinenie za nespravodlivé. Chce očistiť svoje meno. 

 

Bratislava – Nová partnerská dohoda na programovacie obdobie 2021 až 2027 by mohla byť medzi Slovenskom a 

Európskou komisiou (EK) dohodnutá na prelome rokov. Povedala to vicepremiérka a ministerka pre investície, regionálny 

rozvoj a informatizáciu Veronika Remišová (Za ľudí) počas stredajšieho stretnutia s novinármi. 

 

Bratislava - Výsledná podoba rozpočtu na rok 2022 je podmienená schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o 

dôchodkovej reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. Ak sa na nich koalícia nedohodne a nebudú schválené, 
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deficit rozpočtu nebude 4,94 % hrubého domáceho produktu (HDP), ale iba 4,3 % HDP. Uviedol to v stredu na stretnutí s 

novinármi minister financií Igor Matovič (OĽANO). 

 

– Rozpočet na rok 2022 je rozpočet zadlžovania a chudoby. Uviedol to nezaradený poslanec Národnej rady (NR) SR a 

predseda mimoparlamentnej strany Hlas-SD Peter Pellegrini. Zároveň podľa neho rozpočet zodpovedá tomu, akí ľudia 

sedia vo vláde. 

 

Bratislava – Ministerstvo financií (MF) SR neberie na zdravotnú starostlivosť Ministerstvu zdravotníctva (MZ) SR ani 

"jedno jediné euro". V stredu to povedal minister financií Igor Matovič (OĽANO). Stopnutie financií pre zdravotníctvo 

zdôvodnil tým, že súkromné zdravotné poisťovne by si financie vyplatili na svoje účty na Cypre. 

 

Bratislava - Napriek mnohým prísnym opatreniam sa nedarí zabrániť neustálemu šíreniu afrického moru ošípaných 

(AMO) z východnej časti Slovenska smerom na západ. Uviedlo to Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka 

(MPRV) SR v informatívnom materiáli, ktorým by sa vo štvrtok (14. 10.) mala na svojom zasadaní zaoberať vláda. 

 

Bratislava - Slovenský pozemkový fond (SPF) by v roku 2022 mal dosiahnuť v metodike ESA 2010 bez finančných 

operácií schodok 920.664 eur, v roku 2023 prebytok 407.880 eur a v roku 2024 schodok 92.120 eur. Vyplýva to z návrhu 

rozpočtu SPF na roky 2022 až 2024 z dielne Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka (MPRV) SR, ktorý by mala 

vo štvrtok (14. 10.) schváliť vláda. 

 

Bratislava - Hospodárska a sociálna rada SR v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte verejnej správy nedospela. 

Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) SR a 

čiastočne aj Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR. Po skončení sa tripartity o tom informoval minister 

práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

Bratislava - Rodiny s deťmi do 18 rokov v najbližších dňoch dostanú jednorazové pandemické prídavky na dieťa vo výške 

100 eur. Avšak s výnimkou tých, ktoré sú z rodín v hmotnej núdzi, tým už totiž štát vyplatil prídavky vo výške 333 eur. 

Informovala o tom hovorkyňa ministra práce Eva Rovenská. 

 

Bratislava – Procesy pri výstavbe diaľnic ako stavieb vo verejnom záujme by sa mali optimalizovať a akcelerovať. 

Dosiahnuť to chce Ministerstvo dopravy a výstavby (MDV) SR novelou zákona o jednorazových mimoriadnych 

opatreniach v príprave niektorých stavieb diaľnic a ciest pre motorové vozidlá. Návrhom zákona spolu s návrhom na 

skrátené legislatívne konanie by sa mala zaoberať vláda na štvrtkovom (14. 10.) rokovaní. 

 

Bratislava - Smer-SD chce iniciovať odvolávanie ministra hospodárstva SR Richarda Sulíka (SaS). Podľa lídra strany 

Roberta Fica nie je Sulík pripravený na svoju funkciu a nezvláda ju. Návrh na zvolanie mimoriadnej schôdze Národnej 

rady (NR) SR chce strana podať čo najskôr. Predseda parlamentu musí následne podľa rokovacieho poriadku schôdzu 

zvolať do siedmich dní od podania návrhu. 
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- Koaličná strana Za ľudí odvolanie ministra hospodárstva Richarda Sulíka (SaS) z iniciatívy Smeru-SD nepodporí. 

Novinárom to povedala predsedníčka strany a ministerka pre investície, regionálny rozvoj a informatizáciu Veronika 

Remišová (Za ľudí) počas rokovania tripartity k rozpočtu. 

 

- Minister hospodárstva SR Richard Sulík (SaS) sa teší na ďalšiu mimoriadnu schôdzu, kde by chcel dokončiť svoj prejav 

k cenám energií. Sulík tak reagoval na podnet strany Smer-SD, ktorá chce iniciovať jeho odvolávanie. Podľa lídra strany 

Roberta Fica totiž nie je Sulík pripravený na svoju funkciu a nezvláda ju. 

 

Budapešť/Bratislava - V maďarskom štátnom vestníku v utorok (12. 10.) večer zverejnili okamžité odvolanie vládneho 

nariadenia o zriadení fondu na nákup poľnohospodárskej pôdy v zahraničí. Na zverejnenie odvolania, ktoré podpísal 

premiér Viktor Orbán, upozornil v stredu spravodajský server 24.hu. 

 

Budapešť - Do konca roka 2023 budú na maďarsko-slovenských hraniciach postavené štyri nové mosty. Oznámil to v 

stredu štátny tajomník maďarského rezortu inovácií a technológií Tamás Schanda. 

 

Viedeň - Rozpočtový deficit Rakúska na budúci rok klesne a dostane sa na úroveň, ktorá bude spĺňať fiškálne pravidlá 

Európskej únie (EÚ). Hospodársky rast susednej krajiny sa totiž zlepšuje vďaka zmierňovaniu obmedzení na zastavenie 

pandémie nového koronavírusu. Vyplýva to z návrhu budúcoročného rozpočtu. 

 

Wiesbaden - Inflácia v Nemecku sa v minulom mesiaci zrýchlila a po takmer 28 rokoch sa dostala nad hranicu 4 %. Jej 

motorom zostáva rast cien energií. Spotrebiteľské ceny v septembri medziročne stúpli o 4,1 %, uviedol spolkový 

štatistický úrad Destatis a potvrdil svoj predbežný odhad. 

 

Frankfurt nad Mohanom - Spoločná európska mena sa v stredu mierne zotavila a ráno sa predávala po 1,1550 USD. V 

utorok (12. 10.) neskoro večer jej kurz padol na 15-mesačné minimum 1,1524 USD/EUR. 

 

Luxemburg - Priemyselná produkcia v eurozóne aj celej Európskej únii (EÚ) v auguste klesla. Priemyselná produkcia po 

úprave o sezónne vplyvy sa v auguste v eurozóne medzimesačne znížila o 1,6 % a v EÚ o 1,5 %, odhaduje európsky 

štatistický úrad Eurostat. V júli priemyselná produkcia stúpla o 1,4 %, respektíve o 1,2 %. 

 

Brusel - Európska komisia (EK) v stredu oznámila, že vyplatila Slovensku 822,7 milióna eur v podobe 13-percentného 

predbežného financovania projektov a investícií uvedených v národnom pláne obnovy a odolnosti. Peniaze boli vyplatené 

v rámci nástroja na obnovu a odolnosť (RRF), ktorý je jadrom ozdravného plánu EÚ budúcej generácie (NGEU). 

 

Brusel - Európska komisia (EK) v stredu navrhla štyri opatrenia na upokojenie situácie a problémov spojených s 

dodávkami tovarov, ktoré hlásia občania a podniky Severného Írska v dôsledku brexitu. Štyri dokumenty, ktoré v stredu 
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večer predstavil podpredseda EK Maroš Šefčovič, majú ešte viac uľahčiť pohyb tovarov z Británie do Severného Írska a 

zároveň zachovať integritu jednotného trhu EÚ. 

 

Brusel - Inštitúcie EÚ a vlády členských krajín EÚ nesmú zabúdať na záujmy regiónov, miest a obcí pri tvorbe politiky 

súdržnosti a rozdeľovaní fondov na to určených. V utorok (12. 10.) večer to uviedol predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja (BSK) Juraj Droba v rámci svojho vystúpenia vo Výbore regiónov v Bruseli. 

 

Brusel - Podľa Európskej komisie (EK) je potrebné urýchlene prijať opatrenia na ochranu domácností a firiem v Európe 

pred razantným nárastom cien energií. Eurokomisárka pre energetiku Kadri Simsonová v stredu predstavila balík 

nástrojov, ktoré môžu členské štáty Európskej únie (EÚ) použiť bez porušenia pravidiel hospodárskej súťaže. 

 

- Európska komisia (EK) v stredu prijala oznámenie o cenách energií s cieľom bojovať proti výnimočnému nárastu 

svetových cien energií, ktoré by malo trvať cez zimu a pomôcť európskym ľuďom a podnikom. 

 

Paríž - Medzinárodná agentúra pre energetiku (IEA) varovala, že pokroky smerom k čistej energii sú stále veľmi pomalé 

na to, aby globálne emisie trvalo klesali smerom k nule. Investície do obnoviteľných zdrojov energie sa musia do konca 

tohto desaťročia strojnásobiť, ak chce svet efektívne bojovať s klimatickou zmenou a udržať volatilné energetické trhy pod 

kontrolou. 

 

Londýn - Je potrebná revízia riadenia svetovej ekonomiky, aby odolala budúcim zdravotným a ekonomickým šokom, ako 

aj výzvam, ktoré so sebou prinášajú zmeny klímy a vzostup Číny. Uvádza sa to v správe poradcov skupiny G7, siedmich 

najbohatších ekonomík. 

 

Londýn - Britská ekonomika sa v auguste oživila po uvoľnení protipandemických reštrikcií a nečakanom poklese v 

predchádzajúcom mesiaci. 

 

Londýn - Deficit zahraničného obchodu Spojeného kráľovstva v auguste 2021 vzrástol a dosiahol najväčšiu hodnotu za 

osem mesiacov. Dôvodom bol strmší pokles exportu ako importu. Ukázali to v stredu údaje štatistického úradu ONS. 

 

Londýn - Organizácia krajín vyvážajúcich ropu (OPEC) znížila svoju prognózu svetového dopytu po rope v roku 2021, ale 

ponechala predpoveď pre rok 2022 bez zmeny. Ukázala to v stredu najnovšia správa, ktorú ropný kartel aktualizuje každý 

mesiac. 

 

Jerevan - Ratingová agentúra Standard & Poor's (S&P) Global Ratings udelila svoj prvý úverový rating Arménsku. 

Oznámila to v stredu centrálna banka v Jerevane. Spoločnosť S&P 12. októbra ohodnotila dlhodobú úverovú bonitu 

Arménska v cudzej aj miestnej mene známkou B+ a krátkodobú známkou B. Vyhliadky sú pozitívne. 
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Moskva - Rusko, ktoré je jedným z najväčších producentov skleníkových plynov, chce dosiahnuť uhlíkovú neutralitu do 

roku 2060. Oznámil to v stredu na energetickom fóre v Moskve ruský prezident Vladimir Putin, píše agentúra AFP. 

 

Moskva - Rusko je pripravené dodať do Európy viac plynu, ak by o to požiadala. Povedal to v stredu ruský prezident 

Vladimir Putin, ktorý zároveň dôrazne odmietol tvrdenia, že Moskva z politických dôvodov obmedzuje dodávky suroviny. 

"Ak nás požiadajú, aby sme dodávky zvýšili, sme pripravení tak urobiť. Zvýšime ich v takej miere, o akú nás naši partneri 

požiadajú," povedal na energetickej konferencii v Moskve Putin, ktorého citovala agentúra Reuters. 

 

Peking - Tempo rastu čínskeho vývozu sa v septembri nečakane zrýchlilo, keď solídny globálny dopyt vykompenzoval 

negatívny vplyv a tlak na podniky spôsobený nedostatkom elektriny, problémami dodávateľských reťazcov a zhoršením 

epidemickej situácie v Číne. 

 

Peking - Pokračujúca energetická kríza v Číne prinútila Peking výrazne zvýšiť dovoz uhlia. Vláda zároveň nariadila 

domácim firmám zvýšiť ťažbu, situáciu však skomplikovali záplavy v jednej z kľúčových provincií a analytici upozorňujú, 

že s výpadkami dodávok elektrickej energie bude potrebné počítať aj v ďalšom roku. 

 

Washington - Globálna úroveň dlhu v roku 2020 vzrástla na nový rekord. Vlády sa tak musia teraz postarať o "kalibráciu" 

výdavkov. Uviedol to v stredu Medzinárodný menový fond (MMF) vo svojej správe. Svetový dlh vrátane verejných a 

súkromných pôžičiek v roku 2020 stúpol o 14 % na rekordných 226 biliónov USD (195,59 bilióna eur). To je nárast o 27 

biliónov USD za jediný rok, čo ďaleko presahuje jeho kumulatívne zvýšenie o 20 biliónov USD za dva roky počas 

globálnej finančnej krízy v rokoch 2008 a 2009, ukázala správa. 

 

Washington - Vyšetrovanie šéfky Medzinárodného menového fondu (MMF) Kristaliny Georgievovej, čo sa týka jej úlohy 

pri manipulovaní údajov v prospech Číny počas pôsobenia Georgievovej vo Svetovej banke (SB), nebude mať trvalé 

následky ani pre MMF, ani pre Svetovú banku. Uviedol to v stredu francúzsky minister financií Bruno Le Maire. 

 

Washington - Spotrebiteľské ceny v USA zrýchlili minulý mesiac tempo rastu, pričom medziročná miera inflácie dosiahla 

najvyššiu úroveň za posledných 13 rokov. Pod výrazný rast spotrebiteľských cien sa podpísali najmä ceny energií, ktoré 

sa zvýšili takmer o štvrtinu. Ako v stredu informovalo americké ministerstvo práce, medziročne sa spotrebiteľské ceny v 

USA zvýšili v septembri o 5,4 % po 5,3-percentnom raste v predchádzajúcom mesiaci. 

 

Washington - Produkcia ropy v Spojených štátoch klesne tento rok výraznejšie, než sa pôvodne predpokladalo. Uviedol to 

v stredu v najnovšej mesačnej správe Federálny úrad pre energetiku (EIA). V budúcom roku však počíta s výrazným 

zotavením sektora. 

 

mia liv 
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1.16.  Súhrn vydaných správ ER TASR - 13. októbra - 17.30 

 [dnes24.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: RÝCHLE SPRÁVY] 

https://www.dnes24.sk/rychle-spravy/suhrn-vydanych-sprav-er-tasr-13-oktobra-17-30-255621 

 

Bratislava - Prezidentka SR Zuzana Čaputová vyhlásila, že pokiaľ by bola v situácii guvernéra Národnej banky Slovenska 

a exministra financií Petra Kažimíra, veľmi vážne by zvažovala odstúpenie z funkcie pre ochranu mena inštitúcie, ktorú 

teraz zastupuje. Uviedla to v stredu v súvislosti s Kažimírovým obvinením z podplácania, ale aj priznaniami jeho bývalých 

podriadených. Dodala však, že rešpektuje prezumpciu neviny a o vine musí rozhodnúť súd. 

 

– Guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) Peter Kažimír by si mal vziať príklad z rakúskeho kancelára Sebastiana 

Kurza a odstúpiť. Vyhlásila to vicepremiérka a ministerka pre investície, regionálny rozvoj a informatizáciu Veronika 

Remišová (Za ľudí) počas stredajšieho stretnutia s novinármi. Reagovala tak na jeho obvinenie z úplatkov. 

 

- Strana SaS vyzýva obvineného guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra Kažimíra, aby vyvodil osobnú 

zodpovednosť a vzdal sa funkcie. Strana to uviedla v stanovisku, ktoré TASR poskytol jej hovorca Ondrej Šprlák. 

 

- Ministerka spravodlivosti Mária Kolíková v súvislosti s obvinením guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra 

Kažimíra poznamenala, že treba zachovať dôveryhodnosť inštitúcie. 

 

- Ak sú obvinenia voči guvernérovi Národnej banky Slovenska (NBS) Petrovi Kažimírovi pravdivé, vo funkcii by nemal 

ostať. Myslí si to minister financií Igor Matovič (OĽANO). 

 

- Expremiér a líder opozičného Smeru-SD Robert Fico skonštatoval, že guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) Peter 

Kažimír čelí obvineniu len preto, lebo niekto potrebuje jeho funkciu. Myslí si, že obvinenie Kažimírovi treba odmietnuť aj 

vzhľadom na dôkaznú situáciu. Podľa vlastných slov by Fico na Kažimírovom mieste z funkcie neodstúpil. 

 

- Prezumpcia neviny platí aj pri obvinení guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra Kažimíra, obvinenie mu 

nebráni vo výkone funkcie. Skonštatoval to expremiér a líder mimoparlamentného Hlasu-SD Peter Pellegrini. Treba podľa 

neho počkať, či sa ukáže, že ide o skutočné a nie vykonštruované obvinenie. 

 

- Prokuratúra nebude poskytovať podrobnejšie informácie k obvineniu guvernéra Národnej banky Slovenska (NBS) Petra 

Kažimíra. Hovorkyňa Generálnej prokuratúry (GP) SR Jana Tökölyová potvrdila jeho obvinenie pre korupčný trestný čin. 

 

- Guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) a exminister financií Peter Kažimír a jeho obhajoba podá sťažnosť proti 

obvineniu z prečinu podplácania v zákonnej lehote. Pre TASR to v stredu uviedol jeho obhajca Ondrej Mularčík. 

 

https://www.dnes24.sk/rychle-spravy/suhrn-vydanych-sprav-er-tasr-13-oktobra-17-30-255621
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- Guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) Peter Kažimír, ktorý čelí obvineniu z korupcie, neplánuje odstúpiť z funkcie. 

Vyplýva to z Kažimírovej reakcie na slová prezidentky SR Zuzany Čaputovej, ktorá vyhlásila, že by v jeho situácii veľmi 

vážne zvažovala odstúpenie. Guvernér NBS považuje obvinenie za nespravodlivé. Chce očistiť svoje meno. 

 

Bratislava – Nová partnerská dohoda na programovacie obdobie 2021 až 2027 by mohla byť medzi Slovenskom a 

Európskou komisiou (EK) dohodnutá na prelome rokov. Povedala to vicepremiérka a ministerka pre investície, regionálny 

rozvoj a informatizáciu Veronika Remišová (Za ľudí) počas stredajšieho stretnutia s novinármi. 

 

Bratislava - Výsledná podoba rozpočtu na rok 2022 je podmienená schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o 

dôchodkovej reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. Ak sa na nich koalícia nedohodne a nebudú schválené, 

deficit rozpočtu nebude 4,94 % hrubého domáceho produktu (HDP), ale iba 4,3 % HDP. Uviedol to v stredu na stretnutí s 

novinármi minister financií Igor Matovič (OĽANO). 

 

– Rozpočet na rok 2022 je rozpočet zadlžovania a chudoby. Uviedol to nezaradený poslanec Národnej rady (NR) SR a 

predseda mimoparlamentnej strany Hlas-SD Peter Pellegrini. Zároveň podľa neho rozpočet zodpovedá tomu, akí ľudia 

sedia vo vláde. 

 

Bratislava – Ministerstvo financií (MF) SR neberie na zdravotnú starostlivosť Ministerstvu zdravotníctva (MZ) SR ani 

"jedno jediné euro". V stredu to povedal minister financií Igor Matovič (OĽANO). Stopnutie financií pre zdravotníctvo 

zdôvodnil tým, že súkromné zdravotné poisťovne by si financie vyplatili na svoje účty na Cypre. 

 

Bratislava - Napriek mnohým prísnym opatreniam sa nedarí zabrániť neustálemu šíreniu afrického moru ošípaných 

(AMO) z východnej časti Slovenska smerom na západ. Uviedlo to Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka 

(MPRV) SR v informatívnom materiáli, ktorým by sa vo štvrtok (14. 10.) mala na svojom zasadaní zaoberať vláda. 

 

Bratislava - Slovenský pozemkový fond (SPF) by v roku 2022 mal dosiahnuť v metodike ESA 2010 bez finančných 

operácií schodok 920.664 eur, v roku 2023 prebytok 407.880 eur a v roku 2024 schodok 92.120 eur. Vyplýva to z návrhu 

rozpočtu SPF na roky 2022 až 2024 z dielne Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka (MPRV) SR, ktorý by mala 

vo štvrtok (14. 10.) schváliť vláda. 

 

Bratislava - Hospodárska a sociálna rada SR v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte verejnej správy nedospela. 

Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) SR a 

čiastočne aj Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR. Po skončení sa tripartity o tom informoval minister 

práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

Bratislava - Rodiny s deťmi do 18 rokov v najbližších dňoch dostanú jednorazové pandemické prídavky na dieťa vo výške 

100 eur. Avšak s výnimkou tých, ktoré sú z rodín v hmotnej núdzi, tým už totiž štát vyplatil prídavky vo výške 333 eur. 

Informovala o tom hovorkyňa ministra práce Eva Rovenská. 
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Bratislava – Procesy pri výstavbe diaľnic ako stavieb vo verejnom záujme by sa mali optimalizovať a akcelerovať. 

Dosiahnuť to chce Ministerstvo dopravy a výstavby (MDV) SR novelou zákona o jednorazových mimoriadnych 

opatreniach v príprave niektorých stavieb diaľnic a ciest pre motorové vozidlá. Návrhom zákona spolu s návrhom na 

skrátené legislatívne konanie by sa mala zaoberať vláda na štvrtkovom (14. 10.) rokovaní. 

 

Bratislava - Smer-SD chce iniciovať odvolávanie ministra hospodárstva SR Richarda Sulíka (SaS). Podľa lídra strany 

Roberta Fica nie je Sulík pripravený na svoju funkciu a nezvláda ju. Návrh na zvolanie mimoriadnej schôdze Národnej 

rady (NR) SR chce strana podať čo najskôr. Predseda parlamentu musí následne podľa rokovacieho poriadku schôdzu 

zvolať do siedmich dní od podania návrhu. 

 

- Koaličná strana Za ľudí odvolanie ministra hospodárstva Richarda Sulíka (SaS) z iniciatívy Smeru-SD nepodporí. 

Novinárom to povedala predsedníčka strany a ministerka pre investície, regionálny rozvoj a informatizáciu Veronika 

Remišová (Za ľudí) počas rokovania tripartity k rozpočtu. 

 

- Minister hospodárstva SR Richard Sulík (SaS) sa teší na ďalšiu mimoriadnu schôdzu, kde by chcel dokončiť svoj prejav 

k cenám energií. Sulík tak reagoval na podnet strany Smer-SD, ktorá chce iniciovať jeho odvolávanie. Podľa lídra strany 

Roberta Fica totiž nie je Sulík pripravený na svoju funkciu a nezvláda ju. 

 

Budapešť/Bratislava - V maďarskom štátnom vestníku v utorok (12. 10.) večer zverejnili okamžité odvolanie vládneho 

nariadenia o zriadení fondu na nákup poľnohospodárskej pôdy v zahraničí. Na zverejnenie odvolania, ktoré podpísal 

premiér Viktor Orbán, upozornil v stredu spravodajský server 24.hu. 

 

Budapešť - Do konca roka 2023 budú na maďarsko-slovenských hraniciach postavené štyri nové mosty. Oznámil to v 

stredu štátny tajomník maďarského rezortu inovácií a technológií Tamás Schanda. 

 

Viedeň - Rozpočtový deficit Rakúska na budúci rok klesne a dostane sa na úroveň, ktorá bude spĺňať fiškálne pravidlá 

Európskej únie (EÚ). Hospodársky rast susednej krajiny sa totiž zlepšuje vďaka zmierňovaniu obmedzení na zastavenie 

pandémie nového koronavírusu. Vyplýva to z návrhu budúcoročného rozpočtu. 

 

Wiesbaden - Inflácia v Nemecku sa v minulom mesiaci zrýchlila a po takmer 28 rokoch sa dostala nad hranicu 4 %. Jej 

motorom zostáva rast cien energií. Spotrebiteľské ceny v septembri medziročne stúpli o 4,1 %, uviedol spolkový 

štatistický úrad Destatis a potvrdil svoj predbežný odhad. 

 

Frankfurt nad Mohanom - Spoločná európska mena sa v stredu mierne zotavila a ráno sa predávala po 1,1550 USD. V 

utorok (12. 10.) neskoro večer jej kurz padol na 15-mesačné minimum 1,1524 USD/EUR. 
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Luxemburg - Priemyselná produkcia v eurozóne aj celej Európskej únii (EÚ) v auguste klesla. Priemyselná produkcia po 

úprave o sezónne vplyvy sa v auguste v eurozóne medzimesačne znížila o 1,6 % a v EÚ o 1,5 %, odhaduje európsky 

štatistický úrad Eurostat. V júli priemyselná produkcia stúpla o 1,4 %, respektíve o 1,2 %. 

 

Brusel - Európska komisia (EK) v stredu oznámila, že vyplatila Slovensku 822,7 milióna eur v podobe 13-percentného 

predbežného financovania projektov a investícií uvedených v národnom pláne obnovy a odolnosti. Peniaze boli vyplatené 

v rámci nástroja na obnovu a odolnosť (RRF), ktorý je jadrom ozdravného plánu EÚ budúcej generácie (NGEU). 

 

Brusel - Inštitúcie EÚ a vlády členských krajín EÚ nesmú zabúdať na záujmy regiónov, miest a obcí pri tvorbe politiky 

súdržnosti a rozdeľovaní fondov na to určených. V utorok (12. 10.) večer to uviedol predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja (BSK) Juraj Droba v rámci svojho vystúpenia vo Výbore regiónov v Bruseli. 

 

Brusel - Podľa Európskej komisie (EK) je potrebné urýchlene prijať opatrenia na ochranu domácností a firiem v Európe 

pred razantným nárastom cien energií. Eurokomisárka pre energetiku Kadri Simsonová v stredu predstavila balík 

nástrojov, ktoré môžu členské štáty Európskej únie (EÚ) použiť bez porušenia pravidiel hospodárskej súťaže. 

 

- Európska komisia (EK) v stredu prijala oznámenie o cenách energií s cieľom bojovať proti výnimočnému nárastu 

svetových cien energií, ktoré by malo trvať cez zimu a pomôcť európskym ľuďom a podnikom. 

 

Paríž - Medzinárodná agentúra pre energetiku (IEA) varovala, že pokroky smerom k čistej energii sú stále veľmi pomalé 

na to, aby globálne emisie trvalo klesali smerom k nule. Investície do obnoviteľných zdrojov energie sa musia do konca 

tohto desaťročia strojnásobiť, ak chce svet efektívne bojovať s klimatickou zmenou a udržať volatilné energetické trhy pod 

kontrolou. 

 

Londýn - Je potrebná revízia riadenia svetovej ekonomiky, aby odolala budúcim zdravotným a ekonomickým šokom, ako 

aj výzvam, ktoré so sebou prinášajú zmeny klímy a vzostup Číny. Uvádza sa to v správe poradcov skupiny G7, siedmich 

najbohatších ekonomík. 

 

Londýn - Britská ekonomika sa v auguste oživila po uvoľnení protipandemických reštrikcií a nečakanom poklese v 

predchádzajúcom mesiaci. 

 

Londýn - Deficit zahraničného obchodu Spojeného kráľovstva v auguste 2021 vzrástol a dosiahol najväčšiu hodnotu za 

osem mesiacov. Dôvodom bol strmší pokles exportu ako importu. Ukázali to v stredu údaje štatistického úradu ONS. 

 

Londýn - Organizácia krajín vyvážajúcich ropu (OPEC) znížila svoju prognózu svetového dopytu po rope v roku 2021, ale 

ponechala predpoveď pre rok 2022 bez zmeny. Ukázala to v stredu najnovšia správa, ktorú ropný kartel aktualizuje každý 

mesiac. 

 



Monitoring Konfederácia odborových zväzov 

 

 

 

14. 10. 2021 

              Riazanská 57, 831 03 Bratislava, Slovakia, monitoring@slovakia-online.sk, www.slovakia-online.sk  

Jerevan - Ratingová agentúra Standard & Poor's (S&P) Global Ratings udelila svoj prvý úverový rating Arménsku. 

Oznámila to v stredu centrálna banka v Jerevane. Spoločnosť S&P 12. októbra ohodnotila dlhodobú úverovú bonitu 

Arménska v cudzej aj miestnej mene známkou B+ a krátkodobú známkou B. Vyhliadky sú pozitívne. 

 

Moskva - Rusko, ktoré je jedným z najväčších producentov skleníkových plynov, chce dosiahnuť uhlíkovú neutralitu do 

roku 2060. Oznámil to v stredu na energetickom fóre v Moskve ruský prezident Vladimir Putin, píše agentúra AFP. 

 

Moskva - Rusko je pripravené dodať do Európy viac plynu, ak by o to požiadala. Povedal to v stredu ruský prezident 

Vladimir Putin, ktorý zároveň dôrazne odmietol tvrdenia, že Moskva z politických dôvodov obmedzuje dodávky suroviny. 

"Ak nás požiadajú, aby sme dodávky zvýšili, sme pripravení tak urobiť. Zvýšime ich v takej miere, o akú nás naši partneri 

požiadajú," povedal na energetickej konferencii v Moskve Putin, ktorého citovala agentúra Reuters. 

 

Peking - Tempo rastu čínskeho vývozu sa v septembri nečakane zrýchlilo, keď solídny globálny dopyt vykompenzoval 

negatívny vplyv a tlak na podniky spôsobený nedostatkom elektriny, problémami dodávateľských reťazcov a zhoršením 

epidemickej situácie v Číne. 

 

Peking - Pokračujúca energetická kríza v Číne prinútila Peking výrazne zvýšiť dovoz uhlia. Vláda zároveň nariadila 

domácim firmám zvýšiť ťažbu, situáciu však skomplikovali záplavy v jednej z kľúčových provincií a analytici upozorňujú, 

že s výpadkami dodávok elektrickej energie bude potrebné počítať aj v ďalšom roku. 

 

Washington - Globálna úroveň dlhu v roku 2020 vzrástla na nový rekord. Vlády sa tak musia teraz postarať o "kalibráciu" 

výdavkov. Uviedol to v stredu Medzinárodný menový fond (MMF) vo svojej správe. Svetový dlh vrátane verejných a 

súkromných pôžičiek v roku 2020 stúpol o 14 % na rekordných 226 biliónov USD (195,59 bilióna eur). To je nárast o 27 

biliónov USD za jediný rok, čo ďaleko presahuje jeho kumulatívne zvýšenie o 20 biliónov USD za dva roky počas 

globálnej finančnej krízy v rokoch 2008 a 2009, ukázala správa. 

 

Washington - Spotrebiteľské ceny v USA zrýchlili minulý mesiac tempo rastu, pričom medziročná miera inflácie dosiahla 

najvyššiu úroveň za posledných 13 rokov. Pod výrazný rast spotrebiteľských cien sa podpísali najmä ceny energií, ktoré 

sa zvýšili takmer o štvrtinu. Ako v stredu informovalo americké ministerstvo práce, medziročne sa spotrebiteľské ceny v 

USA zvýšili v septembri o 5,4 % po 5,3-percentnom raste v predchádzajúcom mesiaci. 

 

mia liv 

 

Späť na obsah 

 

1.17.  Tripartita na rokovaní o rozpočte k dohode nedospela. Výhrady majú odborári a ZMOS 

 [finweb.hnonline.sk; 13/10/2021; TASR,red ; Zaradenie: Domáca ekonomika] 

https://finweb.hnonline.sk/ekonomika/10936613-tripartita-na-rokovani-o-rozpocte-k-dohode-nedospela-vyhrady-maju-odborari-a-zmos 

 

https://finweb.hnonline.sk/ekonomika/10936613-tripartita-na-rokovani-o-rozpocte-k-dohode-nedospela-vyhrady-maju-odborari-a-zmos
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Zástupcovia vlády, podnikateľov a odborov rokovali o návrhu štátneho rozpočtu na rok 2022. 

 

Hospodárska a sociálna rada Slovenskej republiky v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte verejnej správy 

nedospela. 

 

Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska, Konfederácia odborových zväzov a čiastočne aj Asociácia 

zamestnávateľských zväzov a združení Slovenskej republiky. Po skončení sa tripartity o tom informoval minister práce, 

sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

S návrhom nesúhlasia 

 

"ZMOS naďalej trvá na zamietavom stanovisku, pretože žiada zvýšenie prostriedkov týkajúcich sa miest a obcí, Asociácia 

priemyselných zväzov a dopravy berie rozpočet na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov berie rozpočet na 

vedomie, Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení súhlasí s pripomienkami. Tie pripomienky sa týkali 

dofinancovania zdravotníctva," uviedol Krajniak, podľa ktorého je rast výdavkov na zdravotníctvo súčasťou všeobecnej 

pokladničnej správy. 

 

Domáca ekonomika 

 

Analýza: Matovič zníži sekeru, je to však len covidom. Rozpočet je bez reforiem 

 

Odborári nesúhlasia s rozpočtom, pretože neobsahuje zvýšenie platov pracovníkov štátnej správy. Krajniak je spokojný s 

tým, že sa podarilo zvýšiť rozpočet ministerstva práce o 140 miliónov eur. 

 

Tie by mali byť použité na vyplácanie kompenzačných dávok pre ľudí so zdravotným postihnutím, bezdomovcom a 

ľuďom, ktorí potrebujú krízovú pomoc, napríklad týraným ženám. 

 

Predložený rozpočet ráta s deficitom 4,94 percenta hrubého domáceho produktu, no minister financií Igor Matovič 

(OĽANO) v stredu informoval, že je jeho schválenie podmienené schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o 

dôchodkovej reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. 

 

V opačnom prípade by bol deficit iba vo výške 4,3 percenta, čo by znamenalo okresanie časti výdavkov napríklad na 

zdravotníctvo. Podľa Krajniaka sa v týchto otázkach dá nájsť kompromis. 

 

Nespokojný ZMOS 

 

Viceprezident asociácie priemyselných zväzov Rastislav Machunka sa netajil tým, že na rokovanie tripartity prišla 

asociácia s negatívnym stanoviskom k rozpočtu najmä pre slabé financovanie zdravotníctva. 
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Po tom, ako ministerstvo financií podľa Machunku deklarovalo, že vytvorí rezervu na dofinancovanie zdravotníctva, a 

potvrdilo, že vykryje prípadné výpadky príjmov zdravotných poisťovní, názor prehodnotili. 

 

"Tak či tak rozpočet pre ministerstvo zdravotníctva neumožňuje žiadny rozvoj a nie je dostatočne zdravotníctvo 

dofinancované. Napriek tomu sme vzhľadom na stav, v akom je rozpočet z hľadiska príjmov štátneho rozpočtu a deficitu, 

stanovisko zmenili na stanovisko s pripomienkami," dodal Machunka. 

 

Zatiaľ čo odborári by mohli ešte očakávať splnenie svojich požiadaviek po ukončení kolektívneho vyjednávania a 

pripomienky zamestnávateľov pravdepodobne vyrieši rezort financií, ZMOS je s návrhom rozpočtu nespokojný. 

 

AKTUALIZOVANÉ 

 

Správy 

 

Matovič: Zdravotníctvu neberieme ani euro. Nechceme, aby poisťovne odviedli zisky na Cyprus 

 

"Tento rozpočet na budúci rok sa opäť spolieha na to, že za prenesený výkon štátnej správy bude samospráva 

sponzorovať štát," uviedol hovorca ZMOS-u Michal Kaliňák. Rozpočet podľa ZMOS-u nekopíruje potreby samospráv z 

hľadiska obslužnosti územia, ale ani dostupnosti služieb. 

 

Podpredseda ZMOS-u Radomír Brtáň upozornil, že analýzy dlhodobo poukazujú na nedostatočné financovanie 

preneseného výkonu štátnej správy. "Toto vidíme ako veľký problém do budúcna, pretože prostriedky musia aj v rozpore 

so zákonom dofinancovávať práve samosprávy," povedal Brtáň. 

 

Podľa ZMOS-u sa musí štát zaoberať aj cenami energií a ako málo ambiciózne označil Brtáň v rozpočte plány na rozvoj 

nájomného bývania. 

 

Späť na obsah 

 

1.18.  Tripartita rokovala o rozpočte, k dohode nedospela 

 [ekonomika.sme.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Ekonomika / Slovensko] 

https://ekonomika.sme.sk/c/22762292/tripartita-rokovala-o-rozpocte-k-dohode-nedospela.html 

 

Výhrady malo najmä združenie miest i Konfederácia odborových zväzov. 

 

BRATISLAVA. Hospodárska a sociálna rada v stredu k dohode na budúcoročnom rozpočte verejnej správy nedospela. 

Výhrady malo najmä Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS), Konfederácia odborových zväzov (KOZ) a čiastočne 

aj Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení. 

https://ekonomika.sme.sk/c/22762292/tripartita-rokovala-o-rozpocte-k-dohode-nedospela.html
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Po skončení sa tripartity o tom informoval minister práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina). 

 

"ZMOS naďalej trvá na zamietavom stanovisku, pretože žiada zvýšenie prostriedkov týkajúcich sa miest a obcí, Asociácia 

priemyselných zväzov a dopravy berie rozpočet na vedomie, Republiková únia zamestnávateľov berie rozpočet na 

vedomie, Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení súhlasí s pripomienkami. Tie pripomienky sa týkali 

dofinancovania zdravotníctva," uviedol Krajniak. 

 

Podľa ministra je rast výdavkov na zdravotníctvo súčasťou všeobecnej pokladničnej správy. KOZ nesúhlasí s rozpočtom, 

pretože neobsahuje zvýšenie platov pracovníkov štátnej správy. 

 

Krajniak je spokojný s tým, že sa podarilo zvýšiť rozpočet ministerstva práce o 140 miliónov eur. Tie by mali byť použité 

na vyplácanie kompenzačných dávok pre ľudí so zdravotným postihnutím, bezdomovcom a ľuďom, ktorí potrebujú 

krízovú pomoc, napríklad týraným ženám. 

 

Predložený rozpočet ráta s deficitom 4,94 % hrubého domáceho produktu, no minister financií Igor Matovič (OĽANO) v 

stredu informoval, že je jeho schválenie podmienené schválením viacerých dôležitých zákonov, a to o dôchodkovej 

reforme, o výdavkových stropoch a o dlhovej brzde. V opačnom prípade by bol deficit iba vo výške 4,3 %, čo by 

znamenalo okresanie časti výdavkov napríklad na zdravotníctvo. Podľa Krajniaka sa v týchto otázkach dá nájsť 

kompromis. 

 

Späť na obsah 

 

1.19.  Coalition agrees on state budget, with some key objections 

 [spectator.sme.sk; 13/10/2021; Compiled by Spectator staff ; Zaradenie: Slovak Spectator / Business] 

https://spectator.sme.sk/c/22762484/coalition-agrees-on-state-budget-with-some-key-objections.html 

 

The general budget deficit is projected at 4.94 percent of GDP. 

 

The ruling parties have finally agreed on the state budget for 2022. 

 

The draft was discussed at the coalition council meeting held on October 11. The state's total incomes are expected to 

amount to eur19.97 billion, while the expenditures are projected at eur25.44 billion. 

 

The state budget deficit should thus amount to eur5.47 billion. The general budget deficit should amount to 4.94 percent 

of GDP, the SITA newswire reported. 

 

https://spectator.sme.sk/c/22762484/coalition-agrees-on-state-budget-with-some-key-objections.html
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However, the final version of the state budget for 2022 is conditioned with the adoption of several important laws, such as 

the pension reform, the law on expenditure caps and the law on debt brakes, said Finance Minister Igor Matovič. If the 

coalition fails to agree on them and pass them, the deficit will be 4.3 percent of GDP rather than 4.94 percent. 

 

"The budget is written just as the EU rules allow us," Matovič added, as quoted by the TASR newswire. "The coalition 

needs to decide on the extra money we should get and thus also decide on whether we’ll be responsible and meet the 

promises we have given to voters." 

 

Yet, the draft already has its critics. This includes opposition leaders Robert Fico (Smer) and Peter Pellegrini (Hlas), but 

also some members of the Economic and Social Council who discussed the draft at their October 13 meeting. Labour 

Minister Milan Krajniak (Sme Rodina) said mainly the Association of Towns and Villages of Slovakia (ZMOS), the 

Confederation of Trade Unions (KOZ) and the Federation of Employers’ Associations (AZZZ) had the most objections. 

 

The draft will now be discussed by the cabinet on October 14; it has to be submitted to the parliament by October 15. 

 

What are the priorities? 

 

The priorities of the 2022 state budget concern social assistance, health care and education. 

 

The budget of the Labour Ministry should increase by eur171 million given the higher expenses for providing care for 

severely disabled people and support for families. 

 

The expenditures in the health sector are projected at eur6.38 billion, which is about 7 percent more than in the 2021 

state budget, the Index economic magazine reported. The budget includes eur100 million on medical treatment that had 

to be postponed due to the Covid pandemic. 

 

Expenditures in education should rise by eur459 million, which includes higher expenses on kindergartens and finances 

for teachers' assistants at primary schools, Index wrote. 

 

What is taken into consideration? 

 

The law on the state budget sets the expenditures the state pays for its "everyday" activities along with the plans 

stemming from the programme statement or promises given by the ruling coalition to its voters. This includes the increase 

in Christmas bonuses, the introduction of new subsidies in pregnancy, and pandemic compensation, Index wrote. 

 

The Finance Ministry stressed that the current draft budget is being submitted just as the third pandemic wave is starting 

in Slovakia. 
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"This is why forecasting economic quantities and fiscal planning is extremely difficult," said the authors of the draft, as 

quoted by Index. "Yet, the draft budget is balanced and harmonises the requests for budgetary responsibility to the best 

possible extent." 

 

The draft state budget for 2022 also includes the European Recovery and Resilience Plan, from which the country is set 

to receive eur1.3 billion. It should cover eur220 million in health care expenditures and another eur40 million in social 

care. A further eur3.1 billion is set to arrive from the EU budget. 

 

The public has little say when it comes to deciding what will be actually funded through the state budget, Index wrote. 

 

Späť na obsah 

 

1.20.  Newsfilter: Kažimír odkázal prezidentke, že on nikam neodchádza 

 [dennikn.sk; 13/10/2021; Denník N ; Zaradenie: Komentáre] 

https://dennikn.sk/2573271/newsfilter-kazimir-odkazal-prezidentke-ze-on-nikam-neodchadza/ 

 

1. Kažimír si vyberá len zo zlej a horšej možnosti. 2. Lengvarský robí chyby, ale nie je to Krajčí. 3. Matovič čelí tlaku 

zdravotníkov. 

 

Správy vybral a komentoval Filip Obradovič 

 

1. Kažimír si vyberá len zo zlej a horšej možnosti 

 

V symbolickej, funkčnej, ani v praktickej rovine nie je v politike veľa silnejších krokov, ako keď hlava štátu vyzýva na 

zváženie odchodu z funkcie. Zuzana Čaputová tak urobila v stredu dopoludnia, keď fakticky odkázala guvernérovi 

Národnej banky Slovenska Petrovi Kažimírovi, že vzhľadom na jeho čerstvé obvinenie a ochranu inštitúcie, ktorú 

zastupuje, nadišiel čas na odchod. 

 

Ak by ju medzičasom nepredbehol, v politicky vyspelejšej krajine by v tom momente guvernér zvolával novinárov, aby im 

oznámil, že inštitúcia je viac ako jednotlivec, preto uvoľňuje svoje miesto. 

 

Lenže k tomu podľa domácich tradícii nedošlo. Naopak, Peter Kažimír ubezpečil prezidentku (aj všetkých ostatných), že 

hoci rozumie jej postoju, obvinenie vníma ako "obrovskú nespravodlivosť", s výkonom jeho funkcie nijako nesúvisí, pre 

očistenie svojho mena a obranu inštitúcie urobí všetko – a preto zostáva si plniť svoje úlohy guvernéra aj naďalej. 

 

Popravde, bývalý minister financií si vyberá len zo zlej a ešte horšej možnosti a bolo by prekvapením, ak by sa zachoval 

inak.[lock] 

 

https://dennikn.sk/2573271/newsfilter-kazimir-odkazal-prezidentke-ze-on-nikam-neodchadza/
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Tri reakcie. SaS, predsedníčka Za ľudí Veronika Remišová aj ministerka spravodlivosti Mária Kolíková zdieľajú priamo 

alebo nepriamo rovnaký postoj ako prezidentka. Robert Fico aj Peter Pellegrini podľa očakávaní bránia svojho bývalého 

kolegu vlastnými telami, zlyhanie vylučujú, dôverujú mu a nevidia dôvod, aby odstupoval. 

 

Za pozornosť však stojí prvá reakcia predsedu vlády Eduarda Hegera aj ministra financií a lídra OĽaNO Igora Matoviča. 

Premiér poslal médiám pár minút pred guvernérom stanovisko, podľa ktorého sa nebude zatiaľ vyjadrovať a počká si na 

Kažimírovo rozhodnutie. 

 

Igor Matovič na jeho pomery volil taktiež opatrný tón. Vyhlásil, že "ak by to bola pravda, samozrejme, vo funkcii by nemal 

zostať", ale inak kritizoval systém, podľa ktorého má guvernér centrálnej banky špeciálnu imunitu chránenú aj európskym 

právom. Žiadny krik revolucionára. 

 

Čo vieme o prípade. O samotnom obvinení nevieme viac, ako to, čo bolo už napísané a povedané v utorok. Polícia aj 

prokuratúra viac nepovedali. Jedna obálka, 50-tisíc eur, Kažimír ako kuriér pre Imreczeho, jedna výpoveď Imreczeho. 

 

Nevieme, či sa špeciálna prokuratúra opiera o výpoveď ešte niekoho iného, prípadne o dôveryhodný dôkazný materiál. 

Nevieme, prečo je obvinený Kažimír a Pellegrini, ku ktorému mieria dve výpovede o úplatku v škatuli od šampanského, 

obvinený nie je. 

 

Nechce sa však veriť, že pri atmosfére živenej opozíciou o zmanipulovanom vyšetrovaní by si špeciálna prokuratúra trúfla 

obviniť jedného z najdôležitejších ľudí v štáte navyše s medzinárodným presahom bez toho, aby si bola istá, že netriafa 

úplne vedľa. 

 

Tlak ešte porastie. Otázka odchodu Petra Kažimíra z funkcie guvernéra NBS je aktuálna od momentu, čo sa ukázalo, že 

v rezorte, ktorý riadil, lietali úplatky hlava-nehlava. Neexistuje svet, kde by za to neniesol politickú zodpovednosť. Ale toto 

je predsa len výnimočná situácia. Obvinenie guvernéra centrálnej banky neprichádza každý deň nie len na Slovensku, ale 

ani vo svete. 

 

Heger aj Matovič doteraz rešpektovali Kažimíra vo funkcii, aj keď bol roky ich politickým oponentom. Neznamená to, že 

svoj tón voči bývalému ministrovi financií a podpredsedovi Smeru nezmenia. Naopak, skôr môžeme očakávať, že v 

najbližších dňoch bude čeliť ešte väčšiemu tlaku na svoj odchod. 

 

Dve možnosti. Môže dokonca neustále premýšľať, či neblbnúť a nezachovať sa podľa dobrých mravov, ibaže vždy dôjde 

k rovnakému výsledku. 

 

V momente, ako opustí funkciu, stratí auru vplyvného a dôležitého človeka, riskuje, že sa s ním bude zaobchádzať iným 

spôsobom a privodí si nedajbože pobyt za mrežami. Alebo tlak ustojí za cenu straty sympatií, prečká najhoršie a pokúsi 

sa z toho dostať s pocitom, že ak by došlo k najhoršiemu je tu ešte imunita guvernéra. 
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A zrazu je to rozhodovanie pre neho jednoduchšie. 

 

2. Lengvarský robí chyby, ale nie je to Krajčí 

 

Nie je taká streda, keď by nepadol nový rekord. Pandemická situácia na Slovensku sa zhoršuje vo všetkých sledovaných 

ukazovateľoch. V počte infikovaných sme sa dostali už do polovice marca, keď krivka druhej vlny síce neochotne, ale 

predsa pomaly klesala. Teraz ideme hore a vrchol nevidno. Nemocnice pociťujú čoraz väčší nápor, najmä 

nezaočkovaných, pribúdajú aj mŕtvi. 

 

Je evidentné, že sa pozeráme na začiatok ďalšej tragédie, ktorej sme sa mohli vyhnúť, ak by si všetci aktéri urobili svoju 

domácu úlohu. Lenže k tomu nedošlo, a so silnejúcou treťou vlnou a jej dôsledkami bude čoraz naliehavejšia otázka, či 

výmena na poste ministra zdravotníctva naozaj priniesla želaný výsledok. 

 

Za čo nemôže Lengvarský. Žalostný stav, v ktorom sme sa ocitli, dobre demonštruje fakt, že sa Marek Krajčí odvážil 

ukázať cez víkend v politickej debate. Tam celkom vážne karhal svojho nástupcu za manažment pandémie. Dokonca sa 

nebál vysloviť inšpiratívny nápad, že ak to takto bude pokračovať ďalej, možno by bolo dobré, a teraz pozor, celoplošné 

testovanie. 

 

Na prvý pohľad to naozaj pripomína starý-známy scenár z minulého roka, preto aj Lengvarského robotu možno 

porovnávať s tým, ako postupoval Krajčí. Lenže to nesedí. 

 

Po prvé – za katastrofu, keď nemocnice nedokázali prijať všetkých chorých na covid, ktorí by to potrebovali, pristavovali 

mrazáky a o život prišlo napokon približne 18-tisíc ľudí, nesie zodpovednosť najmä vláda Igora Matoviča spolu so slabým 

ministrom Marekom Krajčím. Z množstva chýb pripomíname, že kým jeden sa zasekol s celoplošným testovaním, druhý 

ho poslúchal a nebol schopný presadiť tvrdý lockdown ani v momente, keď bolo všetkým jasné, že sa blíži Bergamo. 

 

Po druhé – Slovensko je síce na chvoste so zaočkovanosťou v EÚ, a hoci svoj podiel viny nesie aj Vladimír Lengvarský, 

rovnako je pravdou, že vakcíny sú na sklade, viac ako dva milióny ľudí sa nechali očkovať a naozaj platí, že sa mohli dať 

aj ďalší. 

 

Po tretie – Dnes stojí proti nám iný súper ako pri druhej vlne. Nie je to britský variant "alfa", ale "delta", ktorá je 

niekoľkonásobne infekčnejšia. Tradičné nástroje, ktoré fungovali počas prvej a druhej vlny, nepomáhajú. Navyše je tu 

prirodzená únava spoločnosti z dodržiavania pravidiel. 

 

Po štvrté – Taká deštruktívna opozícia, proti ktorej dnes stojí Lengvarský a vláda, za Igora Matoviča a Mareka Krajčího 

nebola. Sú to tí istí ľudia, ale kým na jeseň koalícii odkývali väčšinu ekonomických podporných opatrení, posledné 

mesiace torpédujú očkovanie z každej strany. Len ťažko si predstaviť, že s týmto by si Marek Krajčí vedel poradiť. 
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Za čo môže Lengvarský. Lenže napriek tomu sa nemožno ani tváriť, že súčasný minister zdravotníctva nenesie časť 

zodpovednosti za výsledky pandémie. Hoci ešte nie sme vo finále, už teraz je evidentné, že sa dalo urobiť viac. 

 

Očkovanie všeobecnými lekármi de facto zlyhalo a nie je známe, že by bola snaha tento fakt zvrátiť. V lete sa tiež vo 

väčšom rozbehlo očkovanie mobilnými tímami na princípe, že kto príde, toho zaočkujeme. Namiesto toho, aby sa chodilo 

priamo za ľuďmi domov. 

 

O útokoch na vedcov, lekárov a neskôr aj očkovacie tímy počúvame týždne, v niektorých prípadoch mesiace, a až v 

posledných dňoch sa spamätali, aby im zabezpečili ochranu. 

 

Treťou dávkou proti covidu sa malo očkovať od polovice septembra, nakoniec to spustili až túto stredu. V boji proti delte 

je pritom to dôležitý krok, ktorý chráni najzraniteľnejšie skupiny, ale aj zdravotníkov, ktorí boli očkovaní medzi prvými a ich 

imunita už nemusí pri stretnutí s deltou stačiť. 

 

Nevieme ani, ako sme na tom s protilátkami a premorením v republike, len tušíme. 

 

Lengvarský robí chyby, nie je dôvod na žiadne špeciálne zaobchádzanie, ale zase nie je to ani Krajčí.  

 

3. Matovič čelí tlaku zdravotníkov 

 

Keď koalícia ohlásila, že sa dohodla na štátnom rozpočte, divák, ktorý čakal tradičnú drámu pri vyjednávaní a 

presadzovaní vlastných politických záujmov, musel zostať zaskočený. Ministrom financií je temperamentný Igor Matovič, 

napriek tomu sa žiadny cirkus nekonal. 

 

Politicky to líder OĽaNO vo vnútri koalície ustál, otázne je, ako chce vysvetliť zdravotníkom, ale aj učiteľom, že na 

zvýšenie platov ani po roku, aký majú za sebou, nie je miesto. 

 

Deň pred rokovaním vlády kritizovali návrh štátneho rozpočtu združenia ambulancií, nemocníc, poisťovní a pacientov. 

Minister Lengvarský chcel ešte v stredu večer rokovať s premiérom Hegerom. 

 

O čo ide: Ministerstvo financií počíta s rastom výdavkov na zdravotníctvo o 7 percent. Ide však len o peniaze, ktoré 

dostaneme z plánu obnovy a na ktoré je naviazaná reforma nemocníc. 

 

Pôvodný návrh nepočíta so žiadnym rastom miezd, naopak, štát znižuje platby za svojich poistencov na 31 eur, čo je 

najmenej od roku 2010. 
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Čo hovoria zdravotníci: Lekári, nemocnice či poisťovne varujú, že ak takto nastavený rozpočet schváli vláda i parlament, 

povedie to k odchodu lekárov, sestier a k zatváraniu ambulancií. Šéf Asociácie nemocníc Marián Petko upozorňuje, že 

zdravotníci odídu do okolitých krajín, kde im po pandémii zvyšovali platy. 

 

Ako dopadla hospodárska rada: V stredu k rozpočtu zasadala aj hospodárska rada, kde mal Igor Matovič ustúpiť. Podľa 

Mariána Petka minister financií prisľúbil, že ak bude treba, 232 miliónov eur z budúceho roka presunie do rezortu ešte do 

konca tohto roka. Navyše mal sľúbiť ďalších 220 miliónov v prípade, že budú potrebné na poskytovanie zdravotnej 

starostlivosti. A vraj sú v rozpočte peniaze aj na zvyšovanie platov podľa zákona. 

 

Lengvarský u Hegera: Minister zdravotníctva išiel za predsedom vlády s 15 variantmi, o ktorých chcel hovoriť. Priorita sú 

peniaze na vyššie mzdy zdravotníkov. V pondelok večer Lengvarský hovoril aj s Matovičom, rokovanie podľa neho bolo 

"korektné a dlhé". 

 

"Hlavným cieľom teraz musí byť stabilizácia personálu a, bohužiaľ, v tomto návrhu sa naše požiadavky nezohľadnili," 

povedal Lengvarský. 

 

Ako to nakoniec dopadne? Nie je jasné, minister zdravotníctva verí, že sa nakoniec nájde dohoda, a nemá veľmi na 

výber. Nedostatok zdravotníkov je dlhodobý problém Slovenska, v prípade, že po ťažkej pandémii nedokáže presadiť 

zvýšenie platov pre lekárov a sestry, rozprchnú sa aj tí, ktorí doteraz držali obrannú líniu. 

 

Jednou vetou:  

 

4 Do slovenských nemocníc sa aktuálne prijíma približne sto covidových pacientov denne, drvivá väčšina z nich je 

nezaočkovaná, zvyšuje sa aj počet obetí, denne umiera v priemere 11 ľudí. 

 

5 Spustili registráciu na očkovanie treťou dávkou vakcíny, ako prví ju dostanú ľudia s poruchami imunity, po nich prídu na 

rad osoby vo veku nad 55 rokov, ľudia s pridruženými chorobami, zdravotníci či klienti a zamestnanci v domovoch 

sociálnych služieb. 

 

6 Ministerstvo zdravotníctva spustilo registráciu na očkovanie pre deti od 5 do 11 rokov, ktoré majú vážne ochorenie, pred 

očkovaním musí rodič vyplniť žiadosť o očkovanie, poučenie a informovaný súhlas a ošetrujúci lekár výmenný list. 

 

7 Tripartita sa podľa Milana Krajniaka nedohodla na budúcoročnom rozpočte. Minister práce hovorí, že výhrady malo 

najmä Združenie miest a obcí Slovenska, Konfederácia odborových zväzov a čiastočne aj zamestnávatelia z AZZZ. 

 

8 Európska komisia Slovensku vyplatila očakávané prvé peniaze z plánu obnovy, takmer 823 miliónov eur, platba 

nasleduje po tom, čo Slovensko podpísalo s Komisiou dohodu o pravidlách čerpania. 
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9 Kajetán Kičura sa po 18 mesiacoch vo väzbe dostal na slobodu, jeho stíhanie pokračuje, príkaz na prepustenie vydal 

prokurátor Úradu špeciálnej prokuratúry. 

 

10 Smer chce iniciovať odvolávanie ministra hospodárstva Richarda Sulíka (SaS), podľa lídra strany Roberta Fica Sulík 

svoju funkciu nezvláda. 

 

Zaujímavé články: 

 

O obvinení Petra Kažimíra zatiaľ vieme veľmi málo na to, aby sme ho dokázali posúdiť. Isté však je, že zapadá do 

systému, ktorý tu roky ľudia z Kažimírovho okolia budovali. Nevieme, či Kažimír bol jeho súčasťou, ale iba fakt, že patril k 

slušnejším v Smere, neznamená, že by to bolo nepredstaviteľné. 

 

Matúš Kostolný o obvinení Kažimíra. (dennikn.sk) 

 

Hoci Kažimír v rámci Smeru vynikal ministerskou autoritou aj schopnosťami, nevymykal sa z toxického ekosystému, ktorý 

obopínal mašinériu s názvom Smer. 

 

Martin Hanus o obvinení Kažimíra. (postoj.sk) 

 

FB status: 

 

Na včerajšej diskusii Veda pomáha – Covid-19 ako najlepšie opatrenie vyšla kontrola hromadných podujatí. 

https://youtu.be/RiL3kndtqiE 

 

Oslavy, kary, svadby či žúrky, kde si každý s každým podá ruku, kde sa každý zhlboka nadýchne tam, kde pred chvíľkou 

vydychoval niekto iný … zvyšujú počet kontaktov kvadraticky. 

 

Keď sa stretneme dvaja, ide o jeden kontakt, jeden možný prenos. Pri stretnutí troch ľudí sú to tri kontakty, pri piatich je to 

10 kontaktov. Pri 10 ľuďoch je to nie dvakrát viac, ale vyše štyrikrát viac (45). 

 

Svadba s 50 ľuďmi má 4-krát menej vzájomných kontaktov než svadba so 100 hosťami. (presne 4,04-krát menej, 1225 

vs. 4950). 

 

Už len to, či môžu pri stole v reštaurácii sedieť 4 alebo šiesti ľudia zvyšuje kontakty zo 6 na 15. Tu naozaj neplatí, že "iba 

jeden-dvaja navyše, komu to môže vadiť?" 

 

Ako včera na diskusii tiež odznelo, my ľudia sme sociálne bytosti a stretávanie sa s rodinou a kamarátmi je nevyhnutnou 

súčasťou nášho života. Nedokážeme bez tých stretnutí vydržať. Snáď sa však vieme stretávať v malých skupinkách. Keď 
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sa 6 kamaráti nestretnú na pive všetci naraz, ale na štyroch posedeniach vždy po 3, tak (a) každý možno vypije dvakrát 

viac piva a tým podporí svoju obľúbenú krčmu aj štátny rozpočet (b) hygienici nakoniec budú trasovať max. 12 kontaktov 

namiesto 15. 

 

Citát: 

 

V situácii Petra Kažimíra by som zvažovala odstúpenie z funkcie guvernéra NBS pre ochranu mena inštitúcie, ktorú teraz 

zastupuje. 

 

Zuzana Čaputová, prezidentka SR 

Shooty: 

 

Posledné slovo Braňa Bezáka: 

 

Veronika Remišová dnes povedala, že Peter Kažimír by si mal zobrať príklad z bývalého rakúskeho kancelára Kurza, 

ktorý po podozreniach z korupcie odstúpil. 

 

Pre poriadok treba povedať, že Kurz odstúpil, aby ľudovci, ktorých je stále predsedom, zostali vládnou stranou a po 

odchode z funkcie kancelára bol jednomyseľne zvolený za predsedu parlamentného klubu svojej strany. 

 

Povedané s klasikom: Kurz nikam neodchádza a myslím, že v tomto si z neho zoberie príklad aj Kažimír. 

 

Späť na obsah 

 

1.21.  Tripartita nedala rozpočtu zelenú 

 [TA3, 18:30; Hlavné správy; 13/10/2021;  Daniel Horňák] 

 

Alfonz Šuran, moderátor: 

 

"Samosprávy a odborové zväzy odmietli návrh rozpočtu na budúci rok. Zamestnávatelia až tak ostrí neboli, no majú k 

materiálu viacero výhrad." 

 

Lucia Farkasová: 

 

"Dôvodom je najmä nedostatok peňazí v kľúčových oblastiach. Minister financií Igor Matovič priznáva, že situácia vo 

verejných financiách v dôsledku pandémie nie je dobrá a štát musí šetriť." 

 

Daniel Horňák, redaktor: 
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"Návrh rozpočtu si vyslúžil najtvrdšiu kritiku od odborárov a zástupcov samospráv. Jedným prekáža, že vláda neplánuje 

na budúci rok zvyšovať platy zamestnancov vo verejnej správe. Druhým, že štát očakáva od miest a obcí čoraz viac 

služieb, no nekompenzuje im to cez vyššie zdroje." 

 

Monika Uhlerová, viceprezidentka KOZ SR: 

 

"Štátny rozpočet počíta s nulou pre týchto zamestnancov. Čiže z tohto dôvodu nemôžme štátny rozpočet podporiť." 

 

Michal Kalinák, hovorca Združenia miest a obcí Slovenska: 

 

"Štát sa spolieha, že to samospráv dosponzorujú zo svojho." 

 

Radomír Brtáň, prvý podpredseda ZMOS: 

 

"Je to dlhodobo neudržateľný stav, na ktorý upozorňujeme." 

 

Daniel Horňák: 

 

"Ministri síce dokázali upokojiť obavy zamestnávateľov ohľadom nedostatku zdrojov v zdravotníctve, napriek tomu 

zostáva v rozpočte pre podnikateľský sektor viacero rizík. Vláda napríklad neplánuje kompenzovať vysoké ceny energií, 

na rokovaní tripartity ale prisľúbila, že z vyčlenených rezerv bude aj túto otázku nakoniec riešiť." 

 

Miroslav Kiraľvarga, prezident Republikovej únie zamestnávateľov: 

 

"Ak Slovensko zaspí v úvodzovkách toto obdobie, tak môže nastať situácia, že slovenskí podnikatelia budú strácať trhy, 

lebo nebudú konkurencieschopné." 

 

Milan Krajniak, minister práce, sociálnych vecí a rodiny (Sme rodina): 

 

"Na budúcej tripartite, ktorá bude 25-teho, ako posledný bod si dáme práve ceny energií a riešenie kompenzácií jednak 

pre, nazvime to priemysel a výrobné podniky, ale samozrejme aj pre ľudí." 

 

Daniel Horňák: 

 

"Vládna koalícia ale stále nie je dohodnutá na presnom znení rozpočtu. Minister financií Igor Matovič vyhlásil, že ak sa 

koaliční partneri dohodnú na troch kľúčových reformách – zavedení výdavkových limitov, reforme dlhovej brzdy a 
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dôchodkového systému, výdavky štátu budú môcť byť na budúci rok o 700 miliónov eur vyššie. Ak sa však koalícia 

nedohodne, štát bude musieť viac šetriť." 

 

Igor Matovič, minister financií (OĽaNO): 

 

"Ja rád chodím do zápasov, kde mám na začiatku šance veľmi nízke, ale potom je aspoň za čo bojovať. Takže spolieham 

sa na to, že na konci všetky štyri koaličné strany ukážeme, že sme zodpovední voči verejným financiám." 

 

Daniel Horňák: 

 

"Návrh rozpočtu by mali už vo štvrtok schváliť ministri na zasadnutí vlády." 

 

Späť na obsah 

 

1.22.  Na tripartite odznela kritika návrhu rozpočtu 

 [Rádio Expres, 17:00; Infoexpres; 13/10/2021;  Pavel Vrbičan] 

 

Mária Kašiarová, moderátorka: 

 

"Výhrady k rozpočtu majú okrem zdravotníkov aj zamestnávatelia, odborári a Združenie miest a obcí. Minister Krajniak 

potvrdil, že tripartita sa na budúcoročnom rozpočte nedohodla. Minister financií považuje návrh rozpočtu za tvrdý, ale 

potrebný. Vláda ma o zákona roka hlasovať už zajtra." 

 

Pavel Vrbičan, redaktor: 

 

"Ak chceme z rozpočtu rozdávať, musíme do neho podľa ministra financií Igora Matoviča aj prostriedky získať. Matovič 

verí, že sa v koalícii na návrhu, ktorý pripravil, zhodnú." 

 

Igor Matovič (OĽaNO), minister financií: 

 

"Ukážeme, že sme zodpovední voči verejným financiám a že nedokážeme len rozdávať, ale dokážeme aj chrániť verejné 

financie pred zlodejmi, ktorí keď náhodou v budúcnosti znovu príde k vláde, tak aby to nerozkradli." 

 

Pavel Vrbičan: 

 

"Viceprezidentka Konfederácie odborových zväzov Monika Uhlerová kritizuje, že rozpočet nepočíta so zvýšením platov 

štátnych zamestnancov. Aj tých, ktorí krajine kryli chrbát počas koronakrízy." 
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Monika Uhlerová, viceprezidentka KOZ: 

 

"Či už to boli zdravotníci, zamestnanci sociálnych služieb, zamestnanci Úradu verejného zdravotníctva, Sociálnej 

poisťovne, policajti, hasiči, civilní zamestnanci obrany, zamestnanci justície, určite zamestnanci školstva regionálneho." 

 

Pavel Vrbičan: 

 

"Minister práce Milan Krajniak za Sme rodina konštatoval, že o platoch v štátnej správe rokovania prebiehajú." 

 

Milan Krajniak (Sme rodina), minister práce, sociálnych vecí a rodiny: 

 

"Prebieha kolektívne vyjednávanie, ako by sa mali hýbať platy zamestnancov v štátnej a verejnej správe. Nedošlo tam 

k dohode, čiže nemôže byť v rozpočte stanovená fixná suma." 

 

Pavel Vrbičan: 

 

"Viaceré riziká vidí v rozpočte ZMOS. Podľa šéfa ich kancelárie Michala Kaliňáka sa návrh rozpočtu spolieha na to, že 

všetky kapitoly nepôjdu zo štátnej kasy, ale dofinancujú ich samosprávy." 

 

Michal Kaliňák, riaditeľ kancelárie ZMOS-u: 

 

"Je to taká ... na účet volaného, s ktorou samozrejme samosprávy majú jeden obrovský problém. Každá z nich poruší 

zákon o rozpočtových pravidlách, pretože dofinancováva kompetencie, ktoré mu nepatria." 

 

Pavel Vrbičan: 

 

"Prezident Republikovej únie zamestnávateľov Miroslav Kiraľvarga po tripartite pripomenul, že v hre sú už aj prostriedky 

z plánu obnovy. Upozornil však aj na riziká. Čerpanie prostriedkov má ísť zo štátneho rozpočtu, až následne bude 

refinancované z plánu obnovy." 

 

Miroslav Kiraľvarga, prezident Republikovej únie zamestnávateľov: 

 

"Tu môže nastať riziko, že v prípade, že nebudeme plniť tie ciele, ku ktorým sme sa zaviazali, aby sme ich plnili, že môže 

dôjsť k vyčerpaniu zdrojov, ale následne nie k ich dofinancovaniu zo strany Európskej komisie a to by mohlo zvýšiť teda 

deficit." 

 

Pavel Vrbičan: 
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"Tripartita vydá k rozpočtu odporúčanie či stanoviská. Nemôže však jeho schválenie zablokovať. Ak zajtra rozpočet 

schváli vláda, v piatok by mal ísť do parlamentu." 

 

Späť na obsah 

 

1.23.  Bez dohody budú škrty 

 [Markíza, 19:00; Televízne noviny; 13/10/2021;  Gabriela Kajtárová; Zaradenie: z domova] 

 

Miriam Kalisová, moderátorka: "O koľko sa Slovensko zadlží na budúci rok? Koľko peňazí nalejeme do školstva, 

zdravotníctva, či liečenia dopadov pandémie? Vláda finalizuje svoj druhý štátny rozpočet. Igor Matovič dáva partnerom na 

výber, buď schvália 3 odkladané ústavné zákony, alebo výdavky štátu ešte viac oseká." 

 

Gabriela Kajtárová, redaktorka: "Rokovanie o rozpočte išlo doteraz až nečakane hladko. Žiadny minister ani ministerka sa 

verejne nevzbúrili, že potrebujú viac. Háčik sa však predsa len našiel a spočíva hneď v kľúčovom čísle celého 

dokumentu. Igor Matovič navrhol schodok vo výške takmer 5 % HDP, no iba vtedy, ak prejdú 3 dôležité zákony." 

 

Igor Matovič, minister financií (OĽaNO): "Ja rád chodím do zápasov, kde mám na začiatku šance veľmi nízke, ale potom 

je aspoň za čo bojovať." 

 

Gabriela Kajtárová: "Reč je o zmene v takzvanej dlhovej brzde, o výdavkových stropoch a dôchodkovej reforme. Všetko 

sú to zákony, ktoré majú predchádzať štátnemu bankrotu a na ktoré treba až 90 poslaneckých hlasov." 

 

Igor Matovič: "Keď ich splníme, tak budú aj nejaké peniaze navyše." 

 

Gabriela Kajtárová: "Konkrétne 700 miliónov navyše. Ak 3 zákony neprejdú, tieto výdavky minister vyčiarkne." 

 

Milan Krajniak, minister práce (Sme rodina): "To sú najmä prostriedky na zdravotníctvo, školstvo a sociálne veci, tie, ktoré 

sú v tej rezerve, takže si myslím, že bude vôľa sa dohodnúť." 

 

Gabriela Kajtárová: "Snaha dohodnúť sa však stroskotáva už niekoľko mesiacov. SaS totiž žiada k ústavným zákonom 

pribaliť aj garanciu, že sa nebudú zvyšovať žiadne dane. V koalícii spojencov nemá." 

 

Marián Viskupič, šéf finančného výboru (SaS): "Trváme na zakomponovaní aj daňovej brzdy." 

 

Milan Krajniak: "Považujeme len tak mirnix dirnix urobenú takzvanú daňovú brzdu za hlúposť." 

 

Veronika Remišová, ministerka pre investície (Za ľudí): "Kvôli daňovej brzde blokujeme prijatie dvoch dôležitých vecí, 

príde mi to ako ďalší Euroval." 
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Robert Fico, predseda Smer-SD: "To je taký vydieranie, ktoré sa stalo súčasťou vládnej koalície." 

 

Marián Viskupič: "Je dostatok priestoru, aby sme sa dokázali dohodnúť." 

 

Igor Matovič: "Spolieham sa na to, že na konci všetky 4 koaličné strany ukážeme, že sme zodpovední." 

 

Gabriela Kajtárová: "Tento rozpočet má byť kompromisom medzi šetrením a nevyhnutnými výdavkami. Deficit aj dlh sa 

totiž počas korony nebezpečne prehlbujú. Zamestnávatelia šetrenie chápu, no rozpočet má aj výrazných kritikov." 

 

Monika Uhlerová, viceprezidentka KOZ: "Nepočíta s valorizáciou platov štátnych zamestnancov a zamestnancov verejnej 

správy." 

 

Michal Kaliňák, hovorca ZMOS: "Nekopíruje potreby samospráv." 

 

Peter Pellegrini, predseda Hlas-SD: "Rozpočet zadlžovania a rozpočet chudoby." 

 

Monika Uhlerová: "Odchádzame z tripartity s tým, že ho nepodporujeme." 

 

Gabriela Kajtárová: "Času na dohody nie je až tak veľa. Zajtra smeruje rozpočet na vládu, deň na to do Bruselu, no a do 

konca roka musí aj s prípadnými zmenami prejsť v parlamente, inak by muselo Slovensko fungovať v rozpočtovom 

provizóriu. Gabriela Kajtárová, televízia Markíza." 

 

Späť na obsah 

 

1.24.  13:53; Tripartita sa podľa Milana Krajniaka nedohodla na b... 

 [dennikn.sk; 13/10/2021; Minúta po minúte ; Zaradenie: Slovensko Ekonomika] 

https://e.dennikn.sk/minuta/2572576/ 

 

Tripartita sa podľa Milana Krajniaka nedohodla na budúcoročnom rozpočte. Minister práce hovorí, že výhrady malo najmä 

Združenie miest a obcí Slovenska, Konfederácia odborových zväzov a čiastočne aj zamestnávatelia z AZZZ. 

Rada zložená zo zástupcov vlády, odborov, zamestnávateľov či samospráv síce vydáva k rozpočtu odporúčania či 

stanoviská, nemôže však jeho schválenie zablokovať. 

 

Späť na obsah 

 

1.25.  Výhrady k rozpočtu od Matoviča 

 [JOJ, 17:00; Prvé noviny; 13/10/2021;  Richard Juriš] 

 

https://e.dennikn.sk/minuta/2572576/
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Hana Zavrelová Gallová, moderátorka: "Tripartita nedosiahla dohodu o rozpočte. Proti boli najmä mestá, obce a 

odborári. Opozičný Hlas ho zase nazval zákonom zadlžovania chudoby. Dohoda o rozpočte nepadla zatiaľ ani na úrovni 

koalície. Minister financií Igor Matovič ho podmieňuje schválením viacerých zákonov. Už zajtra o ňom bude rokovať 

vláda. Viac povie Richard Juriš." 

 

Richard Juriš, redaktor: "Minister financií podmieňuje výslednú podobu rozpočtu schválením zákonov o dôchodkovej 

reforme, výdavkových stropoch a dlhovej brzde. Má to ale jeden háčik. Pri tomto sa vzájomne blokujú koaličné strany." 

 

Igor Matovič, minister financií SR (OĽaNO): "Preto je to aj tie dodatočné peniaze naviazané na splnenie prijatia troch 

zodpovedných zákonov a keď ich splníme, tak budú aj nejaké peniaze navyše." 

 

Richard Juriš: "Ak sa koalícia na týchto zákonoch nedohodne, budeme mať podľa Matoviča nižší deficit a nezostanú tak 

peniaze na ďalšie výdavky. Po tripartite je jasné, že sociálni partneri z rozpočtu nadšení nie sú. Najmä odborári či mestá 

a obce." 

 

Monika Uhlerová, viceprezidentka KOZ SR: "Opätovne nepočíta s valorizáciou platov štátnych zamestnancov a 

zamestnancov verejnej správy." 

 

Michal Kaliňák, hovorca ZMOS: "Rozpočet aj na budúci rok sa spolieha na to, že pri prenesenom výkone štátnej správy 

bude samospráva sponzorovať štát." 

 

Richard Juriš: "Zamestnávatelia až tak kritickí nie sú. Upozorňujú ale na to, že pri momentálnom zdražovaní cien energií 

by očakávali podporu ako v ďalších štátoch Únie." 

 

Miroslav Kiraľvarga, prezident RÚZ: "Môže nastať situácia, že slovenskí podnikatelia budú strácať trhy." 

 

Richard Juriš: "Zamestnávatelia dostali aspoň prísľub, že toto bude témou ďalšej tripartity." 

 

Milan Krajniak, minister práce, sociálnych vecí a rodiny SR (Sme rodina): "Ako posledný bod si dáme práve ceny energií 

a riešenie kompenzácií." 

 

Richard Juriš: "Opozičný politik Pellegrini hodnotí dokument ako rozpočet chudoby a zadlžovania. No a parafrázoval 

pritom samotného ministra financií." 

 

Peter Pellegrini, poslanec Národnej rady SR: "To nebude prázdna špajza, to bude prázdny, úplne prázdny dom, ešte aj 

so stodolou." 
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Richard Juriš: "Podľa ministra financií je zatiaľ iba dohoda o tom, že sa všetci musia dohodnúť. Vzhľadom na to, že už v 

piatok musí rozpočet putovať do Bruselu to bude naozaj, ako sa hovorí, naknap." 

 

Späť na obsah 

 

1.26.  Bratislava, Slovensko: Rozpočet s otáznikmi 

 [JOJ, 19:30; Noviny TV JOJ; 13/10/2021;  Richard Juriš; Zaradenie: z domova] 

 

Lucia Barmošová, moderátorka: "Mestá, obce, odborári a čiastočne aj zamestnávatelia, všetci títo nesúhlasia s 

navrhovaným rozpočtom Igora Matoviča. Opozičný Hlas ho nazval rozpočtom zadlžovania sa a chudoby. Dohoda o 

rozpočte zatiaľ nie je ani v rámci koalície. Nespokojný je najmä minister zdravotníctva, ktorý si vyžiadal stretnutie s 

premiérom." 

 

Richard Juriš, redaktor: "Minister financií podmieňuje výslednú podobu rozpočtu schváleným zákonom o dôchodkovej 

reforme, výdavkových stropoch a dlhovej brzde. Má to ale jeden háčik, pri tomto sa vzájomne blokujú koaličné strany." 

 

Igor Matovič (OĽaNO), minister financií SR: "Preto je to aj tie dodatočné peniaze naviazané na splnenie prijatia troch 

zodpovedných zákonov a keď ich splníme, tak budú aj nejaké peniaze navyše." 

 

Richard Juriš: "Ak sa koalícia na týchto zákonoch nedohodne, budeme mať podľa Matoviča nižší deficit a nezostanú tak 

peniaze na žiadne ďalšie výdavky. Ak áno, tak z približne 700 miliónov EUR navyše tvorí podľa Matoviča 220 miliónov 

EUR rezerva pre zdravotníctvo. Lengvarský s momentálnou neistou situáciou spokojný nie je." 

 

Vladimír Lengvarský, minister zdravotníctva SR: "Musí byť stabilizácia personálu a bohužiaľ v tomto návrhu sa 

nezohľadňujú tieto naše požiadavky." 

 

Richard Juriš: "Po tripartite je jasné, že sociálni partneri z rozpočtu nadšení nie sú, najmä odborári, či mestá a obce." 

 

Monika Uhlerová, viceprezidentka KOZ SR: "Opätovne nepočíta s valorizáciou platov štátnych zamestnancov a 

zamestnancov verejnej správy." 

 

Michal Kaliňák, hovorca ZMOS: "Rozpočet aj na budúci rok sa spolieha na to, že pri prenesenom výkone štátnej správy 

bude samospráva sponzorovať štát." 

 

Richard Juriš: "Opozičný politik Pellegrini hodnotí dokument ako rozpočet chudoby a zadlžovania, no a parafrázovať pri 

tom samotného ministra financií." 

 

Peter Pellegrini, poslanec NR SR: "To nebude prázdna špajza, to bude prázdny, úplne prázdny dom, ešte aj so stodolou." 
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Richard Juriš: "Opozícia ako aj odborníci vyčítajú ministrovi financií zároveň to, že s rozpočtom prichádza neskoro. On to 

odmieta. A vyzerá to dokonca tak, že Igor Matovič si tento neľahký súboj užíva." 

 

Igor Matovič: "Rád chodím do zápasov, kde mám na začiatku šance veľmi nízke, ale potom je aspoň za čo bojovať." 

 

Richard Juriš: "Pri rozpočte je teda zatiaľ dohodla len o tom, že sa všetci musia dohodnúť, no a už zajtra na Úrade vlády 

tripartitu vystriedajú ministri a v piatok potom musíme poslať rozpočet do Bruselu. Richard Juriš, televízia JOJ." 

 

Späť na obsah 

 

1.27.  Rokovanie tripartity o štátnom rozpočte 

 [Rádio Slovensko, 18:00; Rádiožurnál Slovenského rozhlasu; 13/10/2021;  Štefánia Kačalková] 

 

Juraj Jedinák, moderátor: "O rozpočte na budúci rok diskutovala aj tripartita, k dohode však nedospela. Výhrady malo 

predovšetkým Združenie miest a obcí Slovenska, ale aj odbory." 

 

Štefánia Kačalková, redaktorka: "Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení s návrhom rozpočtu síce súhlasí, no 

majú aj pripomienky k financovaniu zdravotníctva. Na druhej strane, viceprezident asociácie Rastislav Machunka 

oceňuje, že táto vláda pripravuje rozpočet s dôrazom na konsolidáciu verejných peňazí. Preto prišli aj s návrhom, aby 

všetky opatrenia, ktoré sú predmetom politického marketingu, boli realizované neskôr." 

 

Rastislav Machunka, viceprezident Asociácie zamestnávateľských zväzov a združení: "Čiže až v tom roku by sa 

uplatňovali trináste dôchodky, vlaky zadarmo a podobne, všetky tie opatrenia, ktoré v minulosti boli prijaté a ktoré dnes 

štátny rozpočet každým rokom zaťažujú neúmernou čiastkou, na ktorú v týchto ťažkých časoch naozaj nemáme." 

 

Štefánia Kačalková: "Republiková únia zamestnávateľov vyjadrila spokojnosť s tým, že rokovanie tripartity sa nieslo v 

duchu Ak máme niekde pridať, tak musíme nájsť zdroje, odkiaľ odobrať. Vysvetľuje prezident únie Miroslav Kiraľvarga." 

 

Miroslav Kiraľvarga, prezident Republikovej únie zamestnávateľov: "Pre nás pre podnikateľov je to normálny prístup pri 

tvorbe plánu. Ak je plán veľmi ambiciózny, respektíve v niektorej položke sa nám zdá, že teda náklady sú veľmi vysoké, 

tak musíme nájsť zdroje, odkiaľ tie náklady vykryjeme." 

 

Štefánia Kačalková: "ZMOS návrh rozpočtu nepodporil. Podľa Združenia miest a obcí Slovenska tento rozpočet sa 

spolieha na to, že pri prenesenom výkone štátnej správy bude samospráva sponzorovať štát. Hovorca Michal Kaliňák." 

 

Michal Kaliňák, hovorca Združenia miest a obcí Slovenska: "Podľa nášho názoru nekopíruje potreby samospráv z 

hľadiska obslužnosti územia, ale aj dostupnosti služieb, či už sociálnych, zdravotných a podobne." 
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Štefánia Kačalková: "Rozpočet nemá podporu ani u odborárov. Viceprezidentka KOZ Monika Uhlerová." 

 

Monika Uhlerová, viceprezidentka Konfederácie odborových zväzov: "Hlavne z dôvodu, že návrh štátneho rozpočtu 

pre budúci rok opätovne nepočíta s valorizáciou platov štátnych zamestnancov. Napriek tomu, že ešte stále prebieha 

kolektívne vyjednávanie vyšších kolektívnych zmlúv, tak štátny rozpočet počíta s nulou pre týchto zamestnancov." 

 

Štefánia Kačalková: "Minister práce Milan Krajniak zo Sme rodina dodáva, že rezerva z rozpočtu sa použije na tie 

najdôležitejšie veci pre ľudí." 

 

Milan Krajniak, minister práce, sociálnych vecí a rodiny SR: "To sú najmä prostriedky na zdravotníctvo, školstvo a 

sociálne veci. Tie, ktoré sú v tej rezerve. Takže si myslím, že bude vôľa sa dohodnúť." 

 

Späť na obsah 

 

1.28.  Tripartita nedala rozpočtu zelenú 

 [TA3, 19:50; Téma dňa; 13/10/2021;  Daniel Horňák] 

 

Peter Bielik, moderátor: "Igor Matovič strieľa čísla štátneho rozpočtu od pása. Minulý týždeň ešte hovoril o deficite štyri 

celé tri percenta, začiatkom tohto týždňa o piatich percentách, aby sme sa dnes dozvedeli, že možno to bude predsa len 

štyri celé tri percenta. Dva dni pred schválením rozpočtu na vláde tak nie je isté v podstate nič, a to nás ešte čaká 

posudzovanie rozpočtu v Európskej komisii a schvaľovanie v parlamente. So zdesením sa na to už teraz pozerajú 

zdravotníci a priemyselníci. Svorne tvrdia, že im hrozí masívne prepúšťanie a odchod našich ľudí do zahraničia. V diskusii 

sa dnes večer stretnú poslanci Národnej rady György Gyimesi a Erik Tomáš. No a uvidíte aj stanoviská Vladimíra Sotáka, 

Roberta Redhammera a Rastislava Machunku. Vitajte pri sledovaní Témy dňa TA3. Samosprávy a odborové zväzy 

odmietli návrh rozpočtu na budúci rok. Zamestnávatelia až takí ostrí neboli, no majú k materiálu viacero výhrad. Dôvodom 

je najmä nedostatok peňazí v kľúčových oblastiach. Minister financií Igor Matovič priznáva, že situácia vo verejných 

financiách v dôsledku pandémie nie je dobrá a štát musí šetriť." 

 

Daniel Horňák, redaktor: "Návrh rozpočtu si vyslúžil najtvrdšiu kritiku od odborárov a zástupcov samospráv. Jedným 

prekáža, že vláda neplánuje na budúci rok zvyšovať platy zamestnancov vo verejnej správe. Druhým, že štát očakáva od 

miest a obcí čoraz viac služieb, no nekompenzuje im to cez vyššie zdroje." 

 

Monika Uhlerová, viceprezidentka KOZ SR: "Štátny rozpočet počíta s nulou pre týchto zamestnancov. Čiže z tohto 

dôvodu nemôžeme štátny rozpočet podporiť." 

 

Michal Kaliňák, hovorca Združenia miest a obcí Slovenska: "Štát sa spolieha na samosprávy, že dosponzorujú zo 

svojho." 
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Radomír Brtáň, prvý podpredseda ZMOS: "Je to dlhodobo neudržateľný stav, na ktorý upozorňujeme." 

 

Daniel Horňák: "Ministri síce dokázali upokojiť obavy zamestnávateľov ohľadom nedostatku zdrojov v zdravotníctve, 

napriek tomu zostáva v rozpočte pre podnikateľský sektor viacero rizík. Vláda napríklad neplánuje kompenzovať vysoké 

ceny energií. Na rokovaní tripartity ale prisľúbila, že z vyčlenených rezerv bude aj túto otázku nakoniec riešiť." 

 

Miroslav Kiraľvarga, prezident Republikovej únie zamestnávateľov: "Ak Slovensko zaspí v úvodzovkách toto obdobie, tak 

môže nastať situácia, že slovenskí podnikatelia budú strácať trhy, lebo nebudú konkurencieschopní." 

 

Milan Krajniak, minister práce, sociálnych vecí a rodiny (Sme rodina): "Na budúcej tripartite, ktorá bude dvadsiateho 

piateho, ako posledný bod si dáme práve ceny energií a riešenie kompenzácií jednak pre nazvime to priemysel a výrobné 

podniky, ale samozrejme aj pre ľudí." 

 

Daniel Horňák: "Vládna koalícia ale stále nie je dohodnutá na presnom znení rozpočtu. Minister financií Igor Matovič 

vyhlásil, že ak sa koaliční partneri dohodnú na troch kľúčových reformách – zavedení výdavkových limitov, reforme 

dlhovej brzdy a dôchodkového systému – výdavky štátu budú môcť byť na budúci rok o sedemsto miliónov eur vyššie. 

Ak sa však koalícia nedohodne, štát bude musieť viac šetriť." 

 

Igor Matovič, minister financií (OĽaNO): "Ja rád chodím do zápasov, kde mám na začiatku šance veľmi nízke, ale potom 

je aspoň za čo bojovať. Takže spolieham sa na to, že na konci všetky štyri koaličné strany ukážeme, že sme zodpovední 

voči verejným financiám." 

 

Daniel Horňák: "Návrh rozpočtu by mali už vo štvrtok schváliť ministri na zasadnutí vlády." 

 

Späť na obsah 

 

1.29.  Rozpočet 2022 alebo Hlava XXII? 

 [TA3, 19:50; Téma dňa; 13/10/2021;  ] 

 

Peter Bielik, moderátor: "Som veľmi rád, že v prvej časti dnešnej Témy dňa je tu s nami poslanec Národnej rady György 

Gyimesi. Vitajte, dobrý večer." 

 

György Gyimesi, poslanec NR SR, člen Výboru pre financie a rozpočet (OĽaNO): "Dobrý večer." 

 

Peter Bielik: "A takisto poslanec Národnej rady Erik Tomáš. Dobrý večer." 

 

Erik Tomáš, nezaradený poslanec NR SR (Hlas-SD): "Dobrý večer." 
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Peter Bielik: "Páni, rozpočet má byť hotový už pätnásteho desiaty. Na základe toho, čo ste zatiaľ mali možnosť vyčítať z 

médií, vidieť v našej televízii, máte už konkrétnejšiu predstavu o tom, aký ten rozpočet bude, aké budú jeho základné 

kontúry, čo sa týka príjmov, čo sa týka výdavkov, deficitu, pán Gyimesi?" 

 

György Gyimesi: "Rozpočet je hotový. Rozpočet bol zverejnený už v pondelok na stránke Úradu vlády, takže má možnosť 

verejnosť sa oboznámiť so základnými parametrami tohto rozpočtu. Samozrejme zverejnený rozpočet nie je do kameňa 

vytesané písmo, ktoré sa nedá meniť. Veď tak, ako ste správne poznamenali, musí ho prijať parlament, musí ho potom 

následne schváliť Európska komisia, v čom ja osobne nevidím žiaden problém. Ak budú nejaké zmeny v rozpočte v tom, 

ktorý je predložený, a nakoniec v tom, ktorý bude schválený, tak predpokladám len kozmetické zmeny, pretože aj tak je 

už našponovaný tak, že nič extrémne v ňom nepredpokladám." 

 

Peter Bielik: "No štyri desatiny percenta to je štyristo miliónov. To nie je kozmetická zmena. Zhruba to tak vychádza, že 

jedno percento je jedna miliarda, čo sa týka rozpočtu. Dobre sa to celkom ráta. Tie príjmy majú byť dvadsať miliárd, tie 

výdavky majú byť dvadsaťpäť miliárd, z čoho teda plynie deficit päť miliárd, ale ja som skôr narážal aj vo svojom 

úvodnom slove na to, že práve Igor Matovič najprv povie štyri celé sedem, potom to bolo myslím až ku piatim percentám 

štyri celé deväťdesiatštyri, nakoniec možno štyri celé tri, ak sa neprijmú dôchodková reforma, dlhová brzda a neviem čo 

všetko. To je naozaj žonglovanie s veľkými číslami. To nie sú kozmetické zmeny, pán poslanec." 

 

György Gyimesi: "Nie, absolútne s tým nesúhlasím a nesúhlasím ani s tým, čo ste uviedli v úvodnej reči, že Igor Matovič 

strieľa od pása. To absolútne nie je pravda. Igor Matovič je minister financií, ktorý musí počúvať a musí zohľadňovať 

všetky záujmy všetkých ministrov a ich potreby. Ak vzniknú potreby také, ktoré je nutné financovať a ktoré nie je možné z 

rozpočtu vynechať, tak áno, môže sa stať, že z tých štyri celých tri je súčasných štyri celých deväťdesiatštyri, ako je teraz  

naplánovaný,a le to sa bavíme o celkovom deficite, ale štrukturálny deficit má byť štyri celých tri percenta. To je ten 

deficit, ktorý zaujíma Európsku komisiu, a to je ten deficit očistený od tých jednorazových vplyvov." 

 

Peter Bielik: "No dobre. Pár dní pred tým dátumom, keď má byť ten rozpočet už definitívne schválený na vláde, je to 

naozaj pomerne veľa peňazí v hre, keď ešte nie je úplne isté, kde skončí povedzme pol miliardy eur. To sú naozaj 

pomerne veľké peniaze." 

 

György Gyimesi: "Áno, ale ak by som tento rozpočet mal charakterizovať troma slovami, tak je to rozpočet zodpovedný v 

prvom rade, je to rozpočet prorastový a je to rozpočet starostlivý. A všetky tri tieto slová majú aj svoj obsah, pretože je to 

rozpočet, ktorý nie je absolútne nijakým spôsobom prifarbovaný, prikrášľovaný, nie sú výdavky nadhodnocované, 

respektíve príjmy nie sú nadhodnocované a výdavky nie sú podhodnocované tak, ako to bolo stále, pokiaľ vládol Smer a 

jeho koaliční partneri. Prorastový je preto, pretože počíta s kapitálovými výdavkami vo výške šiestich miliárd eur na 

investície, ktoré by mali byť z veľkej časti kryté eurofondami, respektíve z plánu obnovy, a starostlivý preto, pretože sú 

tam dve rezervy. Jedna je vo výške sedemstosedemnásť miliónov eur. To je tá covidová rezerva na covidové výdavky a 

ďalších dvestodvadsať miliónov je určená rezerva pre pre ministerstvo zdravotníctva." 
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Peter Bielik: "Pán Tomáš, súhlasíte s takouto charakteristikou toho rozpočtu?" 

 

Erik Tomáš: "Absolútne nie a samozrejme aj tá procedúra prijímania toho rozpočtu zodpovedá tomu, kto vlastne 

ministrom financií je. Je to také typické divadielko Igora Matoviča, ale strieľanie od pása naozaj pri tak dôležitom zákone, 

akým zákon o štátnom rozpočte je, nie je namieste. Pozrite sa, už samotná procedúra je veľmi nedôstojná, pretože v 

auguste chýbali akékoľvek východiská. Bolo správnym a dobrým zvykom, že už v auguste aspoň orientačne politici 

vedeli, čo môžu očakávať. Potom prekladať takýto dôležitý dokument, akým štátny rozpočet je, dvadsaťštyri hodín 

predtým, než zasadne tripartita, a štyridsaťosem hodín predtým, než zasadne vláda, je niečo, o čom už len svedčí, že je 

to celé neprofesionálne. Pán Gyimesi, ak vy hovoríte, že my sme nejak rozpočty nafukovali a realita bola iná, tak vám 

chcem pripomínať, že ten tohtoročný rozpočet ste vy v ňom výdavky navyšovali o tri celá osem miliardy oproti 

pôvodnému návrhu. Takže tu by som nešiel a my tento rozpočet tiež pomenúvame, ale len stačia nám dve slová. 

Nepotrebujeme tri. Je to proste rozpočet chudoby a zadlžovania. Nič iné od toho rozpočtu, bohužiaľ, občania nemôžu 

očakávať. Jednoducho boli tu nejaké sľuby od vládnych predstaviteľov, ako sa bude dobre žiť na Slovensku, a už vidíme, 

čo sa na budúci rok má diať. Po prvé, napríklad dôchodcovia. Ich dôchodky sa zvýšia len o smiešnych jedna celá tri 

percenta. Vláda to absolútne ignoruje aj v rozpočte, aj pri garančnom mechanizme, keďže dôchodcovia dobre vedia, 

najmä tí s nižšími dôchodkami, že v prípade, ak im ten dôchodok nevychádzal pri valorizácii na tú požadovanú sumu, tak 

mohli sa spoľahnúť minimálne na garančný mechanizmus vo výške dvoch percent z priemerného dôchodku. Toto vláda 

odmieta nejakým spôsobom predĺžiť. Ďalšia vec. Vidíme, keď sa pozrieme do toho štátneho rozpočtu, že štátni a verejní 

zamestnanci opäť uvidia nulové navýšenie svojich platov. Už v prvom roku vládnutia Igora Matoviča spolu to bola nula, 

teraz to bude zase nula. Len pripomínam, že my sme počas posledných dvoch rokov Pellegriniho vlády navyšovali tieto 

platy štátnych a verejných zamestnancov dvakrát o desať percent, teda súhrnne o dvadsať percent. Výdavky napríklad 

na deti, akými sú detské prídavky, sa budú zvyšovať o tridsaťosem centov. Ešte si ľudia pamätajú, ako Igor Matovič behal 

ako opozičný politik po parlamente s transparentami, že deťom nechceme dať. Už druhý rok tie prídavky na deti zvyšujú 

iba o centy, pritom neschválili náš zákon na zdvojnásobenie detských prídavkov. Čiže preto hovoríme – len zadlžujú 

krajinu a ľudia z toho nič nebudú mať. Čiže rozpočet chudoby a zadlžovania." 

 

Peter Bielik: "Neprerušil som vás, ale nepočul som tam slovo kríza. Samozrejme veľa aspektov toho štátneho rozpočtu je 

jednoducho pod vplyvom tej krízy, ktorú tu momentálne máme. Preto vlastne zvyšovanie platov, valorizácia platov a tak 

ďalej. Možnože pre niekoho je to pochopiteľné. Ako ekonómovia, ktorí sú nútení pracovať v krízových rozpočtoch, tak 

možnože práve by išli do tejto oblasti, nezvyšovali by dôchodky, nezvyšovali by platy, pretože nemajú z čoho." 

 

Erik Tomáš: "No len viete, ani by sme nevyčítali tejto vláde to zadlžovanie, pretože všetky krajiny sa v kríze zadlžili, 

požičali si peniaze, aby mohli pomáhať predovšetkým svojim občanom, podnikateľom a podobne. Ale tu bolo tak 

extrémne zadlženie a nič z toho tí ľudia v princípe nevideli, respektíve veľmi málo, že toto je na uváženie a na zváženie, 

či vláda postupovala a rozdeľovala tie prostriedky správne. Viete dobre, že čo sa týka finančnej pomoci ľuďom, firmám, 

zamestnávateľom, bolo Slovensko na chvoste Európskej únie podľa Medzinárodného menového fondu po Rumunsku 

druhou najhoršou krajinou. Čiže ak niečo vyčítame týmto vládnym predstaviteľom, že síce peňazí je dosť, ale jednoducho 
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sa nerozdeľuje medzi ľudí, a navyše musím opäť pripomenúť, že bol to Igor Matovič a Boris Kollár, ktorí sľúbili, že 

jednoducho sa na sociálne opatrenia z dielne predchádzajúcich vlád nebude siahať, a práve títo ľudia, tieto skupiny, tie 

najslabšie, najzraniteľnejšie tým by sa naozaj malo pomôcť. Nechápem, prečo sa kašle na štátnych zamestnancov, ktorí 

keď sa bavíme o nejakej prvej línii v boji proti pandémii, tak sú stále vychvaľovaní, ako pomáhajú, a teraz zase nedostanú 

nič. Podobne dopadnú mimochodom policajti, lekári, sestričky. Čiže pokiaľ ich potrebujeme, tak im ďakujeme, chválime 

ich, ale pokiaľ im treba zvýšiť platy, tak odrazu na to peniaze nie sú." 

 

Peter Bielik: "Pán Gyimesi, toto je naozaj trošku záhada. Na jednej strane sa hovorí, že tých peňazí máme najviac v 

histórii aj vďaka teda tomu, čo k nám prichádza z Bruselu v rámci eurofondov, v rámci balíka, ktorý je postavený na 

odolnosti, respektíve obnove. Na druhej strane potom niekto hovorí, že Igor Matovič hovoril – no tak máme málo, musíme 

zobrať niekde, musíme šetriť, skončili sa hody, nemáme v podstate na nejaké veľké financovanie alebo investovanie 

peniaze. Ako to teda vlastne je? Máme najviac peňazí v histórii, alebo nemáme na nič dosť?" 

 

György Gyimesi: "Pán redaktor, tak ako sme si už všetci zvykli, kolega Tomáš hovorí často, hovorí veľa, akurát nehovorí 

pravdu. To, čo táto vláda zdedila po tejto poslednej vláde Smeru, SNS a Mostu-Híd, nie je možné nazvať inak ako 

katastrofu verejných financií, a to nehovorím ja, nehovorí to Igor Matovič a nehovoria to čelní predstavitelia tejto koalície, 

ale hovorí to aj Rada pre rozpočtovú zodpovednosť, ktorá to povedala už v marci 2020, že sme mali najneudržateľnejšie 

verejné financie z celej Európskej únie, a došlo k tomu dvoma spôsobmi. Ten prvý spôsobom bol ten, toto kreatívne 

účtovníctvo, ten kreatívny rozpočet, ktorý oni prijali a o ktorom som tu už hovoril viackrát. Nebudem sa k tomu vracať a 

ten druhý dôvod bol ten, že tesne pred voľbami poprijímali zákony, navýšili výdavky štátneho rozpočtu o jedna celých 

sedem miliardy eur tak, že tie peniaze v rozpočte kryté neboli. Tu myslím ten ich trinásty dôchodok, ktorý sľubovali od 

roku 2010. Myslím tu zvyšovanie tých platov vo verejnej správe, zvyšovanie platov vojakov a ostatných. Táto sekera, 

ktorú zaťali, bola vo výške jedna celých sedem miliardy eur. Ak si spočítame ten vymyslený kreatívny dlh jedna celých tri 

percenta, ktorý si vymyslel a ktorý dnes aj spropagoval pán bývalý expremiér Pellegrini, tak dokopy by nám to dalo 

trojpercentný deficit a tam už je spúšťací mechanizmus na prijímanie opatrení. Čiže toto spôsobilo to, že táto vládna 

koalícia v deň, keď si sadla do svojich kresiel, alebo vláda, ktorá si sadla do svojich kresiel, sa musela boriť s týmto 

problémom. A potom sa tu tvárime, ako keby tu nebola pandémia. Za dva roky táto vláda dala na pandémiu osem miliárd 

eur. To sú štyri percentá a štyri percentá v minulom roku a v tomto roku. Čiže ak vláda nepomáha za osem miliárd, tak už 

potom neviem, že čo je pomoc." 

 

Peter Bielik: "Dlh nám stúpol zo štyridsaťosem na šesťdesiat. To je dvanásť miliárd." 

 

György Gyimesi: "No samozrejme, veď trebalo financovať aj iné potreby štátu. My sme sa museli popasovať aj s tým 

problémom ohľadom týchto trinástych dôchodkov." 

 

Peter Bielik: "Ale nie je to tak, že osem miliárd sme dali na boj s pandémiou." 

 

György Gyimesi: "Osem miliárd išlo na boj s pandémiou za dva roky." 
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Erik Tomáš: "To by som sa na to pozrel teda. Osem miliárd." 

 

György Gyimesi: "A tieto veci nám spôsobili, áno, tento dlh a pokiaľ ide o tvrdenia a tie, že táto vláda nehospodári 

zodpovedne, tak to je tiež hlúposť, pretože práve táto vláda hospodári zodpovedne napriek tomu, že žijeme v ťažkej 

koalícii, ktorá má množstvo názorov na rôzne problémy. Napríklad si zoberme teraz ten ústavný zákon o dlhovej brzde, 

kde SaS silou-mocou pretláča aj daňovú brzdu. Nevieme sa zhodnúť na niektorých veciach, ale napriek tomu na tých 

podstatných áno, a tá najpodstatnejšia, že chceme prijímať zodpovedné rozpočty, aby sme občanov neklamali, že 

budeme míňať peniaze, ktoré nemáme, alebo budeme vyfabrikovávať nejaké čísla do štátneho rozpočtu a potom ich 

upravovať tak, aby to bolo naoko dobré. Toto robiť nebudeme." 

 

Peter Bielik: "No ale vysvetlite občanom. Máme najviac peňazí v histórii, alebo máme jednoducho sucho v kase a 

nemáme peniaze na to, na čo by sme potrebovali." 

 

György Gyimesi: "Sucho v kase máme už od marca 2020. Veď som o tom hovoril práve na začiatku a všetky tie výdavky, 

ktoré zhltla aj pandémia, sú v ekonomike, sú v pomoci ľuďom, sú v OČR-kách, sú v pandemickej pomoci, sú v pomoci 

cestovného ruchu a vo všetkých tých opatreniach, ktoré boli zaplatené, a sú samozrejme aj v nemocniciach. Veď tie 

dostali tiež obrovský balík peňazí, bez ktorého by pandémiu nezvládli." 

 

Peter Bielik: "Ďakujem pekne. Pán Tomáš chcel reagovať. Potom moja otázka." 

 

Erik Tomáš: "Pán Gyimesi, tak poďme na to. My sme vám odovzdávali vládne, respektíve verejné financie s deficitom 

jedna celá tri percenta. To nie je vymyslené číslo. To je reálne číslo už a s dlhom na úrovni štyridsaťosem percent. Vy v 

súčasnosti vyzerá to tak, že teda ten deficit za tento rok bude sedem celá deväť percenta a dlh vyskočí cez šesťdesiat 

percent. Tak vy nám niečo chcete hovoriť o hospodárení, že ako sme vám odovzdávali, vy ste to tak tuším nazývali, 

prázdnu špajzu. Tak keď my sme vám odovzdávali prázdnu špajzu, tak vy naozaj teraz už máte prázdny dom aj s 

prázdnou stodolu. Takto to vyzerá u vás. Ja neviem, kde ste nabrali tých osem miliárd pomoci. To by som si teda rád 

pozrel, čo ste tam všetko napočítali, pretože pokiaľ viem, nepoznám teraz aktuálne číslo, tak tá výška pomoci so 

všetkým, aj s pandemickou OČR aj so všetkým, bola na úrovni dvoch miliárd, alebo možno dve miliardy bola priama 

finančná pomoc a plus ešte niečo, ale osem miliárd určite nie. A viete, ľudia najviac vedia, či ste im pomohli a nepomohli. 

Choďte do nejakej reštaurácie sa najesť, povedzte, že ste poslanec OĽaNO a povedzte, že ste strašne pomohli gastru, 

ako sa skvele cítili a podobne. Všetci to videli. Nehovorím len ja, aj medzinárodné inštitúcie komentovali našu finančnú 

pomoc ľuďom ako jednu z najhorších v Európskej únii a o to sa ja popieram. A keď ste hovorili, že aj tých jedna celá tri 

percenta deficitu vám bolo strašne veľa, to bola tá prázdna špajza, tak posledné asi tri roky sme odovzdávali, alebo sme 

mali historicky najnižšie deficity a áno, my sme ľavicová vláda, my sme sociálna demokracia, tak sme nepovažovali až za 

taký zlatý grál mať jednoducho ten vyrovnaný rozpočet a radšej sme dali nejaké peniaze ľuďom. Radšej sme dali tých 

nula celá päť percenta na to dvojnásobné zvýšenie ľuďom v štátnej a verejnej správe, radšej sme dali na rodičovský 
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príspevok a na ďalšie opatrenia a toto je náš prístup. Ale jedna celá tri percenta deficit nebol určite prázdnou špajzou. 

Pozrite sa, aké katastrofálne čísla máte vy, napriek tomu, že je pandémia." 

 

Peter Bielik: "Pán Gyimesi vám vytkol práve tie nepokryté výdavky, ktoré ste zanechali, v podobe trinásteho dôchodku, v 

podobe ďalších sociálnych opatrení, ktoré ste tam teda naozaj dávali na poslednú chvíľu." 

 

Erik Tomáš: "Ale aké nepokryté výdavky? Pán Gyimesi niečo povedal. Pozrite sa, trinásty dôchodok ste napokon zrušili. 

Vy ste z toho urobili sociálnu dávku a z riadneho trinásteho dôchodku, ktorý mal byť vo výške priemerného dôchodku, ste 

urobili sociálnu dávku, kde dôchodcovia vidia od päťdesiat do tristo eur. Namiesto toho každý z nich mohol mať 

priemerne štyristošesťdesiat eur. Keby sme vo vláde, my tie peniaze v pohode nájdeme, a potom ostatné nekryté, čo 

obedy zadarmo boli nekryté, tie ste zrušili, pretože to bolo podľa vás zlé opatrenie. Teraz keď sa bavíme o rozpočte, pán 

Bielik, je to dôležitá informácia." 

 

Peter Bielik: "Taká peniaze sa v pohode nehľadajú. Tiež by ste museli zase zvyšovať zadlženie alebo niečo. Niekde by 

ste ich museli nájsť." 

 

Erik Tomáš: "Jednoducho boli peniaze. Pozrite sa, čo sa stalo. Upozorňoval som na to ja, alebo bol som prekladateľ tých 

obedov zadarmo, keď sa bavíme o rozpočte. Teraz to bolo konštatované. Zrušením obedov zadarmo sa zrýchlilo 

zdražovanie na Slovensku ako celku. V septembri inflácia vyskočila nad päť percent. To vám teraz citujem analýzu, ktorá 

bola zverejnená, a pomohlo tomu teda zrušenie obedov tým, že sa zrušili obedy zadarmo, respektíve dotácia na obedy, 

aby sme boli presní, tak sa obedy zdraželi a významne vystúpala inflácia v septembri nad päť percent. Je treťou 

najvyššou v Európskej únii a je najvyššou za posledných sedemnásť rokov na Slovensku. Takže toto sú tie vaše kroky. 

Nechápem prečo." 

 

György Gyimesi: "Inflácia je celosvetový problém, ktorá sa týka celého sveta, týka sa Európskej únie." 

 

Erik Tomáš: "Čítajte analýzy, pán Gyimesi. Áno, to je. Zrýchlili to obedy zadarmo." 

 

Peter Bielik: "Spojené štáty americké majú momentálne päť celé dva." 

 

György Gyimesi: "Obedy, viete, to je taká demagógia, že kedy to nebolo smutné, tak by to bolo smiešne." 

 

Peter Bielik: "Ale bola to oficiálna správa, pán Gyimesi." 

 

György Gyimesi: "Obedy zadarmo zvýšili na Slovensku infláciu. Tak zase už, prosím vás, nesrandujme." 

 

Erik Tomáš: "No tak si ju prečítajte, tú správu." 
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György Gyimesi: "Obedy zadarmo boli nahradené zvýšením daňového bonusu. Takže, prosím vás, nehovorte tu, že tie 

peniaze, ktoré sa zobrali z jedného vrecka, nešli do druhého vo forme daňového bonusu." 

 

Peter Bielik: "Vrátime sa k štátnemu rozpočtu. Možno viac informácií bude mať pán Rastislav Machunka, ktorý bol priamo 

dnes na rokovaní tripartity ako viceprezident Asociácie zamestnávateľských zväzov a združení. Želám príjemný večer, 

pán Machunka." 

 

Rastislav Machunka, viceprezident Asociácie zamestnávateľských zväzov a združení: "Dobrý večer prajem." 

 

Peter Bielik: "Došlo na tripartite k dohode všetkých sociálnych partnerov na rozpočte 2002? Už vieme, že to nedopadlo 

príliš dobre. Aké tam boli najväčšie rozdiely?" 

 

Rastislav Machunka: "Nie, nedošlo k dohode. Už spomínané rozpory predovšetkým boli zo strany KOZ a takisto boli 

rozpory a rozpočet nepodporil ani ZMOS. Predovšetkým preto, že nemá dofinancované kompetencie vo verejnom 

záujme, ktoré realizuje, a samozrejme výhrady sme mali aj my, ale predovšetkým vo vzťahu k ministerstvu zdravotníctva 

a k rozpočtu ministerstva zdravotníctva, ktoré však na rokovaní sa podarilo dotiahnuť do úspešného kompromisu, ktorý 

samozrejme nebude znamenať, že zdravotníctvo je za vodou a môže si dovoliť nejaké rozvojové programy a podobne, 

ale ten výpadok, ktorý tam hrozí vo výške dvestotridsať miliónov eur, ktorý sa mal v podstate táto suma ušetriť, tak je 

prísľub zo strany ministerstva financií, že bude vykrytý, bude, pokiaľ sa tie úspory nebudú realizovať, budú vykryté a 

rovnako tak je tam jasný záväzok dodržiavať zákonnú povinnosť, čiže vykryť prípadné nedoplatky alebo znížené príjmy 

na strane zdravotných poisťovní. Takže aj tu by sa potom mohli zvýšiť platby za poistencov štátu tak, aby zdravotné 

poisťovne dokázali vykrývať poskytnutú zdravotnú starostlivosť." 

 

Peter Bielik: "To máte na mysli tú rezervu, ktorá sa vytvorila v štátnom rozpočte na budúci rok vo výške dvestodvadsať 

miliónov? O tej predsa Igor Matovič hovorí ako o rezerve, ktorú keď bude treba môže použiť. To znamená to nie je 

automatické, že tie peniaze, teda ktoré sa tento rok zoberú, tak prídu na budúci rok. Ak budú potrebné, vtedy možno 

prídu, ale ak potrebné nebudú, tak nie." 

 

Rastislav Machunka: "Áno, rezerv je tam viacero, ale pokiaľ ide o zdravotníctvo ako také, tak práve ide o vykrytie úspor, 

ktoré sú deklarované, že by malo zdravotníctvo realizovať. Ak ich nezrealizuje, tak budú vykryté práve z tejto rezervy. 

Takýto prísľub je, plus samozrejme, ako som spomínal, to vykrytie príjmov do zdravotných poisťovní." 

 

Peter Bielik: "Je logické, že spomínate najmä zdravotníctvo. Mnoho asociácií zdravotníckych je práve členom Asociácie 

zamestnávateľských zväzov a združení. Myslím, že v tomto ohľade ste najsilnejšou reprezentatívnou organizáciou, ale 

predsa len máte tam aj veľké priemyselné zväzy z oblasti strojárstva, chémie a tak ďalej a tam sa viacerí pozastavili nad 

tým, že na budúci rok napríklad v štátnom rozpočte vôbec nie sú zahrnuté kompenzácie za rast cien energií. A teraz 

nehovoríme len o domácnostiach. Hovoríme naozaj o veľkých priemyselných podnikoch. Viaceré z nich už obmedzujú 

svoju výrobu, utlmujú svoju výrobu vzhľadom na to, že nedokážu realizovať vo svojich koncových cenách náklady, ktoré 
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sú zvýšené, niekedy o desiatky percent práve v súvislosti s energiami, a teda s elektrinou, plynom a a tak ďalej. Kde 

myslíte si, že budú potom podniky hľadať tieto peniaze na kompenzácie, ak im s tým nepomôže štát?" 

 

Rastislav Machunka: "Ako kompenzácie budú predovšetkým v cenách, ale tam je problém zvýšiť ceny, pretože ak budú 

kompenzovať vyššie ceny elektrickej energie okolité krajiny a naše konkurenčné krajiny razantnejším spôsobom a zatiaľ 

to vyzerá, že budú oveľa razantnejším spôsobom ako Slovenská republika, tak sa ešte viac otvoria nožnice medzi cenou 

elektrickej energie na Slovensku, ktorá je jedna z najvyšších v rámci EÚ, a tými, ktoré sú v Európskej únii a nebudeme 

schopní konkurovať na jednotnom európskom trhu, ale samozrejme ani na svetovom trhu predovšetkým v komoditách, 

ktoré sú vysoko energeticky náročné a máme ich tu veľmi veľa. Máme tu firmy, ktoré sú naozaj extrémne náročné na 

elektrickú energiu, či už je to Slovalco, U. S. Steel, hutnícke fabriky, sú tu sklárne, chemicko-technologický priemysel a 

podobne, kde už teraz dochádza k odstaveniu niektorých komodít, ktoré sú energeticky náročné, pretože sa nedokáže 

premietnuť zvýšená cena elektrickej energie tak, aby ten výrobok bol konkurencieschopný, a bude dochádzať k výpadku. 

Dnes vieme napríklad, že akútne hrozí nedostatok AdBlue. Bolo to publikované zo strany Dusla Šaľa, a to je práve jeden 

z dôsledkov enormného nárastu cien elektrickej energie a plynu, ktorý sa nedá premietnuť do ceny tejto komodity, 

pretože by bola nepredajná." 

 

Peter Bielik: "Minister hospodárstva sa v tejto súvislosti vyjadril, že je to tak trochu, teda nie tak trochu, do veľkej miery je 

to chyba priamo týchto firiem a spoločností, fabrík, pretože si podľa neho nezabezpečili dostatok energie v dostatočnom 

predstihu za akceptovateľnejšiu cenu vtedy, keď boli tie ceny ešte nižšie. Súhlasíte s ním?" 

 

Rastislav Machunka: "Určite nie, pretože práve teraz je obdobie, kedy sa realizujú ročné kontrakty, a keď si zoberieme 

krízu rokov 2008-2009, tak práve v čase krízy klesali ceny energií, a preto sme nepovažovali za vhodné, aby sme sa 

dlhodobo zaväzovali k nejakým troj, štvor a viacročným kontraktom, čo v podstate nikto nerobil, a práve teraz sa 

dohadujú kontrakty na nasledujúci rok aj z hľadiska účtovníctva a podobne a časť týchto kontraktov nepokrýva všetky 

náklady, ale mnohé firmy kupujú potom za spotové ceny, čiže na voľnom trhu, a tie teraz zásadným spôsobom išli hore. 

Takže určite to nepovažujem za nejakú chybu a väčšinou z hľadiska tých ročných kontraktov je to teraz práve 

premietnuté do toho zvýšenia." 

 

Peter Bielik: "Keď ste mali možnosť preštudovať si podrobnejšie návrh štátneho rozpočtu, minister hospodárstva hovoril, 

že na kompenzácie by mohli byť použité peniaze z envirofondu, respektíve, že by sa mohli zrušiť niektoré poplatky 

myslím, že v súvislosti s atómovou energiou, ktoré sú zarátané v koncovej cene elektriny, videli ste to aj v tom návrhu 

štátneho rozpočtu? Je to tam zanesené?" 

 

Rastislav Machunka: "Nie, štátny rozpočet nepočíta s priamymi kompenzáciami napríklad na vykrytie nákladov na TPS-

ku a podobne tak, aby sa dokázala znížiť koncová cena elektrickej energie, a pokiaľ ide o Envirofond, tak dnes sme sa o 

tom samozrejme bavili na tripartite, pretože je to jeden z kľúčových problémov Slovenska v tejto chvíli veľkých, malých 

firiem a samozrejme aj domácností. Ten nárast je naozaj enormný a všetky tie výdavky, ktoré by išli na viac ako tridsať 

percent príjmov, sú normálnymi výdavkami rozpočtu verejnej správy, a takisto zníženie príjmov do jadrového fondu je 
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zase zníženie príjmov rozpočtu verejnej správy. Takže má to svoje rozpočtové dopady a rozpočtované to v tejto chvíli nie 

je. Aj preto sme iniciovali a požiadali o to, aby sme o tejto zásadnej téme a naozaj kľúčovej pre ďalšie fungovanie 

Slovenska ako takého, firiem, života občanov na Slovensku realizovali takúto dohodu v rámci tripartity. Takže je prísľub, 

že dvadsiateho piateho sa budeme naozaj baviť o tom, ako kompenzovať a ako vlastne vyjsť z tejto situácie von. Ale 

každému musí byť jasné, že úplná kompenzácia, tak aby sme zachovali nejaké ceny energií, ktoré sú v tomto roku, alebo 

ktoré boli v minulom roku, tak tam sa určite nebudeme vedieť dostať." 

 

Peter Bielik: "Pán Machunka, veľmi pekne vám ďakujem za to, že ste si našli čas pre divákov televízie TA3 a informovali 

nás aktuálne o výsledkoch hospodárskej rady. Veľmi pekne ďakujem a želám príjemný večer." 

 

Rastislav Machunka: "Pekný večer želám." 

 

Peter Bielik: "Pán Tomáš, aký osud predpovedáte nášmu ťažkému priemyslu v budúcom roku? Dokedy by sme mali trpieť 

pod takýmito vysokými cenami energií podľa vás?" 

 

Erik Tomáš: "Tak v prvom rade, ak môžem, zareagujem na pána Machunku, lebo mňa trošku prekvapuje ten obrat, to 

také až salto mortale Asociácie zamestnávateľských zväzov, pretože včera sme ich videli sedieť, pána prezidenta 

Malatinského, na spoločnej tlačovej besede so všetkými zdravotníckymi organizáciami. Správne ste poznamenali, že pod 

asociáciou je veľa združení, ale najmä Asociácia nemocníc Slovenska, ktorá zastrešuje osemdesiat percent nemocníc, a 

tam sa zhodli na tej tlačovej besede, že v zdravotníctve bude chýbať jedna miliarda eur." 

 

Peter Bielik: "Ale došlo tam k tej zmene platieb za poistencov štátu." 

 

Erik Tomáš: "Došlo k tomu, že minister Lengvarský niekde našiel, alebo s pánom Matovičom niekde sľúbili nejakých 

dvesto miliónov a odrazu to stačí. Pre mňa je teda jedna miliarda a dvesto miliónov veľký rozdiel. Najmä aj v kontexte 

toho, že pán Lengvarský, pán minister, sľuboval šesťsto miliónov na zvyšovanie platov, aby sme teda zatraktívnili tú 

pozíciu lekára aj zdravotnej sestry na Slovensku, aby nám nikde neodchádzali, aby sme im aj poďakovali za to, ako 

bojovali počas pandémie, a teraz vidíme, čo sa deje. Je tam ďalších sto miliónov len na valorizáciu. Päťdesiat miliónov 

len na zvýšené ceny energií v nemocniciach. Čiže oni tú miliardu reálne napočítali a odrazu dvesto miliónov a Asociácia 

zamestnávateľských zväzov odrazu v princípe podporí ten rozpočet s nejakými výhradami a pripomienkami, čo je len 

mimochodom pre mňa prekvapujúce. A druhá vec to je zaujímavé, čo ste sa pýtali v súvislosti s tým rastom cien energií a 

vplyvom na podniky, tak treba povedať, že z rozpočtu niečo vyplýva, pretože napríklad Richard Sulík hovoril, že bude sa 

znižovať tá energia pre podniky tým, že nebudú musieť platiť poplatky do toho spomínaného jadrového fondu, ale v tom 

samotnom rozpočte je už napísaných sedemdesiatdeväť miliónov myslím, s ktorými ráta rozpočet, teda že podniky budú 

musieť tie poplatky platiť. Tak ako to je? Ide sa pomáhať tým podnikom alebo nie? Druhá vec, ktorú ste aj vy spomínali, 

opäť poviem, je ten Envirofond. Čiže na jednej strane tu niečo deklarujeme, povieme, že ideme tým podnikom pomôcť, a 

treba im pomôcť, pretože zamestnávajú ľudí, a na druhej strane z rozpočtu zatiaľ žiadne kompenzačné opatrenia 

nevyplývajú. Naopak v rozpočte sú niektoré veci, ktoré skôr hovoria o opaku, a tripartita dnes sa len dohodla, že sa ešte 
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raz k tomu stretne a budú to riešiť. Myslím si, že Richard Sulík by už nemal hovoriť o tom, že si majú ľudia vymontovať 

žiarovky a šetriť, ale reálne začať túto situáciu riešiť, pretože nejde len o domácnosti, ale ide aj o podniky." 

 

Peter Bielik: "Pán Gyimesi, budúci rok náš priemysel, ako to vnímate?" 

 

György Gyimesi: "Toto je hlavne otázka na ministra hospodárstva, ktorý v roku 2020 povedal, že ceny energie neporastú. 

Bol to on, kto tvrdil, že sa s týmto problémom popasuje, a keď sa bavíme o tom jadrovom fonde, tak výšku príspevku doň, 

alebo odpustenie toho poplatku musí schváliť vláda na návrh ministra hospodárstva. Pán minister hospodárstva s 

takýmto návrhom doteraz neprišiel a zároveň neprišiel zatiaľ ani so žiadnym plánom, ktorý by počítal s tým, že sa buď 

domácnostiam alebo týmto podnikom bude akýmsi spôsobom kompenzovať nárast cien energií. Pokiaľ ide o domácnosti, 

chcem ubezpečiť občanov, že na základe makroekonomických analýz, ktoré prebiehajú, keď sa vyčísli ten dopad na 

jednotlivé domácnosti, tak počítame s tým, že ak by mal byť skutočne veľký a tá finančná záťaž na domácnosti enormná, 

tak štát v tomto prípade pomôže. Ale ja som na druhej strane veľmi nešťastný aj z toho..." 

 

Peter Bielik: "Možno z nejakej rezervy, lebo teda nie je tam vyslovene napísané." 

 

György Gyimesi: "Nie, my máme máme rezervy v štátnom rozpočte, ktoré počítajú aj s takýmito alternatívami. Počkajme 

si na makrodáta, uvidíme, pretože takisto ako opozícia, tak ani my nevieme dnes vyčísliť dopad na domácnosti, myslím 

teraz dopad zvýšenia cien energií. To, že tu oni kreslia katastrofické scenáre, na to sme si už zvykli a doteraz im nevyšlo 

nič z ich predpovedí, chvalabohu, ani nič nevýjde. Takže ja sa tohoto nejak extrémne neobávam, ale toto, ak sa bavíme 

teraz o týchto opatreniach, ktoré by mali prísť, je vecou ministra hospodárstva, ktorý by mal prísť s riešením. Samozrejme 

to riešenie môže byť to, že vykrúťte si žiarovku." 

 

Peter Bielik: "Áno, návrh rozpočtu predkladá na vládu minister financií." 

 

György Gyimesi: "Pán redaktor, ja si neviem predstaviť, čo by urobili médiá, ak by takúto vetu vypustil Igor Matovič z úst. 

To by ho rozniesli. Teraz vidíte, že sa absolútne nič nedeje. Ale ja sa chcem vrátiť aj k Asociácii zamestnávateľských 

zväzov, pretože práve dnes sedela sociálna hospodárska rada štátu, kde AZZZ súhlasila s predloženým návrhom 

rozpočtu, a to je možno prekvapenie pre opozíciu a pre pána kolegu Tomáša preto, lebo prvýkrát niekto povedal, že áno, 

že toto je realita, a môžete rozprávať čo chcete, nič viac z tohoto rozpočtu nevytlačíme. Bol tam dokonca aj pán doktor 

Pramuk za Asociáciu nemocníc Slovenska. Vzniesol dve pripomienky a tie sa týkali rozpočtu na rok 2021, a to je tých 

dvestotridsaťdva miliónov eur, ktoré sú viazané na doplatok štátu za poistencov štátu, a druhú pripomienku vzniesli v 

rámci tej dvestodvadsaťmiliónovej rezervy na rok 2022. Čiže sú spokojní. Spokojný je zjavne aj pán minister Lengvarský, 

pretože on dnes sa na tej istej rade nepovedal nič. Takže to, že zdravotné sestry nebudú mať na výplaty, to, že lekári 

nebudú mať na výplaty, to je tiež hoax, ktorý si vymýšľa opozícia. Platí automat, platový automat." 

 

Peter Bielik: "Myslím, že hovorili o tom, že nebudeme zvyšovať na valorizáciu tých." 
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György Gyimesi: "Platí automat, ktorý počíta so zvýšením, áno sú to len tri percentá, pretože sa to počíta z priemernej 

mzdy v hospodárstve za rok 2019 a na ten budúci rok to už bude vyše šesť percent, pretože sa to spočítava. A pokiaľ ide 

o tú rezervu tých dvestotridsaťdva miliónov eur, ktorú tu opozícia vykresľuje, ako keby sme my naschvál nechceli dať 

peniaze nemocniciam, to je veľká hlúposť. To, čo chceme my, je to, aby týchto dvestotridsaťdva miliónov vtedy, ak bude 

potreba ich ich minúť a zaplatiť zdravotným poisťovniam, aby neskončili na Cypre, aby neskončili v Holandsku, ale aby 

skončili v slovenských nemocniciach, aby sa občania Slovenskej republiky dočkali normálnej zdravotnej starostlivosti a 

nie je to kôli tomu, že teraz my tu ideme čokoľvek riešiť tak, ako to tvrdí opozícia." 

 

Peter Bielik: "Voči tým slovám o Cypre už sa ohradila poisťovňa Union, ktorá teda odmieta niečo také, že by posielali 

peniaze niekde, kde nemajú byť. Páni, veľmi pekne v tejto chvíli ďakujem. O chvíľu sa k našej diskusii vrátime. V spojení 

sme teraz s pánom Robertom Redhammerom, ktorý je zo Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo, želám 

vám príjemný večer." 

 

Robert Redhammer, predseda výkonnej rady, Slovenská akreditačná agentúra pre VŠ: "Dobrý večer." 

 

Peter Bielik: "Máte to krásne za sebou usporiadané, takže dokonale vidíme, akú inštitúciu zastupujete." 

 

Robert Redhammer: "Ďakujem." 

 

Peter Bielik: "Vy ste takisto mali možnosť si preštudovať rozpočet na budúci rok a vyjadrili ste sa v zmysle, že dôjde k 

istej redukcii peňazí pre vysoké školy. V akej výške, je to oprávnené, budete s tým súhlasiť, budete s tým niečo robiť?" 

 

Robert Redhammer: "Tak, samozrejme, štátny rozpočet má určité procedúry návrhu, schvaľovania a tak ďalej. My sme 

zostali trošku takí nieže prekvapení, ale trošku nás vyrušuje a potrebujeme upozorniť na to, že vysoké školy prechádzajú 

dosť hlbokou reformou, vnútornou reformou, zameranou na kvalitu. A táto reforma začala a bola vyvolaná existenčnou 

potrebou Slovenskej republiky začať výrazné kroky pre uchránenie si mladej generácie. Tá konkurencia v 

medzinárodnom prostredí, ten boj o ľudský kapitál je veľmi, veľmi ostrý a Slovensko systematicky stráca v tomto boji 

veľmi dôležitú, dôležitú mladú generáciu. Za ostatných dvadsať rokov v podstate Slovensko stratilo štyridsať percent 

populácie devätnásťročných mladých ľudí. To je obrovské číslo a je pod tým podpísaný aj odchod mladých ľudí na štúdiá 

vysokých škôl do zahraničia. UNESCO štúdia hovorí o zhruba šestnástich percentách mladých ľudí, vysokoškolákov zo 

Slovenska, študuje v zahraničí, teda, teda je to významná časť. A iná štúdia zas hovorí, že asi polovica týchto ľudí, týchto 

mladých ľudí, získava prácu po skončení školy v zahraničí a zostáva v zahraničí. Potom, samozrejme, to je ten taký citl ivý 

vek, kedy si hľadajú prácu, nachádzajú prácu, nachádzajú uplatnenie, zakladajú si rodiny, ale potom už ich deti sa 

stávajú inými, teda občanmi iných krajín a nie Slovenska. Už potom to chýba na Slovensku, čo teda výrazne ohrozuje 

samotnú schopnosť reprodukcie obyvateľstva Slovenskej republiky a bude destabilizovať hospodárstvo a sociálnu, zdroje 

pre sociálny, sociálne zabezpečenie, pretože títo ľudia, vysoko vzdelaní ľudia, spravidla majú vyššie príjmy a tie sú vyššie 

zodvodované a majú, majú v podstate aj vyšší príspevok do verejných zdrojov." 
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Peter Bielik: "Vy ste nám to teraz predniesli pomerne komplexne, ako inak z titulu rektora a vedca." 

 

Robert Redhammer: "Hej." 

 

Peter Bielik: "Ale predsa len, poďme konkrétnejšie k tým peniazom. V tohtoročnom rozpočte, mám dojem, už ste mali 

nejaké škrty, nejaké mínusy." 

 

Robert Redhammer: "Áno." 

 

Peter Bielik: "Ako to bude v budúcoročnom rozpočte, budú vám to nejako kompenzovať, pridajú vám to, čo vám zobrali 

tento rok, podobne, ako sme sa to dozvedeli na poslednú chvíľu, že to bude v zdravotníctve?" 

 

Robert Redhammer: "Tak na budúci rok sa plánuje o dvadsaťsedem miliónov eur menej na verejné vysoké školy. Tento 

rok to už bolo osemnásť miliónov eur, čiže už to ide, sa to blíži k päťdesiatke. A ten priemer do budúceho roka, tie, na tie 

ďalšie je opäť negatívny. Takže v čase, kedy, kedy vysoké školy prechádzajú zmenami a potrebujeme, aby investovali do 

nových štruktúr, investovali do zabezpečovania kvality, aby odstraňovali nedostatky, aby sa teda naozaj zamerali na 

potreby praxe, na výchovu študentov, na ich to cieľové vzdelanie, aby toto vzdelanie malo zmysel a boli lepšie uplatniteľní 

v praxi, tak za týchto, v tejto situácii vlastne dochádza k znižovaniu bázového financovania týchto škôl, čo destabilizuje 

vlastne tie vysoké školy." 

 

Peter Bielik: "To znamená, ak, ak Branislav Gröhling, Branislav Gröhling." 

 

Robert Redhammer: "Ono ešte ... vnútornej, školy nemôžu..." 

 

Peter Bielik: "Prepáčte, pán rektor, ak Branislav Gröhling v tejto situácii hovorí o školskej reforme, dá sa v takomto 

prostredí, s takýmito parametrami vôbec uskutočniť?" 

 

Robert Redhammer: "No, je to, je to extrémne náročné, lebo ako hovorím, že na zmeny potrebujete dodať energiu. Ako 

keď chcete železo kuť, tak ho musíte zohriať, musíte dodať energiu, aby bolo tvárne, aby ste s ním vedeli pracovať. A 

toto je, toto je problém, keď teda sa, sa ochladzuje, zachladzuje." 

 

Peter Bielik: "To znamená, koľko peňazí podľa vás by školstvo potrebovalo na to, aby jednak teda prešlo touto reformou 

úspešne, ale aby aj dosiahlo nejakú tú civilizačnú úroveň, zodpovedajúcu povedzme západnej hemisfére svetovej?" 

 

Robert Redhammer: "Ja vám teraz neviem povedať celé školstvo, ale vo vysokom školstve podľa štúdie OECD je, je 

Slovensko na, zhruba oproti priemeru OECD mínus tridsať percent v porovnaní, v parite kúpnej sily na jedného študenta, 

čiže veľmi porovnateľné skutočne v hodnotách v danej, lokálne v danej krajine, čo je veľmi výrazné, výrazný deficit. Už 

len v Českej republike, kam mnohí tí študenti odchádzajú, tam je to okolo priemeru OECD a v Británii, alebo, alebo v 
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iných krajinách je to výrazne nad priemerom OECD. A keď si to tak premietneme, tak z tých sedemdesiat percent 

priemeru, čo máme momentálne financovanie, na sto percent, tak to je takmer, takmer päťdesiat percent navýšenie, hej, 

čiže to sú, to je, to je relatívne, ako z hľadiska veľkosti štátneho rozpočtu, si myslím, že by sa to malo dať nájsť. Je, je to 

niekoľko kilometrov diaľnice, hej, to je zhruba cena porovnateľná, alebo, alebo nákup obrnených transportérov 

jednorazový, to by stačilo možno na tri roky reforiem a naozaj naštartovania vysokých škôl, aby boli atraktívne pre 

mladých ľudí, aby neutekali do zahraničia, aby naozaj našli veľmi dobré, kvalitné vzdelávanie tu na Slovensku." 

 

Peter Bielik: "Mladí ľudia." 

 

Robert Redhammer: "My sa snažíme." 

 

Peter Bielik: "Áno?" 

 

Robert Redhammer: "My sa snažíme teraz ako cez nové metódy akreditácií pomôcť vysokým školám, aby naozaj to ich 

vzdelávanie bolo kvalitnejšie a bolo po všetkých možných stránkach kvalitnejšie. Teraz ukončujeme prvé dávky 

akreditácií, asi šesťdesiat akreditácií prvých, o mesiac budeme reportovať aj, aj verejnosti, že ako na tom tie vysoké školy 

stoja, ale pokiaľ sa zníži niekoľkokrát po sebe ich základný bazálny rozpočet, tak, tak je tá reforma ohrozená." 

 

Peter Bielik: "Jedna vec sú študenti, ktorí nám odchádzajú vo veľkej miere do zahraničia, ako ste povedali, druhá vec sú 

učitelia, ktorí by teda týchto študentov mali učiť. Ak si zoberieme v globále celé školstvo, mám také informácie, v tom 

návrhu štátneho rozpočtu na budúci rok vôbec nie je započítané napríklad zvyšovanie platov učiteľov ani valorizácia. Ako 

to vnímajú učitelia, že je nastavený rozpočet takto, môžeme očakávať ich prejavy nespokojnosti tak, ako sme to videli 

pred niekoľkými rokmi, keď si vymohli, myslím, že to bolo až dvadsaťpercentné zvýšenie svojich platov?" 

 

Robert Redhammer: "Ja nemôžem hovoriť za učiteľov, lebo nie som reprezentant učiteľov, ale určite ako pokiaľ budú 

stúpať vstupy, budú, bude stúpať, budú, nároky na, na životné potreby budú rásť, keď ide energia hore, tak pôjdu aj 

všetky produkty hore, takže určite tam bude nespokojnosť a bude to dosť veľký sociálny problém. Vo vysokom školstve je 

to komplikované tým, že starší učitelia vlastne majú definitívu, takže, takže zo zákona ich nie je možné vlastne akoby 

prepustiť, a tieto kroky by museli sa diať veľmi, veľmi ako špecificky. Takže pravdepodobne na to doplatí opäť mladá 

generácia a mladí asistenti, ktorí vlastne po škole nastúpili alebo sa chcú habilitovať, čiže chcú naštartovať tú kariéru, a 

možno by priniesli dynamiku do toho vysokoškolského prostredia, oživenie a skvalitnenie, a práve týchto to asi postihne 

najviac." 

 

Peter Bielik: "Veľmi pekne vám ďakujem, pán Redhammer, za to, že ste si našli čas pre divákov televízie TA3. Uvidíme, 

ako nakoniec ten rozpočet bude schválený, bude to opäť príležitosť na to, aby ste mohli byť našim hosťom. Želám 

príjemný večer." 

 

Robert Redhammer: "Ďakujem veľmi pekne, dobrý večer." 
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Peter Bielik: "Pán Gyimesi, školstvo je deklarované v štátnom rozpočte na budúci rok ako jedna z priorít, podobne ako 

zdravotníctvo. Vyzerá to podľa toho, čo nám teraz povedal pán Redhammer, čo sa týka vysokého školstva, naozaj tak, že 

to školstvo je prioritou?" 

 

György Gyimesi: "Problém vysokého školstva na Slovensku nespočíva len vo výške jeho financovania, ale najmä aj v 

tom, že na Slovensku je pomaly v každom okresnom meste vysoká škola. A takisto, tak, ako to veľmi správne pomenoval 

aj pán rektor, tieto vysoké školy alebo nie všetky vysoké školy dosahujú požadovanú kvalitu. Ja si viem predstaviť menej 

vysokých škôl, ale oveľa kvalitnejších, pre ktoré by súčasný objem finančných prostriedkov predstavoval obrovskú 

finančnú injekciu, pretože ten istý objem peňazí pre menej škôl znamená aj, aj vyššiu kvalitu a napríklad aj vyššie mzdy, 

ak sa bavíme o mzdách. A čo mal, čo som mal možnosť hovoriť s pánom ministrom Gröhlingom, tak áno, chystá sa aj 

takýto krok, aby sa táto sieť trošku zoptimalizovala. A chcem za seba povedať, že pán minister Gröhling má v tomto moju 

absolútnu podporu, pretože tak. ako Mečiar vytvoril kapitálotvornú vrstvu, tak tie ďalšie vlády chceli vytvoriť vzdelanostnú 

vrstvu tým, že rozdávali tituly prakticky na počkanie, a dosiahli tým presný opak. Ale ja by som chcel ešte zareagovať aj 

na slová pána rektora ohľadom tých žiakov, ktorí študujú v zahraničí, to problém, ja to ako problém nevnímam. Problém 

vnímam to, ak tí žiaci ostanú v tom zahraničí a sa nevrátia domov, pretože aj odliv mozgov je tiež jeden, jeden z 

problémov, ktorý, ktorý Slovenská republika rieši a ktorý je na stole prakticky každý rok. toto sú oblasti, do ktorých by sme 

mali investovať, toto sú oblasti, do ktorých by mali prúdiť aj finančné prostriedky z Európskej únie na vedu a výskum a na 

skvalitňovanie vysokých škôl, tých, ktoré si to zaslúžia." 

 

Peter Bielik: "Ja si viem ale predstaviť, že keď poviem, že toto je moja priorita, tak sa tomu naozaj venujem, dávam na to 

dôraz, dám tam viac peňazí a tak ďalej. Podľa toho, čo zatiaľ sme videli, áno, ráta sa tam aj z peňazí, s peniazmi z 

programu obnovy a odolnosti, je to podmienené, samozrejme, ďalšími vecami, ale čo sa týka výšky tých celkových 

peňazí, ktoré majú pritiecť do školstva ako takého, nielen do vysokého školstva, tak to nevyzerá na to, ako že to je 

priorita, lebo potom by tých peňazí tam muselo byť o niečo viac, aspoň teda na platy tých učiteľov." 

 

György Gyimesi: "Veď, veď je tých, áno. Ja som to už povedal viackrát, tento rozpočet je jedna perina, ktorou sa 

prikrývame, a nevytŕčajú nám spod nej palce tak, ako to bolo za vlád Smeru, keď sa robilo kreatívne účtovníctvo a 

kreatívny rozpočet, kde sa nekrytými výdavkami za jedna celých tri miliardy eur tri dni pred voľbami prijímali zákony." 

 

Peter Bielik: "No, dobre, ale inflácia, to sme si už povedali, je niekde na úrovni už pomaly päť percent, rastú ceny 

potravín, energií, neviem, čoho všetkého, a učiteľ má vyžiť s tým istým platom ako tento rok?" 

 

György Gyimesi: "Čo sa týka výšky platov učiteľov, toto je priorita tiež pána ministra Gröhlinga, ktorý ju bude celkom 

určite riešiť. Povedal som to na začiatku tejto relácie, štátny rozpočet nie je vytesaný do kameňa a je ho možné meniť aj v 

priebehu roka, tak, ako sme zmenili v tomto roku štátny rozpočet, v júni. Tak ja predpokladám, že ak tie prognózy a aj 

reálne plnenie štátneho rozpočtu bude smerovať k tomu, že tie výdavky budú, vlastne prímy budú vyššie, tak ja nevidím 

dôvod, prečo by sme sa nemohli zaoberať aj touto témou." 
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Peter Bielik: "Pán Tomáš, ako to vnímate vy? Naozaj, napríklad platy učiteľov sú dlhodobý problém, aj za vašich vlád ste 

sa to snažili nejako riešiť. Myslíte si, že teraz je to už na dobrej úrovni, netreba ich zvyšovať, môžu zostať na tejto úrovn i 

aj na budúci rok?" 

 

Erik Tomáš: "Idem hneď k tomu školstvu, pán moderátor, len mi dovoľte jednou vetou ešte uzavrieť predchádzajúci blok, 

lebo by som si to vyčítal. Tak, ako pán Gyimesi hovoril, že áno, a ja som to potvrdil, Asociácia zamestnávateľských 

zväzov, to slovo je nejaké ťažké dnes pre mňa, schválila napokon ten rozpočet s pripomienkami, mňa prekvapilo iba to 

salto mortale názorové odvčera po dnes, tak treba ale jedným dychom povedať aj to, že Konfederácia odborových 

zväzov nesúhlasila s týmto rozpočtom, a tiež je dôležitou súčasťou tripartity." 

 

György Gyimesi: "Filiálka Smeru." 

 

Erik Tomáš: "Ale neurážajte odborárov. A práve kvôli tomu znižovaniu sociálneho štandardu. Ja som sa dnes aj 

zúčastnil a podporil osobne protesty v Banskej Bystrici odborárov. A teraz k tomu školstvu. Nielen nejako, pán Bielik, ale 

naozaj, počas našich vlád, napokon po tých štrajkoch, ktoré boli, myslím, pred voľbami 2016, sa niekoľkokrát zvyšovali 

platy učiteľov. A napriek tomu nebudem tvrdiť, že už sú na nejakej úrovni, ktorá by mala zodpovedať povolaniu učiteľa, 

sám som vyštudovaný učiteľ, ale niekoľkokrát sme zvyšovali platy učiteľov, bolo to o desať percent, zase o desať percent, 

už neviem, koľkokrát, ale nebolo to len o dvadsať percent. A čo sa týka reformy v školstve ako takej, tak tu sa trochu 

musíme pozrieť na situáciu, v akom to školstvo v súčasnosti je kvôli pandémii, kvôli koronakríze. Veď predsa veľmi dobre 

vieme, že všetky druhy škôl, od základných, teda od materských, základných, až po vysoké školy, vrátane, samozrejme, 

stredných škôl, boli dlhodobo zavreté kvôli pandémii. A toto bola naozaj teraz posledné mesiace hlavná výzva pre 

ministra školstva, aby dostal tie deti do škôl. Bohužiaľ, sa mu to veľmi nedarilo. Viete dobre, že podľa európskych kritérií a 

vôbec svetových, myslím, že to bola správa OECD alebo UNICEF, správa UNICEF, aby som bol presný, hovorila, že na 

Slovensku boli školy zatvorené najdlhšie, respektíve boli sme medzi krajinami, medzi troma poslednými krajinami, kde 

boli najdlhšie zavreté školy. Čiže moc sa to teda nedarilo, a teda asi nebol veľký priestor na nejakú reformu a úvahy o 

reforme. No a naďalej by malo teda tou hlavnou výzvou zostať to, aby v tomto čase, lebo sa nám opäť zhoršuje, tá tretia 

vlna vyzerá kriticky, aby sme tie deti udržali najmä v školách a aby si tie školy hlavne plnili tú základnú funkciu vzdelania . 

A potom by sme mohli uvažovať, v tých lepších časoch, o nejakej reforme." 

 

Peter Bielik: "No a je to odzrkadlené v tom budúcoročnom rozpočte?" 

 

Erik Tomáš: "Určite nie, pretože aj pán rektor potvrdil, že sa znižujú tie náklady na, na osobné výdavky a podobne. Čiže, 

bohužiaľ, z toho rozpočtu, a musím to aj ja učiteľom povedať tak, ako som to v tejto relácii už povedal, zamestnancom 

štátnej, verejnej správy, policajtom, vojakom, hasičom, bohužiaľ, ani učiteľom sa tie platy zvyšovať nebudú. A nepomôže 

tomu ani plán obnovy, lebo síce zahrnuli nejaké výdavky z plánu obnovy aj do oblasti školstva, aj do oblasti zdravotníctva, 

ale vidíme, že koaliční partneri sa hádajú na tých reformách, aj na zdravotníckej, aj na súdnej mape, neodkonzultovali to 

s regiónmi, regióny sa búria. Čiže je veľmi otázne, či vôbec sa podarí najmä tú už prvú tranžu, ktorá má na Slovensku 
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prísť v podobe osemsto miliónov eur, vyčerpať. Toto môže byť jeden veľký škandál, keď to tak pomenujem, pokiaľ sa 

nepodarí teda vyčerpať tie peniaze, ktoré z Únie majú pritiecť. Keď sa koalícia bude takto hádať a bude takto postupovať, 

tak nevidíme veľké šance, aby bola úspešná." 

 

Peter Bielik: "Toto je pomerne vážna téma, pretože naozaj, viacero tých reforiem je pod, financovaných práve z plánu 

obnovy a odolnosti. Už nám majú prísť prvé peniaze, osemstošesťdesiat zhruba miliónov eur, práve na ten účel. A teraz, 

keď sa nepodarí reforma nemocníc, keď sa nepodarí reforma súdnej mapy, keď sa nepodarí reforma školstva,, čo, 

budeme tie peniaze vracať, alebo aký je tam nastavený mechanizmus, pán Gyimesi?" 

 

György Gyimesi: "Pán redaktor, to je zase také maľovanie čerta na stenu. Ešte sa vrátim k platom učiteľov dvoma vetami. 

Platy učiteľov na Slovensku majú veľmi regionálny charakter. To znamená, že to, čo v Bratislave je pre učiteľa strašne 

málo, je možno v Čiernej nad Tisou pre učiteľa dostatočné. Toto sú tie veci, ktoré by mali, ktoré by sa mali riešiť, a to je 

vyrovnávanie týchto regionálnych rozdielov aj v platoch učiteľov. Pokiaľ ide o zvyšovanie platov učiteľov, kolega Tomáš 

spomenul pred chvíľkou tie protesty učiteľov v roku 2016. Ja sa pamätám, že vtedy potrebovali na zvyšovanie platov 

nejakých päťdesiat miliónov eur, a to je ten objem peňazí, ktorý bol ukradnutý na jednej kompe. Takže ich peniaze sú, sú 

vo vreckách tých, ktorí riešili kompu. A to sa už nebavím o ostatných krádežiach zo štátneho rozpočtu." 

 

Peter Bielik: "No ale zvýšili vtedy tie platy učiteľov." 

 

György Gyimesi: "Ktorý bol, ktorý bol, ktorý bol zdefraudovaný do, do, do takej miery." 

 

Erik Tomáš: "Tri miliardy sme ukradli." 

 

György Gyimesi: "Že pomaly skrachoval, skrachovala táto krajina. A to hovorí, znovu opakujem, Rada pre rozpočtovú 

zodpovednosť v marci 2020." 

 

Erik Tomáš: "V obrovskom krachu sme." 

 

György Gyimesi: "A teraz, teraz späť k tomu, či sa vyčerpá a či sa nevyčerpá tento rozpočet. My vieme veľmi dobre, že 

pokiaľ ide o čerpanie peňazí z fondov Európskej únie, tak Slovensko je pápežskejšie ako pápež, pretože tak ťažko a tak 

byrokraticky prebujnený mechanizmus čerpania finančných prostriedkov Európskej únie, neviem, či má ešte nejaká iná 

krajina. A to sa týka, to sa týka všetkých operačných programov vo všetkých obdobiach čerpania, veď aj, aj dnes máme 

nevyčerpaných nejakých tri, tri celých osem miliardy eur. Čiže, áno, takáto obava tu je vtedy, ak to, ak to bude 

byrokraticky prebujnené a bude, bude problém to čerpať, ale pokiaľ ide o reformy, ktoré, na ktoré sú, na ktoré sú 

naviazané tieto finančné prostriedky, tak tam veľké obavy nemám, pretože pokiaľ ide o optimalizáciu siete nemocníc, tak 

tam sa črtá dohoda, je tam, my v pláne obnovy nemáme napísané, že teraz musíme zrušiť v dvadsiatich dvoch 

nemocniciach určité lôžka, pretože žiadna nemocnica sa rušiť nebude, áno, bude sa, bude sa reformovať časť týchto 

nemocníc. a to, že ako, v akom, ako to bude vyzerať definitívne." 
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Peter Bielik: "Črtá sa dohoda medzi kým?" 

 

György Gyimesi: "Črtá sa dohoda v koalícii, ako by takáto reforma mala, ako by táto reforma." 

 

Peter Bielik: "V koalícii. Som myslel, že už s nemocnicami, že sa črtá dohoda." 

 

György Gyimesi: "Nie, nie, nie, nie, nie, ale tak veľmi, veľmi intenzívne sa rokuje aj s ANS-kou. Čiže chcem tiež v tomto 

smere ubezpečiť občanov, že tie nemocnice, ktoré sú, v úvodzovkách hovorím, v pásme ohrozenia alebo sú v ohrození, 

že prídu o ten svoj regionálny charakter, budú mať dva roky na to, aby sa pripravili na podmienky, ktoré budú presne, 

jasne určené a budú zrozumiteľné pre každého. Čiže sa toho neobávam, že by sa na, na tieto účely finančné prostriedky 

nevyčerpali, a toto isté platí aj v školstve." 

 

Peter Bielik: "Chcete reagovať? Potom." 

 

Erik Tomáš: "Môžem krátko? No, lebo pán Gyimesi potreboval, asi Igor Matovič je jeho dobrým učiteľom, stále dáva tie 

invektívy, aj pri zákone o štátnom rozpočte. Pán Gyimesi, viete, viete, ten váš Igor Matovič aj hovoril, že tu sa, keď už 

hovoríte o tom kradnutí, ukradli tri miliardy ročne, tak aby, ak by to bola pravda, tak vy už by ste mali druhý rok mať k 

dispozícii tie tri miliardy ročne. A keby ste ich naozaj mali, tak už sa napríklad dal zafinancovať aj dvestoeurový prídavok 

na dieťa, ktoré sľuboval Igor Matovič." 

 

György Gyimesi: "Ten bude." 

 

Erik Tomáš: "Takže, prosím vás, už sa zdržte týchto hlúpych, prepáčte za výraz, hlúpych komentárov. Cyprus, kradnutie 

a tak ďalej, hovorím, tri miliardy ročne, že sa ukradlo, ste presviedčali voličov, a teraz sa ukazuje, aké to bolo, aká to bola 

hlúposť. A ďalšia vec, viete, k tej stratifikácii, je to také ťažké slovo, alebo optimalizácii nemocníc, veď nie my, opozícia, 

ale nejaký zoznam už bol urobený nemocníc na ministerstve zdravotníctva, ktorý unikol, ktoré nemocnice sa majú rušiť, 

ktoré nemajú sa rušiť, že sa má rušiť jedenásťtisíc lôžok. A bohužiaľ, vy ste jednoducho toto neodkonzultovali s regiónmi 

a teraz vidíte v každých správach, bude to protest pred nemocnicou alebo pred nejakým súdom, takto sa proste reformy 

nerobia. Primátori veľkých miest hovoria o ponižovaní ich miest, vy to robíte presne naopak. Namiesto toho, aby ste 

najprv diskutovali, zbierali dáta, tak robíte reformu od zeleného stola, potom to takto vyzerá, a preto sú ohrozené, preto 

sú ohrozené tie eurofondy z plánu obnovy." 

 

Peter Bielik: "No." 

 

György Gyimesi: "Pán redaktor, na toto musím, musím zareagovať, pretože táto stratifikácia už bola na stole v roku 2019, 

pokiaľ sa nemýlim." 
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Erik Tomáš: "Áno." 

 

György Gyimesi: "A riešila ju práve vaša vláda." 

 

Erik Tomáš: "No, ale opačne, presne opačne." 

 

György Gyimesi: "Nie opačne. Riešila ju, riešila ju tak, že táto, tá stratifikácia by dávno už bola na svete. A mohol by sa tu 

každý aj postaviť na hlavu, aj tak by ste tie lôžka pozrušovali, akurát Robert Fico zatiahol ručnú brzdu a povedal, že nič 

robiť pred voľbami nebudete." 

 

Erik Tomáš: "Len sa zbierali dáta." 

 

György Gyimesi: "Takže, ak oni, ak oni kritizujú to, čo robili oni predtým, tak ja už potom fakt neviem, že, že v akej 

diskusnej relácii som." 

 

Erik Tomáš: "Nehovoríte to presne, nehovoríte to presne. My sme chceli zbierať dva roky dáta a potom rozhodnúť. Vy 

robíte naopak, rozhodli ste a potom chcete zbierať dáta. Robíte to presne opačne, ako, ako sme to chceli robiť my." 

 

György Gyimesi: "Nič, nič rozhodnuté nie je. Pokiaľ ide o optimalizáciu siete, rozhodnuté nie je nič." 

 

Erik Tomáš: "No, tak to dúfame." 

 

György Gyimesi: "Nemocnice dostanú dva roky na to, aby sa prichystali na vopred stanovené podmienky." 

 

Peter Bielik: "Páni, tu sa nezhodnete. Ja vám veľmi pekne ďakujem za to, že ste si našli dnes večer čas pre divákov 

televízie TA3. Budem rád, keď budete opäť našimi hosťami." 

 

György Gyimesi: "Budeme rád, keď nás pozvete." 

 

Erik Tomáš: "Ďakujem za pozvanie, pekný večer." 

 

Peter Bielik: "Príjemný večer." 

 

Späť na obsah 

 

1.30.  Sociálni partneri nesúhlasia s rozpočtom 

 [STV Jednotka, 19:00; Správy RTVS; 13/10/2021;  Barbora Bodáková] 
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Viliam Stankay, moderátor: "Tripartita neodsúhlasila návrh rozpočtu na budúci rok. Vláde to však nebráni v tom, aby ho 

zajtra mohla prerokovať a schváliť. K zákonu roka majú výhrady odborári. Názor na budúcoročné financie však zmenili 

zástupcovia zamestnávateľov. Minister financií Igor Matovič ich totiž ubezpečil, že rezervy pre zdravotníctvo má. 

Zástupcov viac pacientov, nemocníc či ambulancií upozorňujú, že je to málo." 

 

Barbora Bodáková, redaktorka: "Mestám a obciam budú na budúci rok chýbať peniaze. Tvrdia to zástupcovia samospráv. 

Napriek tomu, že štát plánuje financovať aktivity v regiónoch, stačiť to nebude." 

 

Michal Kaliňák, hovorca Združenia miest a obcí Slovenska: "Štát si v mestách a obciach objednáva školstvo, objednáva 

si stavebné konanie, životné prostredie a mnohé ďalšie agendy ako prenesený výkon štátnej správy. Aj pre budúci rok sa 

spolieha na to, že peniaze nepôjdu v plnej výške, ale že si to dofinancujú samosprávy." 

 

Barbora Bodáková: "Rozpočet na budúci rok nie je po vôli ani odborárom, nepočíta totiž so zvyšovaním platov v štátnej 

správe." 

 

Monika Uhlerová, viceprezidentka Konfederácie odborových zväzov: "Minister financií sa oboznámil s naším 

rozsiahlym stanoviskom písomným a povedal, že sa s ním stotožňuje vnútorne. Napriek tomu našu zásadnú pripomienku 

týkajúcu sa platov zamestnancov neakceptoval." 

 

Barbora Bodáková: "Ak nenájdu dohodu, odborári sú pripravení ísť do ulíc. Minister práce však upozorňuje, že s 

odborovými zväzmi stále rokujú." 

 

Milan Krajniak, minister práce, sociálnych vecí a rodiny SR (Sme rodina): "Toto kolektívne vyjednávanie stále 

pokračuje, to znamená nedošlo tam k dohode. Čiže nemôže byť v rozpočte stanovená fixná suma, ak nedošlo zatiaľ k 

žiadnej dohode." 

 

Barbora Bodáková: "Názor na rozpočet zmenili zástupcovia zamestnávateľov. Tým ešte včera prekážalo slabé 

financovanie zdravotníctva. Igor Matovič ich však ubezpečil, že pre tento rezort má pripravených dvestodvadsať miliónov 

navyše, a to aj na platby za poistencov štátu, ktoré sa mali znižovať." 

 

Rastislav Machunka, viceprezident Asociácie zamestnávateľských zväzov a združení SR: "Rozpočet pre ministerstvo 

zdravotníctva neumožňuje žiadny rozvoj a nie je dostatočne zdravotníctvo dofinancované. Napriek tomu vzhľadom na ten 

stav, ktorý dnes je z hľadiska príjmov štátneho rozpočtu, deficitu, sme stanovisko zmenili na stanovisko s pripomienkami." 

 

Barbora Bodáková: "Zástupcovia pacientov, nemocníc či ambulancií však s rozpočtom naďalej nie sú spokojní. Označili 

ho za reštrikčný." 
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Marián Šóth, prezident Asociácie súkromných lekárov: "Pre nás reštrikčný rozpočet znamená nedostatok personálu, 

zanikanie ambulancií a nekonkurencieschopnosť oproti okolitým štátom. Preto my stojíme za ministron zdravotníctva, aby 

na zajtrajšom rokovaní vlády vyrokoval čo najlepšie podmienky." 

 

Barbora Bodáková: "Vladimír Lengvarský je pripravený za svoj rezort bojovať. Ešte dnes večer ho čaká rokovanie s 

premiérom Eduardom Hegerom." 

 

Vladimír Lengvarský, minister zdravotníctva SR (nominant OĽaNO): "Musí byť stabilizácia personálu a bohužiaľ v tomto 

návrhu sa nezohľadňujú tieto naše požiadavky. Verím tomu, že to skončí pre našich zdravotníkov a tým pádom aj pre 

našich pacientov úspešne." 

 

Späť na obsah 

 

1.31.  Tripartita o rozpočte 

 [TA3, 13:30; Ekonomika; 13/10/2021;  ] 

 

Marek Mašura, moderátor: "Našou hlavnou dnešnou témou je návrh rozpočtu na budúci rok. Aktuálnou správou je, že 

zástupcovia samospráv, ale aj odborových zväzov s ním nesúhlasia. Zamestnávateľské zväzy majú voči materiálu 

viacero výhrad, no rozpočet ako taký neodmietli. To sú všetko závery z dnešného rokovania Hospodárskej a sociálnej 

rady vlády. Pozrite si vyjadrenia zástupcov hlavných členov tripartity po skončení rokovania." 

 

Monika Uhlerová, viceprezidentka KOZ SR: "Odchádzame z tripartity s tým, že ho nepodporujeme. Čiže ten náš postoj sa 

nezmenil, a to hlavne z dôvodu toho, že návrh štátneho rozpočtu pre budúci rok opätovne nepočíta s valorizáciou platov 

štátnych zamestnancov a zamestnancov verejnej správy." 

 

Michal Kaliňák, hovorca Združenia miest a obcí Slovenska: "Rozpočet aj na budúci rok sa spolieha na to, že pri pri 

prenesenom výkone štátnej správy bude samospráva sponzorovať štát. Tento rozpočet podľa nášho názoru nekopíruje 

potreby samospráv z hľadiska obslužnosti územia, ale aj dostupnosti služieb, či už sociálnych, zdravotných." 

 

Miroslav Kiraľvarga, prezident Republikovej únie zamestnávateľov: "To, čo teraz zažívame, sú zvýšené ceny energií, 

elektrickej energie a plynu. My upozorňujeme, že ak Slovensko zaspí v úvodzovkách toto obdobie a ostatné členské 

krajiny budú pristupovať k nejakým kompenzáciám, ktoré sú vo zvýšenej miere veľmi vysoko konkurenčné voči 

Slovensku, tak môže nastať situácia, že slovenskí podnikatelia budú strácať trhy, lebo nebudú konkurencieschopní, lebo 

ich náklady budú vysoké." 

 

Rastislav Machunka, viceprezident AZZZ: "My sme prichádzali dnes na rokovanie Hospodárskej a sociálnej rady s 

pôvodným návrhom nesúhlasiť s pripraveným rozpočtom. Predovšetkým v kapitole ministerstva zdravotníctva, kde ten 

stav, ktorý je, jednoducho neumožňuje reálne fungovanie zdravotníctva. Ale došlo k prísľubu ministerstva financií, že 
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deklarované úspory, ktoré sú požadované, viac ako dvesto miliónov eur, pokiaľ sa nepodarí naplniť, tak sa vytvorila 

rezerva na ministerstve financií na to, aby sa v tejto výške alebo do tejto výšky dofinancoval tento rezort. Napriek tomu 

vzhľadom na ten stav, ktorý dnes je z hľadiska príjmov štátneho rozpočtu, deficitu, sme stanovisko zmenili na stanovisko 

s pripomienkami." 

 

Späť na obsah 

 

1.32.  Sociálni partneri nesúhlasia s rozpočtom 

 [STV Jednotka, 16:00; Správy RTVS; 13/10/2021;  ] 

 

Jana Košíková, moderátorka: "Návrh rozpočtu na budúci rok neodsúhlasila tripartita. Zo sociálnych partnerov mali 

výhrady najmä Združenie miest a obcí Slovenska a Konfederácia odborových zväzov. S rozpočtom čiastočne 

nesúhlasí ani asociácia zamestnávateľov. Igor Matovič ubezpečil jej zástupcov, že má rezervy pre ministerstvo 

zdravotníctva, no tento rezort je napriek tomu dofinancovaný slabo." 

 

Michal Kaliňák, hovorca Združenia miest a obcí Slovenska: "Štát si v mestách a obciach objednáva školstvo, objednáva 

si stavebné konanie, životné prostredie a mnohé ďalšie agendy ako prenesený výkon štátnej správy. Aj pre budúci rok sa 

spolieha na to, že peniaze nepôjdu v plnej výške, ale že si to dofinancujú samosprávy. Každá z nich poruší zákon o 

rozpočtových pravidlách, pretože dofinancováva kompetencie, ktoré mu nepatria." 

 

Monika Uhlerová, viceprezidentka Konfederácie odborových zväzov: "Ten návrh štátneho rozpočtu pre budúci rok 

opätovne nepočíta s valorizáciou platov štátnych zamestnancov a zamestnancov verejnej správy." 

 

Rastislav Machunka, viceprezident Asociácie zamestnávateľských zväzov a združení: "Rozpočet pre ministerstvo 

zdravotníctva neumožňuje žiadny rozvoj a nie je dostatočne zdravotníctvo dofinancované. Napriek tomu vzhľadom na ten 

stav, ktorý dnes je z hľadiska príjmov štátneho rozpočtu, deficitu, sme stanovisko zmenili na stanovisko s pripomienkami." 

 

Späť na obsah 

 

1.33.  Slovensko zrejme opäť nesplní svoje záväzky voči NATO 

 [aktuality.sk; 14/10/2021; Tibor Habo ; Zaradenie: Slovensko] 

https://www.aktuality.sk/clanok/bjbt139/slovensko-zrejme-opat-nesplni-svoje-zavazky-voci-nato/ 

 

Návrh nového štátneho rozpočtu počíta s nižšími výdavkami na obranu, ako to vláda plánovala v predchádzajúcih rokoch. 

 

Roky to sľubujeme Severoatlantickej aliancii, ale ešte nikdy sme to nepslnili. Podobný problém majú ale mnohí členovia 

tohto vojenského paktu. 

 

https://www.aktuality.sk/clanok/bjbt139/slovensko-zrejme-opat-nesplni-svoje-zavazky-voci-nato/
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Kedysi dávno bol stanovený spodný limit peňazí, ktoré majú dávať členské štáty na svoju armádu – ročne by mali tiecť na 

obranné výdavky 2 percentá hrubého domáceho produktu (HDP) krajiny. 

 

Kým v predchádzajúcich rokoch rezort obrany deklaroval zvyšovanie výdavkov na obranu, nový návrh štátneho rozpočtu 

na rok 2022 pôvodné plány zmení. 

 

Pritom rok 2024 mal byť prelomovým a Slovensko chcelo konečne vynaložiť 2 percentá svojho HDP na obranu. 

 

"Vláda SR udrží stabilitu a predvídateľnosť obranných výdavkov s ambíciou dosiahnuť ich 2 % podiel na HDP v roku 

2024," uvádza programové vyhlásenie súčasnej vlády. 

 

Úroveň dvojpercentných výdavkov HDP na obranu pritom nie je len záväzkom Slovenska. Takýto cieľ deklarovali aj ďalší 

európski členovia NATO v súvislosti s poklesom výdavkov krajín na obranu. 

 

Návrh nového štátneho rozpočtu však tento termín spochybňuje, pričom uvádza, že obranné výdavky "na rok 2024 sú 

plánované na úrovni 1,80 % HDP". 

 

"Ešte stále prebiehajú diskusie o budúcoročnom rozpočte, preto hovoriť o naplnení, resp. nenaplnení záväzku na rok 

2024 je predčasné. Minister obrany sa k téme bližšie vyjadrí po rokovaní vlády, ktorá bude rozpočet schvaľovať," 

reagovala hovorkyňa ministerstva obrany Martina Kovaľ Kakaščíková. 

 

Materiál rozpočtu ale upresňuje, že Slovensko si svoj dvojpercentný záväzok voči NATO splnilo už v roku 2020. Spôsobil 

to ale "bezprecedentný pokles nášho HDP". 

 

Budúci rok menej peňazí 

 

Zmena plánov sa netýka len roku 2024. V roku 2022 sa viackrát skloňovala úroveň výdavkov na obranu v hodnote 1,86 

% HDP, čo predstavovalo približne 1,9 miliardy eur. 

 

"Celkové obranné výdavky sú na rok 2022 rozpočtované vo výške 1,76 % HDP," uvádza súčasný návrh štátneho 

rozpočtu. 

 

Článok pokračuje pod obrázkom 

 

Budúci rok tak majú byť obranné výdavky nižšie ako tento rok, keď sa očakávajú na úrovni 1,83 miliardy eur (1,88 % 

HDP). 
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"Tieto výdavky sú vo veľkej miere ovplyvnené zvýšenými výdavkami na opatrenia v súvislosti s ochorením COVID-19 v 

rámci medzirezortného programu Hospodárska mobilizácia v sume 110 mil. eur. Celkové obranné výdavky bez výdavkov 

určených na opatrenia v súvislosti s COVID-19 v roku 2021 sa očakávajú vo výške 1,72 mld. eur, čo predstavuje úroveň 

1,77 % HDP," uvádza návrh rozpočtu. 

 

Nižšie výdavky zrejme čakajú aj rok 2023, kde sa pred rokom počítalo s výdavkami na úrovni 1,9 % HDP, čo malo byť asi 

2,1 miliardy eur. 

 

Denník N nedávano napísal, že v skutočnosti by v roku 2023 by mohla byť táto suma o 400 miliónov eur nižšia. Rezort 

obrany vtedy uviedol, že otázky o rozpočte na rok 2023 považoval za predčasné. 

 

Podľa nového návrhu rozpočtu majú byť výdavky na obranu v roku 2023 oproti pôvodným 1,9 percenta HDP na úrovni 

1,78 percenta. 

 

Aj tak je to veľa 

 

Hoci to vyzerá, že budúci rok budú výdavky na obranu nižšie, než sa predpokladalo v predchádzajúcich rokoch, podľa 

viceprezidentky Konfederácie odborových zväzov (KOZ) Moniky Uhlerovej sú obranné výdavky stále vysoké. 

 

Uhlerová to uviedla po skončení rokovania o rozpočte členov tripartity. Podpredsedníčke KOZ sa napríklad nepáčilo, že 

návrh štátneho rozpočtu opäť nepočíta s valorizáciou platov štátnych zamestnancov. 

 

"Navrhla som ministrovi finacii, aby zobral obrane. V tomto období, kedy bojujeme s pandémiou, rastú ceny energií a 

potravín, kedy budeme čeliť štvorpercentnej inflácii, kedy už druhý rok nebudú rásť platy verejných zamestnancov, 

myslím, že je zbytočne precenená ambícia dosiahnuť úroveň zbrojenia na úroveň dvoch percent HDP," povedala 

Uhlerová. 

 

Podľa nej by sa Slovensko vo výdavkoch na obranu nemalo pretekať s inými krajinami a s dvojpercentnou ambíciou by 

sme mali spomaliť. 

 

"Posilniť by sme mali iné oblasti, ako napr. vedu... Tie výdavky v plánovanom rozpočte nepôjdu len na vojakov, investície 

idú aj do zbrojenia," povedala Uhlerová v súvislosti s tým, že aj vojaci urobili pri pandémii kus roboty. 

 

Slovensko asi nebude jediné 

 

Dvojpercentný záväzok z HDP na obranu v súčasnosti dodržiava len asi tretina členských štátov NATO. V roku 2020 

napríklad tento záväzok splnilo okrem USA desať krajín. 

 



Monitoring Konfederácia odborových zväzov 

 

 

 

14. 10. 2021 

              Riazanská 57, 831 03 Bratislava, Slovakia, monitoring@slovakia-online.sk, www.slovakia-online.sk  

Podľa agentúry Reuters by dvojpercentný záväzok do roku 2024 nemali splniť ani Nemecko, Taliansko a Španielsko. 

Doterajšie prognózy uvádzajú, že Nemecko by svoj záväzok nemalo splniť až do roku 2031. Takýto krok v minulosti 

znepokojil bývalého prezidenta USA Donalda Trumpa, ktorý v minulosti prikázal z Nemecka stiahnuť tisíce amerických 

vojakov. 

 

Administratíva Donalda Trumpa pritom dlhdobo kritizovala nízke výdavky na obranu európskych členov NATO, čo 

naštrbilo dôveru USA v niektoré štáty Aliancie. Trump dokonca žiadal, aby členovia Severoatlantickej aliancie vynakladali 

namiesto pôvodných dvoch percent až štyri percentá na obranu. 

 

Naštrbenú dôveru členov NATO po vyjadreniach Trumpa sa teraz snaží napraviť administratíva Joea Bidena. 

 

Ťažké časy 

 

Ministerstvo financií nedávno pre redakciu Aktuality.sk uviedlo, že príprava budúcorčného rozpočtu je vzhľadom na vplyv 

pandémie a nastupjúcej tretej vlny koronavírusu veľmi náročná. 

 

Prioritou má byť zostavenie zodpovedného, efektívneho a realistického rozpočtu, ktorý bude reflektovať aktuálnu situáciu 

a zákony. 

 

"Ministerstvo financií SR na príprave rozpočtu intenzívne pracuje prakticky už niekoľko mesiacov. Rovnako sa konali a 

konajú rokovania medzi jednotlivými ministerstvami (všetkými), či už na úrovní odbornej, alebo na úrovni ministrov. V tejto 

chvíli je však ešte predčasné hovoriť o podrobnostiach. Príprava štátneho rozpočtu je vo finálnej fáze a vládny návrh 

bude predložený v zákonom stanovej lehote do 15. októbra na rokovanie NR SR," uviedol rezort financií koncom 

septembra. 

 

Čaká nás schodok 

 

Slovensko bude mať v budúcom roku iné rozpočtové priority, medzi ktorými budú zdravotníctvo, školstvo a sociálna 

oblasť. 

 

Hospodáriť by sme mali s deficitom na úrovni 4,94 % HDP. O návrhu štátneho rozpočtu má tento týždeň ešte rokovať 

kolaličná rada. 

 

Pracovná verzia prvého rozpočtu z dielne ministerstva financií počíta s celkovými príjmami štátneho rozpočtu v roku 2022 

v hodnote takmer 20 miliárd eur, pričom výdavky vyčíslili tvorcovia rozpočtu na viac než 25 miliárd eur. 

 

V absolútnom vyjadrení by tak schodok štátneho rozpočtu v budúcom roku mal byť takmer 5,5 miliardy eur. 
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Aktiváciou služby Aktuality PLUS podporíte tvorbu nezávislého obsahu a získate čitateľské benefity. 

 Ďakujeme, že ste s nami! 

 

Späť na obsah 

 

2.  Odborári 

 

2.1.  Odborári budú blokovať hlavný cestný ťah na Donovaly 

 [aktuality.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Banská Bystrica] 

https://www.aktuality.sk/clanok/8z2g4s7/odborari-budu-blokovat-hlavny-cestny-tah-na-donovaly/ 

 

Ohlásený protest odborárov na priechode pre chodcov v banskobystrickej mestskej časti Jakub/Nový svet skomplikuje v 

stredu od 10.00 h dopravu na hlavnom cestnom ťahu Banská Bystrica - Donovaly. 

 

Je preto potrebné počítať so značným zdržaním v oboch smeroch. Upozorňuje na to banskobystrická krajská polícia na 

sociálnej sieti. Najmä vodičov vyzýva, ak je to možné, aby sa uvedenému úseku do 12.00 h radšej vyhli. 

 

Už od septembra začal Odborový zväz (OZ) KOVO s viacerými verejnými protestnými aktivitami v jednotlivých regiónoch 

Slovenska. Po prerušovanom blokovaní cestných priechodov pre chodcov v Košiciach, Poprade a v Žiline pokračujú 

"kováci" v Banskej Bystrici. 

 

Podľa OZ KOVO dôvodom protestov je neustále sa zhoršujúca sociálno-ekonomická situácia obyvateľov, stúpajúca 

inflácia, následné zvyšovanie cien potravín, elektriny, bývania i základných služieb. Ide aj o viaceré zmeny pracovno-

právnej legislatívy v neprospech zamestnancov a ich zástupcov. 

 

Späť na obsah 

 

2.2.  Zastaví prezidentka čistky v polícii? Môže zákon vrátiť aj obrátiť sa na Ústavný súd 

 [pravda.sk; 13/10/2021; Dominik Hutko, Pravda ; Zaradenie: Spravodajstvo] 

https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/603696-zastavi-prezidentka-cistky-v-

policii/?utm_source=pravda&utm_medium=rss&utm_campaign=rss 

 

Prezidentka od svojho nástupu do funkcie v júni 2019 vrátila Národnej rade 14 zákonov. Bude medzi nimi aj ten o 

čistkách v polícii? 

 

Prezidentka Zuzana Čaputová Foto: TASR 

 

https://www.aktuality.sk/clanok/8z2g4s7/odborari-budu-blokovat-hlavny-cestny-tah-na-donovaly/
https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/603696-zastavi-prezidentka-cistky-v-policii/?utm_source=pravda&utm_medium=rss&utm_campaign=rss
https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/603696-zastavi-prezidentka-cistky-v-policii/?utm_source=pravda&utm_medium=rss&utm_campaign=rss
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Minister vnútra Roman Mikulec (OĽaNO) si dal schváliť zákon, podľa ktorého môže každého od najvyšších funkcionárov 

až po človeka s troma podriadenými preradiť na opačný koniec republiky na úplne najnižšiu možnú funkciu. A to všetko 

bez udania akéhokoľvek dôvodu. Kritici hovoria o jasnej protiústavnosti. Za pravdu im dáva aj bývalý podpredseda 

Ústavného súdu Eduard Bárány. Prezidentka zatiaľ neoznámila, či zákon podpíše, vráti Národnej rade alebo sa rovno 

obráti na Ústavný súd. Čo ukazuje jej doterajšia prax pri vracaní zákonov? 

 

Dvere k výrazným personálnym zmenám v Policajnom zbore SR otvoril pozmeňovací návrh poslanca OĽaNO Lukáša 

Kyselicu. Do zákona o štátnej službe pripraveného od leta totiž len dva dni pred schválením pridal nečakaný pozmeňujúci 

návrh. Ten hovorí, že "ak si to vyžaduje dôležitý záujem služby, môže minister previesť aj bez uvedenia dôvodu 

nadriadeného na inú funkciu v tom istom mieste výkonu štátnej služby alebo do iného služobného úradu". 

 

VIDEO: Andor Šándor vidí v slovenskej polícii systémový problém. 

 

Policajní odborári pripomínajú, že takáto zákonná úprava existovala aj medzi rokmi 2004 a 2016. Od roku 2013 sa už ale 

nevyužívala. Ústavný súd totiž vtedy rozhodol, že takéto rozhodnutie je prejavom svojvôle, čo je v právnom štáte je 

neakceptovateľné a neudržateľné. 

 

"Primárnym cieľom takéhoto ustanovenia bola spravidla možnosť zo dňa na deň previesť, prípadne preložiť bez udania 

akéhokoľvek odôvodnenia na inú funkciu "nevhodného" nadriadeného, pričom sa takýto nadriadený zvyčajne ustanovoval 

do omnoho nižšej funkcie (funkčného zaradenia), platovej triedy, prípadne bol preložený do iného miesta výkonu štátnej 

služby," upozornili policajní odborári. 

 

Zmenu síce parlament už minulý štvrtok schválil, stále však nie je platná. Zákon totiž musí ešte podpísať prezidentka 

Zuzana Čaputová. Odborový zväz polície ju už verejne vyzval, aby zákon vetovala, prípadne sa priamo obrátila na 

Ústavný súd. Prezidentská kancelária ešte stále neinformovala, ako alebo kedy hlava štátu rozhodne. 

 

Neakceptovateľné 

 

Bývalý podpredseda Ústavného súdu Eduard Bárány hovorí, že ak by sa hlava štátu alebo iný oprávnený subjekt obrátil 

na Ústavný súd, takéto podanie by nebolo beznádejné. "Možnosť masového a neobmedzeného odvolávania z funkcií bez 

akéhokoľvek dôvodu je z hľadiska ústavnosti neakceptovateľná. Aj v náleze Ústavného súdu v tejto veci bola ako 

problematická konštatovaná nepreskúmateľnosť takéhoto rozhodnutia. Ak to niekto dá na Ústavný súd, takéto podanie by 

nebolo beznádejné. Podobný spôsob odvolania bez udania dôvodu by bol snáď prípustný vo veľmi malej skupine 

špičkových riadiacich pracovníkov. Rozhodne však nie akéhokoľvek pracovníka na vidieckom obvodnom oddelení, ktorý 

má pod sebou päť či desať ľudí," zhodnotil. 

 

Podobne ako odborári aj Bárány upozorňuje na veľké riziká využívania koalíciou prijatého ustanovenia. "Vedie to k 

masovej neistote v štátnej správe, ohrozuje to jej profesionalitu. Pre väčšinu ľudí je to dlhodobé či až celoživotné 
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povolanie s nádejou nejakého kariérneho postupu a rastu. Zamestnanec bude dlhodobo v strachu zo straty zamestnania 

a bude ochotný urobiť skoro čokoľvek, lebo si uvedomí, že riadne vykonávať svoju prácu nestačí," pripomína. 

 

Podanie na konanie Ústavného súdu o súlade právnych predpisov môže podať hlava štátu, generálny prokurátor či 

skupina najmenej 30 poslancov Národnej rady. "O takomto konaní by muselo rozhodovať plénum Ústavného súdu, 

žiadne lehoty na rozhodnutie tak ale nie sú. Predpokladám, že toto by nebola jedna z tých najdlhšie trvajúcich vecí, 

pretože je to relatívne stručné a jednoduché ustanovenie. Počítal by som to konanie zhruba v mesiacoch," objasnil. 

 

Riziko pri takomto konaní je však podľa neho iné. "Nejaký čas trvá príprava návrhu na Ústavný súd a niekoľko mesiacov 

trvá samotné konanie. Za ten čas sa však už môže vymeniť masa ľudí. Čiastočne by to mohlo zmierniť pozastavenie 

účinnosti právneho predpisu, ktoré môže byť vyhlásené zároveň s prijatím na ďalšie konanie. Aj dva či tri mesiace je však 

doba, keď sa dajú vymeniť všetci, ktorí majú byť vymenení," dodal. 

 

Ako zvykla postupovať prezidentka 

 

Prezidentka od svojho nástupu do funkcie v júni 2019 vrátila Národnej rade 14 zákonov. Najčastejšie pre štyri druhy 

výhrad – možný rozpor s Ústavou SR, neodôvodnené skrátenie legislatívneho konania, obídenie riadneho legislatívneho 

konania vrátane medzirezortného pripomienkového konania, ako aj vkladanie nesúvisiacich právnych úprav, tzv. 

prílepkov. 

 

Zo všetkého najviac si prezidentka dáva pozor na ústavnosť prijímanej legislatívy. Z tohto dôvodu vrátila v novembri 2019 

zákon o podmienkach výkonu volebného práva, ktorý bol podľa nej v rozpore s právom na informácie, zákazom cenzúry 

a potláčal slobodnú súťaž politických strán. O rok neskôr tiež zákon o vysokých školách a viaceré rozpory s Ústavou 

našla napríklad aj v zákone o prokuratúre, ktorý v auguste 2020 odmietla pre ustanovenia týkajúce sa možnosti 

odvolávania generálneho a špeciálneho prokurátora. 

 

V rovnakom čase odmietla aj zákon o elektronických komunikáciách, ktorým sa menil a dopĺňal zákon o ochrane, 

podpore a rozvoji verejného zdravia. Prekážalo jej, že zákon porušoval telekomunikačné tajomstvo, a tak porušoval 

Ústavou garantované právo na ochranu pred neoprávneným zasahovaním do súkromného života a právo na ochranu 

pred neoprávneným zhromažďovaním, zverejňovaním alebo iným zneužívaním údajov o svojej osobe. 

 

Ak voči zákonu z hľadiska cieľa a účelu nemá pochybnosti, prezidentka zvyčajne Národnej rade navrhne jeho opätovné 

prerokovanie a schválenie so zmenami, ktoré sama navrhne a vysvetlí. "Ak Národná rada tejto pripomienke nevyhovie, 

využijem svoje oprávnenie podať Ústavnému súdu návrh na začatie konania o súlade," varuje v takýchto prípadoch hlava 

štátu. 

 

Prílepky neakceptuje 
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Aj keď z vecného hľadiska nemá voči schválenému zákonu žiadne pripomienky, legislatívu zvykne odmietať napríklad pre 

neodôvodnené skrátené legislatívne konanie. Musí naň byť totiž splnená základná podmienka, a to existencia 

mimoriadnej okolnosti, keď môže dôjsť k ohrozeniu základných ľudských práv a slobôd alebo bezpečnosti alebo ak hrozia 

štátu značné hospodárske škody. Takto napríklad v marci odmietla zákon o diaľničnej známke. Rovnako postupovala aj 

pri zákone o komisárovi pre deti a komisárovi pre osoby so zdravotným postihnutím schválenom v auguste 2020. 

 

Prezidentka tiež pri podpisovaním zákonov zohľadňuje aj riadny legislatívny proces prípravy zákona. "Schválený zákon 

bol zmenený zásadným spôsobom prostredníctvom dvoch pozmeňujúcich návrhov poslancov Národnej rady v procese 

jeho prerokovania Národnou radou. Vzhľadom na to, že tieto pozmeňujúce návrhy boli uplatnené až v štádiu, keď bol 

schválený zákon prerokovávaný Národnou radou, prijatá právna úprava nebola predmetom riadneho medzirezortného 

pripomienkového konania. Z tohto dôvodu sa k tejto právnej úprave nemohli vyjadriť dotknuté orgány verejnej správy a 

ani odborná verejnosť," odôvodnila v novembri 2019 vrátenie zákona o verejnom obstarávaní. 

 

Podobnú výčitku mala aj v apríli, keď Národnej rade vrátila zákon o ochrane hospodárskej súťaže. "Z procedurálneho 

hľadiska je právna úprava doplnená do schváleného zákona na základe poslaneckého pozmeňujúceho a doplňujúceho 

návrhu tzv. "prílepok", nesúvisiaci s predmetom úpravy schváleného zákona a riešiaci inú situáciu. Táto právna úprava 

nebola predmetom medzirezortného pripomienkového konania, nebola súčasťou návrhu predloženého vládou a bola 

prerokovaná a schválená v rozpore so zákonom o rokovacom poriadku Národnej rady," odôvodnila. 

 

Späť na obsah 

 

2.3.  So zvyšovaním platov učiteľov sa na rok nepočíta 

 [aktuality.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Slovensko] 

https://www.aktuality.sk/clanok/7kjwfb0/so-zvysovanim-platov-ucitelov-sa-na-rok-nepocita/ 

 

So zvyšovaním platov učiteľov sa v budúcom roku nepočíta. Informovalo o tom Centrum vzdelávacích analýz (CVA) na 

sociálnej sieti s tým, že to vyplýva z návrhu rozpočtu verejnej správy na nasledujúce roky. 

 

Podľa analytikov čísla v tabuľke návrhu štátneho rozpočtu pre oblasť školstva hovoria jasnou rečou. "Na rok 2022 nie je 

naplánované žiadne zvyšovanie mzdových výdavkov," tvrdia z CVA. Na otázku, aké by mali byť minimálne požiadavky na 

zvýšenie platov slovenských učiteľov v budúcom roku, analytici uviedli, že "ak vychádzame len z prognózovaného rastu 

platov v národnom hospodárstve na tento a budúci rok, čokoľvek pod desať percent by bolo nepostačujúce". Optimálne 

by to malo byť podľa nich viac. 

 

Odborový zväz pracovníkov školstva a vedy na Slovensku na svojom webe uvádza, že sa s ministrom financií Igorom 

Matovičom (OĽaNO) stretli v piatok 8. októbra. Predmetom rokovania bolo hlavne financovanie regionálneho a vysokého 

školstva v súčasnosti, ako aj v roku 2022. 

 

Návrh postupného zavádzania regionálnych príplatkov 

https://www.aktuality.sk/clanok/7kjwfb0/so-zvysovanim-platov-ucitelov-sa-na-rok-nepocita/
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"Minister financií hovoril o návrhu postupného zavádzania regionálnych príplatkov pre učiteľov a odborných 

zamestnancov cez príplatok na vyššie náklady na bývanie, návrhu na šetrenie verejných výdavkov v rezorte školstva, 

ktoré pripravuje Ministerstvo financií SR. Otvorená bola otázka reflektovania preneseného výkonu kompetencií v 

regionálnom školstve s prepojením na závery vyplývajúce z plánu obnovy Slovenska," píše sa na webe školských 

odborárov. 

 

V súčasnosti na ministerstve kalkulujú s finančným balíkom určeným na valorizáciu platov zamestnancov školstva, ako aj 

celej verejnej a štátnej správy na rok 2022. "Podľa slov ministra financií percento valorizácie bude závisieť aj od ďalšieho 

kola kolektívneho vyjednávania, rokovania s predstaviteľmi vlády SR a schválenia definitívneho návrhu štátneho 

rozpočtu na rok 2022 Národnou radou SR," uviedli školskí odborárov. 

 

V návrhu rozpočtu sa uvádza, že pre zamestnancov regionálneho školstva financovaného z kapitoly Ministerstvo 

školstva, vedy, výskumu a športu SR sa na rok 2022 navrhujú osobné výdavky v sume 1,76 miliardy eur, v tom mzdy v 

sume 1,31 miliardy eur pre 83 731 zamestnancov. Návrh rozpočtu osobných výdavkov vychádza z úrovne schváleného 

rozpočtu roku 2021 a je zvýšený o 4,29 milióna eur, z toho mzdy v sume 3,18 milióna eur na realizáciu plánu obnovy. 

Súčasne sa zvyšuje počet pedagogických a odborných zamestnancov o 390 osôb na pozíciách vychovávateľ a školská 

zdravotná sestra, ktorí budú prijatí na obdobie implementácie plánu obnovy. 

 

Späť na obsah 

 

2.4.  Protest zablokoval dopravu na rušnej ceste v Banskej Bystrici 

 [mybystrica.sme.sk; 13/10/2021; Juraj Búry ; Zaradenie: Banská Bystrica / Spravodajstvo] 

https://mybystrica.sme.sk/c/22761812/protest-zablokoval-dopravu-na-rusnej-ceste-v-banskej-bystrici.html 

 

Ľudia protestovali za lepšie pracovné podmienky na Slovensku a lepšie dôchodky. 

 

BANSKÁ BYSTRICA. Tak ako pred týždňom v Žiline, tak aj dnes v Banskej Bystrici protestovali ľudia za lepšie pracovné 

podmienky na Slovensku. Akciu zorganizoval zväz odborárov KOVO. Poburuje ich zdražovanie potravín, nízke mzdy, či 

veľa odpracovaných hodín. Tak isto požadujú opätovné zastropovanie dôchdkového veku na 64 rokov. 

 

Protest Odborárov 

 

(13 fotografií) 

 

V článku sa dočítate Aké sú požiadavky odborárov? Ako celý protest prebiehal? V ktorom meste bude protest 

odborárov pokračovať budúci týždeň. Požiadavky protestujúcich 

 

https://mybystrica.sme.sk/c/22761812/protest-zablokoval-dopravu-na-rusnej-ceste-v-banskej-bystrici.html
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"Opakovane sme ako formu protestu zvolili blokovanie, obmedzenie dopravy. Nemáme potrebu zastaviť prevádzku na 

komunikácii úplne. Chceme len spomaliť a upozorniť takouto formou na zhoršujúce sa podmienky zamestnancov a ich 

rodín - slovenských občanov, daňových poplatníkov, našich rodičov. Ospravedlňujeme sa vopred všetkým ľuďom, ktorých 

sa to dotkne a budú musieť chvíľu počkať," vyjadrili sa organizátori pred protestom na ich facebookovej stránke. 

 

"Vláda mnohé slúbila ale nedodržala. Zdražujú energie i potraviny, dôchodky však majú klesať a mzda sa nemení. Takto 

ľudia, ktorý poctivo a tvrdo pracujú nemôžu žiť. Treba dať vedieť, že nie sme spokojný. Na prvom mieste majú byť ľudia, 

až potom kapitál," vyjadril sa na mieste predseda združenia Kovo Emil Machyna. 

 

Priamo na stránke OZ KOVO sa vyjadril aj člen predsedníctva zastupujúci banskobystrický kraj Pavel Kúš: ""Ukazuje sa, 

že čo si zamestnanci nevybojujú, nebudú mať. Rovnako, čo si zamestnanci a občania neobhája, bude im zobrané. Mlčať, 

či písať a lajkovať na sociálnych sieťach, alebo nadávať doma, nestačí. Je potrebné opakovane "pripomínať" Vláde SR (a 

to každej), že jej základnou úlohou je chrániť a stmeľovať život slovenských občanov – či už osobný, rodinný alebo 

pracovný – a riešiť ich aktuálne a akútne problémy, a nie problémy samých seba." 

 

Pokojný protest 

 

Samotný protest prebiehal pokojne, priam ukážkovo. Zhromaždili sa na ňom odborári a robotníci nie len z Banskej 

Bystrice, ale aj z Detvy. 

 

Mávali modrými zástavami združenia KOVO a organizovane blokovali prechod pre chodcov na hlavnom ťahu na 

Donovali, v mestskej časti Bystrice Jakub. Vozidlá s prednosťou v jazde púšťali, tak isto v nepravidelných intervaloch 

uvoľňovali cestu aby sa aj bežný ľudia, či kamiónisti dostali tam kde potrebujú. 

 

Protestujúci držali transparety s nápismi ako "STOP NÍZKYM MZDÁM!", "EURÓPSKE CENY, EURÓPSKE PLATY", či 

"SME ĽUDIA, NIE STROJE." Napriek mrazivému vetru protest - za asistencie polície- prebiehal zhruba dve hodiny. 

 

Nedošlo k žiadnemu vážnejšiemu konfliktu, hoci niektorý vodiči v kolóne vystúpili s áut a vymenili si pár nadávok s 

účastníkmi protestu. 

 

"Toto mali robiť v Bratislave, pred parlamentom, nie nás tu trestať," rozprávali sa medzi sebou čakajúci vodiči. 

 

Protesty združenia odborárov KOVO budú pokračovať o týždeň v Nitre. 

 

Späť na obsah 

 

2.5.  Matovič v rozpočte zabudol na sľubované vyššie platy zdravotníkom, sestry cítia krivdu 

 [mediweb.hnonline.sk; 13/10/2021; (mt) ; Zaradenie: Správy] 
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https://mediweb.hnonline.sk/spravy/10952342-matovic-v-rozpocte-zabudol-na-slubovane-vyssie-platy-zdravotnikom-sestry-citia-krivdu 

 

Minister Lengvarský nie je s návrhom spokojný a ide za premiérom. Stojí za ním celý zdravotnícky sektor. 

 

Návrh rozpočtu počíta na budúci rok len s valorizáciou platov zdravotníkom. Minister zdravotníctva Vladimír Lengvarský s 

ním nie je spokojný a ide rokovať s predsedom vlády. Povedal to dnes po rokovaní zástupcov zamestnávateľov a 

zamestnancov v zdravotníctve. "Verím, že vláda aj členovia parlamentu si uvedomuje, že zdravotníctvo je dnes vo veľmi 

krehkom stave. Stabilizácia a pokoj, ktorý tam potrebujeme vniesť, je našou prvoradou úlohou," zdôraznil Lengvarský. 

 

O návrhu štátneho rozpočtu má vo štvrtok 14. októbra rokovať vláda. Lengvarský konkretizoval, že na rokovanie s 

premiérom ide s 15 možnosťami na úpravu platov zdravotníckym pracovníkom. 

 

Hrozba odchodu zdravotníkov 

 

Prezident Asociácie nemocníc Slovenska Marián Petko označil situáciu v rezorte za napätú. "Je dôležité, aby sa upokojila 

a bez finančných prostriedkov sa situácia určite neupokojí. Vyslovili sme ministrovi zdravotníctva plnú podporu pri 

zajtrajšom rokovaní na vláde. Komunikácia s ním je korektná. Uvedomujeme si, že situácia v štáte nie je jednoduchá, ale 

riešenia od vlády potrebujeme teraz. Obávame sa - a vidíme reálne - že hrozí výrazný odliv zamestnancov, tak lekárov 

ako aj sestier, a nielen do Českej republiky, ale aj Maďarska a Poľska, kde masívne navyšovali finančné prostriedky do 

zdravotníctva a upravovali platy," povedal Petko po včerajšom rokovaní, kde zástupcovia všetkých poskytovateľov 

zdravotnej starostlivosti, odborov, zdravotných poisťovní aj pacientskych organizácií vyjadrili dôveru a podporu ministrovi 

zdravotníctva. 

 

"Reštrikčný rozpočet znamená nedostatok personálu, zanikanie ambulancií a nekonkurencieschopnosť oproti okolitým 

štátom," upozornil prezident Asociácie súkromných lekárov SR Marián Šóth.  

 

S návrhom rozpočtu nie sú spokojní ani odborári. "V minulosti sme boli svedkami rôznych opatrení zo strany vlád, ktoré 

neboli finančne kryté. Preto je tu aj požiadavka smerom k Národnej rade, aby prehodnotili rozpočet pre zdravotníctvo. Ak 

chceme udržať zdravotníkov na pracoviskách, jednoznačne musíme zabezpečiť finančné prostriedky na zvýšenie ich 

platov," konštatoval Anton Szalay, predseda Slovenského odborového zväzu zdravotníctva a sociálnej práce. Dodal, že v 

tejto otázke došlo k vzácnej zhode medzi zamestnávateľmi a zamestnancami. 

 

Sklamané sestry 

 

Slovenská komora sestier a pôrodných asistentiek vyjadrila sklamanie nad rozpočtom. "Vláda SR nevie splniť záväzok, s 

ktorým vstupovala do volebného obdobia, kde sľubovala sestrám a pôrodným asistentkám navýšenie miezd," uviedla 

prezidentka komory Iveta Lazorová.  

 

https://mediweb.hnonline.sk/spravy/10952342-matovic-v-rozpocte-zabudol-na-slubovane-vyssie-platy-zdravotnikom-sestry-citia-krivdu
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Požiadavka zvýšenia platov pre sestry je zakotvená vo vládnom programe. Komora sestier predložila svoje návrhy 

platových úprav ešte bývalému ministrovi Marekovi Krajčimu, za jeho pôsobenia k úprave miezd nedošlo.  

 

 "Vyjadrenia kompetentných, aké sú sestry a pôrodné asistentky potrebné, nenahraditeľné, zle ohodnotené, ako si vážia 

našu prácu, už vyznievajú skôr ako výsmech a populizmus," dodala komora s tým, že slovenské sestra cítia krivdu.  

 

Reálny pokles zárobku 

 

Aj Slovenská komora zdravotníckych záchranárov očakáva od vlády zvýšenie mzdových koeficientov pre zdravotníkov a 

dostatočné finančné krytie v rozpočte. 

 

"Ak nedôjde k zvýšeniu koeficientov, mzda záchranára porastie v roku 2022 o 3,75 percenta, čo pri štvorpercentnej 

inflácii znamená, že zdravotnícky záchranár zarobí za svoju prácu ešte menej ako v roku 2021. A to uprostred tretej vlny 

pandémie," povedal František Majerský, prezident komory zdravotníckych záchranárov. 

 

Zdôraznil, že záchranári si počas dvoch vĺn pandémie Covid-19 siahli na dno síl. "V prvej vlne sme zápasili s covidom 

doslova holými rukami, podomácky sme si vyrábali ochranné prostriedky a zostali v prvej línii, keď sa celá krajina 

zatvorila. Druhú vlnu sme strávili stovkami hodín v ochranných oblekoch a tiež v sanitkách čakajúcich pred nemocnicami 

s pacientami vo vážnom až kritickom stave, či s prevozmi pacientov po celej krajine. Covidový príplatok za druhú vlnu 

sme dostali neskoro a o dva mesiace menej, ako nám prináležalo. Napriek tomu všetkému sme pacientov neopustili," 

pripomenul Majerský. 

 

Späť na obsah 

 

2.6.  Proti zrušeniu súdu v Ružomberku zorganizovali protest 

 [myliptov.sme.sk; 13/10/2021; Martin Pavelek ; Zaradenie: Mikuláš / Spravodajstvo] 

https://myliptov.sme.sk/c/22762304/proti-zruseniu-sudu-v-ruzomberku-zorganizovali-protest.html 

 

Podľa novej súdnej mapy by obyvatelia dolného Liptova museli chodiť na súd do Liptovského Mikuláša. 

 

RUŽOMBEROK. Transparenty s nápismi Stop súdnej mape, Koniec súdu, koniec okresu? Nedovoľme to! držali dnes 

dopoludnia na tichom proteste v rukách zamestnanci Okresného súdu v Ružomberku. 

 

Týmto spôsobom prišli podporiť odborárov, ktorí sa v tom čase zúčastňovali rozporového konania na ministerstve 

spravodlivosti v ich hromadnej pripomienke k novej súdnej mape Slovenska. 

 

Argumenty za zachovanie súdu 

 

https://myliptov.sme.sk/c/22762304/proti-zruseniu-sudu-v-ruzomberku-zorganizovali-protest.html
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Podľa mapy by mali ružomberský súd zrušiť, jeho agendu by mal prebrať Okresný súd v Liptovskom Mikuláši zriadením 

Liptovského súdneho obvodu. V Ružomberku by podľa návrhu ostala len trestná agenda, ktorá oproti iným súdnym 

agendám tvorí len minimálnu časť. 

 

Odborári vyjadrili v pripomienke svoj nesúhlas s pripravovanou zmenou a uvádzali argumenty. 

 

Deti na súd musia prísť 

 

Presunutím súdu do Liptovského Mikuláša bude problém účasť na pojednávaniach vo veciach maloletých detí, pretože 

ich nie je možné viesť elektronicky. Treba prítomnosť rodičov, dieťaťa, kolízneho opatrovníka na súde. Na Okresnom 

súde Ružomberok je podiel trestnej agendy 30 percent z celkového nápadu vecí, netrestná agenda, obchodná, civilná a 

maloleté deti tvorí 70 percent. 

 

"Okresný súd v Ružomberku podľa nášho názoru spĺňa všetky atribúty na funkčnosť, špecializáciu a rýchlosť konania ako 

každý iný súd na Slovensku," vysvetlil riaditeľ správy Okresného súdu Ružomberok Ladislav Fiš. 

 

"V rámci trestného a civilného konania pokrýva spádovú oblasť pre okres Ružomberok, čo sa týka pracovnoprávnych 

sporov, od roku 2016 vybavujeme spádovú oblasť celého Žilinského kraja. Tým, že by okresný súd zanikol, minimálne 

pracovnoprávna a civilná agenda by mala prejsť pod súd v Liptovskom Mikuláši, čo určite zhorší dostupnosť pre 

občanov." 

 

Na tomto súde pracuje osem sudcov a 37 zamestnancov. V prípade, že dôjde k jeho zrušeniu, nemajú žiadne informácie 

o tom, koľko zamestnancov zostane a koľko z nich prepustia. 

 

"V dôvodových správach však ministerstvo uvádza, že v rámci reformy zruší 50 miest sudcov a 292 zamestnancov v 

súdnej sústave. Predpoklad teda je, že sa budú rušiť aj miesta našich zamestnancov" povedal Fiš. 

 

Dolný Liptov je jednotný 

 

Podporu priši vyjadriť aj starostovia dolného Liptova. Za všetkých prehovoril primátor Ružomberka Igor Čombor. Tvrdí, že 

súd patrí v ukazovateľoch medzi desať najlepších na Slovensku. 

 

"Ide o jedinečný komplex, v ktorom sa nachádzajú súd, väznica, prokuratúra a polícia. Mesto má strategickú polohu. Pri 

súdnej mape sa posudzovali aj možnosti pohybu osôb. Ružomberok ako križovatka troch okresov má svoje 

opodstatnenie. Je to proti logike, aby bol zrušený." 

 

Zo vzájomného súboja zatiaľ lepšie vychádza Liptovský Mikuláš. "Ale kritéria sú značne pofidérne, pretože tam kde je 

Katolícka univerzita, Ústredná vojenská nemocnica, najmodernejší papierenský kombinát na Slovensku čo sa týka 
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veľkosti a perspektívy a strategická križovatka celého regiónu, tak robiť z takéhoto mesta dedinu, je zvláštny prístup pri 

odstraňovaní rozdielov medzi regiónmi. To je absurdné," povedal primátor Čombor. 

 

Protesty proti novej podobe súdnej mapy sa v stredu popoludní v rámci Žilinského kraja konajú aj v Čadci a Námestove. 

 

Reforma súdnictva sa tak dostáva do podobnej situácie ako optimalizácia siete nemocníc, proti ktorej sa tiež zdvihla vlna 

nevôle. Osud obidvoch je neistý. 

 

Zmena súdnej mapy 

 

Zmeny v súdnej mape znamenajú v podstate návrat k stavu do roku 1996. Vláda Vladimíra Mečiara s účinnosťou od roku 

1997 počet súdov takmer zdvojnásobila. Podľa ministerstva spravodlivosti sú rozdrobené súdy menej efektívne a odolné 

k miestnym väzbám, zároveň obmedzujú možnosť špecializácie. 

 

Jedným zo základných cieľov novej súdnej mapy je špecializácia sudcov a sudkýň pre trestnú, civilnú, rodinnú a 

obchodnú agendu na všeobecných súdoch a pre správnu agendu v samostatnom správnom súdnictve. Súčasná sieť 54 

okresných súdov to podľa ministerky Kolíkovej neumožňuje, zredukovať ju chce na 34. 

 

Späť na obsah 

 

2.7.  Zablokovali cestu v Banskej Bystrici 

 [TA3, 18:30; Hlavné správy; 13/10/2021;  Martin Dušička] 

 

Alfonz Šuran, moderátor: 

 

"Odborári dnes opäť vyšli do ulíc a zablokovali mimoriadne frekventovanú štvorprúdovú cestu v Banskej Bystrici smerom 

na Donovaly. Ide podľa nich o výzvu súčasnej vláde, aby neignorovala ich požiadavky. Tvrdia, že protestujú proti 

znižovaniu životnej úrovne, zdražovaniu potravín či zvyšovaniu cien elektriny." 

 

Martin Dušička, redaktor: 

 

"Do Banskej Bystrice prišlo predpoludním okolo 100 odborárov na dvoch autobusoch, väčšina z nich boli strojári z Detvy. 

Zablokovali frekventovaný priechod pre chodcov zhruba na 10 minút, a potom to viackrát zopakovali. Tvrdia, že blokádou 

cesty chcú upozorniť na zhoršujúce sa postavenie zamestnancov, znižovanie životnej úrovne a sociálnych štandardov." 

 

Pavel Kúš, člen predsedníctva Rady OZ KOVO pre BBSK: 

 

"Táto vláda keď nastúpila do vlády sľubovala, že nebude rušiť sociálne benefity. Opak je pravdou." 
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Martin Dušička: 

 

"Nepáči sa im zmrazenie príplatkov za nočné zmeny a víkendy, ale aj to, že ich vláda ignoruje a prijíma rozhodnutia bez 

ich pripomienok. Obávajú sa tiež zdražovania potravín, elektriny či bývania." 

 

Stanislav Ľupták, predseda ZO OZ KOVO PPS Detva: 

 

"Je to odkaz vláde ako takej, pretože vláda je poskladaná z koaličných strán a tie sa v rozpore s tým, čo pred voľbami 

sľubovali, že teda nebudú siahať na sociálne benefity, tak sa správajú úplne opačne." 

 

Emil Machyna, predseda OZ KOVO: 

 

"My spoločne chceme budovať silnú občiansku spoločnosť, aby rástla a ľudia mali istoty a verili v budúcnosť. Ak nebudú 

veriť, tak jednoducho nebudú pracovať a skôr budú spoločnosť rozbíjať, ako stabilizovať." 

 

Martin Dušička: 

 

"Protest však neschvaľovali vodiči, ktorí zostali stáť v kolónach." 

 

vodiči: 

 

"Bránia nám vo výkone práce zase. My musíme dodržiavať..., takže jednoznačne nám robia zle kamionistom." 

 

"Treba upozorniť na ich problémy, ale ja my pracujeme, viete, no. Nás to teraz zdržuje." 

 

"Nemá to zmysel podľa mňa." 

 

Martin Dušička: 

 

"Hoci podľa odborárov nešlo o politickú, ale občiansku akciu, medzi protestujúcimi boli aj poslanci parlamentu." 

 

Emil Machyna: 

 

"Nevolali sme, nie, ale keď niekto chce, nebránime sa, sme radi, keď nás niekto podporí. Nie sme apolitickí, ale sme 

nadstranícki, a to je dôležité. Aj keď spolupracovať musíme, bez spolupráce to jednoducho fungovať nemôže." 

 

Martin Dušička: 
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"Podobnú protestnú akciu ako je táto v Banskej Bystrici, chcú odborári zopakovať aj na západnom Slovensku. Už o 

týždeň zablokujú kruhový objazd v Nitre." 

 

Späť na obsah 

 

2.8.  Odborári budú dnes blokovať dopravu v Banskej Bystrici 

 [RTVS Jednotka, 07:30; Ranné správy; 13/10/2021;  Peter Mútňan; Zaradenie: -] 

 

Martina Jančeková, moderátorka: 

 

"Odborový zväz KOVO pokračuje v sérii protestných blokád hlavných dopravných ťahov. Po Košiciach, Poprade a Žiline 

budú dnes dopoludnia blokovať dopravu v Banskej Bystrici. Viac už redaktor Peter Mútňan, dobré ráno." 

 

Peter Mútňan, redaktor: 

 

"Dobré ráno z Banskej Bystrice, prajem. My sa nachádzame v mestskej časti Jakub, denne tadiaľto prechádzajú tisícky 

vozidiel smerujúcich na horské priechody Donovaly a Šturec. Približne o desiatej hodine plánujú odborári z OZ KOVO 

čiastočne obmedziť dopravu na cestnom priechode pre chodcov, ktorý môžete vidieť aj za nami. Odborári chcú týmto 

spôsobom upozorniť vládu na postupné znižovanie životnej úrovne a sociálnych istôt zamestnancov. Viac sa už ale o tom 

porozprávame s predsedom OZ KOVO Emilom Machynom, dobré ráno." 

 

Emil Machyna, predseda OZ KOVO: 

 

"Dobré ráno." 

 

Peter Mútňan: 

 

"Pán Machyna, tak prečo dnes čiastočne obmedzíte dopravu tu, v Jakube v Banskej Bystrici?" 

 

Emil Machyna: 

 

"Sociálna a ekonomická situácia občanov sa zhoršuje a hlavne ľudí práce, dôchodcov a ďalších ohrozených skupín. 

Vláda jednoducho to, čo sľúbila pred voľbami, že zastabilizuje sociálnu situáciu, robí presný opak, znižuje štandardy, 

ktoré ľudia majú a tým zhoršuje ich životnú úroveň. A my takýmto spôsobom chceme upozorniť ľudí, že jednoducho, aby 

sme sa bránili, aby ľudia jasne povedali vláde, že nie. Vláda má vládnuť preto, aby sa zlepšila kvalita života čo 

najväčšiemu počtu ľudí a nie opak, aby sa zhoršovala kvalita života. Dnes na Slovensku je najviac nadčasov, 23 percent 

ľudí robí nočné zmeny a priemer Európy je 5 percent. Zmrazili nám príplatky, dôchodcom sa predlžuje vek odchodu do 
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dôchodku zo 64 nevieme do koľko. Znižuje sa percento prepočtu a ľudia budú mať menšie dôchodky. Tá istota tu nie je, 

to je milión 400-tisíc ľudí, ktorí stráca svoje istoty. Je to upozornenie a príprava na to, že ak sa to nezmení, budeme 

musieť pristúpiť k radikálnejším krokom a takým, ktoré vláda pocíti a bude musieť s nami sedieť za stolom, rokovať a dať 

riešenia. A nie zhoršovať, ale zlepšovať kvalitu života." 

 

Peter Mútňan: 

 

"Toto je v poradí štvrtý protest, po Košiciach, Poprade, Žiline dnes teda bude v Banskej Bystrici. Už ste mali aj nejaké 

stretnutia, alebo plánujete nejaké stretnutie s predstaviteľmi vlády?" 

 

Emil Machyna: 

 

"Zatiaľ sme nemali, ale určite na tripartite otvárame tieto témy, diskutujeme, ale bohužiaľ, bez odozvy. Vláda nereaguje. 

Povie si svoje, ako to bude, či to je minimálna mzda, alebo príplatky a ďalšie veci, či to je zákon o dôchodkoch a zmene 

celkového systému ľudí, ktorí idú do dôchodku a je to jasné. Ale toto nemôže fungovať. Ak chceme mať občiansku 

spoločnosť, tak všetci v občianskej spoločnosti musia mať nejaký priestor a brať aj ich veci do úvahy. A KOVO zastupuje 

180-tisíc zamestnancov, to je veľká sila a takisto Konfederácia veľa ľudí a mali by nás brať vážne, lebo inak budeme ozaj 

diskutovať s ľuďmi, aby sa začali brániť a išli sme do zásadných protestov, ktoré ozaj vláda bude potom rozumieť." 

 

Peter Mútňan: 

 

"Dnes budete v Banskej Bystrici, aké sú podľa vás najväčšie problémy zamestnancov práve tu, v meste, aj celkovo v 

Banskobystrickom kraji." 

 

Emil Machyna: 

 

"Je to aj otázka miery nezamestnanosti, je to juh tohto kraja, kde je veľká miera, málo ľudí má prácu takú, ktorý by malo , i 

nízke mzdy sú tu, určite. A potom samozrejme dobudovanie infraštruktúry je potrebná, aby sem nejaký kapitál prišiel, aby 

tí ľudia mali dobrú prácu, bola aj vysoká konkurencieschopnosť a ľudia mohli zarábať viac, pýta si väčšie peniaze. To je 

cesta, ktorá by mala byť. A ak to vláda nevie urobiť, tak mala by sa poradiť s tými, ktorí sú kompetentní a to je občianska 

spoločnosť, či zamestnávateľov, zamestnancov, aby sme tie veci spoločne riešili. Aby ľudia mali pocit, že nie sú zbytoční, 

že len niečo sa navrhne, spraví tak, ako to niekto chce bez toho, aby sa s tými ľuďmi komunikuje. Niečo sa sľúbi, schváli 

a na druhej strane to neplatí. Aká potom dôvera, aká stabilita. Spoločnosť je rozhádaná, má problémy v očkovaní a v 

iných veciach a ešte tá sociálna nestabilita, zdražovanie, neskutočné energií a všetkých vecí, ako to majú ľudia zvládnuť? 

Ak človek je odkázaný sociálne, tak je prvý, ktorý začne demokraciu rozbíjať. Lebo nemá istoty a nevie sa spoľahnúť na 

to, ako ten život by sa mohol zlepšiť." 

 

Peter Mútňan: 
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"Ďakujem pekne za rozhovor." 

 

Emil Machyna: 

 

"Ďakujem aj ja, všetko dobré, prajem." 

 

Peter Mútňan: 

 

"Odborári plánujú v protestoch pokračovať aj budúcu stredu v Nitre a séria protestov vyvrcholí v Bratislave. My sme 

oslovili aj ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny, ktoré rešpektuje tieto aktuálne protesty odborárov. Hovorkyňa 

rezortu Eva Rovenská nás upozornila, resp. nám povedala, že dnes na sociálnom rokovaní tripartity plánujú títo partneri 

prerokovať aj spomínané požiadavky. Viac už v rozhovore." 

 

Eva Rovenská, hovorkyňa Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR: 

 

"Počas dvoch krízových rokov sa nám podarilo zvýšiť minimálnu mzdu rádovo o 10 percent, čo považujeme za úspešný 

krok. V porovnaní so susednými štátmi má Slovensko najvyššiu minimálnu mzdu a patrí ku krajinám s jej najvyšším 

rastom. Naďalej je našou prioritou pomáhať najmenej zarábajúcim a chrániť pracovné miesta vďaka Prvej pomoci a 

ďalšej finančnej podpore, ktorú poskytujeme." 

 

Späť na obsah 

 

2.9.  Protest proti novej súdnej mape 

 [TA3, 18:30; Hlavné správy; 13/10/2021;  Hana Kostelníková] 

 

Lucia Farkasová, moderátorka: 

 

"Dosť bolo súdnej mapy, dosť bolo Kolíkovej. Pred rezortom spravodlivosti protestovali stovky zamestnancov súdov." 

 

Alfonz Šuran, moderátor: 

 

"Tí nesúhlasia sa navrhovanou reformou justície. Požadujú zrušiť celý návrh, inak podľa nich hrozí, že vzniknú hladové 

doliny." 

 

Hana Kostelníková, redaktorka: 
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"Pred sídlom ministerky Kolíkovej sa opäť postavili sudcovia, zamestnanci krajského súdu a siedmich okresných súdov v 

Bratislave. Ide už o druhý protest proti súdnej mape, ktorá má zrušiť viacero okresných aj krajských súdov po celom 

Slovensku. Obávajú sa preto straty zamestnania a sťažených podmienok v práci." 

 

Ingrid Vrtošová, predsedníčka odborového zväzu justície: 

 

"Akonáhle sa zrušia, na nich sú naviazané ďalšie štátne inštitúcie a môže prísť k efektu, že opäť vytvoríme hladové doliny 

a tie mestá nám budú upadať." 

 

Mária Kolíková, ministerka spravodlivosti: 

 

"Navrhujeme zväčšenie obvodov vlastne z ôsmich na štyri, takže vlastne to znamená zachovanie všetkých pracovísk 

súdov. Neviem presne, že prečo je tu obava ohľadom straty práce." 

 

Hana Kostelníková: 

 

"S novou súdnou mapou však vznikne aj povinnosť cestovať. Sudcovia to nevidia reálne. Niektorí budú postavení pred 

voľbu, či sa kvôli práci presťahujú od rodiny." 

 

Ayše Pružinec Erenová, sudkyňa Krajského súdu v Bratislave: 

 

"Zamestnankyňa súdu s platom 713,50 brutto by musela 4.14 ráno vstáva na zastávke, aby 8.15, ani nie na ôsmu by to 

nestihla, prišla do Banskej Bystrice. Odpoveď pani ministerka na takúto hrôzu je, tak nech sa presťahuje. Nech predá svoj 

byt a nech sa presťahuje." 

 

Mária Kolíková: 

 

"Sa ráta s ročnou kompenzáciou na mesačnej báze 100 eur s ohľadom na to, že sú sťažené podmienky." 

 

Hana Kostelníková: 

 

"Súdna mapa nerobí problém len medzi zamestnancami v justícii, ale aj v koalícii. Šéf Sme rodina už pohrozil odchodom 

svojej strany." 

 

Mária Kolíková: 

 

"Rozprávame sa." 
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Hana Kostelníková: 

 

"K súdnej mape ešte stále pokračujú rozporové konania. Ministerka Kolíková sa v stredu stretla so zástupcami krajských 

a okresných súdov. Odborári s protestami nekončia. Budúci týždeň sa presunú pred Národnú radu." 

 

Späť na obsah 

 

2.10.  Vysoké školy by zo štátneho rozpočtu mali dostať menej ako minulý rok 

 [Rádio Slovensko, 12:00; Rádiožurnál Slovenského rozhlasu; 13/10/2021;  Katarína Ottová] 

 

Juraj Jedinák, moderátor: 

 

"O svoj podiel v rozpočte bojuje aj školstvo. Vysoké školy prechádzajú najväčšou reformou od Nežnej revolúcie. Zo 

štátneho rozpočtu by však mali dostať menej, ako vlani, a to o vyše 27 miliónov eur. Klesajúci trend má aj výhľad na 

nasledujúce roky. Ministerstvo financií ale tvrdí, že vysoké školy sa nemusia obávať. Dostanú vraj toľko, koľko budú 

reálne potrebovať. Podrobnosti pozná Katarína Ottová." 

 

Katarína Ottová, redaktorka: 

 

"Za posledných desať rokov stratilo Slovensko 40 percent populácie 19-ročných. Aktuálne v zahraničí študuje 16 percent 

našich vysokoškolákov. To následne ohrozuje stabilitu ekonomiky, verejných zdrojov, napĺňanie odvodových fondov. V 

návrhu štátneho rozpočtu sa však pre verejné vysoké školy počíta s medziročným poklesom o viac ako 27 miliónov eur. 

Predseda výkonnej rady Slovenskej akreditačnej agentúry Róbert Redhammer upozorňuje, že sa tak deje v čase veľkej 

reformy a veľkého tlaku na kvalitu vysokých škôl." 

 

Robert Redhammer, predseda výkonnej rady Slovenskej akreditačnej agentúry: 

 

"To spôsobí vážne problémy v prevádzke vysokých škôl a prepúšťanie. Žiaľ, ale vzhľadom na nastavenie legislatívne, to 

budú asi tí práve mladí ľudia, ktorí by mohli vniesť zmeny a tlak na kvalitu." 

 

Katarína Ottová: 

 

"Slovensko dáva na študenta iba 71 percent priemeru krajín OECD. Najviac našich študentov odchádza na vysoké školy 

do Českej republiky, kde dávajú vysokým školám 95 percent priemeru OECD. Dánsko napríklad 116 percent. Upozorňuje 

analytička agentúra Renáta Hall." 

 

Renáta Hall, analytička, Slovenská akreditačná agentúra: 
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"Ako prví sa začali prepúšťať zamestnanci, ktorí majú na starosti internacionalizáciu, čo je celý jeden komponent fondu 

obnovy. Plánuje sa vydávanie desiatok miliónov na štipendiá pre študentov, ale aj vedcov zo zahraničia a pokiaľ tie školy 

nebudú schopné sa o nich postarať, tak to bude veľmi krátkodobá investícia." 

 

Katarína Ottová: 

 

"Predseda školských odborárov Pavel Ondek pripomína, že keď sa robila racionalizácia siete a prepúšťanie v 

základných a stredných školách, rozpočet im nikto neznížil." 

 

Pavel Ondek, predseda Odborového zväzu pracovníkov školstva a vedy na Slovensku: 

 

"My to vnímame ako likvidácia rozvoja vysokých škôl." 

 

Katarína Ottová: 

 

"Predseda Študentskej rady vysokých škôl Filip Šuran sa pýta, ako si chce Slovensko udržať najkvalitnejších mladých 

ľudí." 

 

Filip Šuran, predseda Študentskej rady vysokých škôl: 

 

"Prichádza aj  otázka zvyšovania cien energií a môže to niektoré vysoké školy aj ohroziť." 

 

Katarína Ottová: 

 

"Reaguje štátny tajomník ministerstva školstva Ľudovít Paulis." 

 

Ľudovít Paulis, štátny tajomník ministerstva školstva: 

 

"Znižovanie objemu finančných prostriedkov pre vysoké školy, sa rozchádza so zámerom zabrániť odtoku talentov, 

zlepšenia vysokoškolského štúdia, pretože plánujeme a už sme začali robiť výrazné zmeny v oblasti vysokých škôl." 

 

Katarína Ottová: 

 

"Naopak, štátny tajomník rezortu financií Marcel Klimek tvrdí, že sa školy nemusia báť, že nebudú mať na svoj chod." 

 

Marcel Klimek, štátny tajomník ministerstva financií: 
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"Verejné vysoké školy budú vyfinancované na úrovni svojich potrieb. Zároveň aj ministerstvo školstva má revíziu 

výdavkov pre jednotlivé časti, kde sú aj vysoké školy." 

 

Späť na obsah 

 

2.11.  Odborári blokovali dopravu 

 [STV Jednotka, 16:00; Správy RTVS; 13/10/2021;  ] 

 

Jana Košíková, moderátorka: "Približne stovka odborárov dnes blokovala hlavný ťah na Donovaly a horský priechod 

Šturec. Po Košiciach, Poprade a Žiline tak zablokovali dopravu v Banskej Bystrici. Takýmto spôsobom chcú upozorniť 

vládu na postupné znižovanie životnej úrovne a sociálnych istôt zamestnancov. V ďalších protestných blokádach plánujú 

pokračovať na budúci týždeň v Nitre." 

 

Emil Machyna, predseda Rady OZ KOVO: "Je to tlak na vládu, lebo zhoršuje sa sociálna a ekonomická situácia väčšiny 

obyvateľov na Slovensku, či už to je minimálna mzda, či už sú to príplatky za nočné, soboty, nedele, alebo sú to 

dôchodcovia, dôchodkový vek, za ktorý sme bojovali. My nechceme nahnevať tie autá, určite nie. Preto je to len 

upozornenie, krátke zdržanie a chceme upozorniť, aby aj oni vedeli, že aj za vás sme tu." 

 

Eva Rovenská, hovorkyňa Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR: "Počas dvoch krízových rokov sa nám 

podarilo zvýšiť minimálnu mzdu rádovo o desať percent, čo považujeme za úspešný krok. Naďalej je našou prioritou 

pomáhať najmenej zarábajúcim a chrániť pracovné miesta vďaka Prvej pomoci a ďalšej finančnej podpore, ktorú 

poskytujeme." 

 

Späť na obsah 

 

2.12.  Odborári blokovali dopravu 

 [STV Dvojka, 17:30; Správy RTVS z regiónov; 13/10/2021;  ] 

 

Andrej Bálint, moderátor: "Približne stovka odborárov dnes blokovala hlavný ťah na Donovaly a horský priechod Šturec. 

Po Košiciach, Poprade a Žiline tak zastavili dopravu v Banskej Bystrici. Týmto spôsobom chcú upozorniť vládu na 

postupné znižovanie životnej úrovne a sociálnych istôt zamestnancov. V ďalších protestných blokádach plánujú 

pokračovať už na budúci týždeň v Nitre." 

 

Emil Machyna, predseda OZ KOVO: "Je to tlak na vládu, lebo zhoršuje sa sociálna a ekonomická situácia väčšiny 

obyvateľov na Slovensku, či už to je minimálna mzda, či už sú to príplatky za nočné, soboty, nedele, alebo sú to 

dôchodcovia, dôchodkový vek, za ktorý sme bojovali. My nechceme nahnevať tie autá, určite nie. Preto je to len 

upozornenie, krátke zdržanie a chceme upozorniť, aby aj oni vedeli, že aj za vás sme tu." 
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Eva Rovenská, hovorkyňa Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR: "Počas dvoch krízových rokov sa nám 

podarilo zvýšiť minimálnu mzdu rádovo o desať percent, čo považujeme za úspešný krok. V porovnaní so susednými 

štátmi má Slovensko najvyššiu minimálnu mzdu a patrí ku krajinám s jej najvyšším rastom. Naďalej je našou prioritou 

pomáhať najmenej zarábajúcim a chrániť pracovné miesta vďaka Prvej pomoci a ďalšej finančnej podpore, ktorú 

poskytujeme." 

 

Späť na obsah 

 

2.13.  Slovensko: Protesty proti novej súdnej mape 

 [JOJ, 19:30; Noviny TV JOJ; 13/10/2021;  Dárius Haraksin; Pavol Čertík; Diana Pavlisová; Iveta Marešová; Zaradenie: z domova] 

 

Ľuboš Sarnovský, moderátor: "Vo viacerých mestách Slovenska dnes protestovali zástupcovia súdov. Nepáči sa im 

súdna mapa, ktorou chce ministerstvo spravodlivosti zefektívniť fungovanie súdov. Niektorí zamestnanci sa už obzerajú 

po novej práci. Ministerka spravodlivosti ale ešte pripúšťa doladenie svojho návrhu." 

 

Viera Habová, podpredsedníčka odborov pri KS Bratislava: "Vážená pani ministerka, predstavené zmeny sú len vaším 

politickým rozhodnutím." 

 

Dárius Haraksin, redaktor: "Asistenti, sudcovia a ďalší zamestnanci súdov sa boja novej súdnej mapy. Strach, že im 

zrušia pracoviská, ich tak mal opäť do ulíc." 

 

Trenčín 

 

Pavol Čertík, redaktor: "Proti navrhovanej súdnej mape sa protestovalo aj pred Krajským súdom v Trenčíne. Podľa 

doterajšieho návrhu by mal v Trenčianskom kraji zaniknúť Okresný súd v Partizánskom, Bánovciach nad Bebravou, 

Považskej Bystrici a Krajský súd v Trenčíne." 

 

Michal Turák, zamestnanec Krajského súdu v Trenčíne: "Zamestnanci nesúhlasia so zrušením Krajského súdu v 

Trenčíne z dôvodu, že je tu zachovaná špecializácia." 

 

Nitra 

 

Diana Pavlisová, redaktorka: "Pred súdom v Nitre ráno protestovala vyše stovka zamestnancov." 

 

Protestujúci: "Do Bystrice nejdeme, krajský súd si nedáme." 

 

Diana Pavlisová: "Ľuďom sa nepáči, že po novom by mal byť Krajský súd presunutý z Nitry do Banskej Bystrice. Tunajší 

súd je pritom vyťažený, trestné či civilné pojednávania bývajú dennodenne." 
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Čadca 

 

Iveta Marešová, redaktorka: "Aj Kysučania prišli vyjadriť svoj nesúhlas s tým, že by im mali zrušiť ich Okresný súd v 

Čadci." 

 

Michal Časnocha, vyšší súdny úradník: "Argumentujeme tým, že máme zachovanú špecializáciu sudcov, teda dostatočný 

počet, tiež navrhujeme, aby bolo k súdu pričlenené okres Kysucké Nové Mesto." 

 

Iveta Marešová: "Pracovníkov tohto súdu prišli podporiť v ich proteste primátori a starostovia z celého regiónu." 

 

Košice 

 

Jozef Kačmáry, redaktor: "Proti návrhu ministerky sa dnes postavili aj zamestnanci košického Krajského súdu. Ten tu 

funguje už 38 rokov a za ten čas riešili tisíce najzávažnejších prípadov." 

 

Anna Pančurová, hovorkyňa súdov v Košiciach: "Tento Krajský súd bude zrušený. Bude existovať iba Krajský súd v 

Prešove." 

 

Jozef Kačmáry: "Podľa nich, z prekreslenia súdnej mapy vznikla nepochopiteľná maľba, ktorá diskriminuje nielen 

zamestnancov, ale aj účastníkov konaní." 

 

Anna Pančurová: "Predstavte si, že na odvolací súd to budú musieť napríklad účastníci konania z obvodu Okresného 

súdu Rožňava cestovať do Prešova." 

 

Jozef Kačmáry: "Jej jediným argumentom vraj bolo - Prešov je dopravným uzlom." 

 

Anna Pančurová: "Neviem ako, lebo vlakom je dostupný tak, že treba v Kysaku presadať." 

 

(začiatok ankety) 

 

Zamestnanci Krajského súdu Košice 

 

Opýtaná: "Ja napríklad dochádzam 50 kilometrov a neviem si predstaviť, že by som dochádzala ešte ďalších 40 do 

Prešova." 

 

Opýtaný: "Veľa ľudí tuná má rodiny, deti ráno nesú do škôlky, do škôl." 
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(koniec ankety) 

 

Jozef Kačmáry: "Mnohí dlhoroční odborní zamestnanci uvažujú aj nad výpoveďami. Neuznávajú ani argument ministerky, 

že treba roztrhať rodinné nite." 

 

Anna Pančurová: "Takisto je to bežné v školstve, nikto nevyčíta hercom, že pracujú spoločne." 

 

Dárius Haraksin: "Stop súdnej mape, dosť bolo ignorácie, s týmito heslami sa protestovalo aj v Bratislave, a to priamo 

pred ministerstvom spravodlivosti. Aj táto sudkyňa sa prišla zastať zamestnancov. Použila príklad súdnej asistentky, ktorú 

zrušenie súdu zlikviduje." 

 

Ayše Pružinec Eren, sudkyňa Krajského súdu Bratislava: "Zamestnankyňa súdu s platom 713,50 brutto by musela 4:14 

stáť ráno na zastávke, aby 8:15, ani nie na ôsmu, by to nestihla, prišla do Banskej Bystrice." 

 

Dárius Haraksin: "Sú aj takí, ktorí nečakali a radšej zutekali." 

 

JUDr. Ingrid Vrkočová, predsedníčka odb. zv. Zamestnancov justície: "Odišli a sedia za, trebárs v potravinách za 

pokladňou." 

 

Neuvedená: "Budem si hľadať inú prácu." 

 

Mária Kolíková, ministerka spravodlivosti SR: "Je tu vytváraná nejaká emocionálna predstava, ktorá proste nie je v súlade 

s tým, čo je navrhované." 

 

Dárius Haraksin: "Ministerka najprv rokovala so zástupcami krajských súdov, potom okresných. Rokovania na 

ministerstve vnímajú obe strany naopak. Odborári hovoria, že ich ministerka nepočúva, Mária Kolíková tvrdí pravý opak." 

 

Mária Kolíková: "Podľa mňa to je dôležité, že to rozporové konanie prebehlo. Z mojej strany ja si viem predstaviť aj ešte 

ďalšie alternatívy, ktoré určite predložím v najkratšom čase a budem ich aj verejne prezentovať." 

 

Dárius Haraksin: "Krajské štáby a Dárius Haraksin, televízia JOJ." 

 

Späť na obsah 

 

2.14.  Protesty proti novej súdnej mape pokračujú 

 [STV Jednotka, 19:00; Správy RTVS; 13/10/2021;  Miroslav Řádek] 
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Viliam Stankay, moderátor: "Odborový zväz justície protestoval pred ministerstvom spravodlivosti proti reforme súdov. 

Nesúhlas so zámermi ministerky Marie Kolíkovéj s novou súdnou mapou vyjadrili aj zamestnanci ďalších súdov v 

regiónoch." 

 

Miroslav Řádek, redaktor: "Protestujúci odmietajú výšku finančnej kompenzácie pre dochádzajúcich zamestnancov. 

Problém vidia aj v dochádzaní na pojednávania na iné súdy." 

 

Viera Habová, podpredsedníčka odborového zväzu Krajského súdu Bratislava: "Pani ministerka chce presadzovať 

špecializáciu. Treba na malých súdoch zistiť, čo tam je potrebné, aké veci sú tam preferované. Sú súdy, kde sú naozaj 

možno viacej trestné veci, kde sú možno civilné súdy, ale to sú skorej tie okresné súdy. Krajské súdy majú skoro všetky 

špecializáciu." 

 

Miroslav Řádek: "Dôjsť by tiež mohlo k znižovaniu celkového počtu zamestnancov a k poklesu miezd." 

 

 "Ingrid Vrkočová, predsedníčka Odborového zväzu zamestnancov justície" 

 

 "Dôvodovka hovorí takmer o tristo zamestnancoch justície, ktorí vlastne z opustia rady justície." 

 

Miroslav Řádek: "Protestovali aj zamestnanci Okresného súdu v Námestove. Pridalo sa k nim dvadsať starostov z 

okolitých obcí. Podľa novej súdnej mapy by mal na Orave zostať len súd v Dolnom Kubíne, teda v okrese, ktorý je zo 

všetkých troch počtom obyvateľov najmenší. Na protest v Košiciach prišlo vyše sto zamestnancov, odmietajú presun 

Krajského súdu do Prešova." 

 

Anna Pančurová, hovorkyňa Krajského súdu v Košiciach: "Vo všetkých materiáloch, ktoré mali toto rozhodnutie 

ministerstva spravodlivosti odôvodňovať, sme hľadali nejaký argument, kvôli ktorému by sme mohli považovať toto 

rozhodnutie za rozumné, efektívne a adekvátne, a bohužiaľ nikde sme taký relevantný argument nenašli." 

 

Miroslav Řádek: "Ministerka spravodlivosti je pripravená o výhradách odborárov diskutovať." 

 

Mária Kolíková, ministerka spravodlivosti SR (nom. SaS): "Ja mám veľkú snahu, samozrejme, aby všetky detaily boli tak 

dopracované, aby to vyhovovalo všetkým inštitúciám, ktorých sa to dotýka." 

 

Miroslav Řádek: "Nesúhlas s návrhom novej súdnej mapy vyjadrili protestami v ďalších šiestich mestách na Slovensku - v 

Nitre, v Topoľčanoch, v Trenčíne, vo Veľkom Krtíši, v Námestove, v Čadci a v Ružomberku." 

 

Späť na obsah 

 

2.15.  Vláda chce hospodáriť lepšie 
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 [TA3, 13:30; Ekonomika; 13/10/2021;  ] 

 

Marek Mašura, moderátor: "Každú jeseň sme svedkami veľkej diskusie o rozpočte. Inak to nie je ani tento rok. K 

navrhovanému hospodáreniu sa vyjadrili už zamestnávatelia, odborári, ale aj opozícia. V našej relácii samozrejme 

dostanú slovo ekonómovia. Na moje otázky k návrhu rozpočtu na budúci rok bude odpovedať Radovan Ďurana, analytik 

INESS, s ktorým sa v tejto chvíli spájam. Pán Ďurana, prajem vám príjemný dobrý deň." 

 

Radovan Ďurana, analytik INESS: "Dobrý deň prajem." 

 

Marek Mašura: "Ja náš rozhovor začnem úplne jednoduchou otázkou, aby sme túto tému priblížili aj tým divákom, ktorým 

slovom rozpočet veľa nehovorí. Tak skúsme aj im vysvetliť, prečo sa o návrhu rozpočtu hovorí ako o zákone roka a prečo 

v podstate každý rok je okolo toho navrhovaného hospodárenia taká veľká diskusia." 

 

Radovan Ďurana: "Pochopiteľne, rozpočet je veľké politikum i napriek tomu, že viac ako tri štvrtiny výdavkov sú vopred 

dané a predpísané. To znamená, rozpočet sa nikdy nepíše tak, že by sa písal na čistý papier, ale viac-menej vláda ho 

vždy len trochu upravuje. V niektorých položkách pridá, v niektorých uberie. Ako sme to počuli teraz, je to napríklad pri 

platbe za poistencov štátu do zdravotníctva. A akoby tieto malé detaily, o ktorých môže vláda rozhodovať, tak sú vlastne 

predmetom politickej súťaže. A táto súťaž vlastne trvá od februára, kedy sa ten rozpočet začína zostavovať, až do 

momentu jeho vyhlásenia. Pretože vždy, keď je vo vláde koalícia, tak každá strana si dáva pozor, že či jej ministerstvo 

dostalo pridané o toľko isto percent, ako ministerstvo inej strany. A z tohto vyplýva viac-menej to napätie. Inak, akékoľvek 

veľké reformy alebo veľké výdavky, ktoré by vláda chcela urobiť, tak ich musí urobiť prostredníctvom predstavenia 

zákonov, muselo by to prejsť cez parlament. Takže toto sú skôr výdavkovo menšie veci, ale sú politicky citlivé." 

 

Marek Mašura: "My sme sa podrobnejšie detaily toho naplánovaného hospodárenia na budúci rok dozvedeli až tento 

týždeň. Až približne od pondelka poznáme konkrétnejšie čísla, o ktorých budú teda ešte rokovať aj politici. A ten dôvod, 

prečo to spomínam, je, že piatok pätnásty október je takpovediac hraničný termín, kedy musí ísť zákon roka do 

parlamentu, aj na posúdenie Európskej komisii. Nebolo to tento rok takpovediac na poslednú chvíľu, keď hovoríme o tej 

príprave návrhu rozpočtu, alebo je to takpovediac v štandardnom procese, keď sa čísla dozvieme päť dní pred tým 

hraničným termínom?" 

 

Radovan Ďurana: "Ja ako analytik by som si samozrejme prial mesačnú rezervu, aby sme aj túto reláciu mohli vysielať po 

tom, ako som týždeň mohol študovať zhruba štyristo strán tohto materiálu a hľadať v ňom súvislosti, ale realita je taká, 

ako je. Je to viac-menej už otázka posledných piatich – siedmich rokov, keď je ten rozpočet zverejňovaný na poslednú 

chvíľu. A zažili sme už aj horšie roky ako bol tento, keď ten rozpočet bol predložený ešte o pár dní neskôr. Ale je dobré, 

že existuje ten fixný termín, ten pätnásty október. Na tom rozpočte sa podieľajú desiatky až stovky ľudí, ktorí sa hádajú a 

majú problém sa dohodnúť, ale s blížiacim sa termínom jednoducho niektoré rozhodnutia musia padnúť a nakoniec sa 

ten rozpočet uzavrie. Ale od toho je potom rokovanie vo vláde aj v parlamente, aby sa tie nedostatky vyhladili alebo 

zhoršili." 
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Marek Mašura: "Je jedno číslo v návrhu rozpočtu, ktoré ekonómov zaujíma zrejme najviac, a ja hovorím teraz o 

odhadovanej výške deficitu na budúci rok. Skôr, než sa pozrieme na to číslo, ktoré môžeme nájsť v tom návrhu, prečo je 

vlastne deficit taká dôležitá téma? Prečo to ekonómov vlastne zaujíma?" 

 

Radovan Ďurana: "Ten rozpočet má štyristo strán a je v ňom uvedených asi päťtisíc rôznych čísel a vytiahnuť, venovať sa 

všetkým sa nedá. A ten deficit je dôležitý alebo je používaný hlavne preto, že sa dá zjednodušiť to rozpočtové úsilie alebo 

rozpočtový prístup vlády. Jednoducho vlády, ktoré zvyšujú deficit alebo udržiavajú vysoký deficit, tak tým vyjadrujú nejakú 

fiškálnu politiku. Vlády, ktoré sa snažia znižovať deficit alebo dostať sa do prebytku, zase preferujú nejakú zodpovednosť 

a dlhodobú udržateľnosť vo verejných financiách. Takže my vlastne vidíme v tom čísle úsilie vlády vo vzťahu k stabilite a 

udržateľnosti verejných financií." 

 

Marek Mašura: "Podľa toho aktuálneho návrhu ministra financií by mala byť maximálna výška deficitu na budúci rok 

približne päť percent výkonu ekonomiky. Čo nám toto číslo hovorí?" 

 

Radovan Ďurana: "Tak toto číslo hovorí to, že vláda chce aj v budúcom roku minúť o viac ako päť miliárd eur nad rámec 

toho, čo získa na transferoch z Európskej únie a hlavne na daňových a odvodových príjmoch daňových poplatníkov, to 

znamená zväčšuje tú sekeru, ktorá je dlhodobo zaťatá. Slovensko za svoju históriu nikdy nemalo prebytkový rozpočet, 

vždycky si muselo požičiavať, je to taký chronický deficitár. A tento deficit by mal byť nižší ako tohtoročný, ktorý by mal 

skončiť niekde okolo sedem a pol percenta HDP, ale treba povedať, že ten pokles deficitu nie je preto, že by vláda 

významne upratovala alebo znižovala výdavky, je neskôr ťahaný hlavne tým, že ekonomika bude silno rásť a generovať 

rastúce daňové a odvodové príjmy a ony vlastne samé budú znižovať deficit." 

 

Marek Mašura: "Ešte ma zaujíma jedna vec. Keďže minister financií povedal, že deficit bude päťpercentný iba v tom 

prípade, ak sa koalícia dohodne na troch prioritách – dôchodkovej reforme, výdavkových stropoch a dlhovej brzde. V 

opačnom prípade bude deficit menší, teda menej ako štyri a pol percenta výkonu ekonomiky. Skúsme aj toto vysvetliť, čo 

tým vlastne minister financií myslí, aby aj bežný divák sa v tejto téme takpovediac, zorientoval." 

 

Radovan Ďurana: "Priznám sa, pre mňa je toto vyhlásenie tak zvláštne a nečitateľné, že ako ekonóm k nemu nemám 

moc čo povedať, iba to, že jeden ten deficit akoby dáva politikom viac možností minúť a druhý je prísnejší na tých 

politikov. Ale predpokladám, že tu ide opäť o to koaličné vyjednávanie, ktorá strana bude mať viac, ktorá menej. Ale znie 

to ako obchodovanie na trhu – keď vy spravíte to, tak ja vám pustím viacej peňazí a viacej zadlžím Slovensko. A táto 

logika, tejto logike moc nerozumiem." 

 

Marek Mašura: "No dobre, ale z vášho pohľadu ako ekonóma a odborníka na verejné financie by teda nebolo lepšie, keby 

ten deficit bol na úrovni štyri celé tri desatiny percenta?" 

 

Radovan Ďurana: "Bolo by to dobré, ale nikde nie je napísané, že nemôžeme mať štyri celá tri percenta a zároveň aj tie 

opatrenia, ktoré sú spomínané. My by sme mohli mať aj daňové stropy alebo daňové výdavky, respektíve limit na 
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výdavky, výdavkové stropy, a tie vlastne teraz veľmi potrebujeme. Takže ja by som bral tú možnosť, ktorá neni uvedená v 

tej vete, a to znamená výdavkové stropy, dôchodková reforma a deficit štyri celá tri." 

 

Marek Mašura: "Prečo je podľa vás dôležité presadiť aj dôchodkovú reformu, aj výdavkové stropy a aj dlhovú brzdu, teda 

zmeny v týchto troch prioritách takpovediac?" 

 

Radovan Ďurana: "Takto. Dôchodková reforma už teraz nie je tak kľúčovým bodom, pretože už bolo schválené vlastne 

zrušenie stropu veku odchodu do dôchodku. Teraz sa jedná hlavne o rodičovský dôchodok. To je vlastne taký nedostatok 

tohto rozpočtu, že ten sa tu ani nespomína. Ale je to aj kvôli tomu, že s jeho výdavkami sa počíta až od roku 2023. A ja by 

som bol rád, keby sa vláda konečne dohodla na tom, že ak ten rodičovský dôchodok bude, tak nebude tak drahý, ako bol 

navrhnutý, pretože v tej súčasnej podobe on vlastne znamená zvýšenie daňového, odvodového zaťaženia obyvateľov. 

Výdavkové stropy sú dôležité práve preto, že teraz ekonomika rastie, teraz budeme opäť zažívať tie silné rasty daňových 

príjmov, to, čo sme videli v rokoch 2014 až 2018, a vtedy ich vláda nevyužila na to, aby dostala rozpočet na nulu alebo do 

prebytku, ale naopak, zvyšovala výdavky. A tie výdavkové stropy by teraz predstavovali taký kontrolný mechanizmus, 

ktorý by zabránil tomu vymýšľaniu nových výdavkov, ale by tlačil vládu do zodpovednejších rozpočtov." 

 

Marek Mašura: "Ja sa ešte vrátim k tomu, čo ste povedali pred chvíľou, a teda k našej hlavnej téme, a tou je deficit. 

Zaujíma ma, keďže ste povedali, že by ste ten deficit radi videli čo najnižší, ak som teda správne pochopil. Skúsme to aj 

povedať na takých konkrétnejších príkladoch, kde by teda mohla vláda urobiť niečo lepšie. Vieme, že máme príjmovú a 

výdavkovú stranu, čiže deficit sa dá vlastne znižovať buď vyššími príjmami alebo nižšími výdavkami. Tak zrejme máte aj 

nejakú konkrétnejšiu predstavu, čo by teda mala vláda urobiť." 

 

Radovan Ďurana: "No my sa musíme hlavne vyliečiť z toho šoku, pandemického šoku, ktorý spôsobil to, že verejné 

výdavky vzrástli o štyri percentá HDP. To bol obrovský skok, ktorý sa v istom momente dal obhájiť tým, že sa financoval 

kurzarbeit, financovalo sa testovanie, očkovanie a podobne, ale teraz vláda počíta s omnoho menšími výdavkami už v 

objeme trištvrte miliardy eur, ale tie výdavky sa nedostali nazad tam, kde boli v roku 2019, ony sú naďalej veľmi vysoké. 

Čiastočne ich budú zvyšovať v budúcom alebo v nasledujúcich rokoch výdavky plánu obnovy, ale ani to neospravedlňuje 

ten skok. Takže problém je ten, že my sme túto krízu prežili s tým, že sme ešte navyšovali dávky, to je dedičstvo rozpočtu 

na rok 2020, a vlastne sme nikde neškrtili, nikde nedochádzalo k nejakému obmedzeniu kvôli tej kríze, ale jednoducho sa 

povedalo – požičiame si a zafinancujeme to z dlhu. A teraz sa očakáva, že sa vrátime do starého normálu, ale pokiaľ my 

budeme zostavovať takéto rozpočty bez opatrení, a tam tie opatrenia sú veľmi ojedinelé v tomto rozpočte, tak jednoducho 

sa tá hranica alebo tá úroveň rozpočtu posunie vyššie a vláda nakoniec bude zvyšovať dane, aby dobehla tie poskočené 

výdavky. Takže dnes tam máme deficit, ale my nevidíme zásobník úspor, z ktorých by vláda dokázala ten deficit v 

nasledujúcich rokoch zvrátiť. A keď sa raz dostane do platnosti dlhová brzda, tak potom bude mať vláda veľký problém 

splniť tie kritériá, ktoré sú v nej napísané." 

 

Marek Mašura: "Zásobník úspor. Spomínali ste, že by ho mala mať vláda takpovediac nachystaný. Čo by v ňom malo 

byť?" 
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Radovan Ďurana: "To je viac-menej politické rozhodnutie, pretože ako na začiatku toho rozhodnutia by malo stáť to – 

áno, chceme vrátiť verejné výdavky tam, kde boli, alebo na nejakú úroveň, kde môžeme povedať, že sú efektívne. Ale my 

máme krízu a my sme teraz masívne napríklad museli dotovať železničné spoločnosti, aby pokračovali v podstate vo 

veľkých objemoch, ktoré si nemôžeme dovoliť a nie sú efektívne. Takže naprieč všetkými rezortami a naprieč všetkými 

sektormi by vláda musela diskutovať o tom, kde tých desať percent svojich výdavkov alebo pätnásť percent svojich 

výdavkov zníži, aby sa dostala na úroveň rozpočtu, ktorý nevyžaduje radikálne zvyšovanie daní a odvodov, pretože to 

radikálne zvyšovanie daní a odvodov by pochopiteľne brzdilo ďalší ekonomický rast." 

 

Marek Mašura: "Poďme sa ešte pozrieť podrobnejšie na ten navrhovaný deficit na budúci rok. Vieme, že vlastne 

hovoríme o dvoch možných číslach – buď približne päť percent výkonu ekonomiky, alebo štyri celé tri desatiny percenta. 

Uvidíme, ako to celé dopadne po tej diskusii. Ale mňa zaujíma, aké je riziko, že to hospodárenie bude nakoniec horšie, 

než naplánoval minister financií, a aké je naopak takpovediac pozitívne riziko, že ten deficit bude nakoniec menší." 

 

Radovan Ďurana: "Tak teraz je odpoveď veľmi jednoduchá. Bude to závisieť najviac, alebo to najväčšie riziko spočíva v 

tom, ako sa ďalej bude vyvíjať pandémia, do akej miery bude zavretá ekonomika, koľko bude štát musieť vyplácať na 

kurzarbeite a do akej miery podniky nebudú alebo firmy nebudú môcť robiť to, čo by normálne robili, pretože toto 

ovplyvňuje aj daňové a odvodové príjmy a to ovplyvňuje aj výdavky štátu. Ale ja tam vidím veľké riziko aj na strane 

výdavkov, pretože odborári to povedali veľmi jednoznačne, v rokoch 2019 až 2020 rástli mzdy vo verejnej správe o osem 

až desať percent, ale v roku 2021 už nerástli a odborári nesúhlasia s týmto stavom. Ja vzhľadom na vysokú infláciu, 

ktorá aktuálne bude, aj nasledujúci rok bude, tak sa obávam tohto tlaku na mzdy zamestnancov vo verejnom sektore a 

táto výdavková strana rozpočtu môže ten deficit posunúť ďalej." 

 

Marek Mašura: "Zobrali ste mi takpovediac z úst otázku, ktorú som sa chcel opýtať ako nasledovnú. Zaujímalo ma, čo 

vlastne hovoríte na odborárov. Tak poďme sa pozrieť ešte ďalej na to, čo dnes prinieslo rokovanie tripartity. Počuli sme 

to pred chvíľou aj v príspevku. Združenie miest a obcí, teda starostovia a primátori, chcú viac peňazí. Hovoria, že majú 

stále viac kompetencií a príjmy rovnaké. Tak ako vnímate tento názor?" 

 

Radovan Ďurana: "Tak toto je taký evergreen slovenskej politiky. Bohužiaľ, doteraz sa vlády nedokázali dohodnúť so 

samosprávou, akým spôsobom urobiť audit, respektíve že by ho skutočne urobili, aby toto už nebol politický spor, ale aby 

to bol spor na úrovni dát, kde by sa ukázalo, či sú tie prenesené právomoci zafinancované dostatočne alebo nie. Zároveň 

ale sa tým abstrahuje od tej jednej možnosti, ktorú máme, a tie samosprávy majú daňové právomoci, môžu ovplyvňovať 

svoje dane, a ja by som bol rád, keby mali možnosť zasahovať aj do sadzieb daní, ktoré sa týkajú napríklad ekonomickej 

aktivity firiem, nielen cez dane z nehnuteľností, aby boli viac vtiahnuté do toho ekonomického diania. Pretože dnes sú 

vlastne v situácii, keď viac ako tri miliardy eur dostávajú automaticky prevodom z dane z príjmov fyzických osôb v 

podstate bez ohľadu na to, aká je ich aktivita na ich území." 
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Marek Mašura: "O tom, čo si myslia sociálni partneri o návrhu rozpočtu na budúci rok, hovoril Radovan Ďurana, analytik 

spoločnosti INESS. Ďakujem vám veľmi pekne za váš čas." 

 

Radovan Ďurana: "Ďakujem za pozvanie. Pekný deň prajem." 

 

Späť na obsah 

 

2.16.  Stručne z domova – Protest odborárov 

 [Rádio Slovensko, 18:00; Rádiožurnál Slovenského rozhlasu; 13/10/2021;  Jana Belovičová; Zaradenie: z domova] 

 

Jana Belovičová, redaktorka: "Zhruba stodvadsať odborárov dve hodiny protestovalo na hlavnej ceste Banská Bystrica-

Donovaly. Chceli poukázať a zároveň odmietnuť postupné znižovanie životnej úrovne a sociálnych štandardov. Ďalšie 

demonštrácie plánujú v Nitre a Bratislave." 

 

Späť na obsah 

 

2.17.  Peniaze pre školstvo 

 [Rádio Slovensko, 18:00; Rádiožurnál Slovenského rozhlasu; 13/10/2021;  Katarína Ottová] 

 

Juraj Jedinák, moderátor: "O svoju čiastku v rozpočte bojuje aj školstvo. Vysokým školám hrozí, že dostanú menej ako 

vlani, a to o vyše dvadsaťsedem miliónov eur. Klesajúci trend má aj výhľad na nasledujúce roky. Pritom vysoké školy 

prechádzajú najväčšou reformou od Nežnej revolúcie. Ministerstvo financií ale tvrdí, že sa nemusia obávať, dostanú vraj 

toľko, koľko budú reálne potrebovať." 

 

Katarína Ottová, redaktorka: "Za posledných desať rokov stratilo Slovensko štyridsať percent populácie 

devätnásťročných. To ohrozuje stabilitu ekonomiky, verejných zdrojov, napĺňanie odvodových fondov. V návrhu štátneho 

rozpočtu sa však pre verejné vysoké školy počíta s medziročným poklesom o viac ako dvadsaťsedem miliónov eur. 

Predseda výkonnej rady Slovenskej akreditačnej agentúry Robert Redhammer upozorňuje, že sa tak deje v čase veľkej 

reformy a veľkého tlaku na kvalitu vysokých škôl." 

 

Robert Redhammer, predseda výkonnej rady Slovenskej akreditačnej agentúry: "To spôsobí vážne problémy v prevádzke 

vysokých škôl a prepúšťanie. Žiaľ ale vzhľadom na nastavenie legislatívne to budú asi tí práve mladí ľudia, ktorí by mohli 

vniesť zmeny a tlak na kvalitu." 

 

Katarína Ottová: "Slovensko dáva na študenta iba sedemdesiatjeden percent priemeru krajín OECD. Aktuálne študuje v 

zahraničí šestnásť percent našich mladých ľudí. Najviac ich je v Českej republike, kde dávajú vysokým školám 

deväťdesiatpäť percent priemeru OECD. Dánsko napríklad stošestnásť percent. Upozorňuje analytička agentúry Renáta 

Hall." 
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Renáta Hall, analytička Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo: "Ako prví sa začali prepúšťať zamestnanci, 

ktorí majú na starosti internacionalizáciu, čo je celý jeden komponent fondu obnovy. Plánuje sa vydávanie desiatok 

miliónov na štipendiá pre študentov, ale aj vedcov zo zahraničia. Pokiaľ tie školy nebudú schopné sa o nich postarať, tak 

to bude veľmi krátkodobá investícia." 

 

Katarína Ottová: "Predseda školských odborárov Pavel Ondek pripomína, že keď sa robila racionalizácia siete a 

prepúšťanie v základných a stredných školách, rozpočet im nikto neznížil." 

 

Pavel Ondek, predseda Odborového zväzu pracovníkov školstva a vedy: "My to vnímame ako likvidácia rozvoja vysokých 

škôl." 

 

Katarína Ottová: "Predseda Študentskej rady vysokých škôl Filip Šuran sa pýta, ako chce Slovensko udržať 

najkvalitnejších mladých ľudí." 

 

Filip Šuran, predseda Študentskej rady vysokých škôl: "Prichádza aj otázka zvyšovania cien energií a môže to niektoré 

vysoké školy aj ohroziť." 

 

Katarína Ottová: "Štátny tajomník ministerstva školstva Ľudovít Paulis." 

 

Ľudovít Paulis, štátny tajomník Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR: "Znižovanie objemu finančných 

prostriedkov pre vysoké školy sa rozchádza so zámerom zabrániť odtoku talentov, zlepšenia vysokoškolského štúdia, 

pretože plánujeme a už sme začali robiť výrazné zmeny v oblasti vysokých škôl." 

 

Katarína Ottová: "Na svoj chod školy dostanú – reaguje štátny tajomník rezortu financií Marcel Klimek." 

 

Marcel Klimek, štátny tajomník Ministerstva financií SR: "Verejné vysoké školy budú vyfinancované na úrovni svojich 

potrieb. Zároveň aj ministerstvo školstva má revíziu výdavkov pre jednotlivé časti, kde sú aj vysoké školy." 

 

Späť na obsah 

 

2.18.  Protesty proti reforme súdnej mapy 

 [Rádio Slovensko, 18:00; Rádiožurnál Slovenského rozhlasu; 13/10/2021;  Tobiáš Petra] 

 

Juraj Jedinák, moderátor: "Sudcovia a zamestnanci súdov majú obavy z prepúšťania a dochádzania za prácou z jedného 

okresu do druhého. Vo viacerých mestách protestovali proti reforme súdnej mapy. Ani jej najnovšia verzia podľa nich 

nerieši viaceré problémy v justícii. Ministerka spravodlivosti si vypočula zásadné pripomienky a navrhla aj riešenia. 

Zástupcovia súdov ich však odmietli a žiadajú stiahnuť celú súdnu mapu." 
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Tobiáš Petra, redaktor: "Zamestnancov krajských a okresných súdov nový návrh súdnej mapy nepresvedčil. Zmeny sú 

podľa nich len politickým rozhodnutím ministerky spravodlivosti a neriešia skutočné problémy v justícii. Podpredsedníčka 

odborového zväzu Krajského súdu v Bratislave Viera Habová tvrdí, že skutočná reforma by mala vyzerať inak." 

 

Viera Habová, podpredsedníčka odborového zväzu Krajského súdu Bratislava: "Výmenou výpočtovej techniky, 

zdokonaľovaním systémov, ktoré sú momentálne nefunkčné. Toto sú podľa nás prekážky, ktoré bránia v rýchlosti, v 

modernizácii a rozvoji justície. Pani ministerka, na základe tohoto vás žiadame o stiahnutie celej súdnej mapy." 

 

Tobiáš Petra: "Návrh Márie Kolíkovej hovorí o reorganizácii sudov. Po novom by však napríklad Košice prišli o krajský 

súd, ktorý sa presťahuje do Prešova. Podľa Viery Tomkovej z odborov na Krajskom súde v Košiciach dokonca hrozí, že 

o prácu môžu prísť administratívni pracovníci." 

 

Viera Tomková, zástupkyňa odborov Krajského súdu Košice: "Dajú sami výpoveď určite, pretože pri takomto by nezvládli 

dochádzanie. Ja napríklad dochádzam päťdesiat kilometrov a neviem si predstaviť, že by som dochádzala ešte ďalších 

štyridsať do Prešova." 

 

Tobiáš Petra: "Podobne reaguje aj pani Tamara, ktorá pracuje ako asistentka na Krajskom súde v Trenčíne. Po prijatí 

novely by však musela cestovať do Žiliny." 

 

Tamara, asistentka na Krajskom súde Trenčín: "Pokiaľ by mi aj boli preplácané náklady na dopravu, tak nebudem môcť 

dochádzať za tou prácou z časového hľadiska, pretože jednoducho máme rodiny." 

 

Tobiáš Petra: "Ministerka spravodlivosti Mária Kolíková si so sudcami opäť sadla za jeden stôl. Tvrdí, že napriek viacerým 

jej návrhom kompromis hľadali ťažko. Základom súdnej mapy je podľa nej väčšia efektivita súdov a odbornosť." 

 

Mária Kolíková, ministerka spravodlivosti SR: "Tam je ťažké nájsť zhodu, takže akokoľvek ja potom ponúkam aj 

alternatívy, ktoré súvisia s tými pripomienkami, ktoré zaznievajú, tak tá vlastne kľúčová pripomienka je, že je dôležité, aby  

to pracovisko malo plnú, keď to tak mám povedať, nejakú subjektivitu. A akékoľvek iné riešenie, ktoré vlastne znamená 

spájanie obvodov a zabezpečenie potom plnej špecializácie pre všetky hlavné agendy, tak o tom to potom bohužiaľ nie 

je, nie je tu debata." 

 

Tobiáš Petra: "Zástupcovia súdov žiadajú celý návrh stiahnuť. Šéfka rezortu im odkázala, že čoskoro opäť predstaví 

ďalšie úpravy, celú reformu však rušiť nechystá." 

 

Späť na obsah 

 

2.19.  Skúška Kotlebom 
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 [Plus 7 dní; 41/2021; 14/10/2021; s.: 10,11,12; Juliána Bieliková ; Zaradenie: AKTUÁLNE] 

 

Minister vnútra dostal právo vymieňať policajných funkcionárov, ako sa mu zachce 

 

Lebo Fico! Tak znie výhovorka, prečo potrebovala vládna koalícia novelizovať zákon o štátnej službe. Najnovšie tak môžu 

ministri a šéfovia služobných úradov vyhadzovať štátnych zamestnancov bez udania dôvodu. Pre ,,malú" zmenu z dielne 

Lukáša Kyselicu (OĽaNO) sa to bude týkať aj Policajného zboru. Pri čistení augiášovho chlieva zaprataného ľuďmi "od 

Bödöra" sa vládna koalícia ako obvykle zabudla zamyslieť nad tým, čo sa v súvislosti s takouto zmenou zákona môže 

stať v budúcnosti. Budú svoju novelu obhajovať aj vtedy, ak sa do vlády dostanú extrémisti? Ak bude policajných 

funkcionárov odvolávať podľa vlastných hodnotových kritérií Milan Mazurek alebo Marian Kotleba? A na kritiku odpovedia 

iba: My sme si ten zákon neschválili. 

 

ČISTKY NA POLÍCII 

 

Po odchode Petra Kovaříka z postu policajného prezidenta na jeho miesto dočasne nastúpil šéf Lynx Commanda Štefan 

Hamran. A ten chce pre zvýšenie dôveryhodnosti polície nielen systémové, ale aj personálne zmeny. ,,Policajný zbor sa 

čistí zhora dole. Je to bolestivé, lebo tam máme najviac politických nominantov," obhajuje Hamran čistky, hoci ním 

dosadení ľudia budú opäť len politickí nominanti. Ibaže dosadení inou stranou. Hamran hovorí, že bude meniť 

funkcionárov po dohode, ak by to nešlo, pomôže mu zmena z dielne bývalého kolegu Lukáša Kyselicu. Ten do novely 

zákona o štátnej službe prilepil aj zmenu v zákone o štátnej službe policajtov. ,,Ak si to vyžaduje dôležitý záujem služby, 

môže minister previesť aj bez uvedenia dôvodu nadriadeného na inú funkciu v tom istom mieste výkonu štátnej služby, a 

ak to nie je možné, preložiť nadriadeného na inú funkciu do iného miesta výkonu štátnej služby alebo do iného 

služobného úradu..." píše sa najnovšie v zákone. Doterajšia riaditeľka Národnej kriminálnej agentúry Eva Kurrayová 

končí vo funkcii k 15. októbru. Na jej miesto nastúpi Branislav Kišš. Koncom roka skončia aj viceprezidenti Policajného 

zboru Jana Maškarová a Róbert Bozalka. Hamran zmeny plánuje aj na krajských riaditeľstvách. Len dvaja krajskí 

riaditelia majú podľa neho vzhľadom na svoju doterajšiu prácu miesto isté. ,,Poznám ich dlhé roky a dokázali si zachovať 

tvár aj v ťažkých časoch, keď sa ostatní ohýbali," povedal. Riaditeľ odboru dopravnej polície prezídia zboru skončí na 

poste pravdepodobne okamžite, podľa Hamrana získa iný post. Riaditeľ odboru akvizícií a inovácií skončí koncom roka. 

 

PRÍLEPOK 

 

Policajní odborári bijú na poplach a hovoria o tom, že zmena je protiústavná. Ak je záujem nastavovať nové pravidlá, 

mali by byť široko prediskutované a nie iba prilepené do iného zákona. Nový policajný šéf však skratkovitému riešeniu 

drukuje: ,,Aby sme sa mohli zbaviť politických nominantov, aby sa naše brány uzavreli a aby policajný manažment 

rozhodoval o tom, kto, kde, na akej funkcii bude pôsobiť. A aby sa pritom zohľadnili ich odborné kvality a najmä morálne 

predpoklady na funkciu a nie to, do akej miery a ako intenzívne sú previazaní s politikmi, oligarchami a finančníkmi," tvrdí 

Hamran a dodáva, že podobný paragraf tu už v minulosti bol a ,,s obľubou ho využívali všetci funkcionári". Po jeho 

zrušení sa podľa neho vytvoril systém kariérneho riadenia, ktorý umožňoval ,,zabetónovať" ľudí vo funkciách. 
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KRÁGĽOVACÍ ZÁKON 

 

Podľa nezaradeného poslanca Tomáša Valáška však bola aj doteraz zákonná možnosť zabetónovaných neodborníkov 

zo štátnej správy dostať. Nedalo sa to, samozrejme, urobiť okamžite, ale takú možnosť obvykle nemajú ani bežní 

zamestnávatelia. Priznáva, že to mohlo v niektorých prípadoch trvať aj rok, no upozorňuje, že koalícia je pri moci už rok a 

pol, čiže tých ľudí mohla vymeniť dávno. Novelu kritizuje aj opozícia. ,,Je to krágľovací zákon. Je to kolosálny podvod 

Igora Matoviča, lebo pred voľbami opakoval, že nemôže rozhodovať stranícka knižka. Opak je pravda, práve stranícka 

knižka bude rozhodovať," tvrdil v diskusnej relácii Matúš Šutaj-Eštók z Hlasu-SD. To, že podobný paragraf fungoval za 

vlády Smeru do roku 2017, potvrdzuje, ale upozorňuje, že ho museli zrušiť. ,,Po tlaku zo strany Európskej komisie, ktorá 

podmienila čerpanie eurofondov tým, že musíme mať stabilnú a profesionálnu štátnu správu a úradníci nebudú podliehať 

politickému tlaku, ktorý by im hrozil," vysvetľuje Šutaj-Eštók a dodáva, že Hlas je pripravený dať tento zákon na Ústavný 

súd. Podľa odborníka na štátnu správu Ľubomíra Plaia Európska únia naozaj podmienila čerpanie eurofondov 

odstránením tejto možnosti v zákone. ,,Máme veľmi prepolitizovaný spôsob spravovania spoločnosti. Zasahuje to do 

všetkých zložiek, do súdnictva, prokuratúry, polície aj do úradov. A to v negatívnom zmysle. Politici si dosadzujú všade 

svojich ľudí. Je to nebezpečné v tom, že sa vytvára atmosféra, aby úradníci poslúchali, čo politici chcú, a nie aby sa riadil i 

podľa zákonov a práva," vraví Plai. Ako dodáva, za tridsať rokov nám už politici dokázali, že nemajú ani len snahu, aby 

inštitúcie fungovali odborne dobre. ,,Na prvom mieste je, aby fungovali v ich záujme a presadzovali ich stranícke ciele, nie 

to, čo potrebuje občan," myslí si. 

 

ZAČAL S TÝM MIKLOŠ 

 

Pôvodne s myšlienkou ľahko sa zbaviť pracovníka v štátnej správe prišla ešte vláda Mikuláša Dzurindu. ,,Ivan Mikloš 

zaviedol možnosť odvolať vedúceho zamestnanca štátnej správy. Smeráci to, samozrejme, po zmene uvítali a povymetali 

všetko až po upratovačku," hovorí Plai. ,,Teraz to nová vláda dokázala nanovo a bezostyšne si to nastavila tak, aby 

mohla povyhadzovať všetkých, ktorí nie sú jej ľudia, a aby si dosadila svojich, ktorí budú poslúchať. Lebo keď je to takto 

nastavené, kto neposlúcha, ten sa neudrží na mieste. Je to veľmi zlé," hodnotí novelu Plai. Tá podľa neho naozaj odstraší 

šikovných ľudí, lebo v štátnej správe nebude stabilita a odborníkov ľahko vymenia napríklad po nesúhlase s ministrom. 

Rovnaký názor má poslanec Valášek. ,,Nikto zo súkromnej sféry tam nebude chcieť robiť, keď je riziko, že pri prvom 

vecnom konflikte s ministrom vás vyhodia." 

 

A ČO KEĎ PRÍDU HORŠÍ? 

 

Hoci duch novely zákona môže znieť dobre - zbavíme sa starých ,,našich" ľudí -, trčí z nej veľké riziko. ,,Keď sa týmto 

politikom skončia mandáty, prídu noví a urobia presne toto isté. Vyhodia terajších nominantov a dajú na ich miesta 

svojich ľudí. A my môžeme plakať, že sa nedostaneme po diaľnici do Košíc, že padajú mosty, rozsýpa sa školstvo," 

varuje Plai. To isté sa snaží povedať Valášek. ,,Ak po tejto koalícii príde k moci nejaký hlasosmer - a súdiac podľa toho, 

ako to táto koalícia vedie, to je asi najpravdepodobnejší scenár -, vyhodia aj posledné zvyšky nezávislých ľudí s 

integritou. Lebo môžu, lebo im práve OĽaNO rozviazalo ruky," myslí si Valášek. Ešte horšia je predstava, že moc preberú 
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ľudia ako Marian Kotleba alebo Milan Mazurek. Jeden právoplatne odsúdený a druhý obžalovaný extrémista. Stať sa to 

pokojne môže, veď Kotleba sa už raz stal županom, hoci ho malo vraj vo voľbách poraziť aj vrece zemiakov. Čo keď 

práve on bude môcť povedať, že iba používa novelu Matovičovej strany, povyhadzuje nepohodlných z polície a štátnych 

úradov a nahradí ich ľuďmi s rovnakým videním sveta? Bude potom stačiť výhovorka, že sme sa len chceli rýchlo zbaviť 

Ficových straníckych nominantov? 

 

Späť na obsah 

 

2.20.  Svojprávni 

 [Plus 7 dní; 41/2021; 14/10/2021; s.: 62,63,64; PETER GALAN ; Zaradenie: REGIÓNY] 

 

Učitelia proti anticovidovým včielkam zväčša nič nemajú, no právo na slobodné rozhodnutie si nechcú dať vziať 

 

N ový školský rok nahnal deti naspäť do lavíc a už po mesiaci tu máme iné pravidlá. Napriek zhoršujúcej sa pandemickej 

situácii žiaci v triedach nemusia nosiť rúška, na druhej strane, pred nezaočkovanými učiteľmi môže onedlho vzniknúť 

zásadná dilema. Keďže lotéria nezabrala, čoraz silnejšie zaznievajú hlasy o povinnej vakcinácii okrem policajtov či 

zdravotníkov aj pedagógov. Nielen z politických kruhov. Podľa nedávneho prieskumu by s takýmto nariadením súhlasila 

viac než polovica opýtaných Slovákov. Ak by sme vychádzali len z čísel, injekciu proti covidu by im dopriali aj ľudia, ktorí 

ju sami odmietajú. Podľa ministra školstva síce táto téma nie je na programe dňa, ale pri rýchlosti, akou sa u nás 

opatrenia menia, nemáme istotu, s čím vláda, s pribúdajúcim počtom nakazených, najnovšie príde. Ako situáciu vidia tí, 

ktorých sa týka? 

 

POHĽAD MATIEK 

 

Sychravé ráno trávime na parkovisku neďaleko jednej z bratislavských základných škôl. Striedavo sa plní osobnými 

autami, z ktorých v rýchlosti vyskakujú deti. Po krátkych objatiach s rodičmi odchádzajú v skupinkách i samy. Niektoré si 

rovno nasadia rúška, aj keď tu ešte nemusia. ,,Im nerobia taký problém ako nám dospelým," reaguje na naše 

prekvapenie jedna z mamičiek. Podľa nej je ,,odrúškovanie" žiakov v triedach nezmysel. ,,Deti sa počas vyučovania 

miešajú, chodia do klubov, na obedy, triedy sa pri niektorých predmetoch spájajú. A povinné očkovanie učiteľov? Na to 

neviem odpovedať. Vlastne mi to je jedno." Podobne, teda úplne inak, než vyšlo v spomínanom prieskume, reagovali 

respondentky pri viacerých školách. Nechávajú rozhodnutie o vakcinácii na slobodnej vôli učiteľov. Nakoniec, je známe, 

že skoro sedemdesiat percent z nich je už aj tak zaočkovaných. ,,Chránia predovšetkým sami seba," hovorí nám 

Petržalčanka Ivana s pohľadom upretým na dvojicu odchádzajúcich ratolestí. ,,Pokiaľ viem, deti sú skôr prenášačmi. Ak 

aj covid chytia, priebeh choroby je obvykle mierny." 

 

RÚŠKA NANIČ 
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Trochu tvrdšie hodnotí celkovú situáciu asi tridsaťročná Martina. Je jednoznačne za dobrovoľné očkovanie. Zvlášť v 

prípade koronavírusu. ,,Do tohto experimentu by som určite nikoho nenútila! Mali by sme prestať plytvať miliardy na 

vakcíny a testy, namiesto toho podporiť obvodných lekárov v liečení covidu dostupnými liečivami. Hlavne včas. Nie že 

vás na pohotovosti odbavia s tým, aby ste si dali vitamíny, ako sa to stalo mne. Nebaví ma už počúvať rozprávky o tom, 

ako vakcína chráni pred ochorením, a keď nie, tak pred ťažkým priebehom. Keď ani to neplatí, tak vraj aspoň chránime 

starších a slabších." Proti rúškam u detí brojila matka osemročného syna od počiatkov. ,,Žiaci si ich po hodine aj tak 

dávali dole, vymieňali si desiate, pomôcky, bavili sa, šli spolu do jedálne... Ak by niektorý z nich koronu mal, kúsok látky 

na tvári by určite nepomohol." Medzi rodičmi stretávame takých, ktorí by najradšej obnovili dištančné štúdium, kým celé 

šialenstvo pominie, iní si však, s trochou humoru, pochvaľujú nielen ukončenie vyučovania cez internet, ale aj prázdnin. 

 

BÚRKA NÁZOROV 

 

Osloviť učiteľov priamo v školách nie je jednoduché. Aj preto, že mnohí riaditelia nie sú z prítomnosti novinárov na svojom 

území nadšení. Keď však položíme niekoľko otázok na internetovej stránke, ktorá združuje stovky pedagógov z celého 

Slovenska, zasypú nás lavínou názorov. Povinné očkovanie drvivá väčšina vrátane kompletne vakcinovaných odmieta. 

,,Súhlasila by som len v prípade, že sa zaočkujú deti a rodičia alebo sa budú aspoň pravidelne testovať," zaznieva z fóra. 

Ďalším prekáža intenzívny nátlak: ,,Ak by nejaký ,odborník' rozhodol o povinnom očkovaní učiteľov, opustím školstvo, 

hoci roky svoju prácu robím z presvedčenia." Niektorí vyjadrujú obavy z vedľajších účinkov, no nestavajú sa do roly 

antivaxerov. ,,Nech každému pred podaním vakcíny spravia riadne vyšetrenia a nie pichať halabala v nákupných 

centrách. Prešľapujeme na mieste a traktorista v prieskume rozhoduje, či má byť učiteľ povinné očkovaný, alebo nie." 

 

NECHAJME TO NA EVOLÚCIU 

 

Učiteľ odborných predmetov Pavel z Bánoviec nad Bebravou má za sebou druhú dávku, ale tretiu už nechce. Ak bude 

povinná, je takisto rozhodnutý zmeniť povolanie. Podľa neho opatrenia v štýle - Po pozitívnom teste zostaňte 14 dní 

doma, dávajte si vitamín C a paralen a keď vám bude už naozaj zle, volajte záchranku - spôsobili katastrofálne počty 

ťažkých prípadov. ,,Môjmu známemu ,vďaka' týmto ,dobrým' radám takmer zomrela mama. Vráťme sa k zdravému 

rozumu, liečme chorých a posilňujme si imunitu," dodáva. Stredoškolský pedagóg z Oravy Drahomír Krčmárek sa v 

reakcii zameria na nedostatky súčasného stavu. ,,Nezaočkovaný učiteľ ide po kontakte s infikovaným do karantény, no 

zaočkovaný pokračuje v práci a často musí zaskočiť aj za toho, ktorý sedí doma. Byť zaočkovaný mi z tohto uhla pripadá 

ako trest. Napriek tomu vakcináciu podporujem ako výsledok niekoľko storočí trvajúceho bádania a s tými, ktorí výskumy 

spochybňujú, nech evolúcia urobí svoje." V našej diskusii sa ozvali aj ľudia, ktorí povinné očkovanie podporujú. ,,Iný 

spôsob, ako môcť chodiť bez rúšok, zatiaľ nevymysleli," reaguje riaditeľ základnej školy na Liptove. Jeho profesijná 

kolegyňa zo Zvolena síce súhlasí, no s podmienkou vyvodenia zodpovednosti za nežiaduce účinky, ktoré budú znášať 

farmaceutické spoločnosti. 

 

INÁ CESTA 
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Slovenčinár, spisovateľ, redaktor a aktívny bloger Ján Papuga si vo svojich vyjadreniach nedáva servítku pred ústa. 

Kritizuje nielen súčasný stav školstva, ale aj nedostatky v boji proti koronavírusu. Pritom riešenia máme podľa neho na 

stole. ,,Nie sú potrebné nepohodlné, nepríjemné, v istých prípadoch rizikové rúška ani očkovanie. Prioritou je imunita a 

zdravý životný štýl, ktorý sme práve pre covid zanedbali," tvrdí. ,,Deťom nech sa pri príchode do tried meria teplota, treba 

im umožniť pobyt v dobre vetraných miestnostiach, klásť dôraz na čistotu, osobnú hygienu, prísun ovocia a zeleniny, 

dopriať im pohyb. V obdobiach náročnejších na chorobnosť striedať prezenčné štúdium s dištančným. Opatrenia 

hlavného hygienika v aktuálnom znení spravia viac zlého ako dobrého." Povinné očkovanie kohokoľvek pedagóg odmieta 

s tým, že zdravie je nedotknuteľná integrálna súčasť človeka a len on rozhoduje o tom, či podstúpi lekársky zákrok. 

,,Môžu nastať situácie, keď štát má mať právo liečivo nariadiť. Ale nech tak spraví riadnym zákonom, nie vyhláškami, 

ktoré sú s najväčšou pravdepodobnosťou nevymožiteľné a neplatné. No naša koalícia to neuzákoní, lebo vie, že by 

stratila politické body a vyvolalo by to vlnu nevôle. Nehovoriac o hrozbe hromadných výpovedí pracovníkov v školstve a 

zdravotníctve, ktoré sú už dnes personálne poddimenzované." 

 

HROZBA REVOLÚCIE 

 

Profesor biológie a telesnej výchovy, zároveň predseda odborovej organizácie Ľudovít Sebelédi to vidí inak. 

,,Jednoznačne preferujem dobrovoľnosť. Povinnosť by za danej spoločenskej situácie pokojne mohla vyvolať revolúciu. 

Ako biológ však viem, že covid neobíde nikoho, či vakcínu prijme, alebo nie. Potom už závisí len od imunity človeka, ako 

jeho organizmus vírus zvládne." Jediným rozumným riešením je podľa neho očkovanie a spomalené premorovanie - teda 

karantény, rúška, dezinfekcia. Aby sa nezaplnili nemocnice a neodkladali iné dôležité zákroky. ,,V normálnej spoločnosti 

sa o niečom takom ani nediskutuje. Významní ľudia podporia vedcov a odborný názor pre nich platí. Nakoniec, výsledky 

vidíme v zahraničí. Tam, kde je populácia zaočkovaná nad kritickú hranicu, sa všetko otvára a ekonomika žije. U nás sa z 

tejto témy vytĺka politický kapitál, a preto je situácia taká, aká je. Všetci sme v minulosti absolvovali povinné očkovanie a 

nikto sa nad tým nezamýšľal." Je presvedčený, že paniku vyvolávajú hlavne tí, ktorí majú vlastné záujmy. Žiaľ, aj vplyvné 

osobnosti. ,,Potom sa zrazu vynoria skupinky zmanipulovaných občanov, ktorí útočia na lekárov či vedcov priamo pred 

ich domovmi. Táto umelo živená nevraživosť nespeje k ničomu dobrému." 

 

FRUSTROVANÍ 

 

V rozhovore šéf odborárov spomenie ďalšie problémy, ktoré ich trápia. Množstvo byrokracie spojenej s covidom, kolotoč 

vyučovania naživo aj online pre tých, ktorí museli zostať v karanténe, neustále zastupovanie učiteľov, ktorí po styku s 

pozitívnymi zostanú v izolácii. ,,Ak si k tomu prirátate vyhliadky na znižovanie platov minimálne o infláciu a nedostatok 

ľudí v školstve, nie div, že viacero kolegov je frustrovaných a ich vyjadrenia môžu byť ostrejšie." Napriek všetkým 

problémom spojeným s vyučovaním v priestoroch školy by sa k výhradne dištančnému vzdelávaniu nechcel vrátiť. 

,,Deťom chýba socializácia. Videli sme to po roku, čo boli doma. Prvé kontakty neboli prirodzené, nevedeli, ako sa k sebe 

správať, zaznamenali sme agresivitu. Takisto sa im zhoršila kondícia, nevládzu behať, športové zručnosti sa takmer 

vytratili. To všetko musíme napraviť, než na vrchole tretej vlny zase všetko zavrú..." 
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---- 

 

Zatiaľ dobre 

 

Podľa informácií ministerstva zdravotníctva je vakcinovaných približne 68 percent učiteľov a pracovníkov v školstve. Či sa 

podľa vzoru Talianska alebo New Yorku stane očkovanie proti ochoreniu COVID-19 povinným aj pre slovenských 

pedagógov, ešte nie je jasné. Zatiaľ čo ministerka spravodlivosti Mária Kolíková v tom z právneho hľadiska problém 

nevidí, podľa ministra zdravotníctva Vladimíra Lengvarského je aktuálne nereálne. Minister školstva Branislav Gröhling 

na nedávnom brífingu len stručne reagoval, že o povinnom očkovaní sa v súčasnosti nedebatuje. Zároveň uviedol, že 

školy aj v prípadných čiernych okresoch zostávajú otvorené a z domu sa učia len zhruba štyri percentá žiakov. Pod tento 

nízky počet sa podľa neho podpísalo aj skrátenie karantény na päť dní. Počas minulého týždňa na školách vykonali 260-

tisíc antigénových testov, pričom pozitívnych bolo asi 550 učiteľov a dve tisícky študentov. 

 

Späť na obsah 

 

2.21.  Zamestnanci súdov protestovali proti reforme z dielne Kolíkovej 

 [Korzár; 237/2021; 14/10/2021; s.: 5; tasr, sita ; Zaradenie: REGIÓN] 

 

KRITICKÉ HLASY SA OZÝVAJÚ AJ Z KOŠÍC A PREŠOVA 

 

Vo viacerých mestách Slovenska sa konali protesty. Dôvodom je pripravovaná nová súdna mapa. 

 

KOŠICE. Protesty proti podobe novej súdnej mapy sa v stredu dopoludnia konali vo viacerých mestách Slovenska. Bolo 

to tak aj pred sídlom Krajského súdu (KS) v Košiciach. Viac ako sto jeho zamestnancov protestovalo proti plánovanému 

rušeniu tohto súdu, ktorý by mal po novom nahradiť KS v Prešove. Protestujúci niesli transparenty s nápismi ako "Stop 

súdnej mape", "Reforma súdnej mapy = deforma súdnictva" či "Nepresvedčili ste nás, pani ministerka". Na rušenie 

fungujúceho a vybaveného súdu v Košiciach nevidia racionálny dôvod, presťahovanie do Prešova by navyše podľa nich 

znamenalo problém pre dochádzanie pracovníkov aj účastníkov konaní z Košického kraja. 

 

Rešpektujú, ale majú výhrady 

 

Protest zorganizovala odborová organizácia pracovníkov justície pri krajskom súde. "My rešpektujeme to, že súdnu mapu 

treba nejakým spôsobom prekresliť, ale nemyslíme si, že je vhodné rušiť to, čo je momentálne fungujúce, efektívne, 

dostupné a mimoriadne dobre materiálne a personálne zabezpečené. Presťahovať veľký súd so 143 zamestnancami a 

56 sudcami z priestorov, ktoré sú vybavené a postavené špeciálne pre fungovanie súdov, do priestorov, kde pracuje 

momentálne 40 sudcov a tie priestory sú veľmi stiesnené, sa nám zdá veľmi nelogické," uviedla hovorkyňa KS v 

Košiciach Anna Pančurová. Zamestnanci si uplatnili hromadné pripomienky k príslušným návrhom zákonov. 
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Sudcovia hovoria o politike 

 

K odkazu protestného zhromaždenia sa vo vyhlásení pripojili aj sudcovia v obvode košického krajského súdu. 

"Navrhovanú zmenu sídel a obvodov nepovažujeme za reformný krok, ale za politický zásah bez akejkoľvek spoločenskej 

potreby a verejnosti prospešného efektu," uvádza sa vo vyhlásení, ktoré na proteste hovorkyňa prečítala. 

 

Ozvali sa aj z Prešova 

 

Hromadné pripomienky k návrhu súdnej mapy si uplatnili aj zamestnanci KS v Prešove a okresných súdov v jeho 

pôsobnosti. "Pozorne sledujeme prebiehajúci legislatívny proces pripravovaného usporiadania slovenského justičného 

systému a snažíme sa na podklade predložených návrhov analyzovať dopad pripravovaných vážnych zmien na prácu 

sudcov a zamestnancov justície a tiež možné dôsledky na oprávnený záujem občanov v regióne i vzhľadom na to, že 

najviac sa znižovanie počtu dotýka súdov v Prešovskom kraji," uviedla hovorkyňa KS v Prešove a okresných súdov v 

jeho pôsobnosti Ivana Petrufová. Ďalší postup sa bude podľa nej odvíjať od výsledkov stretnutí s predstaviteľmi 

Ministerstva spravodlivosti (MS) SR. "Spontánne podporné zhromaždenia základných organizácií Odborového zväzu 

justície v SR jednotlivých súdov na podporu zástupcov súdov, zúčastňujúcich sa rozporového konania na pôde 

Ministerstva spravodlivosti SR, vnímame ako jednu z možností," konštatovala. 

 

Nová súdna mapa 

 

Návrh novej súdnej mapy navrhuje vytvoriť 30 obvodov prvostupňových súdov vrátane dvoch mestských súdov v 

Bratislave a v Košiciach (namiesto doterajšej siete 54 obvodov okresných súdov) a troch obvodov odvolacích súdov 

(namiesto doterajších ôsmich obvodov krajských súdov). Sídla všeobecných odvolacích súdov by sa mali zriadiť v sídlach 

doterajších krajských súdov - v Prešove pre Východoslovenský obvod, v Banskej Bystrici pre Stredoslovenský obvod a v 

Trnave pre Západoslovenský obvod. Ministerstvo ráta aj so zriadením dočasných detašovaných pracovísk súdov. (tasr, 

sita) 

 

REAKCIA MINISTERKY 

 

Ministerka spravodlivosti Mária Kolíková (ex Za ľudí) nevie, prečo majú zamestnanci justície obavy zo straty zamestnania 

v dôsledku reformy súdnej mapy. "Rozprávali sme o návrhu súdnej mapy, ktorý súvisí s krajskými súdmi. V rámci nich 

navrhujeme zväčšenie obvodov z ôsmich na štyri. To znamená zachovanie všetkých pracovísk súdov len s tým, že sa 

zväčšia obvody," reagovala na stredajšie rozporové konanie a protesty ministerka, ktorá sa nestihla porozprávať s 

protestujúcimi pred budovou ministerstva. "Mrzí ma, že som sa nestihla rozprávať so zástupcami protestu, prebiehalo 

rozporové konanie, vybavila som neodkladné veci a chcela som sa s nimi rozprávať," povedala. Zdôraznila, že do 

reformy zapracúva veľké množstvo argumentov a stihla sa oboznámiť so všetkými pripomienkami. "Čo sa týka 

oboznámenia sa s pripomienkami, ktoré boli od odborárov, tak som sa oboznámila s troma zásadnými obsahovými 

pripomienkami, ktoré boli," vysvetlila s tým, že mala dostatočný čas zaujať k nim postoj. Na rozporovom konaní 
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ministerka predstavila zástupcom súdov aj nové návrhy. "Treba povedať, že tu nebol obojstranný záujem rozprávať sa o 

ďalších alternatívach či kompromisoch, ktorými by sme mohli vyriešiť pripomienky. Bolo to vo veľkej miere také 

vyhranenie sa a vyjadrovanie sa len k návrhu, ktorý bol predmetom pripomienkového konania," doplnila. (sita) 

 

Foto: 

 

Proti novej súdnej mape protestovalo viac ako sto zamestnancov súdu. 

 

Späť na obsah 

 

2.22.  Prídeme o stovky zamestnancov 

 [Plus jeden deň; 237/2021; 14/10/2021; s.: 6,7; dp, ra ; Zaradenie: SLOVENSKO] 

 

Vo viacerých mestách sa opäť demonštrovalo proti súdnej mape +++ Protestujúci varujú: 

 

bratislava - Postavili sa za svoj názor. Zamestnanci súdov sa v stredu zišli pred budovou Ministerstva spravodlivosti SR v 

Bratislave. Vyjadrili tak svoj nesúhlas s reformou súdnej mapy, ktorú navrhla ministerka spravodlivosti Mária Kolíková 

(47). Protesty sa uskutočnili aj v iných slovenských mestách. 

 

V budove ministerstva spravodlivosti prebehol v stredu maratón rokovaní so zástupcami krajských, okresných a 

mestských súdov pre novú súdnu mapu. Desiatky nespokojných sudcov a zamestnancov v ten istý čas organizovali 

protestnú akciu pred sídlom ministerstva. Trúbením žiadali o stiahnutie súdnej mapy, ktorá znamená zrušenie viacerých 

súdov a odstúpenie ministerky. V rukách mali transparenty s nápismi "Stop súdnej mape", "Dosť bolo ignorácie" či 

"Nedovoľme zabodnúť kolík do srdca justície". "Ak si pani ministerka myslí, že špecializácia je mantra, ktorá pomôže 

urýchliť súdne konania, tak sa veľmi mýli. Zmenou obvodov súdov sa špecializácia nezmení," tvrdí predsedníčka 

odborového zväzu zamestnancov justície Ingrid Vrkočová. Podľa jej slov by k reforme mali byť prizvaní ľudia priamo z 

praxe. Dotknúť sa má takmer 300 pracovných miest. Vrkočová zdôraznila, že mnohí zamestnanci v regiónoch budú mať 

problémy s dochádzaním. Už teraz sa obávajú zvýšených finančných výdavkov. "Ministerke sme doniesli aj výplatnú 

pásku asistentky bratislavského súdu, ktorá dostáva 560 eur. Noví ľudia už dnes v rámci skúšobnej lehoty odchádzajú, 

lebo ich množstvo práce sa na výplate neodzrkadľuje," tvrdí Vrkočová. Ako pripomenula, v mnohých mestách sa na 

demonštráciách zúčastňujú aj starostovia a primátori. "Pani ministerka ignoruje závery Európskej komisie pre efektivitu 

spravodlivosti, ako aj benátskej komisie, ktorá jednoznačne tvrdí, že stavať súdne molochy je cesta späť," tvrdí sudkyňa 

Krajského súdu v Bratislave Ayše Pružinec Eren, ktorá sa tiež zúčastnila na zhromaždení. "Sme presvedčení o tom, že 

jediným zámerom celej súdnej mapy, ktorá je skvostne nazývaná reformou, je deforma," konštatovala. Aj pred budovou 

košických súdov to v stredu poriadne vrelo. Zišli sa tam nahnevaní úradníci krajského súdu. S transparentmi v rukách 

dávali najavo nespokojnosť so súdnou mapou. Na zhromaždenie prišla aj Viera Tomková, ktorá zastupovala na proteste 

šéfku odborov a v súdnictve pracuje už 37 rokov. "Som sklamaná a znechutená z tohto kroku. Ja napríklad dochádzam 

do Košíc a neviem si predstaviť, že sa budem teraz presúvať až do Prešova," tvrdila. Nespokojní zamestnanci sa stretli aj 
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v ďalších mestách. Po stretnutí so zástupcami súdov prehovorila aj ministerka. "Prišla som aj s novými alternatívami, ale 

nebola tu snaha rozprávať sa o ďalších kompromisoch, aby sa vyriešili pripomienky. Nebol tu priestor na debatu, napriek 

mojej snahe. Snahou zástupcov súdov bolo stiahnutie návrhu a až potom sa môžeme baviť o ďalších návrhoch," 

zhodnotila stredajšie rokovanie. Ministerstvo spravodlivosti poukázalo aj na prieskum z leta, podľa ktorého sa až 70 

percent Slovákov zhodne na tom, že Slovensko potrebuje reformy. Z prieskumu vyplynulo, že súdnictvo na Slovensku je 

v spoločnosti vnímané ako slabé a nedôveryhodné. "Fyzická blízkosť súdu sa ukazuje ako menej dôležitý faktor než 

samotná rýchlosť a kvalita rozhodovania. Ak by si ľudia mali vybrať medzi počtom súdov a rýchlym kvalitným 

rozhodovaním, tak početnosť súdov by bola dôležitejšia iba asi pre 12 percent ľudí," spresnil hovorca ministerstva 

spravodlivosti Peter Bubla. dp, ra, FOTO: tasr, archív 

 

Foto: 

 

Budovu ministerstva obkolesili ľudia s transparentmi. 

 

Protesty podporili aj zamestnanci z iných miest. 

 

Košickí pracovníci sa obávajú zbytočného cestovania. 

 

Protestujúci dávali svoj názor najavo aj pomocou megafónov. 

 

Na zhromaždení v Trenčíne ľudia aj pochodovali. 

 

Späť na obsah 

 

3.  Pracovné vzťahy 

 

3.1.  Koronavírus: Zamestnávatelia upozorňujú na akútny nedostatok pracovníkov 

 [aktuality.sk; 13/10/2021; TASR ; Zaradenie: Ekonomika] 

https://www.aktuality.sk/clanok/x2ssbfg/koronavirus-zamestnavatelia-upozornuju-na-akutny-nedostatok-pracovnikov/ 

 

Pandémia koronavírusu aj naďalej negatívne vplýva na trh práce. V jednotlivých sektoroch sa to prejavuje s rôznou 

intenzitou. 

 

Počas prvej a druhej vlny pandémie boli v ohrození predovšetkým pracovné miesta v regiónoch, v ktorých prevládajú 

odvetvia gastro, hotelierstvo a cestovný ruch. V súčasnosti sa štruktúra nezamestnanosti mení. Voľných pracovných 

miest výrazne pribúda a viacerí zamestnávatelia združení v Republikovej únii zamestnávateľov (RÚZ) majú problém ich 

obsadiť kvalifikovanými zamestnancami, uviedla v utorok RÚZ. 

 

https://www.aktuality.sk/clanok/x2ssbfg/koronavirus-zamestnavatelia-upozornuju-na-akutny-nedostatok-pracovnikov/
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Akútny nedostatok informatikov 

 

Zamestnávatelia v Bratislavskom, Banskobystrickom a Košickom kraji hlásia akútny nedostatok informatikov, najmä 

programátorov či vývojárov. "Pracovné portály ponúkajú nespočetné množstvo ponúk z oblasti IT, napriek tomu majú 

technologické firmy na Slovensku dlhodobo problém s nedostatkom kvalifikovaných zamestnancov - zle nastavený 

systém vzdelávania produkuje nedostatok kvalifikovaných absolventov a tí, ktorí môžu, odchádzajú radšej za prácou do 

zahraničia," upozornil viceprezident Republikovej únie zamestnávateľov a IT Asociácie Slovenska Mário Lelovský. 

 

Trnavskí zamestnávatelia sa sťažujú najmä na nedostatok opravárov, skladníkov, údržbárov a predavačov v obchodných 

prevádzkach. Člen prezídia Republikovej únie zamestnávateľov a predseda Slovenskej aliancie moderného obchodu 

Martin Krajčovič upozornil, že počet pracovných ponúk pri predavačoch a skladníkoch výrazne prevyšuje počet 

kandidátov a zamestnávatelia majú v praxi obrovské problémy s obsadzovaním týchto pracovných miest. "Z nášho 

pohľadu by v tejto oblasti výrazným spôsobom pomohla zmena a väčšia flexibilita Zákonníka práce," tvrdí Krajčovič. 

 

Pracovníci z oblasti polygrafie 

 

Na väčšine Slovenska je rovnako tak problém nájsť kvalifikovaných tlačiarov, knihárov a ďalších pracovníkov z oblasti 

polygrafie – pričom aj v tomto smere je za tým podľa zamestnávateľov predovšetkým výrazný problém s nedostatkom 

absolventov príslušných študijných odborov. Nedostatkoví sú aj vinohradníci, chovatelia hospodárskych zvierat, 

ovocinári, zeleninári či lesníci. Málo je aj elektrotechnikov, strojárov či špecialistov na kybernetickú bezpečnosť. 

 

Tajomník Republikovej únie zamestnávateľov Martin Hošták dodal, že chýbajú najmä špecialisti na priemyselnú 

bezpečnosť a špeciálne oblasti energetiky, ako je napríklad jadrová energetika. Osobitnou skupinou sú pozície 

špecialistov na vyraďovanie jadrových zariadení, kde síce ide o oblasť, ktorá sa prakticky ešte len rozvíja, no slovenské 

školstvo na tento dopyt podľa Hoštáka nereaguje, hoci sa už viac ako dve desaťročia o nutnosti a potrebe týchto expertov 

hovorí. 

 

Späť na obsah 

 

3.2.  Začal sa už 9. ročník projektu Hovorme o jedle 

 [Roľnícke noviny; 41/2021; 13/10/2021; s.: 6; MATEJ KORPÁŠ ; Zaradenie: Agrárna samospráva] 

 

Tisícky žiakov základných škôl budú aj v tomto roku diskutovať, fotografovať, maľovať a aj písať o potravinách. Už 9. 

ročník projektu Hovorme o jedle, ktorý sa koná v týždni od 11. do 15. októbra, prináša žiakom základných škôl možnosť 

zamyslieť sa nad významom, úlohou a účinkami potravín, hovoriť o pozitívach a negatívach, o pôvode, o plytvaní, a viac 

sa naučiť o dobrých stravovacích návykoch. 

 

Projekt Hovorme o jedle sa každoročne koná pri príležitosti Svetového dňa potravín, ktorý pripadá na 16. október. 
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Hlavní organizátori, Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora a Centrum rozvoja znalostí o potravinách, n. 

o., pripravili pre žiakov základných škôl, ktoré sa do projektu zapojili, 10 denných tém. 

 

Päť tém sa týka konkrétnej potravinovej skupiny (podľa potravinovej pyramídy). Ďalších 5 tém sa zameriava na základné 

vedomosti a zručnosti žiakov v oblasti pôvodu potravín, označovania potravín, významu potravín pre zdravý rozvoj 

ľudského tela a objavovania významu potravín pre regionálny rozvoj, rast zamestnanosti a ochranu životného 

prostredia. 

 

Súčasťou Projektu Hovorme o jedle je aj výtvarná súťaž Chutné maľovanie a súťaž pre mladých fotografov s názvom 

Očami gurmána. 

 

Rok 2021 vyhlásila Organizácia spojených národov za Medzinárodný rok ovocia a zeleniny, preto je viacero aktivít týždňa 

Hovorme o jedle úzko spojených práve s touto témou. Obľúbená literárna súťaž, v rámci ktorej žiaci 1. a 2. stupňa píšu 

rôzne eseje, úvahy, ale aj básne, má v tomto roku názov Najzdravšie ovocie a zelenina rastie za rohom. 

 

Špecialitou je v tomto roku aj súťaž pre školské jedálne, ktoré na prípravu jedál pre žiakov školy nakúpia ovocie a 

zeleninu od slovenských pestovateľov. Po skončení súťaže vyžrebujeme dve jedálne, ktoré vyhrajú 250 kg vybraného 

ovocia a zeleniny od Zemiakarskeho a zeleninárskeho zväzu Slovenskej republiky, Ovocinárskej únie Slovenskej 

republiky a od Zväzu zeleninárov a zemiakarov Slovenska (členovia SPPK). 

 

"Sme veľmi radi, že aktuálna pandemická situácia nám dovolila zorganizovať tento výnimočný projekt. Komora už deviaty 

rok systematicky pracuje na podpore výchovy mladej generácie spotrebiteľov, aby mladí ľudia už počas základnej školy 

získali základné vedomosti o potravinách a o výžive, aby si budovali pozitívnejší vzťah k potravinám, aby zistili význam a 

hodnoty potravín a naučili sa vážiť si ich," povedal pri príležitosti otvorenia týždňa Hovorme o jedle predseda SPPK Emil 

Macho. 

 

Mená výhercov hodnotných finančných a vecných cien sa dozvieme v novembri, na oficiálnom vyhlásení víťazov v 

Bratislave. Pravda, ak nám to protipandemické opatrenia dovolia. 

 

Projekt finančne podporujú Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR a Mliečny fond, ktorý vytvorili Slovenský 

mliekarenský zväz a Slovenský zväz prvovýrobcov mlieka. 

 

Odbornú garanciu nad projektom prevzala Štátna veterinárna a potravinová správa SR, Úrad verejného zdravotníctva 

SR, Národné poľnohospodárske a potravinárske centrum - Výskumný ústav potravinársky, Fakulta ekonomiky a 

manažmentu Slovenskej poľnohospodárskej univerzity v Nitre a poľnohospodárske a potravinárske profesijné zväzy a 

združenia: Slovenský zväz prvovýrobcov mlieka, Slovenský mliekarenský zväz, Slovenský cukrovarnícky spolok a Únia 

hydinárov Slovenska. 
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Záštitu nad projektom prevzali Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR a Ministerstvo školstva, vedy, 

výskumu a športu SR. 

 

MATEJ KORPÁŠ, Tlačový odbor SPPK 

 

"Projekt sa koná pri príležitosti Svetového dňa potravín. 

 

Späť na obsah 

 

3.3.  Státisícom Slovákov cinkne na účte mimoriadny pandemický príspevok od štátu 

 [etrend.sk; 13/10/2021; redakcia ; Zaradenie: Rady a tipy] 

https://www1.pluska.sk/rady-a-tipy/slovaci-tychto-dnoch-vam-zacne-nabiehat-mimoriadny-prispevok-statu-pozrite-

kolko?itm_modul=plus1_topbox&itm_brand=plus1&itm_template=hp&itm_position=1 

 

Od 13. októbra štát začína vyplácať mimoriadny pandemický príspevok, ktorý sa dotkne takmer milióna Slovákov. Už v 

najbližších dňoch Vám na účte pribudne pekná okrúhla suma! 

 

Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny začína vyplácať jednorazovú finančnú pomoc rodinám s deťmi. "Pandemický" 

prídavok na dieťa vo výške 100 eur dostanú rodičia na každé nezaopatrené dieťa do 18 rokov. "Pomôžeme tak približne 

944 000 deťom do 18 rokov," povedal minister práce Milan Krajniak. 

 

"Pandemický" prídavok na dieťa predstavuje sumu zloženú z dvoch častí. Prvú tvorí bežná mesačná výška prídavku na 

dieťa 25,50 eura, druhú mimoriadne navýšenie 74,50 eura. Túto dávku dostanú všetky rodiny s nezaopatrenými deťmi, 

ktoré majú nárok na prídavok na dieťa, resp. mali naň nárok v období od marca 2021 do augusta 2021 okrem tých 

nezaopatrených detí, na ktoré vznikol nárok na jednorazovú pomoc v hmotnej núdzi v sume 333 eur. 

 

Váš hlas bol započítaný 

 

Toto jednorazové zvýšenie dostanú aj rodiny, ktoré poberali prídavok na dieťa, avšak ich nezaopatrené dieťa, ktoré by v 

septembri 2021 bolo mladšie ako 18 rokov, zomrelo v čase od marca 2020 do septembra 2021. 

 

Jednorazový prídavok na dieťa vo výške 100 eur na každé dieťa do 18 rokov budú úrady práce, sociálnych vecí a rodiny 

vyplácať už od polovice tohto týždňa. "Rodičom, ktorým sa prídavok na dieťa poukazuje na účet v banke, dostanú 100 

eurový pandemický prídavok na dieťa na účet od 13. októbra 2021. Tým, ktorým vypláca prídavok na dieťa Slovenská 

pošta, bude vyplatený od 18. do 27. októbra 2021," informovala hovorkyňa minsiterstva Eva Rovenská. 

 

NOVÁ KALKULAČKA 13. dôchodkov: Penzisti, pozrite, o akú SUMU si tento rok prilepšíte 

 

https://www1.pluska.sk/rady-a-tipy/slovaci-tychto-dnoch-vam-zacne-nabiehat-mimoriadny-prispevok-statu-pozrite-kolko?itm_modul=plus1_topbox&itm_brand=plus1&itm_template=hp&itm_position=1
https://www1.pluska.sk/rady-a-tipy/slovaci-tychto-dnoch-vam-zacne-nabiehat-mimoriadny-prispevok-statu-pozrite-kolko?itm_modul=plus1_topbox&itm_brand=plus1&itm_template=hp&itm_position=1
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Krajniak ide opäť meniť Zákonník práce. Neočkovaní budú musieť priznať farbu, očkovaní tiež 

 

TOTO vodičov nepoteší: Brusel SCHVÁLIL plošné obmedzenie rýchlosti, týka sa to aj Slovenska! 

 

Späť na obsah 

 

3.4.  Matovič má problém s návrhmi Sme rodina a SaS. Zasiahne to energie a dôchodky 

 [finweb.hnonline.sk; 13/10/2021; Denisa Funtíková ; Zaradenie: Domáca ekonomika] 

https://finweb.hnonline.sk/ekonomika/10947272-matovic-ma-problem-s-navrhmi-sme-rodina-a-sas-zasiahne-to-energie-a-dochodky 

 

Rezort financií sľúbil, že vybaví ďalších 700 miliónov do rozpočtu, ak sa mu splnia tri želania. Podmienky si však kladú aj 

ďalšie koaličné strany. 

 

K dosiahnutiu dohody o rozpočte na budúci rok má vláda, zdá sa, ešte ďaleko. Minister financií Igor Matovič totiž kľúčové 

návrhy dvoch svojich koaličných partnerov vidí ako problematické. Jeden sa týka rodičovského bonusu, na ktorom trvá 

minister práce Milan Krajniak (Sme rodina). Ide o jeden z bodov dôchodkovej reformy, v ktorej tiež navrhuje v prvom 

pilieri naviazať odchod do penzie na strednú dĺžku života. 

 

Domáca ekonomika 

 

Krajniakovu veľkú reformu dôchodkov schladili stovky výhrad. HN zanalyzovali najdôležitejšie 

 

Šéf financií Igor Matovič (OĽaNO), naopak, žiada koalíciu o stabilizáciu penzijného systému a podľa informácií HN 

nadšený nie je ani z rodičovského dôchodku. 

 

Druhý návrh, s ktorým rezort financií nesúhlasí, je vykrývanie vysokých cien energií pre priemysel z envirofondu. Na to 

zas tlačí Richard Sulík (SaS) ako minister hospodárstva. Sulík s Matovičom sa okrem toho doťahujú aj v otázke dlhovej 

verzus daňovej brzdy. Rozpory v koalícii v zásadných bodoch pretrvávajú, aj keď návrh na rozpočet už ide do vlády. 

 

Zhoda na jednej z podmienok 

 

Pre Matoviča je problém, že príspevok, ktorým by deti pomáhali na penzii rodičom, by chýbal Sociálnej poisťovni. Tým by 

zvyšoval deficit rozpočtu. Schodok pritom financmajster pôvodne ohlásil na maximálnej úrovni 4,3 percenta s 

odôvodnením, že z hľadiska štrukturálnych zmien vyšší neumožňujú európske pravidlá. Už teraz je naša rozpočtová 

udržateľnosť jedna z najhorších v Únii. 

 

Financmajster však neskôr dodal, že ak koalícia odsúhlasí výdavkové limity pre ministerstvá, zmení sa dlhová brzda a 

zároveň stabilizujeme dôchodkový systém, pokúsi sa vybaviť v Európskej komisii väčšie nepokryté výdavky, a to zhruba 

o pol percenta. Najviac tak môže sekera narásť na 4,94 percenta HDP. 

https://finweb.hnonline.sk/ekonomika/10947272-matovic-ma-problem-s-navrhmi-sme-rodina-a-sas-zasiahne-to-energie-a-dochodky
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Kým na výdavkových stropoch panuje medzi kabinetnými stranami zhoda, dôchodky sú neisté. Krajniak navrhuje 

postupné zvyšovanie veku odchodu do dôchodku. Teda, že po dosiahnutí súčasného stropu 64 rokov, ktorý v minulosti 

presadil Smer, sa spustí automat, ktorý má zabezpečiť, že na dôchodku prežijeme približne len toľko rokov ako naši 

rodičia. A tým pri starnutí populácie systém neskolabuje. Lenže Krajniak k tomu presadzuje aj rodičovský príspevok. 

 

Systém chce spustiť od januára 2023. Sociálna poisťovňa by poslala za dieťa rodičom v dôchodku celkovo päť percent z 

mzdy spred dvoch rokov. Celková suma by sa rozdelila na polovicu medzi dvoch rodičov, na 2,5 percenta pre matku a 2,5 

percenta pre otca. Štátnu kasu má tento nápad stáť pol miliardy eur ročne. 

 

Návrh však stabilitu narúša a na Matovičovom rezorte sa už hovorí, že Krajniak by sa mal s ním rozlúčiť. Ten sa však v 

stredu na tlačovej konferencii vyjadril opačne. "Na oboch princípoch už zhoda v koalícii je, bavíme sa už iba o tom, odkiaľ 

na to nájdeme peniaze. Čiže koľko to v ktorom roku financovať. Myslím, že sa dohodneme na všetkom," povedal 

Krajniak. 

 

Vládny bankomat 

 

Otázna je aj ústavná úprava dlhovej brzdy s prechodom na čistý dlh, ktorá by zmierňovala možné sankcie pre vládu, 

pričom túto zmenu chce Matovič. Dlh totiž pre koronakrízu vyletel a jeden z možných trestov hovorí aj o hlasovaní v 

parlamente o dôvere vláde. SaS však podmieňuje odobrenie dlhovej brzdy aj zapracovaním daňovej, aby sa prípadné 

budúce reformy nefinancovali cez rast daní a odvodov. Liberáli s tým zatiaľ nepochodili a Matovič sa obáva, že 

požiadavku použijú ako vydieranie. 

 

Zo stredajšieho stretnutia s novinármi na rezorte financií vyplynulo, že ani riešenie pri cenách energií, ktoré navrhuje 

Sulík, tu nemá podporu. Rezort hospodárstva chce pýtať peniaze pre priemysel aj na financovanie istej časti tarify za 

prevádzkovanie systému, ktorú všetci platia v cenách elektriny. Veľké výdavky však spôsobuje najmä energeticky 

náročným podnikom. Zdroje žiadajú z envirofondu, ktorý spravuje envirorezort. Na výdavky z neho však musí vždy kývnuť 

aj ministerstvo financií. 

 

Príjmy do fondu plynú najmä z výnosov emisných povoleniek, ktoré platia znečisťovatelia v priemysle, a dostávajú určitú 

sumu späť na investície do ekologických riešení. Žiadajú však viac, keďže aj cena za emisné kvóty stúpla za posledný 

rok a pol o 200 percent. Čo sa týka tarify, tá by sa sama osebe neznížila, ale peniaze by miesto spotrebiteľov čiastočne 

zaplatil envirofond. 

 

Aj napriek tomu, že Sulík prezentuje tieto riešenia ako najlepšie možné a vzhľadom na skok v cenách energií ako 

núdzové, z Matovičovho rezortu zaznieva, že stále ide o verejné peniaze, ktoré majú dosah na deficit. Štát totiž tieto 

financie zatiaľ používa na pokrytie schodku rozpočtu. A zvýšenie výdavkov envirofondu by zvýšilo aj sekeru. Nápadom 
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nie je nadšený ani minister životného prostredia Ján Budaj (OĽaNO), ktorý priemyslu odkázal, že envirofond nie je stroj 

na peniaze. Priemysel nesúhlasí. 

 

"Envirofond nepatrí ministrovi Budajovi, sú v ňom nazhromaždené prostriedky priemyslu a bankomat si z neho urobila 

vláda. Naopak, oceňujeme postoj Richarda Sulíka, ktorý má ambíciu hľadať riešenia, ako využiť peniaze z fondu s cieľom 

zníženia tarify," povedal predseda Klubu 500 Vladimír Soták. Ceny energií a riešenie kompenzácií pre priemysel, ale aj 

pre ľudí sa podľa Krajniakových slov má riešiť na zasadnutí tripartity 25. októbra. 

 

Späť na obsah 

 

3.5.  Práca znamená pre Slovákov v prvom rade živobytie 

 [pravda.sk; 13/10/2021; Pravda ; Zaradenie: Užitočná pravda] 

https://uzitocna.pravda.sk/praca-a-kariera/clanok/603748-praca-znamena-pre-slovakov-v-prvom-rade-

zivobytie/?utm_source=pravda&utm_medium=rss&utm_campaign=rss 

 

Pravda Užitočná pravda Práca a kariéra Práca znamená pre Slovákov v prvom rade živobytie 

0 Aké podmienky v práci majú slovenskí zamestnanci, aké sú zamestnanecké benefity a preferencie v oblasti stravovania 

v práci? 

 

Foto: SHUTTERSTOCK Ilustračné foto. 

 

0 zdielať 

V posledných mesiacoch sa v rámci verejnej diskusie či v politike rieši najmä problematika podnikateľského prostredia. 

Vnímanie situácie zamestnancov, ich problémy či motivácie, to sú témy, ktoré akoby stáli v úzadí. 

 

Asociácia moderných benefitov (AMOBE) zrealizovala v spolupráci s prieskumnou agentúrou 2muse reprezentatívny 

prieskum medzi slovenskými zamestnancami o ich podmienkach v práci, o zamestnaneckých benefitoch a o 

preferenciách v oblasti stravovania v práci. 

 

Zákonník práce 

 

V parlamente sa aktuálne prerokovávajú aj viaceré novely Zákonníka práce, ktoré zásadne zmenia nielen doterajší 

systém stravného, ale aj pohľad na to, akú úroveň tejto služby chce štát garantovať. AMOBE, ktorá presadzuje inovatívne 

a efektívne riešenia v oblasti zamestnaneckých benefitov s dôrazom na stravovanie, sa preto rozhodla zrealizovať 

kvantitatívny i kvalitatívny prieskum v tejto oblasti, aby tak verejnú diskusiu o novej legislatíve obohatila o validné dáta o 

skutočných potrebách slovenských zamestnancov. Prieskum uskutočnila renomovaná agentúra 2muse v auguste 2021 

na vzorke 1200 slovenských zamestnancov. Čo sú teda tie najzásadnejšie zistenia? 

 

Čo pre nás znamená práca? 

https://uzitocna.pravda.sk/praca-a-kariera/clanok/603748-praca-znamena-pre-slovakov-v-prvom-rade-zivobytie/?utm_source=pravda&utm_medium=rss&utm_campaign=rss
https://uzitocna.pravda.sk/praca-a-kariera/clanok/603748-praca-znamena-pre-slovakov-v-prvom-rade-zivobytie/?utm_source=pravda&utm_medium=rss&utm_campaign=rss
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Práca znamená pre Slovákov v prvom rade živobytie. Pocity spájané s prácou vypovedajú o hľadaní rovnováhy medzi 

povinnosťami, zodpovednosťou, prospešnosťou a osobnými potrebami slobody, uvoľnenia či uznania. 

 

Azda najväčším prekvapením prieskumu je skutočnosť, že pocity užitočnosti a prospešnosti intenzívnejšie pociťujú 

zamestnanci vo verejnom sektore. Negatívne pocity nedocenenia, stresu a stereotypu viac zažívajú zamestnanci veľkých 

súkromných firiem, resp. korporácií. Práca je pre Slovákov aj o socializácii, o dobrých kolegoch a kolektíve, bez ohľadu 

na sektor alebo veľkosť firmy. Dobrou správou je, že až tri štvrtiny slovenských zamestnancov chodí do práce rado. Baví 

ich, keď má práca zmysel a vidia za sebou konkrétne výsledky. Vnímanie dnešných zamestnávateľov očami slovenských 

zamestnancov však nie je veľmi lichotivé. Veľmi spokojný so súčasným zamestnávateľom je len cca každý tretí 

zamestnanec. 

 

Až 80 % zamestnancov si myslí, že predstavujú pre svojho zamestnávateľa ľahko nahraditeľný ľudský kapitál. 

Zamestnancom chýba záujem, kontakt a spätná väzba od zamestnávateľa. Zamestnanecké benefity preto môžu 

napomocť zlepšiť tento vzťah. 

 

Stravovanie je dôležitá súčasť benefitov 

 

Štvordňový pracovný týždeň sa umiestnil na čele rebríčka najatraktívnejších benefitov, hneď za štandardne najsilnejšími 

finančnými benefitmi 13. a 14. platu. Vysoko atraktívny by bol pre slovenských zamestnancov aj vyšší príspevok na 

stravovanie. Zamestnancov prirodzene viac lákajú benefity, ktoré im nekrátia výplatu – nezdaňujú sa, nijako neznižujú ich 

príjem, práve naopak. K najmenej atraktívnym benefitom patria teambuildingy, ktoré oslovujú menšiu časť zamestnancov. 

 

Najviac benefitov majú v súčasnosti zamestnanci v korporáciách a veľkých firmách. Podľa ich celkovej spokojnosti sa 

však zdá, že ich nedokážu dostatočne motivovať. Naopak, najmenej benefitov uvádzali zamestnanci vo verejnom 

sektore. Boli by vďační za množstvo aj menej náročných benefitov – napríklad školenia, teambuildingy, alebo vyššie 

sumy na gastrolístkoch. Viac ako ostatných ich motivuje aj príspevok na rekreáciu alebo preplatenie športových aktivít. 

 

Všetci zamestnanci túžia po väčšej flexibilite. Je vyjadrením kompromisu, istej autonómnosti a "malej slobody", ktorú si 

zamestnanci zachovávajú v inak fixne nastavenom pracovnom pomere. Medzi najpreferovanejšími benefitmi vo všetkých 

skupinách rezonovali flexibilný pracovný čas a dovolenka navyše. U zamestnávateľov v súkromnom sektore bez ohľadu 

na ich veľkosť bola obľúbená aj práca z domu. V porovnaní s benefitmi, ktoré poskytujú svojim zamestnancom zahraniční 

zamestnávatelia, sa slovenskí zamestnanci cítia ukrátení. Spomínali napríklad flexibilnejšie pracovné úväzky pre matky s 

deťmi v Holandsku (štvrtinový/ tretinový úväzok), alebo výhodnejší sabbatical na cestovanie a oddych. 

 

Stravovanie a slovenskí zamestnanci 
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Až 39 % zamestnancov považuje za ideálnu formu stravovania príspevok na stravovanie v podobe elektronických alebo 

papierových stravných lístkoch (graf 1). Stravenky teda "neodchádzajú do minulosti", práve naopak. 

 

graf 1 

 

Zaujímavým zistením je tiež, že ľudia s vynikajúcou finančnou situáciou považujú za ideálnu formu stravovania finančný 

príspevok (graf 2). Ľudia s horšou finančnou situáciou sa viac prikláňajú k elektronickým stravným lístkom. 

 

graf 2 

 

Pre veľkú časť slovenských zamestnancov je zabezpečenie obeda – presnejšie "teplého obeda" vnímané skôr ako 

samozrejmosť – nie ako benefit (graf 3). To dokazuje, aké postavenie má plnohodnotný obed v mysliach našich 

zamestnancov. 

 

graf 3 

 

Obed predstavuje pre väčšinu slovenských zamestnancov najmä dve takmer rovnocenné veličiny: prestávku, zastavenie 

počas pracovného dňa a rovnako tak i nasýtenie (graf 4). Preto je otázne, ako tieto dve úlohy bude schopný plniť finančný 

príspevok na stravu ako nová alternatíva k stravenkám. 

 

graf 4 

 

Sumarizácia 

 

Spokojnejší sú dnes zamestnanci vo verejnom sektore, negatívne pocity nedocenenia, stresu a stereotypu viac zažívajú 

zamestnanci veľkých súkromných firiem a korporácií. 

 

Až 80 % zamestnancov si myslí, že predstavujú pre svojho zamestnávateľa ľahko nahraditeľný ľudský kapitál. Chýba 

záujem, kontakt a spätná väzba od zamestnávateľa. 

 

V porovnaní s benefitmi, ktoré poskytujú svojim zamestnancom iní slovenskí alebo zahraniční zamestnávatelia sa 

slovenskí zamestnanci cítia ukrátení. 

 

Obed plní pre väčšinu slovenských zamestnancov nielen funkciu nasýtenia, ale i psychohygieny a oddychu. 

 

Zabezpečenie stravovania je považované skôr za povinnosť zamestnávateľa než benefit. Až takmer 40 % zamestnancov 

považuje za ideálnu formu stravovania príspevok na stravovanie v podobe elektronických alebo papierových stravných 

lístkoch, len jedna tretina by chcela finančný príspevok. 
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Peňažný príspevok na stravné je pre bohatých, ľudia s horšou finančnou situáciou sa viac prikláňajú k elektronickým 

stravným lístkom. 

 

Aktuálna legislatívna situácia 

 

Podľa zákona má zamestnávateľ zabezpečiť zamestnancovi jedno teplé jedlo, ak odpracuje viac ako 4 hodiny denne. 

Môže tak urobiť formou vlastnej kantíny, využitia kantíny iného zamestnávateľa či donášky jedál. Ak nie je možné 

zabezpečiť stravovanie týmito formami, veľa firiem využíva služby eminentov stravných poukážok či elektronických kariet. 

Od marca tohto roka novela Zákonníka práce umožňuje zamestnancom vybrať si medzi stravnými lístkami alebo 

finančným príspevkom na stravovanie. 

 

Táto novela však nedoriešila viaceré otázky, ktoré zákonodarcovia pri jej tvorbe nereflektovali. Odstránenie týchto 

nedostatkov si kládla za cieľ poslanecká novela Zákonníka práce, ktorú 28. mája 2021 predložila časť poslancov vládnej 

koalície na čele s pánom Mariánom Viskupičom. 

 

K tejto novele vydalo nesúhlasné stanovisko Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny, rovnako tak aj Ministerstvo 

financií. 

 

V súčasnosti je tento návrh v 2. čítaní, parlament by mal o ňom rokovať na októbrovej schôdzi. Aktuálne znenie úprav 

poslaneckej novely nie je verejne známe, rovnako ako pozmeňujúce návrhy, o ktorých sa objavujú utržkovité informácie v 

médiách. 

 

Vydavatelia stravných lístkov združení v AMOBE preto žiadajú skupinu poslancov, ako i príslušné rezorty o otvorený 

prístup a verejnú odbornú diskusiu o finálnom návrhu novely Zákonníka práce. Poďme v pokojnej a vecnej atmosfére 

precizovať tento zákon, aby naplnil očakávania miliónov zamestnancov aj v duchu zistení nášho prieskumu a vytvoril 

priaznivé podmienky aj pre zamestnávateľov. 

 

-END 

 

Späť na obsah 

 

3.6.  O rozpočet sa bude ešte bojovať, výška deficitu nie je definitívna 

 [etrend.sk; 13/10/2021; Ján Beracka ; Zaradenie: Financie] 

https://www.trend.sk/financie/rozpocet-este-bude-bojovat-vyska-deficitu-nie-je-definitivna 

 

Konečná výška rozpočtového schodku bude závisieť od toho, či koalícia schváli trojicu dôležitých, no problémových 

zákonov. Rodičovský bonus podľa Igora Matoviča nevznikne 

 

https://www.trend.sk/financie/rozpocet-este-bude-bojovat-vyska-deficitu-nie-je-definitivna
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Výška rozpočtového deficitu budúcoročného rozpočtu zatiaľ nie je definitívne jasná. Rozhodnuté je zatiaľ iba to, že 

schodok rozpočtu neprekoná hranicu 4,94 percenta HDP. Deficit môže byť aj nižší, záležať bude od toho, ako sa 

dohodnú koaliční partneri na ďalšej legislatíve. 

 

Tri kľúčové zákony 

 

Kľúčové sú z tohto pohľadu tri zákony, teda zákon o dlhovej brzde, zákon o výdavkových stropoch a dôchodková 

reforma. Ak sa túto trojicu zákonov podarí schváliť, ministerstvo financií je ochotné akceptovať deficit na úrovni práve 

4,94 percenta HDP. V absolútnom vyjadrení by schodok štátneho rozpočtu v budúcom roku mal byť takmer 5,5 miliardy 

eur. 

 

Ak sa ale tieto zákony nepodarí presadiť, podľa ministra financií "nedostane nikto nič navyše" a rozpočtový deficit bude 

na úrovni 4,3 percenta HDP. K premiantom z hľadiska medzinárodného porovnania tak nebudeme patriť určite. Ak 

výdavky porastú pri deficite na úrovni piatich percent, bude podľa I. Matoviča na dohode rezortov, ako si dodatočné 

zdroje rozdelia. 

 

"Rozpočet je napísaný presne tak, ako nám dovoľujú pravidlá spoločenstva, ktorého sme súčasťou, a to je EÚ. Peniaze, 

ktoré by sme navyše mohli mať, musia rozhodnúť koaličné strany, že či budeme zodpovední a či splníme sľuby, ktoré 

sme dali voličom. Preto sú tie dodatočné peniaze naviazané na splnenie prijatia troch zodpovedných zákonov. Keď ich 

splníme, budú aj nejaké peniaze navyše," poznamenal v stredu I. Matovič. 

 

Dlhová verzus daňová brzda 

 

Zákon o dlhovej brzde sa v súčasnosti mení na gilotínu, pod ktorú musí súčasná vláda položiť hlavu. Predstavitelia 

rezortu financií jednohlasne hovoria, že je nereálne, aby Slovensko v dohľadnom čase dosiahlo vyrovnaný rozpočet. 

Súčasné nastavenie dlhovej brzdy ale zaväzuje vládu, aby bol rozpočet na rok 2024 prinajhoršom vyrovnaný, prípadne 

prebytkový. V opačnom prípade bude musieť vláda ešte pred riadnym termínom volieb podať demisiu. 

 

Samotný I. Matovič považuje zmenu zákona o dlhovej brzde za nevyhnutnosť. Argumentuje napríklad tým, že povinnosti 

vyplývajúce zo zákona o dlhovej brzde, sa dajú ľahko obchádzať, napríklad rekonštrukciou vlády. Povinnosti vyplývajúce 

zo zákona o dlhovej brzde sa novej vlády počas dvoch rokov automaticky netýkajú. 

 

Problém so zmenami v dlhovej brzde má ale koaličná strana SaS. Richard Sulík, minister hospodárstva a predseda SaS, 

chce aby súčasťou zmien fungovania dlhovej brzdy bola aj takzvaná daňová brzda. Daňová brzda by inými slovami 

mohla byť určená hodnota, ktorú štát smie vybrať na daniach. Daňová brzda by teda určila konkrétne percento z HDP, 

ktoré smie štát vybrať na daniach a odvodoch, no túto hodnotu by nesmel prekročiť. 

 

S týmto návrhom má ministerstvo financií problém. Schváliť zákon o dlhovej brzde môže byť teda problém. 
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Rodičovský bonus je neistý 

 

Rozdielne sú pozície koaličných partnerov aj pri zákone o dôchodkoch. Novela dôchodkového systému má zabezpečiť, 

že výška dôchodkového veku sa bude odvíjať od strednej dĺžky dožitia. Zastropovanie dôchodkového veku by sa teda 

zrušilo. 

 

Súčasťou dôchodkovej reformy podľa hnutia Sme rodina je aj takzvaný rodičovský bonus, teda možnosť pre pracujúcich, 

aby poukázali časť zaplatených odvodov v prospech svojich rodičov. Ministerstvo financií s rodičovským bonusom už 

dlhšie nesúhlasí a podľa I. Matoviča nebude tento nástroj súčasťou dôchodkovej reformy. Tvrdí to aj napriek tomu, že 

základy takzvaného rodičovského bonusu sú zakotvené v ústave. Rodičovský bonus sa popri reforme súdnictva dostal do 

základného zákona štátu v minulom roku. 

 

Aj dôchodková reforma tak môže byť ďalším zo sporov vo vnútri aktuálnej koalície. Rodičovský bonus totiž patrí k 

výrazným opatreniam ministra práce Milana Krajniaka. Odborníci na dôchodkové systémy ale toto opatrenie kritizujú. 

 

Víťazi a porazení 

 

V porovnaní s minuloročným rozpočtom si pohorší päť ministerstiev. Najhoršie je na tom ministerstvo vnútra, ktoré na 

kapitálové výdavky získa o takmer 1,4 miliardy menej ako v predchádzajúcom rozpočte. Ide o pokles na úrovni až 45 

percent. 

 

Kapitálové výdavky ministerstva pôdohospodárstva sa znížia o takmer 18,5 percenta a rezort financií minie o 15 percent 

menej. Škrty v kapitálových výdavkoch čakajú ministerstvo zdravotníctva a ministerstvo zahraničných vecí. Výrazný 

nárast oproti predchádzajúcemu roku čaká ministerstvo investícií a aj školstva. Tieto údaje počítajú s príjmami z 

európskych fondov a z Plánu obnovy. 

 

| 

Medziročný rozdiel v kapitálových výdavkoch ministerstiev v štátnom rozpočte na rok 2022 

Ministerstvo Medziročný rozdiel (mil. eur) Medziročná zmena (%) 

Ministerstvo vnútra SR -1 369,70 -45.57 

Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR -274.7 -18.46 

Ministerstvo zdravotníctva SR -100.4 -5.88 

Ministerstvo financií SR -98 -15.14 

Ministerstvo zahraničných vecí a európskych záležitostí SR -0.33 -0.21 

Ministerstvo hospodárstva SR 23.4 4.75 

Ministerstvo kultúry SR 23.8 8.15 

Ministerstvo životného prostredia SR 71.6 14.5 
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Ministerstvo spravodlivosti SR 96.9 20.37 

Ministerstvo obrany SR 106.5 8.68 

Ministerstvo práce sociálnych vecí a rodiny SR 170.6 5.2 

Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR 713.5 914.53 

Ministerstvo dopravy a výstavby SR 723.4 48.56 

Ministerstvo školstva, vedy výskumu a športu SR 1892.3 108.05 

 

Prameň: Návrh štátneho rozpočtu SR 

-| 

 

Späť na obsah 

 

3.7.  Miliónová pokuta od Protimonopolného úradu 

 [STV Dvojka, 17:30; Správy RTVS z regiónov; 13/10/2021;  Viktória Macková] 

 

Andrej Bálint, moderátor: "Stovky pracovných miest v Humennom ohrozuje pokuta. Vlastník priemyselného parku tak 

reaguje na vyše miliónovú sankciu od Protimonopolného úradu. Kontrola reagovala na vlaňajší spor humenských firiem o 

dodávkach energií." 

 

Viktória Macková, redaktorka: "V apríli 2020 odpojil vlastník priemyselného parku firma Chemes svojho najväčšieho 

odberateľa firmu Nexis od energií. Nezhodli sa na ich cenách. Spor riešili aj ministri a politici, pretože rukojemníkmi boli 

štyri stovky zamestnancov. Dohodli sa až s pomocou mediátora." 

 

Peter Kremský, predseda Výboru NR SR pre hospodárske záležitosti (2.6.2020): "Táto zmluva by mala zabezpečiť 

dlhodobú takúto spoluprácu." 

 

Viktória Macková: "Odpojenie firmy na výrobu priemyselných vláken od neregulovaných energií riešil aj Protimonopolný 

úrad. Po ročnom konaní uložil vlastníkovi parku pokutu takmer jeden milión dvestotisíc eur." 

 

Adriana Oľšavská, hovorkyňa, Protimonopolný úrad SR: "Zo zistení Protimonopolného úradu vyplynulo, že podnikateľ v 

dominantnom postavení od roku 2017 zaväzuje spoločnosti vykonávajúce podnikateľskú činnosť v priemyselnom parku 

odoberať energie a médiá od neho. Zároveň im znemožňoval, aby si energie a médiá vyrábali sami, alebo ich odoberali 

od tretích strán." 

 

Viktória Macková: "Úrad vyčíta firme aj to, že sťažovala kontrolu. Chemes s rozhodnutím Protimonopolného úradu 

nesúhlasí a už pripravuje odvolanie." 
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Komunikačné oddelenie, Chemes, a.s. (text v obraze): "Zatiaľ môžeme len konštatovať, že výška pokuty je likvidačná a 

môže v konečnom dôsledku viesť k ohrozeniu tisíc osemsto pracovných miest v Humennom." 

 

Viktória Macková: "Okrem vlastných zamestnancov by sa prepúšťanie týkalo aj spoločností, ktoré sú v parku v 

podnájme." 

 

Marianna Šebová, Ústredie práce, sociálnych vecí a rodiny SR: "Ústredie práce, sociálnych vecí a rodiny neeviduje od 

začiatku roka 2021 nahlásené hromadné prepúšťanie na Úrade práce, sociálnych vecí a rodiny Humenné." 

 

Viktória Macková: "Odvolanie firmy Chemes bude posudzovať rada Protimonopolného úradu. Rozhodnutie môže skončiť 

aj na súde." 

 

Späť na obsah 

 

3.8.  Zvýšila sa minimálna mzda, prišli migranti a nič sa nestalo. Za toto zistenie je Nobelova 

cena 

 [Trend; 41/2021; 14/10/2021; s.: 7; redakcia ; Zaradenie: Slovensko a svet] 

 

EKONOMIKA 

 

Nobelovu cenu za ekonómiu získali David Card, Joshua Angrist a Guido Imbens. Ich prínos spočíva v práci s 

prirodzenými experimentmi. David Card (na monitore vľavo) získal polovicu odmeny desať miliónov švédskych korún, 

zvyšok si delia ďalší dvaja. Všetci pôsobia na amerických univerzitách. D. Card získal cenu za výskum v oblasti trhu 

práce, J. Angrist a G. Imbens za metodologické obohatenia analýzy príčinných vzťahov. D. Card spolu so zosnulým 

kolegom Alanom Kruegerom skúmal vplyv rastu minimálnej mzdy na zamestnanosť. Výsledok možno interpretovať v 

zmysle, že firmy sú schopné preniesť vyššie mzdové náklady na zákazníkov vo forme vyšších cien bez toho, aby to 

negatívne ovplyvňovalo dopyt po ich produktoch a službách. 

 

Okrem toho skúmal D. Card vplyv prílevu migrantov na pracovný trh v cieľovej destinácii. Porovnaním vývoja miezd a 

zamestnanosti v meste Miami ukázal, že náhly prílev migrantov z Kuby tam neznamenal hrozbu pre slabšie vzdelaných 

obyvateľov. V porovnaní s inými sledovanými mestami, kam títo migranti neprišli, sa úroveň miezd neznížila a výrazne sa 

nezvýšila nezamestnanosť. 

 

Späť na obsah 

 

3.9.  Schudobnieme? 

 [Plus 7 dní; 41/2021; 14/10/2021; s.: 34,35,36; VERONIKA COSCULLUELA ; Zaradenie: VŠIMLI SME SI] 
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Stúpajú ceny tepla aj potravín, ekonómovia hovoria, že ak firmy musia míňať viac na energie, šetriť budú na našich 

platoch 

 

Vyzerá to ako riadna šlamastika. Z kaluže pandémie vstupujeme do blata inflácie. Spomedzi štátov Európskej únie (EÚ), 

ktoré používajú euro, je Slovensko podľa Eurostatu na tretej priečke krajín, kde sa najviac zdražuje. Tovar a služby, ktoré 

kupujeme najčastejšie, v septembri stúpli o 5,1 percenta. Reálne platy krok s cenami držať nebudú. Neutešená rovnica, 

však? Čo sa stalo a kedy vietor v našich peňaženkách dofúka? 

 

MENEJ ZA VIAC 

 

Podľa Maroša Ovčarika z webu Finančný kompas sa treba pripraviť na to, že za 50 eur kúpime najbližšie mesiace o niečo 

menej produktov ako vlani. ,,Inflácia je vlastne pokles hodnoty peňazí. Pri inflácii tri percentá si za rovnakú stoeurovku 

kúpime po roku o tri percentá menej, teda reálne klesá kúpyschopnosť domácností." Týka sa to navyše aj našich úspor. 

Ovčarik vyrátal, že ak máme na bežnom účte usporenú tisícku na horšie časy, pri trojpercentnej inflácii bude mať o päť 

rokov hodnotu len 863 eur. Jednoducho, v čase inflácie chudobnieme, aj keď utrácame a nakupujeme jedlo, stavebniny, 

benzín, platíme nájomné, aj keď sa rozhodneme nemíňať a sporíme. Keď sú veci takto povedané a premýšľate, že by bol 

vhodný čas požiadať šéfa o zvýšenie platu, môže prísť veľmi rýchle sklamanie. Analytik Martin Vlachynský z 

ekonomického inštitútu INESS hovorí, že hoci mzdy dlhodobo rastú, existujú obdobia, keď ich reálna výška stagnuje, ba 

dokonca klesá. ,,Že sa to pravdepodobne bude diať v blízkej budúcnosti, je pravdepodobné. Pandemické opatrenia 

spôsobili výpadky výroby po celom svete. Továrne a služby sa zavreli, zamestnanci sedeli doma a nepracovali. Rôzne 

pandemické dávky a dotácie vytvorili ilúziu, že sa vlastne nič nedeje. Ale keďže reálne nevznikali výrobky, nevyužívali sa 

služby, svet o niečo schudobnel. Táto realita sa teraz postupne dostáva až do peňaženiek." 

 

NÁJDEŠ PRÁCU, STRATÍŠ PRÁCU 

 

Ako si teda človek môže pomôcť? Ak je všetko drahšie a nádej na zvýšenie platu je mizivá, logicky uvažujeme, že by sme 

mohli pracovať viac, aby sme rodinný rozpočet na konci mesiaca nejako zaokrúhlili. S týmto nápadom si treba popriať 

vzájomne veľa šťastia. Tí, ktorí čítajú noviny, vedia, že pri titulkoch - Top zamestnávateľ na Orave vypína polovicu pecí 

alebo Novácka chemička skresala výrobu na polovicu - hrozí skôr prepúšťanie ako boom nových pracovných miest. 

Najhoršie môžu dopadnúť tí, ktorí zamestnanie našli po uvoľnení opatrení, sú v skúšobnej lehote a už-už si mysleli, že sa 

veci zlepšia a na čas si môžu vydýchnuť. ,,Tešiť sa môžu profesie, ktoré sú vo veľkom nedostatku a, naopak, ťažké to 

budú mať profesie, ktoré sa z pandémie tak skoro nespamätajú," predvída Martin Vlachynský. 

 

PREKLIATE ENERGIE 

 

Vláda vie, že najťažšie sa budú mať aj v najbližšom období tí najzraniteľnejší. Napríklad seniori, ktorí doteraz za rok a pol  

pandémie nechudobneli vďaka valorizácii dôchodkov. Túto zimu však môžu mať hlboko do vrecka a namiesto darčekov, 

ktoré mnohí z nich plánujú kúpiť vnúčatám, budú lietať stovky navyše za elektrinu a plyn. Dôchodcovia totiž často bývajú 
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na vidieku, a to v starých alebo zle izolovaných rozľahlých domoch. Ak platia za kúrenie a hriatie teplej vody plynovým 

kotlom za dom s výmerou 100 štvorcových metrov približne 35 eur mesačne, pri 18-percentnej inflácii za rok priplatia 65 

eur. Ak majú vyššiu spotrebu alebo starý kotol a mesačná záloha za plyn je 60 eur, za rok dajú plynárom o 130 eur viac, 

ako boli zvyknutí. Rovnaký nárast, medzi 5 až 15 percent, sa očakáva aj pri cene elektriny. Jej ceny prekonali rekord z 

veľkej finančnej krízy v roku 2008. Neutešená správa pre domácnosť, ktorá elektrinu využíva nielen na základné 

spotrebiče vrátane chladničky či práčky, ale aj vykuruje elektrickým kotlom. Ročne môže zaplatiť až o 150 eur viac. 

 

CHLEBOVÉ TÉMY 

 

No a kým ľudia uviazli v rovnici medzi zvyšujúcimi sa cenami na živobytie a stagnujúcimi platmi, politici sa hádajú o to, kto 

môže za situáciu. Ľavica v podobe exministra práce, sociálnych vecí a rodiny Jána Richtera vláde vyčíta, že nič nerobí a 

,,chlebové témy" pre ňu nie sú priorita. Koalícia hovorí, že také hrozné zvyšovanie to nie je a problémy dáva za vinu zlým 

rozhodnutiam Smeru v predchádzajúcich obdobiach. Prezidentka upozorňuje aj v správe o stave republiky, že kabinet 

Eduarda Hegera by mal mať plán, ako sa vyhnúť situácii, aby sa nízkopríjmové rodiny dostali na úplnú mizinu. Premiér 

odkazuje, že dačo z hlbokej štátnej kasy vytiahnu, ale ešte netreba robiť paniku, ešte nie je čas. Šéf rezortu práce Milan 

Krajniak rozpráva od leta o slávnych vratkách a o možnosti odloženia splátky za energie pri strate zamestnania, ako to 

bolo v prípade odloženia splátky úverov. Minister hospodárstva Richard Sulík zas o zavedení špeciálnych taríf pre 

,,energetickú chudobu". Reálne vláda k polovici októbra ešte nič neschválila. Martin Vlachynský z INESS navyše 

upozorňuje, že jej právomoci sú obmedzené. ,,Najdôležitejšiu úlohu pri udržaní cenovej stability zohráva Európska 

centrálna banka. Vláda mala možnosť krotiť verejné výdavky. Štát totiž na trhu súperí s občanmi a podnikateľmi o zdroje. 

Napríklad ak štát začne zatepľovať tisíc verejných budov v rovnakom čase, ako je vysoký dopyt po stavbe rodinných 

domov, prispeje k tlaku na ceny stavebných materiálov či robotníkov." Ekonómovia sa zhodujú, že vládna pomoc by mala 

byť adresná. Pre tie najrizikovejšie skupiny, ktoré si bez pomoci s rastúcou drahotou neporadia. 

 

AKO ĎALEJ, DOKTOR? 

 

Je stúpanie cien niečo, čo bude pokračovať? To vraj nevie nikto. Minimálne budúci rok bude energia, stavebniny aj 

potraviny drahšie. ,,Keby som vedel naisto povedať, čo sa stane s cenami, stanem sa milionárom. V blízkom čase však 

nevidím veľa dôvodov na spomalenie tohto tempa. Rast cien prebieha vo všetkých členských štátoch EÚ, nie všade však 

úplne identicky. Krajiny, ktoré majú značné rezervy v raste (napríklad vysokú nezamestnanosť ako Grécko), pociťujú 

tento efekt menej," hovorí Martin Vlachynský. Mimochodom, ako vlastne inflácia do našich postpandemických životov 

prišla? Ekonóm INESS vysvetľuje, že továrne majú výpadky, doprava tovaru bola narušená a navyše sa príliš stimuloval 

dopyt. ,,Najmä prostredníctvom peňažnej politiky. Politici sa zľakli hnevu voličov a náklady pandémie sa pokúsili zahádzať 

novými peniazmi, za ktoré nakúpili rôzne sociálne a záchranné balíčky. Peniaze zadarmo však neexistujú a rast cien je 

jedným z dôsledkov tohto konania. To platí aj pre Slovensko - aj rastúce ceny sú daňou, ktorou sa splácajú sociálne 

balíčky, nové tehotenské dávky či obchvat Bratislavy." 

 

---- 
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Ak si firmy priplatia za energie, šetriť budú na mzdách 

 

Pýtali sme sa, ako vidí situáciu Pavel Škriniar z Fakulty podnikového manažmentu Ekonomickej univerzity v Bratislave. 

 

* Naozaj treba počítať s tým, že reálne platy rásť nebudú? 

 

Rovnica vysvetľujúca očakávaný vývoj platov nie je jednoduchá. Úplne zjednodušene sa dá povedať, že ak sa ceny 

výrobných vstupov (suroviny, energie) zvyšujú a zákazníci neakceptujú výrazne vyššiu cenu tovaru, neostáva nič iné, iba 

šetriť na iných nákladoch, teda mzdách. Na mzdách sa dá šetriť práve tak, že sa nebudú zvyšovať. Pritom podniku 

nemusí týmto ísť o zvyšovanie zisku, len o to, aby sa nedostal do straty. 

 

* Prečo sa inflácia týka hlavne cien potravín, elektriny, plynu? 

 

Cena energií sa zvyšuje pre jej nedostatok. Odstavujú sa atómové elektrárne, uhoľné majú zvýšené náklady na emisné 

povolenky, minuloročná zima vyprázdnila zásobníky plynu a pred tohtoročnou zimou ešte nie sú naplnené. Potraviny sú 

drahšie pre následky výkyvov počasia (neúroda pre sucho, povodne, mrazy). Globalizácia spôsobuje, že určité typy 

plodín sa pestujú v určitom regióne. Ak je tento región zasiahnutý nepriaznivými poveternostnými podmienkami, zasiahne 

to úrodu danej plodiny vo väčšej miere, než keby bola pestovaná vo viacerých regiónoch. Nedostatok sa následne prejaví 

vo zvýšenej cene. 

 

* Čo môže štát urobiť proti inflácii, ak sú jej dôvody celosvetové? Má slovenská vláda dobré nápady? 

 

Snaha kompenzovať nárast cien je krátkodobé riešenie a s otáznym výsledkom. Dôležité je, aby peniaze nechýbali pri 

zásadnejšom probléme. Zvýšenie cien s dosahom desiatky eur za rok nepovažujem za zásadný problém pre bežného 

obyvateľa. Samozrejme, pomoc pri vybraných skupinách obyvateľstva, kde takýto zvýšený výdavok je ťažko 

predstaviteľný, až nepredstaviteľný, je potrebná a treba nájsť riešenie. Za riešenie nepovažujem plošné dotácie bez 

zohľadnenia miery potreby pomoci, ale adresnú pomoc. 

 

Späť na obsah 

 

3.10.  V tlačenici 

 [Plus 7 dní; 41/2021; 14/10/2021; s.: 28,29,30,31; VERONIKA COSCULLUELA ; Zaradenie: ROZHOVOR] 

 

Nemám stotisíc followerov, ale myslím, že je o môj názor záujem, hovorí šéfka poslaneckého klubu SaS Anna Zemanová 

 

Ako sa odídenci zo strany Za ľudí začlenili v klube SaS? Jeho šéfka vraví, že integrácia je trochu zložitá, na pravidlá si 

musia prišelci zvykať. V miestnosti sa trochu tlačia a vzťahy rozvíjajú aj na párty u ministra zahraničných vecí Ivana 
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Korčoka. Ako vidí matka štyroch detí dôchodkovú reformu od Sme rodina? Šéfky poslaneckého klubu SaS ANNY 

ZEMANOVEJ sa na aktuálne politické témy pýtala VERONIKA COSCULLUELA. 

 

* V parlamente ste od roku 2016. Myslíte, že vás ľudia poznajú aj inak ako poslankyňu, ktorá chcela cez druhú koronovú 

vlnu nechať dôchodcov zatvorených doma a očkovala by radšej kritickú infraštruktúru? 

 

V samotnej politike som už od roku 1998. Preskákala som viaceré jej stupne, od komunálneho ako starostka bratislavskej 

časti Vajnory, osem rokov som bola poslankyňou samosprávneho kraja, takže myslím, že si ma pamätajú aj ako starostku 

alebo aktivistku, ktorá pracovala na viacerých revitalizačných projektoch v Bratislavskom kraji. 

 

* Možno v Bratislave, ale ak berieme do úvahy celé Slovensko - ako si myslíte, že ste u ľudí zapísaná? 

 

Slováci si ma, myslím, pamätajú dosť aj z minulého volebného obdobia, keď som mala mnoho aktivít napríklad na 

východnom Slovensku týkajúcich sa zastavenia prípravy ťažby ropy a zemného plynu. Odrazilo sa to aj vo volebných 

krúžkoch. Napriek tomu, že sme boli v tom čase v opozícii, podarilo sa nám do zákona zahrnúť, že vrty hlbšie ako 300 m 

musia prejsť posudzovaním vplyvu na životné prostredie. 

 

* Takže sa nebojíte, že si vás ľudia spájajú najviac s nešťastným výrokom o ekonomicky neaktívnych dôchodcoch? 

 

Takto som to nepovedala a ohradzujem sa proti zjednodušenej a prekrútenej interpretácii, ktorá kolovala. Vážim si 

seniorov, napokon, už som jedna z nich. Tie slová padli v čase, keď bola očkovacia stratégia nastavená tak, že sa 

očkovalo podľa veku. Bolo málo vakcín a hrozilo, že ľudia, ktorí majú zabezpečovať riadny chod štátu - od dodávateľov 

elektriny po sociálnych pracovníkov a zdravotníkov -, sa pre systém prednostných vakcín nebudú môcť starať práve o 

tých najzraniteľnejších. Vysvetľovala som daný stav v tom čase. Môj výrok hrubo dezinterpretovali moji politickí oponenti 

a takto sa spopularizoval. Bolo mi úprimne ľúto, že sa niektorých ľudí dotkol. Uviedla som to na pravú mieru a 

ospravedlnila sa. Tí, ktorí to chceli pochopiť, pochopili. Tí, ktorí nechcú, budú sa pýtať tak, ako ste sa opýtali vy. 

 

* Aké veľké slovo máte v SaS? 

 

Nemám stotisíc followerov, ak sa na to pýtate. (Smiech.) Myslím však, že dnes, keď som predsedníčka poslaneckého 

klubu, v rámci verejného diskurzu je o môj názor záujem. Čo sa týka tvorby politiky, teda programu strany, tam je to 

jasné: moja parketa je životné prostredie. V ňom mám dominantné miesto a už jedenásty rok formujem program strany v 

tejto oblasti. 

 

* Chodievate aj na koaličné rady... 

 

Áno, som stálym členom koaličných rád, lenže nie vždy to tak bolo. Zo začiatku na ne neboli prizvaní všetci šéfovia 

poslaneckých klubov, ale spôsobovalo to problémy. 
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* Okrem vás na ne chodí ešte predseda strany Richard Sulík. Zúčastňuje sa na nich teraz aj Mária Kolíková? 

 

Áno, chodí aj ona. Richard Sulík sa niekedy strieda s ministrom školstva Braňom Gröhlingom. Nie je to však už také 

striktné ako na začiatku volebného obdobia, keď bola dohoda, že za každého partnera vo vláde prídu traja. Je to 

voľnejšie a k odborným témam si prizývame viacerých ľudí. Nik nerieši, či sme štyria alebo traja. 

 

* Takže sa o moc, kto drží prím a informácie, nebijete? 

 

Nie. Odkedy je premiérom Edo Heger, zasadania majú iný formát. Lídri strán sa stretávajú ešte pred koaličnou radou bez 

nás ostatných, citlivé témy preberajú ,,za kuchynským stolom". 

 

* Aké boli posledné koaličné rady? Sú názorové rozdiely so Sme rodina reálnym problémom alebo ide len o hranie na 

voliča, že existujú, ale vlastne všetci vo vašom ,,krúžku" sú spokojní? 

 

Nemyslím si, že ide o nejaké predstieranie nezhôd. Hodnotové rozdiely sú reálne. O to v politických stranách ide. Nedá 

sa očakávať, že budeme jednotní, keď má každá strana svoj program. Niekto ho má vycibrený, niekto ho zostavil tesne 

pred voľbami. Máme programové vyhlásenie vlády a niekedy je zaťažko akceptovať veci, ktoré tam sú. Iné to je, keď sa 

niekto snaží presadiť niečo, čo v programovom vyhlásení vlády nie je. Vtedy hrajú emócie. 

 

* Pri čom zahrali naposledy? 

 

Možno to trochu iskrilo pri problematike atómového zákona, kde mali poniektorí predstavy razantných riešení, ale na 

druhej strane je ekonomika. Bolo nutné nájsť balans medzi stanoviskami kolegov z OĽaNO z minulosti a potrebami 

spoločnosti ohľadom jadrovej energie. 

 

* Je vám v klube SaS tesnejšie s prišelcami z Remišovej strany Za ľuďí? 

 

No veru, je nám doslova veľmi tesno, hoci vy sa asi pýtate metaforicky. My sa radi potlačíme. Budova národnej rady 

vôbec nie je uspôsobená na to, aby mali poslanecké kluby primerané rokovacie miestnosti. Sme tam natlačení ako 

sardinky. V klube nemáme ani 19 stoličiek. Našťastie strana SaS má svoje sídlo - Liberálny dom. 

 

* To asi poslancom za stranu Za ľudí príliš nesedí: ísť k vám ,,domov". Keď to hovoríte, napadol mi vtip, ktorý pri vašom 

zlučovaní klubu koloval: Meme s nešťastným voličom Za ľudí a nápisom: ,,Keď sa po roku zobudíte a uvedomíte si, že ste 

vlastne volili SaS." 

 

Ako strany sme nemali nejaké hodnotové rozpory, skôr by som povedala, že v niektorých veciach sme sa úplne stretli. Čo 

sa týka práva a spravodlivosti, náš program bol veľmi podobný. Dôvodom rozpadu poslaneckého klubu Za ľudí nebolo 
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nejaké ,,liberálne krídlo", dôvody, prečo sa rozpadli, boli iné. Z našej strany by bolo politicky amatérske, keby sme sa ich 

rozpadu len prizerali. Náš koaličný partner bol v úzkych, rozpadol sa im klub, matematika v parlamente nepustí a desať 

koaličných poslancov bez klubu sme predsa nemohli nechať len tak. Tí šiesti poslanci, ktorí sa vyformovali okolo 

ministerky Kolíkovej, prešli k nám aj preto, že ich témy nám boli blízke. 

 

* Poslúchajú vás ako šéfku klubu? 

 

Ľudia zo strany Za ľudí, ktorí prišli k nám, sú odborníci. Zaradili sa k našim odborníkom, ktorí gestorovali jednotlivé témy.  

Vytvárame si cestu spolupráce a komunikácie. Musím povedať, že sú trošku prekvapení, neboli zvyknutí na naše pravidlá 

fungovania klubu. Toto je teraz moja práca, aby som ich do toho zasvätila, aby si pravidlá osvojili, aby sme navzájom 

vedeli komunikovať, ale myslím, že je obojstranná vôľa a je to už teraz veľmi dobré. 

 

* Aj vám dali nejaké prískočné? 

 

(Smiech.) Zatiaľ nie. Skôr to bolo tak, že som mala narodeniny práve v deň, keď k nám poslanci zo strany Za ľudí 

pristúpili, takže som ich pozvala na maškrty. A mali sme také uvítacie stretnutie u pána ministra zahraničných vecí. 

 

* Takže si ich kupujete naďalej? 

 

Nie, to vôbec nie. Ale snažíme sa, aby sa cítili dobre, aby sa začlenili. Vnímam, že boli situáciou ranení. Viem, že neboli 

nastavení ,,hurá, ideme k SaS, lebo to bol náš sen". Zakladali novú stranu, keď SaS už existovala. 

 

* Bude sa otvárať koaličná zmluva? Ste dnes s 19 poslancami v klube druhá najsilnejšia strana. Príchodom Za ľudí ste 

preskočili hnutie Sme rodina. 

 

Otváranie koaličnej zmluvy nepovažujem za nevyhnutné ani za potrebné. Myslím, že spoločnosť má oveľa dôležitejšie 

problémy ako úpravu mocenských pravidiel. Vláda aj parlament fungujú. Riešiť posty a pozície by bolo veľmi nerozumné. 

 

* Prijíma alebo neprijíma Boris Kollár do klubu troch poslancov, jedného zo Smeru a dvoch z kandidátky Mariana 

Kotlebu? 

 

Myslím, že to dementovala jedna aj druhá strana. Je to však bod, nad ktorým by sme sa museli zamyslieť, keby k tomu 

naozaj prišlo. SaS má stanovisko kongresu strany, kde je zamedzená spolupráca so Smerom, s odídencami zo Smeru, s 

Hlasom, s ,,kotlebovcami", a teda aj s tými, ktorí do parlamentu ako ,,kotlebovci" prišli. Neviem však, prečo by Boris Kollár 

týchto ľudí do svojho klubu prijímal. Nepotrebuje to. 

 

* Sme rodine sa odsúva zákon o nájomných bytoch. Nebudú z toho problémy? 
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Výstavba nájomných bytov je pre nich skutočne vlajková téma, ale nikde nie je napísané, že zákon sa musí prijať tento 

rok. Nie je dôvod, aby pre to odchádzali. Naozaj zodpovedne rokujú, vytrvalo, sú to hodinové stretnutia. Snažia sa nájsť 

cestičky tak, aby bol text zákona priechodný. Zatiaľ nie je, ale zhoda sa už našla na mnohých veciach. Stále to nie je taký 

variant, za ktorý by sme mohli zahlasovať. Je to vec na 30 rokov, nie niečo krátkodobé. Takže to musí byť tak pripravené, 

že sa nebudeme musieť hanbiť niekedy v budúcnosti, že sme za to zahlasovali. 

 

* Čo robí koalícia zle, že Smer stúpa a Hlas veľmi neklesá? 

 

Určite nám k dobru neprispela koaličná kríza. Na covid sa vyhovárať nechcem, lebo by ste povedali, že niektorým vládam 

manažment krízy prispel k popularite, ale len skonštatujem, že pandémia tu bola, je a doba je ťažká. Ľudia nemajú jasno 

v tom, čo sa v spoločnosti deje. Ukazuje sa, že máme súboj bezpečnostných služieb, ktorý Smer a Hlas živia aj 

neustálym odvolávaním ministra Mikulca. Osoby, ktoré sa cítia ohrozené, potrebujú vyvolávať auru chaosu. Situácia 

opozícii vyhovuje a preferencie rastú. Som presvedčená, že je to niečí úmysel. 

 

* Čí? 

 

Niekoho veľmi mocného. Vytváranie chaosu je záujmom niekoho mocného, kto má na to aj finančné prostriedky, aj 

mechanizmy. Systém funguje ako namazaný stroj a bol tu vytváraný roky. Ak si pustíte výpoveď pána Makóa alebo 

Slobodníka, vidíte, s akou ľahkosťou opisujú, ako jednoducho vstúpili do systému korupcie a záujmov. A to oni ani neboli 

špička. Rozprávajú o niekom, koho nevideli a kto vydával pokyny. Pavučina sa však rozpletá. Ani pešiaci v systéme sa 

necítia bezpečne. Každý vie, čo spáchal, ak niečo spáchal, bojí sa, vytvára chaos a spochybňuje vládnutie. To nahráva 

číslam opozície. Ste členkou brannobezpečnostného výboru, ale nie ste na tieto témy odborníčka. Mám pocit, že SaS má 

odborníkov na všetko okrem bezpečnosti či polície. Máme poslanca Alojza Baránika a teraz ministerku Máriu Kolíkovú, 

ktorá má veľmi dobrý tím. Ja som vo výbore, lebo nás bolo na začiatku len 13 poslancov a museli sme zastrešiť všetky 

oblasti. Mám ľudí, ktorí mi v témach radia. Problematike sa venuje aj podpredseda národnej rady Milan Laurenčík. 

 

* Vznikla komisia, ktorá má pomôcť navrátiť dôveru ľudí v právny štát. Je to dobrý nápad, keď je tam napríklad aj 

Veronika Remišová, jej šéf kancelárie na ministerstve? 

 

Úprimne, bola som prekvapená, že sa do nej hlásila Veronika Remišová, pretože komisia avizovala, že budú každý deň 

zasadať osem hodín. Ako potom môže ministerka riadiť ministerstvo? Ale inak sú tam zástupcovia ministerstva 

spravodlivosti, pán Mazák a ďalší ľudia, ktorí mi na prvé pozretie dávajú zmysel a nádej na zmysluplné návrhy. Sú to 

mená, ktoré vzbudzujú dôveru. Jednou zmenou, ktorá by sa mohla prijať, by malo byť, aby bol generálny prokurátor 

odvolateľný. Považujem za chybu, že sa to nedostalo do zákona, pretože jeho skoro absolutistická moc vyvoláva 

pokušenie vládnuť sám. 

 

* Vy ako bývalá environmentálna aktivistka, zanietená pre ochranu životného prostredia sa nekosíte s ministrom 

hospodárstva na žiadnych témach? 
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Minister Sulík je, myslím, najlepším ministrom vlády aj preto, že je makromanažér a vedel si vybrať schopných ľudí do 

organizácií, ktoré pod jeho rezort spadajú. Ešte v minulom volebnom období sme mali veľkú debatu na tému klímy. Po 

niektorých jeho vyjadreniach, ktoré sa rozoberali vo verejnosti, sme si spolu sadli a zjednotili sa na tejto téme, čo vlastne 

chceme ako strana. 

 

* Čo chcete? 

 

Jasne sme si zadefinovali, že človek je spoluzodpovedný za zmenu klímy a že je potrebné urobiť opatrenia tak, aby sme 

prispeli k zlepšeniu stavu, čo sa týka emisií aj zadržiavania uhlíka. Ale nie za každú cenu. Naše kroky musia byť trvalo 

udržateľné. Z minulosti poznáme príklady nepekných rozhodnutí rôznych vlád aj na úrovni európskeho spoločenstva. Asi 

pred 15 rokmi vznikla veľká eufória okolo obnoviteľných zdrojov. Začalo sa hovoriť o biopalivách a dnes sa pozrite, ako 

vyzerá naša krajina: samá repka a kukurica. O nedomyslené rozhodnutia nemáme záujem. 

 

* Je ekológia politicky sexi téma? 

 

Chvalabohu sa o nej začína hovoriť čoraz viac. Ale na druhej strane vieme z prieskumov, ktoré si robíme pred voľbami, 

že envirotémy nepriťahujú voličov, rovnako ako zdravotníctvo, školstvo či korupcia. Mnohí ľudia úprimne bojujú za životné 

prostredie a naozaj sa obávajú o budúcnosť, ak sa nezmení prístup ku klimatickým zmenám. Väčšina vníma, že ochrana 

životného prostredia je dôležitá, ale sú aj takí, ktorí menia názor, len čo má ísť napríklad ochranné pásmo cez les, kde 

majú pozemok. Vravia - počkať, veď ja som tam chcel postaviť pre deti dom alebo chatu, a ochrana prírody už nie je 

dôležitá. 

 

* Nie sú ochotní vzdať sa svojho majetku. Nie je to prirodzené? 

 

Len čo má osobne urobiť niečo pre verejné blaho, človek cúva a začína inak počítať. Štát musí byť spravodlivý. Ak povie 

,,chcem chrániť" a vy ,,chcem stavať", treba nájsť riešenia. Za obmedzenia vo verejnom záujme treba ponúknuť buď 

náhradné pozemky, alebo finančnú kompenzáciu. Doteraz to je však komplikované. Legislatívne to zjednodušujeme. Ak 

prejdú štátne lesy v národných parkoch pod ministerstvo životného prostredia, bude to oveľa pružnejšie. Pri rokovaniach 

s vlastníkmi bude mať ministerstvo životného prostredia k dispozícii štátne pozemky, ktoré bude môcť zamieňať, vykúpiť, 

prenajať. Nástrojov na uspokojenie vlastníka bude viac. Nikto nechce nasilu nič robiť. V konečnom dôsledku bude každý 

spokojný, pretože aj vlastník bude vidieť prínos ochrany prírody, nielen drevo a z neho zisk, ale začne rozmýšľať aj o 

výhodách iného charakteru, ktoré prináša rozvoj regiónu v národných parkoch. 

 

* Ste matkou štyroch detí. Máte teda asi názor na rodinnú politiku. Zvýši pôrodnosť tehotenská dávka, ktorú ste zaviedli? 

 

Často sme v parlamente konfrontovaní s čiastkovými riešeniami, ktoré sú veľmi drahé. Zopár sa ich už aj našim 

koaličným partnerom podarilo presadiť bez toho, aby predstavili jeden balík komplexných návrhov. 
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* Prehovorila k vám dôchodková reforma Milana Krajniaka, že deti budú prispievať na dôchodky rodičov? 

 

Opäť, nie je to komplexné riešenie. Je jasné, že dôchodkový systém niečo stojí. Áno, mám štyri deti, niektorí by 

povedali, že som si svoju funkciu v spoločnosti splnila, ale nie každý má také šťastie. Niekto nemá deti, lebo ich mať 

nemôže. Niekto nenájde správneho partnera. Nevidím ako spravodlivé, aby sme boli na dôchodku diferencovaní podľa 

toho, kto má koľko detí a ako ich vychoval. Treba vytvoriť dosť pracovných príležitostí, aby ľudia pracovali, odvádzali 

dane a odvody do systému. Treba vyriešiť aj medzery v zákonoch, aby niekto v šesťdesiatke nebol prekvapený zo svojho 

dôchodku. 

 

Späť na obsah 

 

3.11.  Energie aj penzie zostali mimo 

 [HN; 198/2021; 14/10/2021; s.: 1; red ; Zaradenie: Titulná strana] 

 

Bratislava – Chceme dať deťom možnosť, aby prispievali rodičom na penziu. Takto presviedča koalíciu minister práce 

Milan Krajniak. Napriek tomu, že to vytvorí dieru v dôchodkovom systéme, stále verí, že novinka bude. Minister 

hospodárstva Richard Sulík zase chce, aby kabinet pomocou miliardy v envirofonde sanoval domácnostiam a firmám 

aktuálny rast energií. Obaja však narážajú na ministra financií Igora Matoviča. Ten má s návrhmi problém a do rozpočtu 

na budúci rok ich nezaradil. Drahý plyn a elektrina pritom drvia náš priemysel. Firmy s energeticky náročnou výrobou ako 

Duslo či Slovalco a tiež železiari a sklári zvažujú škrty. (red) 

 

Späť na obsah 

 

3.12.  Hornonitrianski baníci už ukončili ťažbu 

 [HN; 198/2021; 14/10/2021; s.: 32; tasr ; Zaradenie: ENERGETICKÝ ŠPECIÁL] 

 

Hornonitrianski baníci ukončili ťažbu uhlia v handlovskej bani. Rozhodnutie Hornonitrianskych baní Prievidza je v súlade s 

harmonogramom uzatvorenia jednotlivých ťažobných polí. O prácu príde 237 zamestnancov. TASR o tom informovala 

tlačová hovorkyňa spoločnosti Adriana Siváková. Svoje 112-ročné obdobie priemyselnej ťažby uhlia na handlovskom 

ložisku zavŕšila najstaršia uhoľná baňa na Slovenku v septembri. "Rozhodnutie o ukončení ťažby je v súlade s 

harmonogramom ukončenia a uzatvorenia jednotlivých ťažobných polí v dobývacích priestoroch Handlová a Nováky I., 

ktorý schválila Európska komisia 28. novembra 2019 podľa pravidiel štátnej pomoci Európskej únie," pripomenula 

Siváková. Z dôvodu ukončenia ťažby v bani Handlová podľa nej predstavenstvo akciovej spoločnopracovnsti 30. 

septembra schválilo znižovanie stavu v počte 237 zamestnancov. "Súvisí to s realizáciou útlmového programu 

vyhláseného slovenskou vládou z dôvodu ukončenia všeobecného hospodárskeho záujmu na využívaní domáceho 

hnedého uhlia v energetike. Z celkového počtu 383 zamestnancov, ktorí boli zaradení na pracoviskách v Handlovej, bolo 



Monitoring Konfederácia odborových zväzov 

 

 

 

14. 10. 2021 

              Riazanská 57, 831 03 Bratislava, Slovakia, monitoring@slovakia-online.sk, www.slovakia-online.sk  

už 95 preradených na produktívne pracoviská ostatných ťažobných úsekov spoločnosti," priblížila. Vzhľadom na počet 

uvoľňovaných zamestnancov ide podľa Sivákovej o hromadné prepúšťanie. (tasr 

 

237 ľUdí príde o zamestnanie 

 

Späť na obsah 

 

3.13.  Dva piliere na dôchodky nestačia 

 [HN; 198/2021; 14/10/2021; s.: 10; Juraj Pivarči ; Zaradenie: FIRMY & FINANCIE] 

 

Držať všetky úspory v bankách nie je rozumné, uvádza riaditeľ Asociácie obchodníkov s cennými papiermi Róbert Kopál. 

 

Juraj Pivarči 

 

O tom, že populácia starne a na dôchodky pracuje čoraz menej ľudí, sa hovorí už niekoľko rokov. Aké riziká to 

predstavuje v súčasnosti a aké ešte len prídu? 

 

Riziká starnutia populácie a znižovanie počtu pracujúcich na počet dôchodcov spočívajú v udržateľnosti dôchodkového 

systému. 

 

Jednoducho, ak v súčasnosti máme na jedného dôchodcu pri bližne 2,5 pracujúceho a vieme, že tento pomer nám v 

budúcnos ti klesne až na polovicu, čiže jed ného dôchodcu bude z priebež ného prvého piliera financovať 1,25 

pracujúceho, tak so stoper centnou istotou vieme povedať, že ak zostane hlavným pilierom budúcich dôchodkov prvý 

pilier, tak ako je to dnes, potom náš dô chodkový systém v budúcnosti skolabuje. 

 

Čo môže štát podniknúť, aby k tomu nedošlo? 

 

Zodpovedný štát by mal v situá cii, v akej sa dnes nachádzame, v snahe predísť kolapsu dôchod kového systému, 

urobiť viace ré kroky. Najprv by mal vytvoriť atraktívne podmienky dobrovoľ ných foriem tvorby úspor obyva teľstva, 

ktoré by motivovali ľudí v produktívnom veku sporiť si na dôchodok. S tým úzko súvisí vytvorenie podmienok na vyššiu 

konkuren ciu produktov a subjektov, ktoré doplnkové sporenie ponúkajú. Do tretice by mal spustiť kam paň na 

vysvetľovanie, ktorá by občanom povedala, že pre ich dô chodok je nevyhnutné využívať aj dobrovoľné poistenie na 

starobu. 

 

Keď sa teda spomína garancia dôchodkov, myslíte, že budú v budúcnosti zachované, ako ich poznáme dnes? 

 

Je najvyšší čas ľuďom hovo riť, ako sa veci majú. Politici ma jú občas sklon vytvárať ilúziu, že problémy vedia vyriešiť aj 

sa mi a o dôstojné dôchodky sa po starajú, keď im voliči dajú moc. No pravda je taká, že nik vám ne dokáže dať toľko, 
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čo vám politik sľúbi. Jediná garancia, ktorú má me, je tá, že ak chceme nejaké dô chodky, musíme sa o ich zabez 

pečenie postarať v prvom rade my. A to všetkými možnými, sa mozrejme, legálnymi spôsobmi. Tisícky rokov a dokonca 

aj v sú časnosti sa väčšina nášho sveta pri zabezpečení svojho dôchodku spolieha na medzigeneračnú so lidaritu. 

Západný svet, ktorý naj viac postihuje starnutie populácie, rieši tento problém posilňovaním významu kapitalizačného 

piliera, a teda generovaním dostatočných úspor počas produktívneho veku. 

 

Práve tá solidarita je u nás riešená prostredníctvom prvého piliera. Ako vnímate povinnosť sa na ňom zúčastňovať, keď 

sa ukazuje, že sám osebe nebude stačiť? 

 

Prvý pilier reprezentuje hlavne spomínanú medzigeneračnú so lidaritu, aj keď je v ňom zakom ponovaná aj istá miera 

zásluho vosti. Je vhodné a správne, aby sa aspekt solidarity zachoval aj do budúcnosti, momentálne by sme totiž bez 

tejto dominant nej zložky aktuálnych dôchod kov nevedeli fungovať vôbec. V každom prípade aj solidarita má svoje 

hranice, respektíve li mity. Ak totiž zaťažíte platcov odvodov a daní príliš vysoký mi odvodmi, hrozí vám, že svo ju 

nespokojnosť prejavia "noha mi". Odídu preč a váš problém sa ešte zväčší. A práve tento scenár sa ukazuje v 

budúcnosti, ak už dnes neprijmeme riešenia, kto ré mu predídu. Aktuálne sa zdá, že najvhodnejšia na zachova nie 

udržateľného dôchodkového systému je kombinácia solidari ty a zásluhovosti systému s vý razným posilnením 

podielu ka pitalizačných pilierov na budú cich dôchodkoch. 

 

Aj u nás preto k prvému pilieru pribudol ten druhý, v ktorom máme aktuálne naakumulovaných takmer 11,5 miliardy eur. 

Až 7,2 miliardy z tohto objemu si však sporíme v konzervatívnych fondoch, a teda bezpečnejšie, ale s nižšími výnosmi. 

Prečo je to tak? 

 

Hlavným dôvodom je nízka miera finančnej gramotnosti. Na vyše máme pocit, že za náš vlast ný dôchodok je 

zodpovedný nie kto iný ako my sami a ten niekto sa o to aj postará. Žiaľ, mali sme tiež "šťastie" na politikov, ktorí sa pod  

rúškom garancií postarali o to, že nám vďaka ich nekompe tentným zásahom zagarantovali nižšie dôchodky z druhého 

pilie ra, ako by boli bez ich "starostli vosti" o nás. 

 

Jedným z tých zásahov bolo nesporne aj zníženie odvodov do kapitalizačného piliera. Momentálne je to 5,25 percenta, 

do konca roka 2024 by to však malo stúpnuť na šesť percent. Považujete to za dostatočné? 

 

Samozrejme, osobne by som preferoval pôvodný pomer odvo dov 50 : 50, čiže deväť percent z celkových odvodov, tak 

ako to bolo pri spustení druhého pilie ra. Rozumiem a rešpektujem však fakt, že už dnes je Sociálna pois ťovňa v 

deficite, ktorý by sa mal ešte viac prehlbovať. Pragmatic ky však poviem, že 5,25 percenta je lepších ako napríklad štyri 

per centá. V každom prípade, tento pomer zvýrazňuje význam a po trebu tretieho a štvrtého piliera. 

 

Aké ďalšie možnosti sú tu pre tých, ktorí už možnosť vstúpiť do druhého piliera nemajú a obávajú sa príjmov v 

dôchodkovom veku? 
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Majú možnosť využiť dobrovoľ né formy sporenia si na dôcho dok. Kým máme povolené súk romné vlastníctvo, tak má 

kaž dý občan možnosť odkladať si na svoj budúci dôchodok. A každý by tak aj mal robiť počas svojho produktívneho 

veku. Ak to nejde cez druhý pilier, máme tretí a do konca aj štvrtý pilier. 

 

Výnosy alebo straty na našich úsporách úzko súvisia s ekonomickým vývojom vo svete, kde ešte stále účinkuje covid. 

Aký vplyv má pandémia na dôchodkový systém? 

 

Z pohľadu tvorby dôchodko vých úspor je každá ekonomicky kríza skôr príležitosťou než hroz bou. Pretože ak ste v 

akumulač nej fáze, čiže pracujete a časť príj mu si odkladáte na svoj budúci dôchodok, tak kríza znamenajúca dočasný 

pokles cien finančných aktív hrá vo váš prospech. Jedno ducho nakupujete akcie v akcii, čo skôr poteší ako naštve. 

 

Inflácia je ako moľa v šatníku. Žerie nám majetok. 

 

Foto: 

 

Do tretice by mal štát spustiť kampaň na vysvetľovanie, ktorá by občanom povedala, že pre ich dôchodok je nevyhnutné 

využívať aj dobrovoľné poistenie na starobu, povedal Kopál. 

 

Späť na obsah 

 

3.14.  Matovič krotí duo ministrov. Penzie a energie vidí inak 

 [HN; 198/2021; 14/10/2021; s.: 3; Denisa Funtíková ; Zaradenie: TÉMADŇA] 

 

Rezort financií sľúbil, že vybaví ďalších 700 miliónov do rozpočtu, ak sa mu splnia tri želania. Podmienky si však kladú aj 

ďalšie koaličné strany. 

 

Denisa Funtíková 

 

Bratislava – K dosiahnutiu dohody o rozpočte na budúci rok má vláda, zdá sa, ešte ďaleko. Minister financií Igor Matovič 

totiž kľúčové návrhy dvoch svojich koaličných partnerov vidí ako problematické. Jeden sa týka rodičovského bonusu, na 

ktorom trvá minister práce Milan Krajniak (Sme rodina). Ide o jeden z bodov dôchodkovej reformy, v ktorej tiež navrhuje v 

prvom pilieri naviazať odchod do penzie na strednú dĺžku života. Šéf financií Igor Matovič (OĽaNO), naopak, žiada 

koalíciu o stabilizáciu penzijného systému a podľa informácií HN nadšený nie je ani z rodičovského dôchodku. Druhý 

návrh, s ktorým rezort financií nesúhlasí, je vykrývanie vysokých cien energií pre priemysel z envirofondu. Na to zas tlačí 

Richard Sulík (SaS) ako minister hospodárstva. Sulík s Matovičom sa okrem toho doťahujú aj v otázke dlhovej verzus 

daňovej brzdy. Rozpory v koalícii v zásadných bodoch pretrvávajú, aj keď návrh na rozpočet už ide do vlády. 

 

Zhoda na jednej podmienke 
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Pre Matoviča je problém, že príspevok, ktorým by deti pomáhali na penzii rodičom, by chýbal Sociálnej poisťovni. Tým by 

zvyšoval deficit rozpočtu. Schodok pritom financmajster pôvodne ohlásil na maximálnej úrovni 4,3 percenta s 

odôvodnením, že z hľadiska štrukturálnych zmien vyšší neumožňujú európske pravidlá. Už teraz je naša rozpočtová 

udržateľnosť jedna z najhorších v Únii. Financmajster však neskôr dodal, že ak koalícia odsúhlasí výdavkové limity pre 

ministerstvá, zmení sa dlhová brzda a zároveň stabilizujeme dôchodkový systém, pokúsi sa vybaviť v Európskej komisii 

väčšie nepokryté výdavky, a to zhruba o pol percenta. Najviac tak môže sekera narásť na 4,94 percenta HDP. Kým na 

výdavkových stropoch panuje medzi kabinetnými stranami zhoda, dôchodky sú neisté. Krajniak navrhuje postupné 

zvyšovanie veku odchodu do dôchodku. Teda, že po dosiahnutí súčasného stropu 64 rokov, ktorý v minulosti presadil 

Smer, sa spustí automat, ktorý má zabezpečiť, že na dôchodku prežijeme približne len toľko rokov ako naši rodičia. A tým 

pri starnutí populácie systém neskolabuje. Lenže Krajniak k tomu presadzuje aj rodičovský príspevok. Systém chce 

spustiť od januára 2023. Sociálna poisťovňa by poslala za dieťa rodičom v dôchodku celkovo päť percent z mzdy spred 

dvoch rokov. Celková suma by sa rozdelila na polovicu medzi dvoch rodičov, na 2,5 percenta pre matku a 2,5 percenta 

pre otca. Štátnu kasu má tento nápad stáť pol miliardy eur ročne. Návrh však stabilitu narúša a na Matovičovom rezorte 

sa už hovorí, že Krajniak by sa mal s ním rozlúčiť. Ten sa však v stredu vyjadril opačne. "Na oboch princípoch už zhoda v 

koalícii je, bavíme sa už iba o tom, odkiaľ na to nájdeme peniaze. Čiže koľko to v ktorom roku financovať. Myslím, že sa 

dohodneme," povedal. 

 

Vládny bankomat 

 

Otázna je aj ústavná úprava dlhovej brzdy s prechodom na čistý dlh, ktorá by zmierňovala možné sankcie pre vládu, 

pričom túto zmenu chce Matovič. Dlh totiž pre koronakrízu vyletel a jeden z možných trestov hovorí aj o hlasovaní v 

parlamente o dôvere vláde. SaS však podmieňuje odobrenie dlhovej brzdy aj zapracovaním daňovej, aby sa prípadné 

budúce reformy nefinancovali cez rast daní a odvodov. Liberáli s tým zatiaľ nepochodili a Matovič sa obáva, že 

požiadavku použijú ako vydieranie. Zo stredajšieho stretnutia s novinármi na rezorte financií vyplynulo, že ani riešenie pri 

cenách energií, ktoré navrhuje Sulík, tu nemá podporu. Rezort hospodárstva chce pýtať peniaze pre priemysel aj na 

financovanie istej časti tarify za prevádzkovanie systému, ktorú všetci platia v cenách elektriny. Veľké výdavky však 

spôsobuje najmä energeticky náročným podnikom. Zdroje žiadajú z envirofondu, ktorý spravuje envirorezort. Na výdavky 

z neho však musí vždy kývnuť aj ministerstvo financií. Príjmy do fondu plynú najmä z výnosov emisných povoleniek, ktoré 

platia znečisťovatelia v priemysle, a dostávajú určitú sumu späť na investície do ekologických riešení. Žiadajú však viac, 

keďže aj cena za emisné kvóty stúpla za posledný rok a pol o 200 percent. Čo sa týka tarify, tá by sa sama osebe 

neznížila, ale peniaze by miesto spotrebiteľov čiastočne zaplatil envirofond. Aj napriek tomu, že Sulík prezentuje tieto 

riešenia ako najlepšie možné a vzhľadom na skok v cenách energií ako núdzové, z Matovičovho rezortu zaznieva, že 

stále ide o verejné peniaze, ktoré majú dosah na deficit. Štát totiž tieto financie zatiaľ používa na pokrytie schodku 

rozpočtu. A zvýšenie výdavkov envirofondu by zvýšilo aj sekeru. Nápadom nie je nadšený ani minister životného 

prostredia Ján Budaj (OĽaNO), ktorý priemyslu odkázal, že envirofond nie je stroj na peniaze. Priemysel nesúhlasí. 

"Envirofond nepatrí ministrovi Budajovi, sú v ňom nazhromaždené prostriedky priemyslu a bankomat si z neho urobila 

vláda. Naopak, oceňujeme postoj Richarda Sulíka, ktorý má ambíciu hľadať riešenia, ako využiť peniaze z fondu s cieľom 
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zníženia tarify," povedal predseda Klubu 500 Vladimír Soták. Ceny energií a riešenie kompenzácií pre priemysel, ale aj 

pre ľudí sa podľa Krajniakových slov má riešiť na zasadnutí tripartity 25. októbra. 

 

Envirofond nepatrí ministrovi Budajovi, sú v ňom nazhromaždené prostriedky priemyslu. 

 

Vladimír Soták, predseda Klubu 500 

 

Foto: 

 

Minister financií Igor Matovič vidí kľúčové návrhy dvoch svojich koaličných partnerov ako problematické 

 

Späť na obsah 

 

3.15.  Inflácia je ako moľa v šatníku. Požiera nám majetok 

 [finweb.hnonline.sk; 14/10/2021; Juraj Pivarči ; Zaradenie: Domáca ekonomika] 

https://finweb.hnonline.sk/ekonomika/10965327-inflacia-je-ako-mola-v-satniku-poziera-nam-majetok 

 

Úspory v bankách by mali byť železnou rezervou, ktoré na niekoľko mesiacov pokryjú výdavky na "prežitie". Držať 

väčšinu z nich na účtoch však nie je rozumná stratégia, uvádza v rozhovore pre HN riaditeľ Asociácie obchodníkov s 

cennými papiermi Róbert Kopál. 

 

O tom, že populácia starne a na dôchodky pracuje čoraz menej ľudí, sa hovorí už niekoľko rokov. Aké riziká to 

predstavuje v súčasnosti a aké ešte len prídu? 

Riziká starnutia populácie a znižovanie počtu pracujúcich na počet dôchodcov spočívajú v udržateľnosti dôchodkového 

systému. Jednoducho, ak v súčasnosti máme na jedného dôchodcu približne 2,5 pracujúceho a vieme, že tento pomer 

nám v budúcnosti klesne až na polovicu, čiže jedného dôchodcu bude z priebežného prvého piliera financovať 1,25 

pracujúceho, tak so stopercentnou istotou vieme povedať, že ak zostane hlavným pilierom budúcich dôchodkov prvý 

pilier, tak ako je to dnes, potom náš dôchodkový systém v budúcnosti skolabuje. 

 

Čo môže štát podniknúť, aby k tomu nedošlo? 

Zodpovedný štát by mal v situácii, v akej sa dnes nachádzame, v snahe predísť kolapsu dôchodkového systému, urobiť 

viaceré kroky. Najprv by mal vytvoriť atraktívne podmienky dobrovoľných foriem tvorby úspor obyvateľstva, ktoré by 

motivovali ľudí v produktívnom veku sporiť si na dôchodok. S tým úzko súvisí vytvorenie podmienok na vyššiu 

konkurenciu produktov a subjektov, ktoré doplnkové sporenie ponúkajú. Do tretice by mal spustiť kampaň na 

vysvetľovanie, ktorá by občanom povedala, že pre ich dôchodok je nevyhnutné využívať aj dobrovoľné poistenie na 

starobu. 

 

Keď sa teda spomína garancia dôchodkov, myslíte, že budú v budúcnosti zachované, ako ich poznáme dnes? 

https://finweb.hnonline.sk/ekonomika/10965327-inflacia-je-ako-mola-v-satniku-poziera-nam-majetok
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Je najvyšší čas ľudom hovoriť, ako sa veci majú. Politici majú občas sklon vytvárať ilúziu, že problémy vedia vyriešiť aj 

sami a o dôstojné dôchodky sa postarajú, keď im voliči dajú moc. No pravda je taká, že nik vám nedokáže dať toľko, čo 

vám politik sľúbi. Jediná garancia, ktorú máme, je tá, že ak chceme nejaké dôchodky, musíme sa o ich zabezpečenie 

postarať v prvom rade my. A to všetkými možnými, samozrejme, legálnymi spôsobmi. Tisícky rokov a dokonca aj v 

súčasnosti sa väčšina nášho sveta pri zabezpečení svojho dôchodku spolieha na medzigeneračnú solidaritu. Západný 

svet, ktorý najviac postihuje starnutie populácie, rieši tento problém posilňovaním významu kapitalizačného piliera, a teda 

generovaním dostatočných úspor počas produktívneho veku. 

 

Práve tá solidarita je u nás riešená prostredníctvom prvého piliera. Ako vnímate povinnosť sa na ňom zúčastňovať, keď 

sa ukazuje, že sám osebe nebude stačiť? 

Prvý pilier reprezentuje hlavne spomínanú medzigeneračnú solidaritu, aj keď je v ňom zakomponovaná aj istá miera 

zásluhovosti. Je vhodné a správne, aby sa aspekt solidarity zachoval aj do budúcnosti, momentálne by sme totiž bez tejto 

dominantnej zložky aktuálnych dôchodkov nevedeli fungovať vôbec. V každom prípade aj solidarita má svoje hranice, 

respektíve limity. Ak totiž zaťažíte platcov odvodov a daní príliš vysokými odvodmi, hrozí vám, že svoju nespokojnosť 

prejavia "nohami". Odídu preč a váš problém sa ešte zväčší. A práve tento scenár sa ukazuje v budúcnosti, ak už dnes 

neprijmeme riešenia, ktoré mu predídu. Aktuálne sa zdá, že najvhodnejšia na zachovanie udržateľného dôchodkového 

systému je kombinácia solidarity a zásluhovosti systému s výrazným posilnením podielu kapitalizačných pilierov na 

budúcich dôchodkoch. 

 

Aj u nás preto k prvému pilieru pribudol ten druhý, v ktorom máme aktuálne naakumulovaných takmer 11,5 miliardy eur. 

Až 7,2 miliardy z tohto objemu si však sporíme v konzervatívnych fondoch, a teda bezpečnejšie, ale s nižšími výnosmi. 

Prečo je to tak? 

Hlavným dôvodom je nízka miera finančnej gramotnosti. Navyše máme pocit, že za náš vlastný dôchodok je zodpovedný 

niekto iný ako my sami a ten niekto sa o to aj postará. Žiaľ, mali sme tiež "šťastie" na politikov, ktorí sa pod rúškom 

garancií postarali o to, že nám vďaka ich nekompetentným zásahom zagarantovali nižšie dôchodky z druhého piliera, ako 

by boli bez ich "starostlivosti" o nás. 

 

Jedným z tých zásahov bolo nesporne aj zníženie odvodov do kapitalizačného piliera. Momentálne je to 5,25 percenta, 

do konca roka 2024 by to však malo stúpnuť na šesť percent. Považujete to za dostatočné? 

Samozrejme, osobne by som preferoval pôvodný pomer odvodov 50: 50, čiže deväť percent z celkových odvodov, tak 

ako to bolo pri spustení druhého piliera. Rozumiem a rešpektujem však fakt, že už dnes je Sociálna poisťovňa v deficite, 

ktorý by sa mal ešte viac prehlbovať. Pragmaticky však poviem, že 5,25 percenta je lepších ako napríklad štyri percentá. 

V každom prípade, tento pomer zvýrazňuje význam a potrebu tretieho a štvrtého piliera. 

 

Aké ďalšie možnosti sú tu pre tých, ktorí už možnosť vstúpiť do druhého piliera nemajú a obávajú sa príjmov v 

dôchodkovom veku? 
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Majú možnosť využiť dobrovoľné formy sporenia si na dôchodok. Kým máme povolené súkromné vlastníctvo, tak má 

každý občan možnosť odkladať si na svoj budúci dôchodok. A každý by tak aj mal robiť počas svojho produktívneho 

veku. Ak to nejde cez druhý pilier, máme tretí a dokonca aj štvrtý pilier. 

 

Výnosy alebo straty na našich úsporách úzko súvisia s ekonomickým vývojom vo svete, kde ešte stále účinkuje covid. 

Aký vplyv má pandémia na dôchodkový systém? Je ohrozená výška dôchodkov? 

Z pohľadu tvorby dôchodkových úspor je každá ekonomicky kríza skôr príležitosťou než hrozbou. Pretože ak ste v 

akumulačnej fáze, čiže pracujete a časť príjmu si odkladáte na svoj budúci dôchodok, tak kríza znamenajúca dočasný 

pokles cien finančných aktív hrá vo váš prospech. Jednoducho nakupujete lacnejšie. Nakupovať akcie v akcii, teda za 

zníženú, skôr poteší ako naštve. Ekonomické krízy boli, sú a budú a tento fakt by nijako nemal ovplyvňovať potrebu 

generovania dlhodobých dôchodkových úspor. A čo sa týka otázky dosahu prípadnej krízy na výšku vytvorených úspor 

tesne pred ich použitím alebo počas rozpúšťania formou dôchodku, na to predsa máme celý rad nástrojov a postupov 

eliminácie takéhoto investičného rizika. Najväčšie riziko ohrozenia výšky dôchodku nesúvisí s investovaním, ale s 

neinvestovaním. Čiže, keď na výšku svojho dôchodku začnem myslieť príliš neskoro a premrhám tak drahocenný čas, 

ktorý tesne pred dôchodkom už nemám šancu dobehnúť. No aj v tomto prípade platí, že lepšie začať neskoro ako nikdy. 

 

Sledujeme postupný rast spotrebiteľských cien na trhu, pričom sa prognózuje, že bude ďalej pokračovať. Aký vplyv má na 

dôchodkové investície inflácia? 

Inflácia je ako moľa v šatníku. Potichu nám zožiera hodnotu nášho majetku. Je preto dôležité hľadať a investovať do 

takých nástrojov, ktoré sú proti inflácii čo možno najviac odolné, respektíve z dlhodobého hľadiska dokážu priniesť také 

zhodnotenie, ktoré prevyšuje infláciu. Asi aj bežnému občanovi by malo byť jasné, že také úspory ležiace na bežnom účte 

v banke to nie sú. Takýmito nástrojmi, ktoré dlhodobo dokážu najlepšie odolávať inflácii, sú akcie alebo akciové či 

indexové fondy. Špeciálne pri dôchodkových úsporách, ktoré "ležia" v skrini desiatky rokov, je dôležité, aby boli pred 

infláciou čo najviac ochránené. 

 

Rastúce ceny "požierajú" aj naše úspory v bankách. Vďaka koronakríze narástli bankové vklady na rekordných takmer 45 

miliárd eur. Predpokladáte, že tento fenomén bude pokračovať a úspory budú naďalej rásť? 

Úspory v bankách na bežných účtoch majú svoj význam a sú rovnako dôležité a nevyhnutné, rovnako ako dôchodkové 

úspory. Mali by byť našou železnou rezervou a chrániť nás pred krátkodobým výpadkom príjmov. Mali by pokryť naše 

niekoľkomesačné nevyhnutné výdavky na "prežitie". No držať všetky alebo väčšinu našich úspor prevyšujúcich uvedenú 

pohotovostnú rezervu len v banke na účte nie je rozumná stratégia. Je to podobné, ako keby ste si kúpili elektrický 

bicykel, ktorý budete potrebovať na dôchodku, a nechali si ho odložený vonku na daždi a snehu celé roky. Keď sa ho po 

rokoch vonku budem v dôchodku snažiť využiť, asi mi už príliš neposlúži. A to sú naše peniaze v banke na účte, ktoré si 

takto odkladáme na dôchodok. 

 

Kto môže rátať so "švajčiarskym" dôchodkom a s čím to súvisí? 

Švajčiarske dôchodky nám kedysi sľubovali politici. Oni sami si aj vďaka nám tieto dôchodky zabezpečili a my sa im dnes 

na ich dôchodky skladáme. Nemám tým na mysli len to, čo posielame do Sociálnej poisťovne, ale aj to, čo tento štát, teda 
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my všetci, dlhujeme pre ich šafárenie. No ak sa chceme aj my ostatní dožiť "švajčiarskych" dôchodkov, iná cesta ako si 

vysúkať rukávy a pracovať na tom dennodenne od prvej príležitosti s využitím všetkých možností generovania 

dostatočných úspor nie je. Mimochodom, rodinný priateľ žil dlhé roky vo Švajčiarsku a z jeho rozprávania viem, že bežný 

Švajčiar má síce nominálne vysoký dôchodok, ale jeho životné náklady sú rovnako vysoké, takže ten, kto počas 

aktívneho veku nevyužil možnosť individuálneho sporenia na dôchodok, je na tom dosť podobne ako dôchodca na 

Slovensku. 

 

Späť na obsah 

 

3.16.  Na pracovisku 

 [hnonline.sk; 14/10/2021; Veronika Galvánková ; Zaradenie: Ekonomika] 

https://focus.hnonline.sk/ekonomika/clanok/10551501-na-pracovisku 

 

Mnoho predajcov má občasné práce buď na dohodu, brigády načierno, alebo sú vyplatení na ruku. "Chcú pracovať, ale 

tiež sa rozhodujú, čo je pre nich dobré, tak ako ktokoľvek iný. Máme mnoho predajcov, ktorých zamestnávateľ nevyplatil 

a majú zlú skúsenosť," hovorí Zuzana Pohánková. 

 

Ľudia, ktorí sú dlhší čas na ulici, sa boria aj s medziľudskými vzťahmi na pracovisku. "V práci majú problém, lebo každý 

človek sa s ničím identifikuje, má nejaké pozadie, záľuby. No ľudia bez domova týmto trpia, lebo ich vnímajú práve cez 

bezdomovectvo," myslí si Dominika Kráľová. Klienti teda často riešia, či budú "viditeľní" v rámci pracovného pomeru. 

 

Občas sa stane, že niekto nejde na vybavenú brigádu napríklad preto, že sa v noci nemohol v nocľahárni vyspať a budili 

ho. Alebo sa nevedel dostať na rad na sprchu a nechcel ísť zapáchajúci do práce. Stáva sa tiež, že niekto spadne a má 

viditeľnú ranu. "Dávajú si pozor aj na takéto veci prvého dojmu," vysvetľuje Kráľová, prečo niekedy pokus o prácu zlyhá. 

 

Dôležité je však preukázať záujem. "Nielen to, aby zamestnávatelia boli ochotní dať príležitosť takýmto ľuďom, ale 

zároveň aj to, aby títo ľudia mali záujem skutočne pracovať a hľadať si uplatnenie," hovorí Nikola Richterová, PR 

Manager z portálu Profesia.sk. 

 

Pracovné zručnosti si môžu osvojiť alebo pripomenúť aj vďaka tréningu. Vo Vaguse chodia ľudia na tri hodiny týždenne 

na platenú pracovnú aktivitu a musia dodržiavať pravidlá na tréningovom pracovisku. Títo klienti chodia aj na pracovné 

poradenstvo. To je obzvlášť dôležité. 

 

"Ľudia majú často problém s komunikáciou so zamestnávateľom, ako si napísať životopis, ako porozumieť pracovnej 

zmluve," približuje Dominika Kráľová. Ťažkosti vzniknú aj pri tom, že dnes zamestnávatelia vyplácajú mzdu na bankový 

účet, na čo mnohí bez domova nedosiahnu. Vznikajú rizikové situácie, keď si nechávajú vyplácať mzdu na cudzí účet. 

 

https://focus.hnonline.sk/ekonomika/clanok/10551501-na-pracovisku
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Občianske združenie Proti prúdu má skúsenosť so zamestnávaním ľudí bez domova cez projekt Nosičov batožiny na 

hlavnej stanici. Klienti tam boli naplno zamestnaní. Je pre občianske združenie náročné splniť, čo štát vyžaduje ohľadne 

zamestnávania pokryť? 

 

"Iniciovali sme zmenu Zákonníka práce, ale je to dlhodobá práca. Problém napríklad je, že za každý deň, keď klient 

nepríde do práce, ho musím odhlásiť zo Sociálne j poisťovne," hovorí Pohánková. Ďalej chceli zmeniť povinnosti týkajúce 

sa úrazov. Ako neziskovka si musia na seba brať bremeno vyplatenia deviatich miezd pri pracovnom úraze, ak by 

nevedeli poskytnúť iný druh práce. "Nastavenie, ktoré je teraz, je veľmi prísne. Zamestnávatelia prirodzene nechcú 

zamestnávať ľudí bez domova. Vypadne im, po nejakom konflikte nepríde, je tam obrovská administratíva, často vysoké 

exekúcie," dodáva Pohánková. Ona by riešenie videla skôr v úľavách na odvodoch. 

 

Späť na obsah 

 

3.17.  Inflácia by nemala diktovať spôsob investovania 

 [Denník N; 198/2021; 14/10/2021; s.: 6,7; MARIANNA ONUFEROVÁ ; Zaradenie: EKONOMIKA] 

 

Finančník Michal Nalevanko by zo zoznamu finančných inštitúcií, cez ktoré investovať, hneď škrtol banky 

 

Finančník a odborník na dôchodkové systémy Michal Nalevanko sa investovaniu venuje takmer 20 rokov. Vysvetľuje, 

ako investovať, keď inflácia rastie, čo si myslí o investovaní do kryptomien, aj to, prečo kúpu nehnuteľnosti s cieľom jej 

prenajímania nepovažuje za investíciu. 

 

Sme v období, keď inflácia rastie, ešte menej ako predtým sa oplatí držať peniaze v banke. Akú sumu máte na účte ako 

finančnú rezervu?  

 

V tomto smere nie som žiadny vzor, moja rezerva predstavuje asi trojnásobok výdavkov. Súvisí to však s mojím životným 

štýlom. Nemíňam veľa, a ak by som chcel minúť peniaze na niečo väčšie, počkám mesiac, možno dva, a kúpim si to zo 

mzdy. Ideálne by však ľudia mali mať pre pokojný spánok o čosi vyššiu rezervu, šesťnásobok mesačných výdavkov. 

Zmenili rastúce ceny vaše rozhodnutie, ako investujete? Zvýšili ste trebárs podiel akcií vo svojom portfóliu? Nie, pri 

investovaní robím dnes presne to, čo som robil už pred rokmi. Spôsob, akým investujem, je mechanický, nedáva priestor 

na úvahy o tom, ako sa bude vyvíjať inflácia. 

 

Skúste to vysvetliť. Čo myslíte pod mechanickým spôsobom investovania? 

 

Myslím tým to, že pri investovaní dodržiavam pravidlá, od ktorých sa nemám dôvod odchýliť. Stručne by som svoj prístup 

označil za pravidelné investovanie do akciového indexu, no bolo by to zavádzajúce označenie. Pod pravidelným 

investovaním na Slovensku rozumieme niečo iné ako to, čo robím ja. 
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Čiže nakupujete na burze takzvané ETF, alebo robíte niečo iné? 

 

Áno, všetky moje úspory sú v indexovom fonde, ktorý je akumulačný. Namiesto vyplácania dividend ich fond automaticky 

reinvestuje. Je to výhodné z daňového hľadiska. Čo robím odlišne, je to, že používam aj finančnú páku. 

 

Vravíte, že máte všetky úspory v indexovom fonde. Spravuje ho niektorý z obchodníkov s cennými papiermi? 

 

Pri takomto spôsobe investovania nepotrebujem služby obchodníka s cennými papiermi. Mám otvorený účet u brokera a 

všetky príkazy zadávam sám. Dnes to už robí softvér, ktorý som na to vytvoril, takže proces je úplne automatický. 

 

Pre bežného človeka by nebol taký spôsob investovania jednoduchý, lebo by tomu možno ani nerozumel. Je asi lepšie, 

keď využije službu správcu, obchodníka s cennými papiermi. Mýlim sa? Určite je lepšie využiť takúto službu než 

neinvestovať vôbec. Ale investovanie v skutočnosti nie je žiadna raketová veda. Ak niekto zvládne urobiť platbu cez 

internetbanking alebo si objednať tovar v e-shope, zvládne aj investovanie. Koniec koncov, to, čo robím ja, robí už 

niekoľko "bežných ľudí" bez akýchkoľvek problémov. Vysvetlil som im, čo majú robiť, ukázal im to a dnes sú lepší ako 

profesionálni investiční manažéri. O tom, ako funguje svet financií, nemajú niektorí ani tušenie. 

 

Skúste dať stručný návod, ako sa dá investovať napriamo do ETF, ak nechcem programovať vlastný softvér. Mohol by 

som vám dať ten svoj a uľahčiť vám život. Ale vážne: stačí, ak si otvoríte účet u brokera. Je to proces podobný tomu ako 

napríklad v banke. Potom už stačí napríklad to, aby ste si raz za mesiac kúpili 10 kusov ETF fondu. Takáto operácia 

zaberie mesačne menej ako tri minúty. 

 

Veľa ľudí má problém, ako začať, čiže v tomto prípade kde nájsť brokera, ktorému sa dá veriť. Stačí si pozrieť zoznam 

brokerov, ktorí obchodujú na niektorej burze? V princípe áno. Podobne som postupoval aj ja, keď som začínal. Hľadal 

som brokera, ktorý je dôveryhodný, má nízke poplatky a dobrú reputáciu. Výber bol potom jednoznačný. 

 

Ak sa však niekomu zdá taký postup náročný alebo o ňom ani netuší, ako by si mal zväčšovať finančný majetok? Pre 

mnohých je zrejme najjednoduchšie ísť do banky a investovať do jej fondov. Môže to byť dobré riešenie? 

 

Z toho, ako investujem, je asi zrejmá moja preferencia pre nízkonákladové indexové fondy. Ak je však niekto ochotný 

akceptovať nižšie výnosy výmenou za pocit jednoduchosti pri investovaní, môže pokojne využiť aj podielové fondy, ktoré 

banky bežne ponúkajú. Myslím si však, že investovanie je komplikovanou procedúrou len v hlavách ľudí, nie v 

skutočnosti. 

 

Často to môže byť tak, že pracovník v banke začne klientovi hovoriť o slušnom doterajšom zhodnotení fondov. A človek 

môže podľahnúť predstave, že by fond mohol zarábať takto aj ďalej a že zarobí. Ako v takej situácii postupovať 

racionálne? 
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Osobne by som radšej niekomu zaplatil sto eur za to, aby mi vysvetlil moje možnosti a nesnažil sa mi niečo predať. 

Pracovník v banke sa snaží dosiahnuť plán predaja, preto môže poskytnúť informácie aj takým spôsobom, že vyznejú 

zavádzajúco. Určite by som nikomu neradil siahnuť po prvej príležitosti, ktorú dostane v banke. Nie, ak to s investovaním 

myslí vážne a dlhodobo. 

 

Boli ste už v situácii, že vás v banke presviedčali na nejaký jej investičný produkt? 

 

Nie, ešte sa mi to nestalo. V banke som nebol niekoľko rokov. 

 

Ani bankový poradca vám nezaslal mail s podobnou ponukou? 

 

Nič podobné sa mi nestalo. Párkrát mi však zazvonil telefón s neznámym číslom a človek na druhej strane mi začal 

vysvetľovať, či by som nechcel zarobiť na pandémii koronavírusu a nakúpiť nejaké akcie. 

 

Aj ste si vypočuli ponuku? Ide mi o to, že človeku menej zbehlému v investovaní by sa to mohlo zapáčiť. Na čo si má v 

takom prípade dať pozor? 

 

Vybavuje sa mi konkrétny príklad takéhoto telefonátu. Zhodou okolností som krátko predtým spustil trénovanie jedného 

modelu, takže som čakal, kým sa ten proces skončí. Keď som v telefóne počul, čo mi ponúka, začal som sa s tým 

človekom baviť. Ako môžem zarobiť na pandémii, čo sú to akcie, aký výnos mi môže garantovať… Z môjho pohľadu to 

bola zábava, kládol som najhlúpejšie otázky, aké si môžete predstaviť. Ak niekto dostane cez telefón podobnú ponuku, 

mal by si uvedomiť, že mu volá niekto, koho nepozná a kto od neho chce jeho peniaze. Vy by ste dali peniaze niekomu 

neznámemu na ulici len preto, že by povedal, že pozná spôsob, ako ich zhodnotiť? Asi nie. 

 

Ako by mal teda investovať alebo zväčšovať si finančný majetok bežný človek? Mal by pravidelne investovať od 30 do 

200 eur mesačne cez nejakého obchodníka? 

 

Pri investovaní je najdôležitejšie začať čo najskôr. Čas je pre dlhodobých investorov veľmi silným spojencom. Ak má 

možnosť využiť služby obchodníka s cennými papiermi, môže investovať efektívne do ETF fondov. Ale ešte raz – mnohí 

by investovanie zvládli aj sami. 

 

Pravidlo, že s investovaním treba začať čo najskôr, síce platí, ale teraz je viac možností a informácií, ako mali pred rokmi 

dnešní štyridsiatnici, päťdesiatnici a starší ľudia. Ak začali s investovaním nedávno alebo len o tom uvažujú, majú 

nevýhodu a mali by niečo urobiť inak? Napríklad investovať každý mesiac aspoň o trochu viac? 

 

Zvýšenie tvorby úspor je jedným zo spôsobov, ako kompenzovať to, že sa s investovaním začne neskôr. To je 

matematický fakt. Iný hendikep by som nevidel. 

 



Monitoring Konfederácia odborových zväzov 

 

 

 

14. 10. 2021 

              Riazanská 57, 831 03 Bratislava, Slovakia, monitoring@slovakia-online.sk, www.slovakia-online.sk  

Vráťme sa k inflácii. Mení niečo na spôsobe, ako má investovať bežný človek, respektíve investor, ktorý nemá celú 

investíciu v ETF? 

 

Investičná stratégia by nemala byť závislá od vývoja konkrétneho makroekonomického indikátora. Aspoň ja žiadnu takú 

nepoznám. Čo hovorí nedávny nárast inflácie? Len to, že dnes sú ceny v priemere o nejaké percento vyššie ako pred 

rokom. Nevyčítam z neho, ako bude vyzerať svet a ceny o 20 rokov neskôr, keď pôjdem do dôchodku. Tým chcem 

povedať len to, že inflácia nie je faktor, ktorý by mal diktovať spôsob investovania. 

 

Čoraz viac ľudí – aspoň sa tak zdá – investuje do kryptomien. Ak človek investuje do kryptomeny len časť voľných 

zdrojov, je to podľa vás akceptovateľný spôsob investície? Nie som si istý, či by som v tomto prípade hovoril o investícii. 

Kryptomeny nemajú na rozdiel od akcií žiadne fundamenty, neviete posúdiť, či je bitcoin lepší ako ethereum. Chápem 

však, že niekto môže mať pocit, že ide o životnú príležitosť, ktorú si nechce nechať ujsť. V takom prípade by sa malé 

percento úspor dalo akceptovať ako takzvané "fun money" stávka na niečo, čo môže, ale nemusí vyjsť. 

 

Čiže pravidelné mesačné investovanie do bitcoinov asi nie je najlepší spôsob, ako si sporiť na dôchodok? 

 

Presne tak. Zažil som už však otázku od známej, pre ktorú boli akcie veľmi riskantné, aspoň ona to tak vnímala. Pýtala sa 

ma na bezpečnejšie investície. Keď som sa opýtal, čo má na mysli, jej odpoveď bola bitcoin. Nevedel som, či mám plakať 

alebo sa smiať. 

 

Osobne ste investovali napríklad do bitcoinu? 

 

Áno, vytvoril som s mojimi fun money portfólio, ktoré je zložené z dvoch najväčších kryptomien. Ale nečakám od toho nič, 

som ochotný prísť o všetky peniaze. Takto len niekedy s úžasom sledujem, čo tieto kryptomeny dokážu predviesť. 

 

Ako by vlastne malo alebo mohlo vyzerať investičné portfólio bežného človeka? 

 

Ja pri investovaní používam finančnú páku, v akciách tak nemám 100 % svojich úspor, ale 200 %. To je logika modelu, 

ktorým svoje portfólio riadim ja a niekoľko iných ľudí. Väčšina ľudí by mala počas prvých rokov investovať výlučne do 

akcií. Nemusia pri tom používať finančnú páku, ale mali by byť naplno zainvestovaní len v akciách. Bez ohľadu na svoj 

rizikový profil. Až neskôr, po 10-15 rokoch, by mali riešiť to, či do svojich portfólií dostanú napríklad dlhopisy. Takýto 

spôsob investovania je bezpečnejší a výnosnejší ako ktorýkoľvek iný prístup, ktorý majú v ponuke napríklad obchodníci s 

cennými papiermi. Mám na mysli rebalansovanie portfólií alebo nejakú formu tzv. life-cycle investingu, pri ktorom je 

akciová zložka určená napríklad vekom konkrétneho človeka. 

 

Takže 30-ročný človek by mal mať 100 % úspor v akciách, ale 50-ročný polovicu? 
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Tridsaťročnému by som bez problémov dal na zváženie nie 100 % investíciu do akcií, ale 200 %. Pri jeho investičnom 

horizonte by to bolo najlepšie rozhodnutie. Pre 50-ročného človeka by už odporúčanie bolo iné, ale stále by časť úspor 

mal mať v akciách. 

 

Ako alebo cez koho je podľa vás vhodný spôsob investovať do akcií, ak chcem radšej na to využiť správcu? 

 

Zo zoznamu finančných inštitúcií, prostredníctvom ktorých by niekto chcel investovať, by som hneď škrtol banky. Tie 

fungujú ako predajné kanály pre podielové fondy. Takáto možnosť bola dobrá pred 20 rokmi, dnes sú však výhodnejšie 

možnosti, z ktorých sa dá vyberať. Ideálnym spojencom bežných ľudí by mohli byť obchodníci s cennými papiermi, cez 

ktorých možno nakúpiť napríklad indexové fondy. 

 

Keď spomínate indexové fondy, tie máme aj v druhom pilieri. Väčšina si však sporí v dlhopisových garantovaných 

fondoch. Dnes majú sporitelia už viac informácií, že to pre mnohých z nich nie je dobrý nápad, no napriek tomu s tým nič 

neurobili.  

 

Mal by im s tým pomôcť štát? 

 

Myslím si, že áno. Koniec-koncov, táto situácia je dôsledok šlendriánskych zásahov politikov do dôchodkového 

systému, keď pred rokmi hromadne presunuli všetkých sporiteľov do garantovaných fondov. Mali by byť základné 

dôchodkové princípy vrátane druhého piliera v ústave? Nikdy som nerozumel diskusiám o tom, prečo by prvý alebo druhý 

pilier mal byť ukotvený v ústave. Aký problém by to vyriešilo? Je to možno triviálna otázka, ale dosiaľ som ani len na ňu 

nepočul relevantnú odpoveď. 

 

Napríklad by sa tým znížilo riziko častých politických zásahov, ktoré zásadnejšie menia systém. 

 

Dôchodkový systém však nie je niečo, čo má nemenné pravidlá. Je to dynamický systém, ktorý by mal v ideálnom 

prípade reflektovať zmeny v spoločnosti. Napríklad trh práce, na ktorom nie sú len zamestnanci, ale aj freelanceri, 

živnostníci…  

 

Potom je otázka, čo by malo byť v dôchodkovom systéme nemenné. Aj ústava je len zákon, politici ho môžu 

kedykoľvek zmeniť. Naozaj máte pocit, že naša ústava je imúnna voči politickým zásahom? 

 

Z doterajších diskusií vyplýva, že v ústave by boli základné princípy nášho dôchodkového systému, nie nejaké detaily. 

Znížilo by to riziko, že by sa druhý pilier v budúcnosti napríklad zrušil. Čiže ústavný dôchodkový zákon nepovažujete za 

spôsob, ako stabilizovať dôchodkový systém? 
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O úvahách zrušiť druhý pilier som už roky nepočul. Nedokážem si takýto krok predstaviť. Možno však skreslene vnímam 

realitu a podceňujem takéto riziko. Ak by ústavný zákon mal byť garanciou toho, že takéto riziko prestane existovať, 

pochopím to. 

 

Na druhý pilier sa vás pýtam aj preto, že ste boli pri jeho začiatkoch. Keď sa spätne pozriete, čo sa na začiatku 

podcenilo? 

 

Neviem, či by som chcel používať slovo podcenilo. Radšej odpoviem tak, že niektoré veci by bolo možno rozumnejšie 

urobiť inak. 

 

Skúste uviesť jeden-dva príklady. 

 

Ak by som dnes bol v podobnej situácii ako pred rokmi, keď druhý pilier vznikal, apeloval by som na to, aby vstup do 

nového dôchodkového systému nebol zverený armáde sprostredkovateľov, ktorí nemali nad sebou efektívnu kontrolu. 

Sprostredkovatelia mali jedinú motiváciu – finančnú, preto do systému naháňali každú živú dušu. Jedným z dôsledkov 

potom bol napríklad stav, keď dôchodkové správcovské spoločnosti mali v rastových fondoch ľudí, ktorí by do akcií nikdy 

neinvestovali. Aby správcovia eliminovali riziko silných výkyvov, do akcií investovali len minimum. Celý proces vstupu do 

druhého piliera by som preto riešil inak, prísnejšie. 

 

Vráťme sa k investovaniu. Keď som sa pýtala odborníkov na financie, či voľné peniaze radšej investovať alebo nimi 

predčasne splatiť spotrebný úver, len vy ste v ankete povedali, že možno je lepšie ich investovať, lebo človek sa potom k 

tomu nemusí ani dostať. Je teda lepšie vytvárať si finančný majetok ako splatiť drahý úver? 

 

Z matematického hľadiska je naozaj lepšie splatiť drahý úver. Chápem ostatných expertov, ktorí radili práve toto. Ale sme 

ľudia, nie chodiace excelovské tabuľky. Moje odporúčanie investovať malo viacero dôvodov. Prvým je fakt, že ak svoje 

rozhodnutie začať investovať posuniete o mesiac, o dva, nič sa nestane. Realita vyzerá tak, že človek takéto rozhodnutie 

odkladá, odkladá, až jedného dňa zistí, že na investovanie mu ostáva krátky čas. A čas je druhým dôvodom, prečo som 

odporúčal investovať. Kto začne s investovaním v mladšom veku, nemusí sa ani príliš obmedzovať a v budúcnosti veľa 

získa len vďaka zloženému úročeniu. Myslím si, že ak by ľudia poznali tento efekt, museli by investovať. Nie preto, že by 

ich niekto nútil, ale neodolali by. 

 

Je dobré mať životnú poistku? 

 

Životná poistka je skvelá, ak pomáha ošetriť riziká, ktoré by mohli byť katastrofálne. Ak by som bol živiteľ rodiny, na 

ktorom stojí splácanie hypotéky, nedovolil by som si ohroziť vlastnú rodinu tým, že by som nebol poistený. 

 

Keď spomínate hypotéky a bývanie, považujete za dobrú investíciu kúpu nejakej nehnuteľnosti? Či pri dnešných cenách 

sa už investičná nehnuteľnosť oplatí menej? 



Monitoring Konfederácia odborových zväzov 

 

 

 

14. 10. 2021 

              Riazanská 57, 831 03 Bratislava, Slovakia, monitoring@slovakia-online.sk, www.slovakia-online.sk  

 

Opäť možno pôjdem proti prúdu, ale kúpu nehnuteľnosti s cieľom jej prenajímania nepovažujem za investíciu. Investíciou 

je indexový fond, na ktorý môžete zabudnúť, a spoľahnúť sa na dlhodobý trend akciového trhu. Keď kúpite investičnú 

nehnuteľnosť, svoje peniaze vkladáte do formy podnikania. Musíte zháňať nájomníkov, riešiť ich problémy… Toto 

nepovažujem za investíciu. A ako každé podnikanie, aj takéto sa môže skončiť stratou. 

 

MARIANNA ONUFEROVÁ reportérka 

 

Ak niekto zvládne urobiť platbu cez internetbanking alebo si objednať tovar v e-shope, zvládne aj investovanie. 

 

Michal Nalevanko (46) 

 

Vyštudoval Ekonomickú univerzitu v Bratislave. Bol súčasťou tímu, ktorý pripravil reformu dôchodkového systému a 

zavedenie druhého piliera. V spoločnosti The Benchmark Research & Consultancy sa zaoberá najmä vývojom a 

testovaním investičných stratégií na akciových trhoch. 

 

Späť na obsah 

 

3.18.  Je pomoc štátu zdravotne znevýhodneným dostatočná? 

 [Pravda; 237/2021; 14/10/2021; s.: 11,12,13,14; Dorota Hudecová ; Zaradenie: Užitočná pravda] 

 

Zdravotne postihnutí či invalidní ľudia majú často problém nielen pri získaní prvého zamestnania, ale aj pri hľadaní 

nového pracovného miesta po strate predchádzajúceho. Mnohí z nich sú v produktívnom veku a mimo trhu práce, pritom 

by potenciálne mohli pracovať. 

 

Dorota Hudecová  

 

Osoby so zdravotným postihnutím predstavujú minimálne 16 % celkovej populácie Európskej únie v produktívnom veku. 

Viac ako 45 miliónov ľudí v Európe vo veku od 16 do 64 rokov má dlhodobý zdravotný problém alebo zdravotné 

postihnutie. Predsudky o pracovnom výkone a využiteľných schopnostiach ľudí so zdravotným postihnutím v 

zamestnávaní týchto skupín obyvateľov vedú k ich diskriminácii pri vstupe na trh práce. 

 

Od 1. októbra môže aj zdravotne znevýhodneným ľuďom pri hľadaní práce pomôcť nový projekt Chyť sa svojej šance. 

"Novým projektom chceme pomôcť najmä znevýhodneným uchádzačom o zamestnanie, čiže mladým ľuďom, 

jednorodičom, ťažko zdravotne postihnutým a seniorom vo veku nad 50 rokov. Úrady práce poskytujú na podporu práce 

približne 17 rôznych príspevkov," povedal minister práce Milan Krajniak. 
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Zdravotne znevýhodnení záujemcovia o príspevok z projektu musia byť v evidencii nezamestnaných minimálne jeden 

mesiac, ak majú vysokú školu, tak aspoň tri mesiace. Zamestnávateľ môže získať príspevok na úhradu časti celkovej 

ceny práce zamestnanca, najviac vo výške 550 eur mesačne. Podmienkou je obsadenie vytvoreného pracovného miesta 

takýmto uchádzačom o zamestnanie, a to najmenej v rozsahu polovice ustanoveného týždenného pracovného času a na 

dobu neurčitú. Finančný príspevok bude poskytovaný najviac počas 6 mesiacov, teda maximálne vo výške 3 300 eur na 1 

uchádzača o zamestnanie. 

 

"Ľudia so zdravotným postihnutím tvoria neoddeliteľnú súčasť každej spoločnosti, preto je jej úlohou nastaviť legislatívny 

rámec v oblasti zdravotného poistenia, ale i sociálnej politiky tak, aby ľudia so zdravotným postihnutím prostredníctvom 

kvalitnej komplexnej rehabilitačnej starostlivosti boli schopní pracovať, vytvárať hodnoty a neostávali len príjemcami 

sociálnych dávok a kompenzácií. Takýto postoj k predmetnej problematike je určujúcim faktorom pre uspokojenie potrieb 

ľudí so zdravotným postihnutím v sociálnej i ekonomickej rovine v rámci celej spoločnosti," hovorí Dušan Piršel, riaditeľ 

Inštitútu pre pracovnú rehabilitáciu občanov so zdravotným postihnutím. 

 

"Náš inštitút je členom expertnej pracovnej skupiny, ktorá pomáha spracovať Návrh funkčného systému pracovnej 

rehabilitácie a rekvalifikácie. Navyše začíname praktickú výučbu študentov Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave v 

špecializovanom odbore Ergoterapia. Ide o liečbu pracovnou činnosťou, resp. zamestnaním, preto sa niekedy označuje aj 

ako činnostná terapia, pracovná terapia. Naším poslaním je dávať zmysel života klientom so zdravotným postihnutím. 

Snažíme sa znovu odkrývať hodnoty jednotlivca a jeho osobnostných predpokladov, ktoré sú dôležité pre nich a pre 

spoločnosť," uviedol Piršel. 

 

Zdravotne postihnutý občan, ktorý sa chce zamestnať, môže využiť aj viaceré štátne príspevky na podporu 

zamestnávania. Najčastejšie sa uplatňuje v chránených dielňach a chránených pracoviskách. Nástrojov je však viac. Po 

splnení podmienok vzniká nárok na poskytnutie príspevkov každému zamestnávateľovi alebo hendikepovanému 

občanovi, ktorý oň požiada. Vyplácajú sa v rôznych sumách a odvíjajú od celkovej ceny práce. Tá je na tento rok v  sume 

1481,78 eura. 

 

Potrebujete prácu? Pomôže vám... 

 

Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny 

 

môže uchádzačovi o zamestnanie zabezpečiť a poskytnúť informačné a poradenské služby pri voľbe povolania, výbere 

zamestnania vrátane jeho zmeny a adaptácii zamestnanca v novom zamestnaní, 

 

informácie o voľných pracovných miestach na Slovensku i v zahraničí, 

 

služby informačných a poradenských stredísk, kde majú aj občania so zdravotným postihnutím možnosť bezplatne 

využívať počítačové vybavenie, tlačiareň a multifunkčné zriadenie s cieľom samoobslužného vyhľadávania voľných 
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pracovných miest, aktuálnych informácií o trhu práce doma aj v zahraničí, ako aj informácií o životných a pracovných 

podmienkach v krajinách Európskej únie, 

 

informácie o termínoch výberových konaní a búrz práce, ktoré organizuje úrad práce, sociálnych vecí a rodiny, 

 

informácie o agentúrach podporovaného zamestnávania, odborné poradenské služby, vzdelávanie a prípravu pre trh 

práce, 

 

príspevky na podporu zamestnávania uchádzačov o zamestnanie so zdravotným postihnutím (ZP). Zdroj - UPSVAR 

 

Centrum sociálnej a pracovnej rehabilitácie 

 

Cieľom je poskytnúť komplexnú sociálnu a pracovnú rehabilitáciu občanom so ZP v produktívnom veku vedúcu k ich čo 

najskoršiemu zaradeniu sa na trh práce pri maximálnom využití ich zostatkového pracovného potenciálu. 

 

Klientmi môžu byť: invalidní občania, ktorí majú pokles schopnosti pracovať o viac ako 40%, ale aj ľudia, ktorí majú 

pokles schopnosti pracovať o 20, ale najviac o 40 %, inak zdravotne znevýhodnení občania; zamestnávatelia, ktorí chcú 

a môžu zamestnať občanov so ZP: organizácie a inštitúcie, zaoberajúce sa starostlivosťou o občanov so ZP. 

 

Aké služby poskytuje: informačné a poradenské zamerané na potreby občanov so ZP vo vzťahu k trhu práce (legislatívne 

úpravy, vyhľadávanie voľných pracovných miest, tvorba životopisu, prezentácia pred zamestnávateľom...), výber a 

odporučenie vhodnej pracovnej činnosti alebo vzdelávania na základe psychologického posúdenia úrovne rozumových 

schopností, osobnostných predpokladov, získaných pracovných zručností, možnosť psychologického poradenstva a 

psychologickej podpory v bežnom živote vrátane krízovej intervencie, Hodnotenie všeobecných a špecifických 

pracovných zručností a návykov a tiež pracovnej záťaže, aktivizácia klientov prostredníctvom nácviku jednotlivých 

zručností napr. pri práci s drevom, kovom, papierom, textilom, prírodnými materiálmi. Zdravotne postihnutým občanom 

poskytuje tri druhy rehabilitácií: pracovnú, sociálnu, liečebnú a pedagogicko-výchovnú. 

 

ZDROJ: INŠTITÚT PRE PRACOVNÚ REHABILITÁCIU OBČANOV 

 

Agentúra podporovaného zamestnávania 

 

poskytuje služby občanom s hendikepom, dlhodobo nezamestnaným a zamestnávateľom zamerané na uľahčenie 

získania zamestnania alebo na udržanie zamestnania, alebo na uľahčenie získania zamestnanca z radov občanov so ZP 

a dlhodobo nezamestnaných vykonáva najmä: 
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a) poskytovanie odborného poradenstva zameraného na podporu a pomoc pri získania udržaní si pracovného miesta, 

poskytovanie pracovnoprávneho a finančného poradenstva pri riešení nárokov občanov so zdravotným postihnutím 

vyplývajúcich z ich zdravotného postihnutia, 

 

b) zisťovanie schopností a odborných zručností občanov so zdravotným postihnutím vzhľadom na požiadavky trhu práce, 

 

c) vyhľadávanie vhodného zamestnania pre občana so zdravotným postihnutím a jeho sprostredkovanie, 

 

d) poskytovanie odborného poradenstva zamestnávateľovi pri získavaní zamestnancov, ktorí sú občanmi so zdravotným 

postihnutím, a pri riešení problémov počas ich zamestnávania, 

 

e) vykonávanie výberu vhodného občana so zdravotným postihnutím na pracovné miesto na základe požiadaviek a 

nárokov zamestnávateľa, 

 

f) poskytovanie odborného poradenstva zamestnávateľovi pri úprave pracovného miesta a pracovných podmienok pri 

zamestnávaní konkrétneho občana so zdravotným postihnutím. 

 

Chyť sa svojej šance. Projekt podporuje vznik nových miest a rozbeh podnikania 

 

Projekt spustili 1. októbra a realizuje ho 46 úradov práce, na ktoré môžu žiadatelia predkladať svoje žiadosti o poskytnutie 

finančného príspevku. Má tri opatrenia a je zameraný na zvýšenie zamestnanosti mladých uchádzačov o zamestnanie do 

30 rokov a znevýhodnených, ide napríklad o dlhodobo nezamestnaných, teda tých, ktorí sú viac ako 12 mesiacov v 

evidencii uchádzačov o zamestnanie, osoby so zdravotným postihnutím či staršie ako SO rokov. 

 

Podpora pre začínajúce SZČO 

 

Prvé opatrenie projektu je zamerané na tých, ktorí chcú rozbehnúť vlastné podnikanie. Získať môžu jednorazový finančný 

príspevok vo výške 5 600 eur. Podmienkou je, aby SZČO bola znevýhodneným uchádzačom o zamestnanie a zároveň 

vedená v evidencii nezamestnaných najmenej mesiac. V prípade, ak ide o znevýhodneného uchádzača o zamestnanie s 

vysokoškolským vzdelaním, musí byť vedený v evidencii najmenej tri mesiace. Spoločnou podmienkou tohto opatren ia je 

začatie vykonávania samostatnej zárobkovej činnosti a jej nepretržité prevádzkovanie najmenej dva roky. 

 

Príspevok aj na mentora 

 

Druhé opatrenie projektu podporuje zaúčanie nového zamestnanca, z radov mladých nezamestnaných do 30 rokov, ako 

aj znevýhodnených uchádzačov o prácu, pod vedením iného zamestnanca tzv. mentora. Zamestnávatelia môžu získať 

počas štyroch mesiacov príspevok spolu až 3 700 eur na nového zamestnanca, pričom pôjde o dve zložky. Prvou bude 

úhrada časti celkovej ceny práce zamestnanca, ktorý bol prijatý na plný pracovný úväzok na dobu neurčitú, maximálne vo 
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výške 715 eur mesačne, a to na štyri mesiace. Druhú časť bude počas rovnakého obdobia tvoriť príspevok na plat 

mentora vo výške maximálne 210 eur mesačne na jedného zamestnanca. Po mentorovanom zaučení musí nasledovať 

dvojmesačná prax. Zamestnávateľ môže získať finančný príspevok maximálne na štyri nové pracovné miesta. 

 

Podpora zamestnávania znevýhodnených uchádzačov 

 

Tretie opatrenie je zamerané na znevýhodnených uchádzačov o zamestnanie. Aj v tomto prípade musia byť v evidencii 

minimálne jeden mesiac, v prípade vysokoškolského vzdelania uchádzača najmenej tri mesiace. Zamestnávateľ môže 

získať príspevok na úhradu časti celkovej ceny práce zamestnanca, najviac vo výške 550 eur mesačne. Podmienkou je 

obsadenie vytvoreného pracovného miesta takýmto uchádzačom o zamestnanie, a to najmenej v rozsahu polovice 

ustanoveného týždenného pracovného času a na dobu neurčitú. Finančný príspevok bude poskytovaný najviac počas 

šiestich mesiacov, teda maximálne vo výške 3 300 eur na jedného uchádzača o zamestnanie. Zamestnávateľ musí dané 

pracovné miesto udržať najmenej ďalšie tri mesiace bez príspevku. Finančný príspevok môže získať maximálne na štyri 

nové pracovné miesta. "Snažíme sa pomoc cieliť tak, aby nebola len pre vybraných veľkých zamestnávateľov. Práve 

preto je počet pracovných miest limitovaný, aby mohlo získať podporu na nové zamestnávanie viac podnikateľov," 

uviedol generálny tajomník služobného úradu Ústredia práce, sociálnych vecí a rodiny Karol Zimmer. 

 

Žiadať môžete aj o príspevky na podporu práce či podnikania 

 

Celková cena práce (CCP) v roku 2021:1481,78 eura 

 

Príspevok na zriadenie chránenej dielne (CHD) alebo chráneného pracoviska (CUP) 

 

Úrad môže poskytnúť príspevok na zriadenie CHD alebo CHP zamestnávateľovi, ktorý na zriadené pracovné miesto 

prijme do pracovného pomeru uchádzača o zamestnanie, ktorý je občanom so ZP, vedeného v evidencii uchádzačov o 

zamestnanie najmenej jeden mesiac, ak zamestnávateľo príspevok písomne požiada. 

 

Príspevok sa poskytuje na úhradu časti nákladov na zriadenie pracovného miesta pre občana so ZP v chránenej dielni 

alebo pracovisku. 

 

Výška príspevku na jedno zriadené pracovné miesto je v Bratislavskom kraji najviac 4-násobok CCP vypočítanej z 

priemernej mzdy zamestnanca v hospodárstve za prvý až tretí štvrťrok roka, ktorý predchádza roku, v ktorom sa 

príspevok poskytuje, výška príspevku je 5 927,12 eura, v ostatných krajoch: v okresoch s priemernou mierou evidovanej 

nezamestnanosti nižšou alebo rovnakou, ako je celoslovenský priemer, najviac 4,8-násobok CCP - 7112,54 eura; v 

okresoch s priemernou mierou evidovanej nezamestnanosti vyššou, ako je celoslovenský priemer, najviac 5,2-násobok 

CCP - 7 705,25 eura. 

 

Príspevok na udržanie občana so ZP v zamestnaní 
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Dostať ho môže zamestnávateľ, ktorý zamestnáva viac ako 25% občanov s hendikepom z priemerného počtu svojich 

zamestnancov a ktorý nemá priznané postavenie chránenej dielne alebo pracoviska. 

 

Príspevok sa poskytuje na občana so zdravotným postihnutím, ktorý pre zamestnávateľa vykonáva prácu najmenej v 

rozsahu polovice ustanoveného týždenného pracovného času. 

 

Vypláca sa na úhradu preddavku na poistné na povinné verejné zdravotné poistenie, poistného na sociálne " poistenie a 

povinných príspevkov na starobné dôchodkové sporenie platených zamestnávateľom mesačne zo mzdy zamestnanca - 

občana so ZP, najviac však 60% priemernej mzdy zamestnanca v hospodárstve, tento rok maximálne v mesačnej výške 

231,47 eura. 

 

Príspevok občanovi so zdravotným postihnutím na samostatnú zárobkovú činnosť 

 

Úrad práce môže poskytnúť príspevok na samostatnú zárobkovú činnosť na čiastočnú úhradu nákladov súvisiacich s 

prevádzkovaním samostatnej zárobkovej činnosti uchádzačovi o zamestnanie, ktorý je občanom so ZP: ktorý je vedený v 

evidencii nezamestnaných najmenej tri mesiace; ktorý je vedený v evidencii nezamestnaných najmenej 12 mesiacov v 

prípade, že v období šesť mesiacov pred zaradením do evidencie pozastavil alebo skončil prevádzkovanie živnosti, ktorý 

bude podnikať na chránenom pracovisku, ktorý bude vykonávať poľnohospodársku výrobu vrátane hospodárenia v 

lesoch; ktorý bude podnikať na chránenom pracovisku nepretržite najmenej dva roky. 

 

Príspevok na činnosť pracovného asistenta 

 

Úrad poskytne na základe písomnej žiadosti zamestnávateľovi, ktorý zamestnáva občana so ZP, alebo samostatne 

zárobkovo činnej osobe, ktorá je občanom s hendikepom, príspevok na činnosť pracovného asistenta, ak z druhu 

zdravotného postihnutia a z vykonávanej pracovnej činnosti zamestnanca alebo samostatne zárobkovo činnej osoby 

vyplýva potreba pracovného asistenta. Súčasťou žiadosti o poskytnutie príspevku je údaj o percentuálnej miere poklesu 

schopnosti pracovať občana so zdravotným postihnutím, charakteristika pracovnej činnosti, ktorú zamestnanec alebo 

samostatne zárobkovo činná osoba vykonáva na pracovnom mieste, a rozsah pracovného času, zdôvodnenie potreby 

pracovného asistenta a charakteristika a rozsah pracovnej činnosti pracovného asistenta. 

 

Príspevok sa poskytuje mesačne najmenej vo výške 41 % a najviac vo výške 70% celkovej ceny práce, tento rok je výška 

príspevku od 607,52 do 1037,24 eura/mesiac na činnosťjedného pracovného asistenta počas trvania pracovného pomeru 

zamestnanca, ktorý je občanom so ZP, alebo zamestnancov, ktorí sú občanmi so ZP, ktorí sú v priamej starostlivosti 

pracovného asistenta, prevádzkovania alebo vykonávania samostatnej zárobkovej činnosti osobou, ktorá je občanom so 

zdravotným postihnutím. 
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Príspevok na úhradu prevádzkových nákladov chránenej dielne alebo pracoviska a na úhradu nákladov na dopravu 

zamestnancov (zamestnávateľaj občan so ZP) 

 

Ročná výška príspevku, ktorý poskytuje úrad, v ktorého územnom obvode je zriadená chránená dielňa alebo chránené 

pracovisko, je najviac: 2,5-násobok CCP - 3 704,45 eura na jedného občana so ZP vykonávajúceho prácu v rozsahu 

ustanoveného týždenného pracovného času, 5-násobok CCP na jedného občana so ZP, ktorý má pre dlhodobo 

nepriaznivý zdravotný stav pokles schopnosti pracovať vyšší ako 70 %, vykonávajúceho prácu v rozsahu ustanoveného 

týždenného pracovného času, výška príspevku je 7 408,90 eura. 

 

ZDROJ: ZÁKON O SLUŽBÁCH ZAMESTNANOSTI, DH 

 

Aké sú povinnosti zamestnávateľ? 

 

Občan so zdravotným postihnutím (ZP) na účely tohto zákona je občan uznaný za invalidného pódia osobitného 

predpisu, ktorým je §71 zákona č. 461/2003 Z. z. o sociálnom poistení v znení zákona č. 310/2006 Z. z. a zákon č. 

328/2002 Z. z. o sociálnom zabezpečení policajtov a vojakov a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 

neskorších predpisov. Občan so ZP preukazuje invaliditu a percentuálnu mieru poklesu jeho schopnosti pracovať z 

dôvodu telesnej, duševnej poruchy alebo poruchy správania rozhodnutím alebo oznámením Sociálnej poisťovne alebo 

posudkom útvaru sociálneho zabezpečenia podľa osobitného predpisu, ktorým je zákon č. 328/2002 Z. z. o sociálnom 

zabezpečení policajtov a vojakov. 

 

Povinnosti zamestnávatelia pri zamestnávaní občanov so ZP 

 

Zamestnávatel je povinný: 

 

zabezpečovať pre občanov so ZP, ktorých zamestnáva, vhodné podmienky na výkon práce 

 

vykonávať zaškoľovanie a ich prípravu na prácu a venovať osobitnú starostlivosť zvyšovaniu kvalifikácie počas ich 

zamestnávania 

 

viest evidenciu občanov so ZP 

 

zamestnávať týchto občanov; ak zamestnáva najmenej 20 zamestnancov a ak úrad v evidencii uchádzačov o 

zamestnanie vedie občanov so ZP v počte, ktorý predstavuje 3,2% z celkového počtu jeho zamestnancov. 

 

Zamestnávateľovi, ktorý zamestnáva občana so zdravotným postihnutím, ktorý má pre dlhodobo nepriaznivý zdravotný 

stav pokles schopnosti pracovať vyšší ako 70%, si na účely plnenia povinného podielu zamestnávania zamestnancov so 

ZP započítava, ako keby zamestnával troch takýchto občanov. 
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Celkový počet zamestnancov je priemerný evidenčný počet zamestnancov vo fyzických osobách za kalendárny rok. Do 

celkového počtu zamestnancov sa nezapočítavajú zamestnanci, ktorí plnia úlohy zamestnávateľa v zahraničí. 

 

Zistený počet občanov so ZP, ktorých je zamestnávateľ povinný zamestnávať, a skutočný počet občanov so zdravotným 

postihnutím, ktorých zamestnávateľ zamestnáva, sa zaokrúhľuje na celé čísla od 0,5 vrátane smerom nahor. 

 

Zamestnávateľ preukazuje plnenie povinného podielu počtu občanov so ZP na celkovom počte svojich zamestnancov za 

predchádzajúci, kalendárny rok do 31. marca nasledujúceho roka na predpísanom tlačive ("Ročný výkaz o plnení 

povinného podielu zamestnávania občanov so zdravotným postihnutím"). 

 

Skončenie pracovného pomeru s občanom so zdravotným postihnutím 

 

Podľa Zákonníka práce (§ 66) občanovi so zdravotným postihnutím môže dať zamestnávateľ výpoveď len s 

predchádzajúcim súhlasom príslušného úradu práce, sociálnych vecí a rodiny, v obvode ktorého má sídlo, inak je 

výpoveď neplatná. 

 

Vo veci udelenia predchádzajúceho súhlasu rozhoduje v prvostupňovom správnom konaní miestne a vecne príslušný 

úrad práce, v druhostupňovom správnom (odvolacom) konaní Ústredie práce, sociálnych vecí a rodiny. 

 

Postup úradu pri rozhodovaní: 

 

rozhoduje len na základe písomnej žiadosti zamestnávateľa a zamestnávateľovho písomného rozhodnutia v zmysle § 63 

odst. 1 písm. a) a b). 

 

má povinnosť rozhodnúť do 30 dní od prijania žiadosti, vo zvlášť zložitých prípadoch do 60 dní 

 

Predchádzajúci súhlas úradu musí mať zamestnávateľ pred skončením . pracovného pomeru výpoveďou, inak je 

výpoveď neplatná. 

 

Predchádzajúci súhlas sa nevyžaduje, ak ide o výpoveď danú zamestnancovi, ktorý dosiahol vek určený na nárok na 

starobný dôchodok, z dôvodov: ak sa zrušuje alebo premiestňuje zamestnávateľ alebo jeho časť a ak sú u zamestnanca 

dôvody, pre ktoré by s ním zamestnávateľ mohol okamžite skončiť pracovný pomer, alebo pre vážne porušenie pracovnej 

disciplíny,- pre sústavné menej závažné porušenie pracovnej disciplíny možno dať zamestnancovi výpoveď, ak bol v 

posledných šiestich mesiacoch v súvislostí s porušením pracovnej disciplíny písomne upozornený na možnosť výpovede. 

Zdroj - upsvar 

 

Rady, kde a ako sa môžete pracovne realizovať a osobnostne rozvíjať 
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Poznajte svoje schopnosti 

 

Na jednu stranu viete, aké aktivity a činnosti vykonávať nemôžete. Zamerajte sa však na to, v čom vás vaše zdravotné 

znevýhodnenie neobmedzuje a rozvíjajte práve tieto svoje schopnosti a prednosti. 

 

Nájdite si prácu 

 

Že ste o tomto kvôli svojmu znevýhodneniu doteraz neuvažovali? Možnosti existujú. Skúste chránené dielne alebo sa 

obráťte na rôzne inštitúcie, ktoré združujú zdravotne znevýhodnených a pomáhajú im, napr. Národná rada občanov so 

zdravotným postihnutím v SR alebo Slovenský zväz zdravotne postihnutých. Inštitút pre pracovnú rehabilitáciu občanov 

so zdravotným postihnutím IPR vám tiež môže pomôcť v rôznych oblastiach. 

 

Urobte si svoj projekt 

 

Je niečo, čo ste doteraz chceli urobiť, ale akosi na to nebol čas? Napísať knihu či vytvoriť si blog? Pustíte sa do toho. Aj 

keby výsledok nikdy nemal nikto vidieť, počas práce na svojom projekte sa veľa naučíte a urobíte si radosť. Práve svoje 

znevýhodnenie môžete využiť ako inšpiráciu. Tak vznikli aj slovenské projekty handicup.sk, parking4disabled alebo lol. 

go-ok.eu. 

 

Choďte na podujatia 

 

V každom meste sa uskutočňujú zaujímavé podujatia z rôznych oblastí. Zúčastňujte sa na nich, často sú zadarmo alebo 

za nízky poplatok. A ak by vám nejaké podujatie chýbalo, skúste ho zorganizovať. Beseda s odborníkom či stretnutie ľudí 

s podobným znevýhodnením už možno vďaka vám vo vašom meste chýbať nebudú. 

 

Začnite študovať 

 

V škole si môžete doplniť alebo rozšíriť kvalifikáciu. Ak sa rozhodnete študovať v dennej forme, môžete si vybaviť 

individuálny harmonogram štúdia. V externej forme prebieha vyučovanie väčšinou počas sobôt. Akékoľvek prekážky, na 

ktoré v škole natrafíte, určite vyriešite v spolupráci s vedením školy. 

 

Zúčastnite sa na kurze 

 

Ak do školy predsa len nemôžete chodiť, vyskúšajte rôzne kurzy. Vďaka nim sa môžete naučiť cudzí jazyk, naučiť sa 

základy programovania či grafiky. On-line kurzy sú zadarmo a nájdete ich na všelijaké témy. Odporúčame stránky 

Coursera. com, Codeacademy.com alebo Memrise. com. Môžete tiež skúsiť slovenskú stránku Naucmesa.sk, vďaka 
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ktorej sa sám môžete stať lektorom v oblasti, v ktorej sa vyznáte. Opäť môžete využiť svoje znevýhodnenie a 

zorganizovať napr. kurz chodenia na vozíčku alebo poslepiačky. Fantázii sa medze nekladú. 

 

Staňte sa dobrovoľníkom 

 

Ponúknite svoje skúsenosti nejakej neziskovej organizácii alebo iniciatíve. Možno ste dobrý v angličtine alebo zručný 

maliar. Vaša pomoc sa určite niekde zíde. Alebo naberte úplne nové skúsenosti ako dobrovoľník v oblasti, v ktorej ste 

doteraz nepôsobili. Môžete skúsiť projekty volunteer.go-ok.eu alebo www.dobrovolnickecentra.sk. 

 

Zdroj - profesia.sk 

 

Späť na obsah 

 

 

 

 

 

 


